
 

Załącznik do protokołu z sesji LVI (stenogram) 

 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dłużej. Możemy zaczynać. Dzień dobry Państwu. Witam serdecznie Pana Wójtę Andrzeja Zarembę. Witam 

Państwa Radnych. Witam Panią Wicewójta, Katarzyną Domską. Witam Panią Sekretarz Alicję Gadowską. 

Witam Sołtysów gminy Raszyn. Witam pracowników, mieszkańców, gości, którzy dzisiaj będą śledzili 

dzisiejszą sesję, transmisję online. Otwieram obrady 56 sesji Rady gminy Raszyn. Proszę Panie Olgo o 

wyświetlenie możliwości zalogowania, potwierdzenia na obecności i obecności dzisiejszej sesji. 

Proszę Państwa o potwierdzenie obecności na sesji.  

Jeszcze nie potwierdziło 5 Radnych. Pani Radna Henryka Koper, Pani Radna Anna Matracka, Pani Ani nie 

będzie dzisiaj na sesji, Pan Marek Bańburski i Pani Radna Kuran- Kalata. Pani Henryka potwierdziła, jeszcze 

Pan Marek, Pani Ania. Zamykamy listę sprawdzającą obecności na sesji? 

Stwierdzam kworum w związku z tym przystępujemy do obradowania w dniu dzisiejszym. Przejdziemy do 

pkt 3, wnioski do porządku obrad. Proszę bardzo, jeżeli są to proszę o zgłaszanie ich do porządku obrad. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny)  

Panie Przewodniczący, ja mam wniosek do porządku obrad. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę bardzo.  

Tadeusz Pawlikowski (Radny)  

Projekt uchwały. Uchwała w sprawie budżetu obywatelskiego gminy Raszyn i komisja zawnioskowała za 

zdjęciem z porządku obrad i procedowania go w komisjach także.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Tutaj jest 1 wniosek. Proszę Radnych... 

Tadeusz Pawlikowski (Radny)  

Komisja zawnioskowała, Panie Przewodniczący, 4 głosami, przy 1 głosie wstrzymującym. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Wniosek Pana Radnego poddam za chwilę pod głosowanie. Proszę głos dla, Pana Radnego 

Sławomira Ostrzyżka. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dzień dobry Państwu. Ja mam wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt 17. Uważam, że... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Szanowni Państwo... 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Że w ogóle... 

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Coś szeleści strasznie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ktoś strasznie hałasuje. Nie wiem, trzyma, ale bym prosił, żeby ktoś sobie tu wyłączył mikrofon. 

Prawdopodobnie przesuwa coś po blacie biurka i taki hałas powstaje w tym momencie, w czasie dyskusji. 

Proszę bardzo, Panie Sławku jeszcze raz. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Momencik, już włączyłem. Ja składam wniosek o zdjęcie z porządku obrad, pkt 17. Pkt 17 dotyczy uchwały 

powołania komisji doraźnej do spraw badania ośrodka zdrowia czy budynku ośrodka zdrowia, który de facto, 

proszę Państwa, na dzień dzisiejszy nie jest nasz. My nie możemy w tej chwili próbować się zajmować 

budynkiem, jego wyposażeniem itd., w których nie należy do zasobów gminy, a szczególnie do publicznych 

zasobów gminy i tutaj ja myślę, że nie wiem. Prawdopodobnie bym, może bym prosił o wypowiedź Panią 

Radcę Prawną, Panią Hannę, żeby nam w tej kwestii się wypowiedziała, ale absolutnie jestem przeciwny 

wprowadzaniu takiej uchwały. Proszę Państwa, tak na prawdę to my nie wiemy, kto wprowadził tą uchwałę, 

ale rozumiem, że Pan Przewodniczący, tak? Jasna sprawa, ale najpierw podpisywali tą uchwałę 4 Radni, 

później jakieś autopoprawki chciał wprowadzać do tej uchwały klub. Od dzisiejszego dnia dostaliśmy 

całkowicie inną uchwałę dotyczącą praktycznie całkowicie innego zakresu. Na dzień dzisiejszy to absolutnie 

niedopuszczalna taka. Tam jest wiele błędów, poza tym takimi sprawami to pan Andrzej Zawistowski tutaj 

na naszym forum, tak jakby wypowiadał się i wytykał te błędy. Chociażby formalne, że do takich spraw to 

jest Komisja Rewizyjna. Nasza Komisja Rewizyjna już wcześniej zajmowała się tą sprawą niejednokrotnie. 

Nie rozumiem w tej chwili, jaki jest powód zajmowania się czymś, co nie jest nasze. My powinniśmy nasze 

działania skupić na tym, żeby jak najszybciej ten ośrodek zdrowia uruchomić i robić wszystko, żeby zmusić, 

jakby zdopingować właściciela tego budynku do tego, żeby ten ośrodek zdrowia tam uruchomił. Wszystkie 

nasze działania, te, które tutaj się proponuje, będą skutkowały tym, że ta sprawa będzie rozciągana i w sumie 



chyba o to chodzi, tak, żeby ta sprawa się dalej ciągnęła i ciągnęła pewnie aż do kolejnych wyborów. Także 

na, jakby reasumując, składam formalny wniosek o zdjęcie tego pkt z porządku obrad i jeszcze ewentualnie, 

jeżeliby Pani Hanna chciała, że tak powiem zabrać głos, to bardzo proszę o opinię w tej sprawie, bo mówimy 

o tej uchwale, która weszła w tym. To co teraz w tej chwili proponuje się, jako niby autopoprawkę, to jest 

absolutnie też niedopuszczalne, bo to nie jest autopoprawka. Autopoprawka może złożyć autor, tak, a tam 

składali Radni, którzy nie są w klubie, teraz składa jako Klub Radnych i ja nie, tego absolutnie nie 

rozumiem. Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję, za chwileczkę oddam głos Pani Prawnik, ale najpierw Rady. Proszę głos dla Pana Radnego 

Jarosława Aranowskiego. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dzień dobry, witam wszystkich serdecznie. Znaczy ja generalnie mam jak, gdyby to samy wniosek. 

Natomiast do Pana Przewodniczącego prośbę, żeby w cudzysłowie nie robić takiego bałaganu, bo tutaj chyba 

totalnie się Pan pogubił w tym wszystkim. Nie można robić takiej sytuacji, że ktoś przynosi Panu wniosek, 

Pan mówi, że nie... Tak się domyślam po tym, jak to wszystko wyglądało i w kolejności przebiegły, jakby po 

kolei co się działo. Pan mówi, że nie można tego wprowadzić na sesję nadzwyczajną, bo musi być 

oczywiście zgodnie z ustawą o 25% +1, czyli tam 6 osób, są podpisane, też a propos podpisów pod tą 

uchwałą. Szanowni Państwo, uważam, że powinno być tak, że nie parafujemy czegoś tam, jakimś nie 

wiadomo, jaką parafką, to będzie trudno określić kto się tak naprawdę pod tą uchwałą pisał albo się 

podpisujemy czytelnie albo piszemy imię nazwisko i obok podpisujemy, tak? Ja wtedy wiem czy to jest klub, 

czy to jest Radny, czy to jest grupa Radnych, bo tutaj to wygląda tak, jak widział Pan Radny Ostrzyżek. 

Podpisuje uchwałę, złożył, złożyły dla mnie 2 osoby. Nie wiem, bo tak to było dziwnie napisane. Pani, Panie 

Radne Agata Kuran- Kalata i Pani Radna Koper, potem prawdopodobnie ktoś mi tam, że być może tam się 

podpisał Wiesław Szustak, potem przychodzą jako autopoprawki w imieniu klubu, który nie składał tego, to 

jest jakaś farsa. Naprawdę to jest farsa, do takich rzeczy nie dopuszczajmy i tu, jakby korzystając też głosu, 

chciałbym, że tak powiem Panie Przewodniczący zapytać, jak to jest. Do Pana mam pytanie, że jedni Radni 

przynoszą projekt uchwały i Pan go natychmiast zgłasza, na dzisiejszej sesji mamy kolejne 2 czy 3 projekty, 

które czekały 1 chyba rok, drugi pół roku, czy ponad pół roku, tak, też Radnych i Pan je w tej chwili wrzuca, 

domyślam się, żeby nie było, że wrócił Pan tylko ten, który przyszedł tydzień temu. Natomiast ja złożyłem 2 

lata temu, sam się Pan pod nim podpisał, został ten projekt de facto wyrzucony do kosza, bo Pan wystąpił o 

powołanie komisji. Chodzi o projekt o Radzie młodzieży. Komisja, projekt, znaczy nie komisja, tylko Pani 



Przewodnicząca projekt wrzuciła do kosza. Komisja nie powstała po to, żeby rozpatrzyć mój projekt tylko, 

żeby w ogóle zrobić od nowa projekt, więc, jakby Panie Przewodniczący, bardzo przepraszam, ale mam do 

Pana sporo żalu za ten sposób, w jaki Pan wprowadza te uchwały, a oczywiście wniosek jest taki, jak Pana 

Ostrzyżka, aby zdjąć to z porządku obrad. Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję, głos dla Pana Radnego Andrzeja Zawistowskiego. Proszę bardzo. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję i dzień dobry. Pierwsza sprawa, to ja bym prosił o opinię prawną czy możemy ten punkt zdjąć. Ten 

projekt uchwały, bo z tej korespondencji, która była, zwłaszcza ostatnia, ja wywnioskowałem, że jest to 

projekt uchwały złożony w imieniu klubu. A w związku z tym nie możemy zdjąć go z porządku obrad i tutaj 

dlatego prosiłbym Panią o opinię prawną do... Chciałbym odpowiedzieć tutaj Panu Radnemu Ostrzyżkowi. 

Powiedział na temat wyposażenia, że nie jest nasze wyposażenie ośrodka zdrowia. Nie Panie 

Przewodniczący to jest nasze wyposażenie, która bez przetargu zostało lekką ręką oddane w większości 

prywatnej firmie za nie duże pieniądze, a resztę upchnięto w budynku byłego gimnazjum, więc jeżeli tak 

postępujemy z naszym majątkiem wspólnym, o ogromnej wartości, to ja chciałbym wiedzieć, dlaczego w ten 

sposób się postępuje i kto sprawuje jakikolwiek nadzór nad majątkiem unijnym. Straciliśmy już ośrodek 

zdrowia i nie chciałbym, żebyśmy wyrzucili kilkaset tysięcy złotych, jak nie więcej. Musiałbym sobie 

dokładnie sprawdzić w tej chwili, jaka jest wartość tego majątku. Gdzieś to miałem, ale dobrze, to nie jest 

akurat w tej chwili najważniejsze. Natomiast to chciałbym wiedzieć co się z tym stało i nie chodzi mi w tej 

chwili, żebyśmy się bawili w kwestie... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pkt 17 z porządku obrad. Drodzy Państwo...  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Mogę zabrać głos, ponieważ tutaj... 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale ja jeszcze nie skończyłem. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panowie, gorąca prośba w tej chwili do porządku obrad. proszę mówić.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Właśnie. Mój wniosek jest taki, żeby zdjąć w dzisiejszym z porządku sesji uchwałę, w sprawie przedmiotu 



działania dla powołanych uchwałą itd. komisji stały. Przyznam się szczerze, mój błąd. Przegapiłem, kiedy to 

było, ten projekt był rozsyłanych mailem, bo bym go od razu poprawił, jak pewnie większość dokumentów, 

które trafiają do nas z błędami i ten zawiera bardzo dużo błędów i nieścisłości i nie chciałbym, żebyśmy na 

wariata coś uchwalali, bo potrzeba. Ja się zobowiązuje, Szanowni Państwo, w ciągu tygodnia nanieść 

stosowne poprawki, usunąć błędy, które się tam znajdują. Roześle do Państwa, tak, żebyśmy spokojnie już 

we właściwej formie przyjęli to na najbliższej sesji. Także mój wniosek dotyczy skreślenia tamtego pkt. 

Oczywiście wprowadzenie go na najbliższą sesję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję, ad vocem... 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, ja bardzo proszę głos.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja opowiem, dlatego, że, ponieważ w wypowiedzi Pana Andrzeja Zawistowskiego było wiele nieprawdy, w 

związku z tym muszę to, że tak powiem miał możliwość wypowiedzenia tego. To ja chciałbym tutaj Państwu 

podkreślić, że w momencie, kiedy zapadł ostateczny wyrok sądu, my wystosowaliśmy, ja osobiście 

wystosowałem pismo do miasta stołecznego Warszawy oraz do ZOZ-u ochota o tym, że jesteśmy 

zainteresowani, żeby przekazać również wyposażenie ośrodka zdrowia tym podmiotom, czyli w tym 

wypadku ZOZ-owi ochota i z tego też ZOZ-u Ochota otrzymałem odpowiedź, że podpisana przez Pana 

Dyrektora Zakrzewskiego, że nie są zainteresowani przejęciem wyposażenia ośrodka. W związku z tym 

mówienie, że to w jakiś sposób było... My, powiem szczerze, mieliśmy duży problem, co z taką ilością 

sprzętu, w związku z tym zrobić, ponieważ ZOZ ochota odmówił przyjęcia tego sprzed i mam na to po 

prostu potwierdzające ten stan rzeczy pisma. Z tym nie ma, co do tego żadnej wątpliwości. To jest tylko moja 

uwaga i w związku z tym, był rzeczywiście by problem z zagospodarowaniem tego sprzętu, w taki sposób, 

aby on rzeczywiście mógł być w jakiś sposób wykorzystany dla naszych mieszkańców i zrobiliśmy to w 

sposób najbardziej odpowiedni do warunków, jakie mieliśmy w tamtym czasie, żeby te sprzed 

zagospodarować, i żeby służył naszym mieszkańcom. Stąd wydzierżawiliśmy go pod, drugiemu podmiotowi, 

który działa na terenie gminy Raszyn, na takich samych prawach jak ZOZ-u. Dziękuję. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję, Szanowni Państwo jeszcze raz zwracam uwagę. Teraz proszę o składanie wniosków do porządku 

obrad, a nie wchodzenie dyskusję, co do punktów porządku obrad. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, ale Pan daje możliwość w uzasadnieniach komentarzy, dlatego ja wypowiedziałem 

się w tej sprawie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Musi panować nad sytuacją, bo przeradza się to w dyskusję, a nie wnioski do porządku. Oczywiście dla Pana 

głos był udzielony ze względu na wyjaśnienia, które Pan złożył w stosunku do... 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Więc ja też chciałbym wyjaśnić, że Pan Wójt mija się z prawdą, mogę? 

Czy poczekamy do dyskusji? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Po dyskusji bym proponował. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję, Pan Sławomir Ostrzyżek, ad vocem jeszcze. Panie Sławku w stosunku do wypowiedzi Pana 

Zawistowskiego, co do porządku obrad?  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Tak. Po pierwsze, Panie Andrzeju. Ja mówię cały czas o uchwale, która się znalazła w porządku obrad, która 

została złożona przez 4 Radnych, nie przez żaden klub, więc nie ma, mówienie, że tutaj tego nie można 

zdjąć. Przez 4 Radnych. Po pierwsze, że oni, znaczy... Generalnie Przewodniczący może wprowadzić każdy 

wniosek, tak, ale nie mówmy wtedy, że to był obowiązują, że to był obowiązek tego wprowadzenia. Tam 

podpisało 4 Radnych, 2 nazwiska są zidentyfikowane, a 2 nie nawet, tak. Dopiero później jest, jakby ktoś 

przyznaje się do tej uchwały i składa autopoprawki. Chociaż absolutnie uważam, że nie można składać 

autopoprawek do uchwały nie swojej, tak, bo gdyby było na pierwszym wniosku, że tak powiem, że to jest 

klub Radnych, jasna sprawa, tak, ale tam jest tylko 2 członków. Podejrzewam 2 członków może być tego 

klubu, których z podpisu nie wynika, a 2 nie, bo Pani Henryka Koper, ani Pani Kuran-Kalata nie jest w 

klubie. Przynajmniej my o tym nie wiemy, tak. Chyba, że coś się w międzyczasie zmieniło w Klubie Koalicji 



Obywatelskiej, tak. Nie ma tych osób, więc nie możemy o tym mówić, tak. Ja cały czas się odnoszę tylko do 

tej uchwały, a nie innej. To, co na dzień dzisiejszy się proponuje, wprowadzenie jako autopoprawkę, to już 

jest całkowicie inny zakres tej komisji. Tam jest całkowicie co innego, wszystkie punkty są wymienione, nie 

można w ten sposób, tego w ten sposób poprawiać. Także to jest 1 sprawa i druga sprawa, to jest odnośnie 

tego zdjęcia tej, że tak powiem punktu bieżącego, przedmiotu działania Komisji Stałych, tak, 4 określenia. 

Proszę Państwa, można tak to zrobić i powiedzieć, a ja tego nie widziałam i to dlatego zdejmujemy. Proszę 

Państwa, ja pierwsze pismo wysłałem do wszystkich Przewodniczących Komisji na maila 2, 8 lutego, że, z 

prośbą o zaopiniowanie tego. Z przykrością muszę powiedzieć, że tylko 1, jedna osoba, 1 Przewodniczący 

się odezwał, tak, i te poprawki jakbyśmy wprowadzili. 14 marca zwróciliśmy się do, o opinię prawną, tak, do 

naszego, do naszych Pań, dostaliśmy tę opinię 5 kwietnia. 5 kwietnia, czyli to jest dokładnie już w tej chwili, 

nie wiem 3 tygodnie, tak, ponad 3 tygodnie. Pan Przewodniczący Dariusz Marcinkowski zwrócił się do 

wszystkich Radnych, wysyłając tę uchwałę do wszystkich Radnych, pisze na prośbę tutaj Przewodniczącego, 

to wysyłała oczywiście Pani Olga, na prośbę Przewodniczącego rady przesyłam 3 projekty uchwał z prośbą o 

zgłoszenie uwag. Przy, prawdopodobnie projekty będą tam komunikowane na najbliższy, jakby sesji, cisza. 

21 kwietnia zwołanie sesji i przekazanie materiałów na tę sesję, łącznie właśnie z tą uchwałą, która to tam 

została zaproponowana, to jest 21. Do dziś nic. Dzisiaj o godzinie 11 czy 12 odzywa się 1 z Panów Radnych, 

tak, i który mówi, że ma do tego zastrzegania. Tak można, oczywiście wszystko można, prawda? Osobiście 

uważam, że ta uchwała nie ma większego znaczenia w ramach działalności naszej rady, bo to jest tylko jakiś 

tam wymóg formalny, który... Jeżeli mamy, to nawet był taki zarzut, że za szczegółowo było napisane i jeżeli 

mamy to uogólnić to, to co Pan Przewodniczący wcześniej nam wszystkim, Państwu przekazywał, że 

właściwie przedmiot działania komisji jest określony w ich nazwie. Czym się ma zajmować Komisja Sportu i 

Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi? Czym się Komisja Budżetu i Mienia Komunalnego ma 

zajmować? Budżetem, mieniem komunalnym, itd.. Czym Komisja Zdrowia, prawda, i Spraw Społecznych, 

ale możemy tak robić i oczywiście wniosek został zgłoszony, należy go przegłosować. Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo. Pan już skończył swoją wypowiedź. Może ja w tej chwili oddam głos wnioskodawcy 

projektu uchwały, Przewodniczącego Klubu Koalicja Obywatelska, Pan Radny Wiesław Szustak i o 

wyjaśnienie kwestii, które zostały w tej chwili tu poruszone, co do projektu uchwały przez Pana zgłoszonej. 

Proszę bardzo. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Chcę zwrócić uwagę, że projekt uchwały jest po to sporządzony. Nas nie interesuje kwestia przekazania już 



budynku, w wyniku powstałego procesu i wyroku. Nas interesują sprawy, które są zawarte w § 2 tej uchwały 

i dlatego chcemy, żeby zostało to przeprowadzone przez Komisję Doraźną. Dotyczyło właśnie spraw, które 

mają związek z terminowością realizacji i tymi wyrokami, co wcześniej powstały sądowymi. Również 

chcemy dowiedzieć się co do terminowości realizacji wystąpienia gminy Raszyn przed forum sądowym i 

chcemy dowiedzieć się na temat legalności, ciągłości przekazania osobom trzecim w wyniku, jakby tego 

przetargu wyposażenia służby zdrowia, ośrodka zdrowia. Te tematy były, że tak powiem, przedmiotem 

naszej dyskusji w tym temacie , bo Komisja Rewizyjna, która rozpatrywała to pół roku temu albo i dłużej, 

sprawy Judyty, sprawy centrum zdrowia. Wynik był taki a nie inny, w wyniku czego nawet nasi 

przedstawiciele, którym była Pani Beata i Pani Teresa, nawet nie uczestniczyli w tym procesie. Ponowne 

przesłanie to do Komisji Rewizyjnych też nie ma sensu, bo my chcemy mieć, że tak powiem, niezależną 

komisję, która ten temat dogłębnie przy współpracy do tego stosownych osób czy organizacji wyjaśni punkt 

po punkcie, jak wyglądała kwestia tej sytuacji, która na dzień dzisiejszy jest. To znaczy od 3 lat nie mamy tu 

w budynku służby zdrowia obsługi dla mieszkańców i to jest przedmiotem troski naszej, że ten stan rzeczy 

nie może dalej tak trwać, a chcemy poznać prawdę. Prawdę obiektywną, która jest i wszelkie tutaj próby 

torpedowania tego punktu... Oczywiście możecie Państwo przeprowadzić, możecie zagłosować przeciw, ale 

spada na was odium tego, że temat ochrony służb, sprawy służby zdrowia leży mieszkańcom bardzo na 

sercu, został w kolejny sposób odwleczony i mówiąc delikatnie, uwalony. Tyle miałem do 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Jeśli będzie problem z tym, to poproszę Pana o wyjaśnienia dotyczące kwestii złożonego przez pana wniosku 

w imieniu klubu, jak i wniosku o zwołanie sesji, bo tutaj są zarzuty ze strony Pana Radnego Aranowskiego, 

co do wybiórczości jaką ja traktuje poszczególne uchwały i chciałbym, żebyśmy ten temat przy okazji jak już 

mamy, tak jakby temat w porządku obrad, to chciałbym, żeby Pan złożył wyjaśnienia, co do tej sprawy. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę Pana, problem polegał ten na tym, że myśmy w swoim klubie, a jak pozostali Radni z WGR-u, 

rozmawiamy w tym temacie i doszliśmy do wniosku, że w dalszym ciągu potrzebujemy przeprowadzić taką, 

można tutaj gdzieś rejestrację tego tematu. Ponieważ leży nam na serce sprawa służby zdrowia, ochrony w 

Raszynie jaki i sprawa majątku, który wymyka nam się, że tak powiem, z rąk. Dodatkowym w impulsem był 

w Gazecie nasza strefa. Wywiad, który był przeprowadzony z Panem Zakrzewskim z ZOZ-u, który rzucił 

nowe światło na kulisy tej sprawy. I kierując się troską, doszedłem do wniosku, że zwróciłem się do Pana, w 

którymś momencie, że chcemy zwołać nadzwyczajną tą sesję, gdzie były tam rzeczywiście 4, 5 podpisów... 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

4 podpisy.  

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Czy 4, ale w związku z tym, że w wyniku rozmowy z Panem doszliśmy do wniosku, że w nie idziemy drogą 

zwołania sesji nadzwyczajnej, tylko możemy ten punkt umieścić normalnie w porządku obrad najbliższej 

sesji... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Jako punkt, jako wniosek... 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Tak. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Klubu Koalicja Obywatelska.  

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Tak jest. I to tym tropem żeśmy poszli, dalej żeśmy nie drążyli tej drogi, która pierwotnie nam tutaj zaistniała 

i dlatego złożyliśmy ten projekt uchwały. Oczywiście mając, ja mam taką świadomość, że treść tej uchwały 

nie był najlepszej, że tak powiem, jakości. W związku z tym postanowiliśmy przygotować taki projekt 

uchwały, który by był do przyjęcia podczas głosowania nad porządkiem tej sesji i tyle w tej sprawie. Złożył 

to klub za moim podpisem. Tam jest napisane moje nazwisko i imię i wydawało nam się, że to jest forma 

prawidłowa, żeby ten punkt znalazł się w porządku sesji. Jeżeli Państwo Radni uznają za stosowne, żeby ten 

punkt spadł z tego, to głosowanie jest od tego. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo, głos, wniosek formalny, Pan Radny Andrzej Górecki. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Dzień dobry, witam Państwa serdecznie. Dziękuję za udzielenie Głosu. Panie Przewodniczący, w związku z 

tym, iż sprawa jest bardzo ważna. Ja chciałbym, żebyśmy przeszli już do głosowania nad porządkiem obrad i 

wrócili do dyskusji przy danym punkcie. Proszę też zwrócić uwagę, że Komisja Rewizyjna praktycznie 

niewiele dała nam informacji w różnych sprawach związanych z ośrodkiem zdrowia. Proszę, żeby, żebyśmy 

jednak tą w sprawie omówili na, w tym punkcie, gdyż wydaje się, że Komisja Doraźna jest tutaj, chyba nam 

bardzo potrzebna, żeby chociażby w większej części wyjaśnić tutaj sytuację, która bulwersuje mieszkańców. 

Zatem Panie Przewodniczący, w związku z tym, że Pan wprowadził go do porządku obrad i też tutaj 



zgadzam się z Panem Jarosławem Aranowskim, że stwarza Pan problemy, ogólnie tutaj w Radzie Gminy, po 

czym później udaje, że rozwiązuje Pan te problemy. Proszę, żeby Pan jednak zagłosował... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę o nie komentowanie moich decyzji. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę jednak, żeby Pan zagłosował za tym, żeby pozostawić ten punkt porządku obrad, gdyż uważał Pan 

stawiając ten punkt, żeby odbyła się dyskusja nad tym punktem i, żeby ta Komisja Doraźna powstała, to jest 

dla dobra naszych mieszkańców. Także wniosek formalny o zamknięcie dyskusji, przejście do głosowania 

nad porządkiem oraz...  

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Zamykanie ust oczywiście..  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Przepraszam bardzo, Pan Radny Górecki wypowiada się, że ja mam tu uchybienia w stosunku do 

procedowania porządku, złożonego porządku obrad. Panie Wiesławie, kolejny raz zapytam Pana czy wniosek 

złożony przez Pana jest wnioskiem Klubu Radnych Koalicja Obywatelska? 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Tak.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Radny, może Pan to wyraźnie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Ale ja chciałbym to zobaczyć na piśmie, czy. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Właśnie przepraszam, ale ja właśnie chciałem w tej... 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Nie jest. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Ja się chciałem w tej sprawie wypowiedzieć i przeczytać ten wniosek. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Wniosek formalny, to dotyczy wszystkich radnych... 



Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Wszystkim nam rozwieje to wątpliwości czy jest to wniosek klubu. Szanowni Państwo, przepraszam, że 

wchodzę w ten sposób, ale za chwilę głosu nie dostanę, bo tak jak powiedział Pan Krzysztof Bentkowski, 

chce mi się zamknąć usta. Uważa, czytam. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Jarosławie mamy prawników w tej gminie proszę. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Panie Andrzeju, proszę mi dać przeczytać tylko. Czytam wniosek, który dostaliśmy w materiałach. Autorzy: 

Radni Rady Gminy Raszyn podpisany pod wnioskiem. Wniosek o zwołanie sesji w trybie art. 20 ust. 3 

skreślone, wpisane długopisem wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji, na podstawie art. 20 ust. 3 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym Dz.U. 2021 poz. 1372. Składamy wniosek o 

zwołanie sesji Rady Gminy Raszyn. Uwaga już jest kolejny błąd "sesji Rady Gminy Raszyn", a nie 

wprowadzenie punktu porządku obrad. Z następującym porządkiem obrad i tu mamy porządek obrad. 

Otwarcie sesji, twierdzenie quorum, wyjaśnienie Wójta gminy Raszyn w sprawie przekazania budynku 

ośrodka zdrowia przy ulicy Poniatowskiego w Raszynie miastu stołecznemu Warszawa. W tym odpowiedzi 

napytania radnych w tej sprawie. Pkt 3 powołanie komisji nadzwyczajnej, skreślone, wpisane Doraźnej Rady 

Gminy Raszyn do spraw wyjaśnienia sytuacji ośrodka zdrowia w Raszynie oraz obecności, obecnego stanu 

wyposażenia budynku. Uchwała o powołaniu Komisji Skrutacyjnej i uchwała o powołaniu Komisji. Pkt 4 

zamknięcie sesji Rady Gminy Raszyn. Zgodnie z art. 20 drugie zdanie do niniejszego wniosku załączamy 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem do uchwały merytorycznej. Podpisani Radni Rady Gminy Raszyn. 2 

czytelne podpisy: Kuran- Kalata, Agata Kuran- Kalata, Henryka Koper. 2 nieczytelne. Proszę mi pokazać, 

gdzie w tym wniosku jest po pierwsze, prawidłowo złożony wniosek, bo to jest o sesję, potem podkreślane i 

o sesja nie znika. Po drugie, gdzie to jest napisane, że to jest tylko w imieniu Klubu Radnych Koalicja 

Obywatelska. Bardzo proszę mi to pokazać. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę przeczytać jeszcze z 27. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Proszę Pana, nieważne jest pismo z 27, ważne jest pismo, na podstawie których wprowadzono to do 

porządku obrad, Panie Radny. 



Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę pana, jak Pan tu... 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Ja mogę to sobie to zmienić w takim razie na minutę przed rozpoczęciem sesji, wg Pana i będzie dobrze? Nie 

będzie dobrze. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Jarosławie. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

I Pan Przewodniczący, po prostu tutaj wprowadza wszystkich w błąd. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Jarosławie. Przewodniczący ten tą porządku obrad był wniosek. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panowie... 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Nie myślałem, że to powiem Panie Andrzeju, ale popieram. Na prawdę w tej sytuacji, w której to, co tu się 

wyprawia, to popieram pańską petycję, nie wiem, propozycję. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Mój apel. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Tu Pański apel do Pana Przewodniczącego. Niech się Pan Przewodniczący zastanowi, czy nie powinien 

złożyć rezygnacji. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze, dziękuję 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Właśnie to był główny problem tego spotkania.  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę przegłosować wniosek formalny, jeśli można... 

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale wniosek nie wypełnia wymogów formalnoprawnych, więc rozmawiamy o... 



Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Wniosek formalny wypełnia... 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Poza tym miała się wypowiedzieć jeszcze Pani Prawnik. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panowie, proszę o włączenie mikrofonów. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Ale Panie Darku, tutaj Pani... Ja prosiłem pierwszy, tak? 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ale Panie Przewodniczący, jeżeli Radni będą chcieli dyskusji, to będziemy przez głosowanie decydować. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Radny Górecki, nie będzie Pan decydował o tym, bo jest ustalanie porządku obrad i Przewodniczący 

rady prowadzi obrady sesji i on decyduje o sposobie procedowania poszczególnych punktów. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Wniosek formalny. Pamięta Pan, co Pan mówił na ostatnich sesjach? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Radny, Pan wyłączy mikrofon. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale ja nie wiem. Czy my głosujemy ten wniosek o odwołanie Przewodniczącego Pana Aranowskiego, czy 

nie? Bo ja już się zgubiłem. Złożył wniosek czy nie? Ludzie... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Andrzeju Zawistowski, zna Pan procedury odwołania Przewodniczącego Rady Gminy... 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Wiem, ja po prostu robię to w formie... 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

To Pan Panie Andrzeju, złożył ustny wniosek o odwołanie Przewodniczącego i nie złożył go na piśmie, a nie 

ja. Ja tylko popierałem, powiedziałem, że popieram apel pana Góreckiego. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Akurat tu porządku nie macie, że tak powiem możliwości procedowanego punktu, jeżeli będzie taka sytuacja, 



ja się poddam z pokorą stosownemu wniosek, jeżeli taki wniosek wpłynie. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Apel wpłynął, Panie Przewodniczący. Proszę... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Radny Górecki, Pana apelu nie będę traktował poważnie. Proszę zebrać podpisy pod wnioskiem o 

moje odwołanie i ja tu nie widzę problemu. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Tu chodzi o radę, to nie o Pana chodzi. Chodzi o Radę Gminy Panie Przewodniczący, nie o Pana. Proszę 

wierzyć. Nie o Pana, zupełnie nie o Pana. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę... 

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale Panie Andrzeju teraz... 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

A teraz mamy wniosek formalny. 

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tylko, że mamy projekt niespełniający wymogów i Pan chce nad nim pracować. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ale Pan Przewodniczący go wprowadził do porządku obrad. 

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale o nie powinien się znaleźć. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Ale w innym trybie niż tu. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Głosowanie, przez głosowanie, jeszcze raz głosowanie Szanowni Państwo. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Był wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. Bardzo proszę o przegłosowanie i zakończmy to. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę o wyłącznie mikrofonów... 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Chciałbym zauważyć, że w porządku, we wnioskach do porządku obrad nie można zamknąć dyskusji. To nie 

jest punkt, który można zamknąć w ten sposób. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Wielokrotnie tak robiliśmy Panie Przewodniczący. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Nie, nie robiliśmy tak. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Wielokrotnie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panowie! Proszę o wyłączenie mikrofonu. Panie Marcinie wszystkich.  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Będzie się Pan bawił mikrofonami, Panie Przewodniczący tak, jak... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan grzecznie wyłączy mikrofon, bardzo serdecznie Pana proszę. Teraz tak. Czy są jeszcze wnioski do 

porządku obrad dzisiejszej sesji? Jeżeli są, to proszę o zgłoszenie wniosku do porządku obrad. Ja zamykam 

osoby zgłosiły się do dyskusji. Całą listą osób zgłoszony i teraz proszę o zgłoszenie się osoby, która chce i 

ma wniosek do porządku obrad. Proszę wniosek, Pan Radny Będkowskiej do porządku obrad. 

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak, to jest porządku obrad. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę, wyłączyć mikrofony Panie Marcinie wszystkim.  

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dla trzech miar chcę jeszcze to zaakcentować. Dotyczący tego punktu, w którym mówimy. Wniosek, który 

brzmi o zdjęcie tego punktu, jest po prostu zasadne, gdyż projekt nie... 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Miał być wniosek.  



Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ale dyskusja czy wniosek, Panie Przewodniczący? 

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale to jest... Nie, to jest mój wniosek o potwierdzenie o zdjęciu tego punktu, gdyż nie... 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

A ja zgłoszę przeciwny i tak chcemy się bawić? 

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Przepraszam, niech Pani nie przerywa, będzie Pani głosowała. Chcę tylko krótko powiedzieć. Nie wypełnia 

wymogów formalnoprawnych, które były wymieniane. Nie wypełnia też wymogów merytorycznych, 

zupełnie czymś innym jest później korekta, która się nazywa poprawką, a ona być, brzmieć tak nie może. To 

już jest inna sprawa, gdyż rzeczywiście autorstwo jest inne i później korekta jest z klubu dopiero. Tutaj nie 

wypełnia absolutnie norm formalnoprawnych. Ja nie chcę, żeby po raz kolejny były łamane zasady. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Krzysztofie, mamy prawnika czy Pan się wypowiada? 

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale ja nie skończyłem. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ale ja też chcę powiedzieć coś. 

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

W statucie swoim założyliśmy pewne normy. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Wiemy. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący...  

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Statut wyraźnie określa, jaka grupa Radnych może zgłosić projekt i kto może. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, ja... 



Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Każda grupa może, nawet 1 Radny może Pani Przewodniczący.  

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale mówimy tutaj o klubie i... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Krzysztofie, czy ma pan wniosek do porządku obrad? 

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dlatego kończąc, mówię, jest absolutnie zasadne, jeżeli chodzi o projekt do programu. On nie wypełnia tych 

norm i winien być również głosem Pana Przewodniczącego. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Krzysztofie był problem z Centrum Kultury Raszyn, Pan miał problemy... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan Radny Górecki, proszę wyłączyć mikrofon albo przynajmniej się nie odzywać.  

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, powinniśmy być równo traktowani, a jak jesteśmy?  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Beato, jesteśmy wszyscy jednakowo traktowani, tylko proszę o nie wkładanie sobie w dyskusji. Jeżeli 

mamy wnioski do porządku obrad, proszę o wniosek do porządku obrad. Ma Pani Beato... 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ale Pan przed chwilą pozwolił Radnemu Będkowski, wypowiedzieć się nie ma temat, bo nie miał wniosku. 

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale to nie na temat, o programie sesji mówiłem. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Czy są kolejne wnioski do porządku obrad? 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Tak, ja mam wniosek przeciwny do Pana Będkowskiego i do Pana Ostrzyżka i mój wniosek uzasadnię w ten 

sposób. Po pierwsze, Komisja Rewizyjna zajmowała się innym zakresem, to do Pana Ostrzyżka mówię, 

innym zakresem kontroli niż to, o czym mówi Komisja Doraźna, to po pierwsze. A po drugie, projekt został 

dopracowany, został przedłożony i możecie Państwo w momencie, kiedy będzie nad nim dyskusja 



wypowiedzieć swoje zdanie i kończymy już temat zdejmowania czegokolwiek z porządku obrad. Przyjdzie 

czas, będziecie Panowie mogli do woli rozmawiać, bo na pewno Pan Przewodniczący wam nie zabierze 

głosu. Dziękuję. 

Krzsztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

To było na temat, tak? A nasze nie były na temat? 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, Pan przedłuża cały czas. Jak gdyby skłóca Pan Radnych. Niech Pan przejdzie do 

głosowania, bo my inaczej się nie wypowiemy, tylko przez głosowanie. 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, ja chciałabym zabrać głos. Proszę mi umożliwić. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

I to jest... 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Ale czy jest wniosek? 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Zamykamy dyskusję... 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Ja się podpisałam Panie Przewodniczący, pod tym wnioskiem jako czytelna, więc chciałam tylko 2 zadania. 

Więcej nie, długo nie zajmę. To jest, wniosek był na temat dyrektora, na wniosek dyrektora, który napisał 

wprost w gazecie, że...Że, w naszej gminie znajdą się jacyś Radni, którym zależy na ponownym otwarciu 

ośrodka zdrowia...  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę o wyłączenie mikrofonu... 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

...przy ulicy Poniatowskiego i Radni powinni się tym tematem zająć, bo jak z tego wynika to znaczy, że 

Radni mają w ogóle gdzieś. Wiecie... 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie, może Pan wyłączyć mikrofon? 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Ośrodek Zdrowia. Dziękuję. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Pani Henryko, czy to był Pani wniosek, czy wniosek Klubu Radnych? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę o wyłączenie mikrofonu. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Bo z papierów wynika, że Pani. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie dojedziemy tutaj do możliwości  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Wie Pan, Panie Przewodniczący, jak Pan rozrabia w tej Radzie Gminy. Niech Pan...  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Radny Górecki. Pan, nie miał Pan udzielonego głosu. Skoro Panu nie...  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Wniosek formalny Panie Przewodniczący... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie udzieliłem Panu głosu. Proszę w tym momencie nie mówić. Dobrze? Gorąca prośba. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

A przecież Panu Aranowskiemu też Pan przed chwilą nie udzielił. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Po prostu obłęd. Panowie mamy wnioski formalne, co do kwestii porządku obrad. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Ale jeszcze Pani Senderowska, wniosek formalny. 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, ale radca prawny miał się wypowiedzieć. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Szanowni Państwo, jeżeli... 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Radca prawny miał się wypowiedzieć. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Momencik, ale momencik. Pani Tereso, pozwoli Pani, żebyśmy nie tworzyli dalej tego zamętu. To jest 

zupełnie niepotrzebne, wydłużamy sesję o pół godziny, tworząc porządek obrad. Teraz tak. Mamy wniosek 

Pana Radnego Ostrzyżka o zdjęcie z porządku obrad pkt 17. Mamy wniosek Pana Radnego Andrzeja 

Zawistowskiego o zdjęcie pkt 13 z porządku obrad. Tu jest wniosek Pana Radnego wniosek formalny o 

zakończenie, jakby dyskusji tematu porządku i przejścia do głosowania porządku obrad. Teraz poproszę o 

wypowiedź Panią Radcę Prawną, co do wniosku złożonego przez Pana Wiesława Szustaka. Nie jako wniosek 

do o sesji, tylko o wniosek o wprowadzenie punktu porządku obrad w pkt 17. Pani Mecenas, proszę o 

udzielenie wyczerpujących wyjaśnień.  

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Dzień Dobry, Wysoka Rado. Ja jeszcze dodam, że wydaje mi się, że wpadł wniosek formalny o zdjęcie z 

porządku obrad pkt 16, w sprawie budżetu obywatelskiego. To tylko ProForma. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Tak, dokładnie tak. 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Natomiast, jeśli chodzi o złożony przez 4 Radnych wniosek. Rzeczywiście tutaj podzielić należy wszelkie 

wątpliwości, natomiast należy pamiętać o generalnej zasadzie. Porządek obrad ustala Przewodniczący. W 

momencie, kiedy ten porządek obrad jest ustalony i rozesłany Radnym i rozpoczęła się sesja, zmiany można 

dokonać zgodnie z ustawą w odpowiednim głosowaniu. Odniosę się również do tego, tej wątpliwości czy 

można w tym trybie zdjąć wniosek. Tam padła informacja, że Klubu Radnych, tu mamy wątpliwość, czy to 

jest wniosek Klubu Radnych. Natomiast w mojej ocenie nie ma tu żadnych przeciwwskazań, dlatego że 

przepis Ustawy o Samorządzie Gminy, mówi, że do zmiany porządku obrad sesji nadzwyczajnej potrzebna 

jest zgoda wnioskodawcy, czyli wówczas w takiej sytuacji, gdyby sesja była zwołana z związku konkretnej 

osoby, do zmiany porządku obrad potrzebna by była zgoda tej osoby. W innym przypadku nie ma, w mojej 

ocenie, tu żadnych wątpliwości, że porządek obrad można zmienić poprzez zdjęcie konkretnego punktu z 

porządku obrad. Oczywiście w trybie przewidzianej ustawą. Dziękuję. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

I to wszystko, tak? Dziękuję bardzo. Jeszcze sobie pozwolę, w związku z tym, miałem to zrobić w czasie 

procedowania pkt 17 porządku obrad, wniosek do porządku obrad, który wychodzi naprzeciw tej dyskusji, 

która się wywiązała w dniu dzisiejszym. O zmianę projektu uchwały, dotyczącego planu pracy Komisja 

Rewizyjna, rok 2022 i tak. Sporo jest, jakby konflikt, co do treści uchwały zgłoszone przez Pana Radnego 

Wiesława Szustaka w imieniu Klubu Koalicja Obywatelska. Proponuje takie rozwiązanie, które za 

chwileczkę przytoczę i wchodzi, jeszcze raz powtórzę o plan pracy Komisji Rewizyjnej, rok 2022. W ust. 4 

dopisać datania, które powierzone zostałyby Komisji Rewizyjnej. Ppkt 1, kontrola sposobu realizacji 

przekazania budynku centrum medycznego w Raszynie, mieszczącego się przy ulicy Poniatowskiego 18a, 

przez wójta gminy Raszyn na rzecz miasta stołecznego Warszawy, w związku z wykonania prawomocnych 

wyroków sądowych. Ppkt 2, kontrola działań wójta gminy Raszyn w zakresie dbałości o stan mienia gminy 

Raszyn, stanowiącego wyposażenie przekazanego obiektu centrum medycznego mieszczącego się przy ulicy 

Poniatowskiego 18a, na rzecz miasta stołecznego Warszawy. I ppkt 3, kontrola dotycząca podjętych działań 

przez wójta gminy Raszyn, w sprawie zwrotu poniesionych nakładów na rzecz budowy i remontu budynku 

centrum medycznego wobec miasta stołecznego Warszawy. I taki stosowny projekt uchwały, jako mój 

wniosek przedłożę Państwu pod głosowanie i wprowadzanie go do porządku obrad w pkt 16. W przypadku, 

jakby zdjęcia z porządku obrad uchwały, w sprawie budżetu obywatelskiego gminy Raszyn. W związku z 

tym, że zamknięta została dyskusja i przystąpimy do głosowania... 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Ale, przepraszam. Ja mam pytanie do Pani Prawnik. Czy można warunkować złożenie do projektu, wniosku 

do zmiany, znaczy do zmiany porządku, tak, wniosku od przyjęcia lub nieprzyjęcia de facto porządku? Tutaj 

Panie Przewodniczący, Pan chyba trochę na prawdę popłynął już w tej chwili, bo co to znaczy? Pod 

warunkiem, że nie zdejmiecie, jak nie zdejmiecie mi tego punktu, to ja nie wprowadzę, a jak zdejmiecie to ja 

wprowadzę. Ja tego nie rozumiem.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Szanowny, Panie. Nic takiego nie powiedziałem. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Powiedział Pan, że jeżeli będzie zdjęty, że warunkuje Pan to zdjęciem lub nie, z porządku obrad punkt. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Będę miał możliwość złożenia stosownego wniosku o zmianę planu pracy Komisji Rewizyjnej, przy debacie, 



przy pkt nr 17 porządku obrad. Wychodząc z koniecznością, jakby badania tego tematu, tak ważnego dla 

mieszkańców gminy Raszyn, co do majątku, który został przekazany na rzecz gminy Raszyn. Co do kwestii 

stanu mienia, który znajdował się budynku centrum medycznego, jak i sposobu działania ze strony Pana 

Wójta, co do zwrotu poniesionych nakładów przez gminę Raszyn, w wynik wybudowania i remontu centrum 

medycznego. Uważam, że stosowne staje się zmiana, dopisanie planu pracy Komisji Rewizyjnej o ten pkt 4 z 

tymi 3 punktami. To jest takie, taka moja opinia. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Ale, ja jakby tego nie kwestionuje. Mi chodzi tylko zasady formalnoprawne. Panie Przewodniczący, chce 

Pan mieć wszystko okay, to proponuję tak. Przegłosujmy te wszystkie wnioski, które padły. Przegłosujmy 

porządek obrad, a Pan może w dowolnym momencie zgłosić wniosek do zmiany porządku obrad, bo takie 

jest prawo. Nie musi Pan niczego niczym warunkować. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ponownie, Panie Radny. Mój wniosek, jest wnioskiem ostatnim złożonym do porządku obrad, także będzie 

głosowany jako ostatni. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Ale jest warunkowy.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie jest warunkowy, dlaczego... 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Jest. Powiedział Pan, że jeżeli zostanie odrzucone, jeżeli przegłosujemy zdjęcie, to Pan zgłosi to. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ja tak czułem, że podczas dyskusji nad pkt 17 zaproponuje takie rozwiązanie. Może źle się wypowiedziałem, 

teraz tą swoją wypowiedź poprawia. Liczyłem na to, że będzie dyskusja nie przy porządku, całym porządku 

obrad, tylko będzie dyskusja na temat centrum medycznego w punkcie, który został wpisany do porządku 

obrad. Niestety nie udało się to, związku z tym też podaje jako wniosek formalny wprowadzenie tego punktu, 

w pkt 16 porządku, w przypadku zdjęcia z porządku obrad uchwały dotyczącej. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Właśnie i to jest błędem wg. mnie. Niech Pan poczeka na zdjęcie tego punktu. Jeżeli zostanie zdjęty, to Pan 

zgłosi wniosek formalny o rozszerzenie po prostu. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze. Ja mogę to dać pkt 15 Panie Jarku i nie będzie problemu. To jest kwestia numeracji, tylko i 

włącznie. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Nie, to nie jest kwestia numeracji. Pan mnie kompletnie nie zrozumiał. Będziemy głosować nad zdjęciem z 

porządku obrad pkt 17, czyli tego, który wg mnie jest wnioskiem Radnych. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Radny, Jarosławie Aranowski. Pan powiedział... 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

To się Pan mota trochę, bo najpierw Pan mówi, że Pan 17 chce to zgłaszać, teraz Pan mówi, że w 16. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Tej propozycji. Jest wniosek, który powstał na Komisji Budżetu i Inwestycji Komunalnego, żeby uchwałę w 

sprawie budżetu obywatelskiego gminy Raszyn. Na wniosek autora tejże uchwały, o zdjęcie tego punktu z 

porządku obrad i do dalszych prac w ramach tejże komisji. W związku z tym sądzę, że ten punkt zostanie 

przez Radnych przyjęty. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Zdjęty. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Zdjęty z porządku obrad i w miejsce tego proponuje punkt, o którym w tej chwili czytam. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Dlaczego Pan tak sądzi, Panie Przewodniczący? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze. nie sądzę. W związku z tym, szanowni Państwo. W związku z tym...  

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

W dalszej kolejności. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Po pkt 15 i tyle. Nie ma problemu. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dalej mnie Pan nie rozumie, ale z nie będę wnikał. Niech Pan robi, co Pan chce. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Teraz tak. Przystępujemy do głosowania wniosku formalnego Pana Radnego Góreckiego, co do zamknięcia 

dyskusji i przejście do głosowania złożonych wniosków, co do... 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Pytanie do Pani Mecenas. Czy w ogóle taki wniosek można złożyć w tym pkt, o zamknięcie dyskusji? Moim 

zdaniem nie. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

W punkcie porządku obrad? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Tak. Czy możemy zamknąć dyskusję i..? 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Tak. Tutaj dopóki są wnioski o zmianę nie można, prawda? 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

To znaczy, rzeczywiście jest tak, że nie można by zablokować próby zmiany porządku obrad. Natomiast, 

jeżeli wszystkie wnioski o zdjęcie konkretnych punktów bądź wprowadzenie innych punktów zostaną 

wyczerpane, wówczas można przegłosować zamknięcie dyskusji. Dlatego, że... 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Znaczy nie. Wtedy już nie musimy, bo wniosek jest bezprzedmiotowy. 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Dokładnie tak. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Radny Górecki, proszę o wycofanie wniosku. Przejdziemy do procedowania poszczególnych 

wniosków złożonych. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Już. Wreszcie, Panie Przewodniczący. Tak, właśnie tak to powinno się dawno stać. Bardzo dziękuję. 

Rezygnuje z mojego wniosku. Proszę... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan wycofuje wniosek .Dobrze, dziękuję. Teraz tak. Zamykam osoby zgłoszone do dyskusji. Przystępujemy 

do pierwszego wniosku zgłoszonego przez Pana Radnego Tadeusza Pawlikowskiego. Zdjęcie z porządku 



obrad pkt 16, uchwała w sprawie budżetu obywatelskiego gminy Raszyn. Proszę o przygotowanie 

głosowania. Wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt 16. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Proszę o wykonanie głosowanie. Proszę o wyniki.  

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

To mam 17 za, 1 wstrzymujący, bo zdaje się, że nie wyświetliło się Panu.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Niestety nie. Pani Olgo, proszę o odczytanie wyników. 

Pracownik Biura Rady  

17 głosów za, 1 wstrzymujący, 3 osoby nieobecne.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo, drugim wnioskiem był głos Pana Radnego Sławomira Ostrzyżka. Dobrze pamiętam, żeby 

kolejności zmienić. O zdjęcie z porządku obrad pkt 17. Wniosek o zdjęcie z porządku obrad sesji Rady 

Gminy pkt 17. Kto jest za? Kto jest przeciw? 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę przeczytać tytuł tej uchwały, projektu. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Andrzeju, mówimy o tytule czy mówimy o punkty porządku obrad? 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Projektu uchwały. Niech Pan przeczyta co zdejmujemy. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Pół godziny dyskutujemy o tym... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Radny Górecki... 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ale my chcemy od... Przed chwilą Pan przeczytał. 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Przepraszam, czy ja mogłaby w imieniu klubu... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie. Przepraszam bardzo, proszę wyłączyć mikrofony 



Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Pan mnie nie dopuszcza i wyłącza Pan z głosu. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę o wyłączenie mikrofonu 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Zakończmy to głosowanie proszę. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę o wyłączenie mikrofonu. Przystępujemy do głosowania. Wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt 17. 

Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzyma? 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Żeby mieszkańcy wiedzieli, który po, który punkt wchodzi. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę o wyniki. Pani Olgo, proszę o przeczytanie, bo się akurat nie włączyło, ani mi się nie wyświetla. 8 za, 

9 przeciw, 1 wstrzymujący. Nie uzyskał akceptacji. Musi być 11 głosów jako możliwość usunięcia pkt z 

porządku, także wniosek został odrzucony. Kolejny wniosek, wniosek złożony przez... Zaraz 1, 2, 3, 17... Pkt 

13. Wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt 13 dzisiejszej sesji. Proszę o przygotowanie głosowania i 

poddam wniosek pod głosowanie. Wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt 13. Kto jest za? Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał. Poproszę o wyniki głosowania. 9 za, 9 przeciw. Wniosek nie uzyskał większości i 

przychodzimy do jeszcze 1 głosowania, wniosku złożonego przeze mnie. Wprowadzenie do porządku obrad 

uchwały w sprawie zmiany załącznika uchwały nr 53/383/2020, w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej rady gminy Raszyn na 2022 rok. Poproszę Panią o przygotowanie głosowań, w pkt 16 w 

tym momencie. Po pkt 15. Proszę poprawić, po pkt 15, żeby to było literalne tak jak powiedziałem w swoim 

wniosku. Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 

53/468/2022, w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej rady gminy Raszyn na 2022 rok po 

pkt 15. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzyma? Proszę o wyświetlenie wyników głosowania. 11 za, 

7 przeciw, 3 nieobecne. Wniosek uzyskał większość, daje możliwość wprowadzenia do porządku obrad w 

pkt, po pkt 15. Przystępujemy teraz do przyjęcia porządku obrad wraz z wprowadzonymi zmianami. Proszę 

bardzo o przygotowanie głosowania. Przyjęcie porządku obrad wraz ze zmianami. Kto jest za przyjęciem 

porządku obrad. Kto jest przeciw? Kto się wstrzyma?  



Anna  

Dlaczego oni online prowadzą te? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę o wyłączenie mikrofonu. Proszę o wyniki głosowania. 13 za, 3 przeciw. Zatrzymując porządek obrad 

został ustalony, przyjęty po długiej dyskusji. Przejdziemy do pkt 3, 4 porządku obrad. Sprawozdania Wójta 

gminy Raszyn z bieżącej działalności. Proszę Panie Wójcie, oddaje Panu głos. 

Panie Wójcie, zapraszam do mikrofonu przed ekran monitora.  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Dzień dobry, bardzo przepraszam. Faktycznie mi się tutaj programy pogubiły. Dzień dobry, witam 

wszystkich Państwa, Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, drodzy mieszkańcy. W okresie między sesjami 

trwały bardzo intensywne prace, dotyczyły one głównie różnego rodzaju zadań inwestycyjnych i tak w 

ramach tych działań wymienię tutaj te najważniejsze, w których, przy których pracowaliśmy, w które byli 

zaangażowani pracownicy urzędu oraz firmy zewnętrzne, które podpisały z urzędem odpowiednie umowy. 

Jeśli chodzi o rządowy program rozwoju dróg, to tak jak Państwo już to zapewne wiecie, ja już 

przypominałem, otrzymaliśmy kwotę ponad 5 500 000 dofinansowania do budowy ulicy Miklaszewskiego 

na, od skrzyżowania z ulicą Długą do ulicy, do skrzyżowania z ulicą Starzyńskiego. Tutaj jesteśmy w trakcie 

przygotowania procedury przetargowej. Mam nadzieję, że na dniach myślę, że na początku przyszłego 

tygodnia zostanie ona już ogłoszona. Jeśli chodzi o kolejne zadania, które realizowaliśmy w urzędzie, to 

chciałbym tutaj nadmienić, że dobiegł końca proces projektowy budowy żłobka w Raszynie. Uzyskaliśmy 

pozwolenie na budowę ze starostwa powiatu pruszkowskiego. Mamy na to zadanie, tak jak Państwu pewnie 

pamiętacie, dofinansowanie z Funduszu Inwestycji Lokalnych w kwocie 3 000 000 zł oraz kolejną kwotę 

1 242 000 zł, w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego. Na dzień 

dzisiejszy zostało ogłoszone postępowanie przetargowe, w wyniku tego postępowania nastąpiło otwarcie 

ofert i w wyniku tych otwartych ofert 4 firmy, które złożyły najbardziej korzystne i prawidłowe oferty 

zostały zaproszone do negocjacji. Chcemy w ten sposób ustalić jeszcze warunki z firmami, które byłyby 

może korzystniejsze dla gminy Raszyn. Może dawałyby lepsze możliwości, zwłaszcza te finansowe. 

Również zakończono prace przy projekcie oraz uzyskano pozwolenie na budowę domu komunalnego w 

Podolszynie Nowym i w wyniku złożonego tutaj wniosku do Banku Gospodarstwa Krajowego uzyskaliśmy 

znaczną, bo 80% dofinansowanie do tej inwestycji, z w Funduszu Dopłat w departamencie Funduszy 

Mieszkaniowych tegoż banku. Generalnie cała inwestycja koszty inwestorskie, to jest 7 634 000 zł. 

Oczywiście ta, ten kosztorys inwestorski na tę kwotę pewnie będzie zweryfikowany przez ceny, które teraz 



funkcjonują na rynku. Zobaczymy, dlatego że otwarcie zostało ogłoszone postępowanie przetargowe i w 

wyniku tego postępowania przetargowego będą otwarte oferty w dniu 12 maja, czyli tak 2 tygodnie, 

będziemy widzieć, jakie są faktyczne, będą faktyczne koszty budowy tego domu komunalnego. Tutaj dla 

przypomnienia, ponieważ słuchają nas mieszkańcy. W wyniku tej inwestycji powstanie 30 lokali 

mieszkalnych i łączna powierzchnia tych lokali mieszkalnych będzie 1220 m². Jeśli chodzi o takie, jeszcze 

dodatkowe elementy, którymi się zajmujemy, to oczywiście są to zadania miękkie, skierowane również do 

rodzin bezpośrednio w ramach pomocy społecznej. I tutaj wnioskowaliśmy o dofinansowania i w ramach 2 

programów. Jednym z tych programów jest program Ministra Rodziny i Polityki Społecznej, asystent 

osobisty osoby niepełnosprawnej, na które to dostaliśmy prawie 60 000 dofinansowania, oraz kolejny 

program pod nazwą opieka wytchnieniowa. Tutaj otrzymaliśmy kwotę 30, ponad 38 000 zł dofinansowania. 

Jeśli chodzi o kolejne prace, które wykonywaliśmy w minionym okresie, to oczywiście są prace związane z 

inwestycją, naszą chyba wiodącą inwestycją na dzień dzisiejszy, czyli budową, a właściwie odbudową 

Południowej części kompleksu Austerii. Tutaj została już, zostało już zakończone postępowanie przetargowe 

i została wyłoniona firma, która będzie wykonywała to zadanie i wykonuje już. Jest to firma Tylka SP. z o. o. 

z Białegostoku, która podjęła się wykonanie zadania w 18 miesięcy, za kwotę 13 850 000 zł. Tutaj chciałbym 

tylko przypomnieć, że dofinansowanie w kwocie 14 500 000 zł otrzymaliśmy w ramach funduszów 

norweskich, tzw. Funduszów norweskich prawidłowa nazwa, to jest Mechanizm Finansowy Europejskiego 

Obszaru Gospodarczego i w ramach tego mechanizmu bo za ogólną kwotę 17 000 000, troszeczkę ponad 

17 000 000 zł. Będziemy realizować zadania tejże od budowy + tego również szereg zadań miękkich, 

przybliżających tutaj takich bardziej nakierowanych na społeczeństwo, związane głównie z dziedzictwem 

kulturowym, jak również z integracją społeczną. Kolejną pracą, którą wykonywał urząd i pracownicy urzędu, 

to było, była realizacja programu Polski Ład. W ramach, którego otrzymaliśmy 9 000 000 zł na budowę ulic, 

ulicy Wąskiej, Dolnej, Dworkowej z taką częścią, która jest w kierunku Rowu Opaczewskiego do kanału 

Opaczewskiego oraz Rycerskiej i Poziomkowej. Tutaj został ogłoszony przetarg na wykonanie, na 

wyłonienie firmy... 

wykonawczej zostało już... Są otwarte oferty, przeprowadzana tutaj, były również mediacje ze oferentami i w 

wyniku tego postępowania wybrana została firma Farbrud Sp. Z o. o., która wykona to zadanie czy budowę 

tych wymienionych przeze mnie ulic w 15 miesięcy, za kwotę 11 388 570 zł. Zadanie to tak jak już 

wspomniałem, będzie przez 15 miesięcy, w związku z tym trzeba liczyć się z tym, że w momencie kiedy 

zaczną się te zadania, wykonywać w tym roku, to przynajmniej jakaś część z nich będzie realizowana jeszcze 

w roku następnym. Zresztą w ten sposób mamy również rozpisane fundusze na budowę tych ulic. Dość 



zaawansowaną inwestycją kolejną, która już wchodzi w taki końcowy etap, to jest budowa strażnicy 

Dawidach. Ona już praktycznie, tam są już elementy wykończeniowe i liczymy się z tym, że niedługo 

będziemy mogli tutaj Państwu, już Państwa zaprosić do wybudowanej nowej strażnicy w Dawidach. 

Wykonuje to firma Izolbud Sp. z o. o., za kwotę 5 685 000 zł i też zadanie to zostało dofinansowane z, w 

kwocie 2 000 000 zł z rządowego Programu Realizacji Inwestycji Lokalnych. I myślę, że to jest, to tak 

Państwo widzicie. Wszystkie te zadania, które realizujemy są zadaniami z dofinansowaniem zewnętrznym. 

Zarówno z ośrodków rządowych lub ze środków unijnych. Daje to nam możliwość realizacji tak dużego 

wachlarza zadań inwestycyjnych i te środki są rzeczywiście tutaj bardzo duże. Stąd też kolejna chyba bardzo 

miła i wiadomość dla wszystkich mieszkańców gminy Raszyn, a zwłaszcza mieszkańców Raszyna. Tutaj 

chciałbym się z nią, z Państwem podzielić, że pozyskaliśmy Grant z fundacji pracowniczej firmy Velux, w 

wysokości 336 000 EUR, czyli jest to w chwili obecnej, bo w obecnych przelicznikach ponad 1 500 000 zł. 

W ramach tego Grantu będziemy w parku Raszyńskim, powstanie nowe miejsce rekreacji i wypoczynku. 

Myślę, że bardzo atrakcyjne dla naszych mieszkańców będzie się ono składało, cała inwestycja będzie 

składała się kilku etatów, w zależności od środków wykorzystanych, będziemy te etaty robić po kolei tak, 

żebyśmy zmieścili się po prostu w możliwościach finansowych wynikających z tego Grantu. Jako pierwszy 

etap realizacji tej inwestycji. Pierwszym etapem będzie budowa tężni w parku Raszyńskim, wraz z układem 

takim architektonicznym umożliwiającym korzystanie z tejże tężni. Będzie to tężnia solankowa wraz ze 

ścieżkami, ławkami wokół niej i oczywiście ujęciem również wody pitnej. To zadanie będziemy realizować 

do czerwca roku 2024. Mamy na to kilka, kilkanaście miesięcy. Na chwili obecnej jesteśmy na etapie, na 

podstawie przedstawionej tutaj fundacji, koncepcji. Jesteśmy na etapie projektu realizacji, projektu już 

konkretnych rozwiązań projektowych, które będą zastosowane. Myślę, że jeszcze w tym roku uda nam się 

rozpocząć te pracę w Raszyńskim parku, tak, żebyśmy mogli zakończyć je w terminie i wydatkować te 

wspomniane, myślę, że bardzo potrzebne nam środki. Takie środki, gdzie uzyskaliśmy ten Grand. Tutaj 

muszę się pochwalić, jako jedna z 4 instytucji, ja mówię tutaj o gminie Raszyn, jak o instytucji, dlatego że 

Granty były przyznawane nie tylko naszej gminie, i innym gminom, a właściwie głównie również szeregu 

organizacji pozarządowych. W związku z tym jesteśmy jedną z 4 takich instytucji, która otrzymała te Granty 

poza tym cała, w całej Europie jest realizowany ten program przez fundację i ona również jest tam... W 

państwach europejskich realizowane są różnego zadania, również o podobnym charakterze. Jeśli chodzi o 

kolejne zadanie, które już trwa, które było pewnie dość trudnym zadaniem, bo przypadał na okres jesienny, 

zimowy i wiosenny, czyli taki dość trudny, jeśli chodzi o warunki atmosferyczne i prowadzenie budów, w 

tym budowy w tym okresie, ale już widać koniec. Myślę tutaj oczywiście o zadaniu, którym była budowa 3 



ulic, to jest ulicy: Łąkowej, Prostej i Cichej. Jeśli chodzi o ulicę Łąkową, buduje tę ulicę firma Delta SA za 

kwotę 2 200 000 zł. Jeśli chodzi o ulicę Prostą, do wykonuję to firma Rokom Sp. z o. o., za kwotę 1 472 000, 

a ulicę Cichą również firma Rokom Sp. z o. o., za kwotę 2 300 000 zł. Prace już na tych zadaniach, na tych 

ulicach są bardzo zaawansowane. Najbardziej na ulicy Łąkowej i Prostej, trochę mniej na ulicy Cichej, ale 

wy, myślę, że do końca maja, czyli w ciągu tego najbliższego, nadchodzącego miesiąca te zadania zostaną 

zrealizowane i przystąpimy do rozliczanie, rozliczenia już tych inwestycji. Też dość dobra wiadomość, którą 

pewnie przyjmie wielu mieszkańców, zwłaszcza tych, którzy jeżdżą na rowerach i korzystają z naszych 

ścieżek rowerowych. Tą wiadomością jest fakt, że uzyskaliśmy właśnie w tym tygodniu, dosłownie parę dni 

temu, uzyskaliśmy ostatnie brakujące decyzję ZRID na fragmenty tychże ścieżek. Chodzi tutaj o fragment 

ścieżki wzdłuż ulicy Górnej oraz fragment ścieżki przy rondzie, przy ulicy Lotniczej. Tam już trwają prace 

budowlane. Bardzo długo tutaj czekaliśmy na możliwość uzyskania z powiatu stosownego, stosownych 

decyzji ZRID. Są one i myślę, że już teraz prace pójdą pełną parą i będzie można te ścieżki oddać. Tutaj 

Państwo zgłaszacie również wiele takich sugestii, że należałoby je, te części, które już są wykonane również 

odpowiednio teraz, to określić i nowym i wiosennym, również odświeżyć. Oczywiście będzie to robione. 

One idą wśród dróg powiatowych i nie będę ukrywał, że jeśli chodzi o czystość tych ścieżek, również zależy 

to w dużej mierze od czystości samej jezdni drogi powiatowej, gdyż ten piach po zimowych odśnieżaniach 

jest tam, na te ścieżki mocno rozsypywany przez przejeżdżające samochody, ale na to wszystko będziemy 

starać się uporządkować. Tak, żebyście Państwo mieli i mogli korzystać z tych ścieżek. Oczywiście, tak jak 

w najlepszych warunkach przewidywano, tak do, myślę podbudowaliśmy to, po to, żeby mieć z tego, 

żebyście Państwo mieli z tego naprawdę dużą korzyść. Jeśli chodzi o kolejne inwestycje, które przebiegały w 

okresie ostatniego miesiąca, między sesjami, to była m.in. budowa skweru im. Witolda Pileckiego w 

Raszynie. Tutaj już budowa ta jest dość zaawansowana, ci wszyscy Państwo, którzy tutaj przemieszczają, 

poruszają się ulicą Poniatowskiego są w stanie na pewno tutaj już dokładnie widzieć, jaki będzie miał kształt 

ten skwer, jakie będą elementy, z jakich elementów będzie się składał. Zadanie wykonuje firma Azbud i za 

kwotę 402 210 zł. Tutaj mieliśmy dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego na kwotę 150 000 zł. 

Również dość zaawansowane i tutaj, powiem szczerze, jakoś przebiegają rzeczywiście stosunkowo sprawnie. 

Są to prace związane z kanalizacją sanitarną na terenie miejscowości Sękocin-Las. Wykonawcą tego zadania 

jest firma Rokom sp. z o. o., za kwotę 4 256 640 zł, czyli ponad, dużo ponad 4 000 000 i zadanie to, jest 

również dofinansowane ze środków Marszałka Województwa Mazowieckiego w kwocie 2 000 000 zł, czyli 

mamy prawie 50% dofinansowanie do tego zadania, stąd możliwość jego wykonania. Zadanie to 

rozpoczęliśmy, było rozpoczęte już w ubiegłym roku, ale było zadaniem przychodzącym na kolejny okres, 



również tegoroczny. Jeśli chodzi o kolejne zadania budowy sieci wodnych i kanalizacyjnych na terenie 

gminy Raszyn, to staramy się je sukcesywnie wykonywać. Tak na dzień dzisiejszy budowa, trwa budowa 

sieci kanalizacji sanitarnej i wodociągowej w rejonie ulicy Godebskiego w miejscowości Raszyn, na terenie 

tutaj właśnie gminy Raszyn. Tutaj wykonawcą jest firma Deca, W. Bogdan Tarnowski. Termin zakończenia 

to 6 czerwiec 2022 rok, czyli stosunkowo już nie tak odległy. Państwo, wszyscy Państwo, którzy jesteście, 

przebywacie w okolicach Austerii, Raszyńskiego Kościoła, na pewno, jakby przebieg tych prac, możecie 

sami ocenić i zobaczyć. Jeśli chodzi o kolejne zadania z tego nazwijmy to tematu sieci wodociągowej i 

kanalizacyjnej, to jest budowa ulicy Sokołowskiej i Żwirowej, tutaj są, przebiegają te budowy. Ta budowa 

przebiega przez miejscowości Janki, Puchały. Wykonawcą jest, są, jest firma Edward Wilczyński. Termin 

zakończenia, to koniec z 2022 roku, dokładnie 6 grudnia. Kolejną, kolejnym zadaniem, które jest 

realizowane z tego typu, to jest budowa sieci kanalizacji sanitarnej w ulicy Kamykowej, w miejscowości 

Rybie na terenie gminy Raszyn. Wykonawcą tutaj jest również firma Edward Wilczyński. Tutaj termin 

zakończenia, to jest 22 lipca 2022 roku i kolejnym już zadaniem, to jest budowa sieci kanalizacji sanitarnej. 

Dotyczy budowy ulicy Czarnej Olchy i Owocowej i miejscowości Laszczki i Falenty Duże na terenie gminy 

Raszyn. Wykonawcą jest tutaj firma BKW. Termin zakończenia 23.09, czyli wrzesień 2022 rok i już ostatnie 

zadanie z tego cyklu, właściwie już zakończono, to zakończone, to jest budowa wodociągu ulicy 

Poziomkowej na Rybiu Tutaj wykonawcą jest również firma BKW. Oczywiście w ramach działań urzędu 

pracy, zwłaszcza tego pionu pozyskiwania funduszy zewnętrznych i realizacji inwestycji. Tutaj taka też 

wiadomość z ostatniej chwili, dosłownie z dzisiejszego dnia, może nie duża, ale każde pieniądze na pewno 

cieszą, to jest to, że w ramach programu Mazowsze dla Sołectw otrzymaliśmy 10 000 zł dla OSP Dawidy na 

doposażenie. Ja w przypadku akurat tej jednostki, która ma przed, sobą wyposażenie nowej strażnicy, na 

pewno każde pieniądze są dość istotne i potrzebne. Również w dniu dzisiejszym zostało otwarte oferty w 

ramach przetargu na wyłonienie wykonawcy budowy oświetlenia ulicznego, w ulicach Generała Wybickiego 

i Generała Bema. Tutaj, to jest dzisiaj otwarcie dopiero ofert. Oferty będą przeanalizowane i po podpisaniu 

stosownej umowy będziemy, rozpoczniemy realizację tych zadań. Jeśli chodzi o inne zadania, to dość też są 

realizowane zadania związane z projektowaniem. Tutaj jest tak, projektowanych jest 8 zadań przez firmę 

Highway, te zadania są już na takim, te projekty są już na takim etapie końcowym. Firma ma, co prawda, do 

listopada jeszcze termin na wykonanie tych projektów, ale myślę, że jest w stanie nawet nam przekazać, je 

troszeczkę wcześniej. Tutaj te zadania są o tyle ważne, że rozpoczęły się różnego rodzaju... Były składane 

wnioski w ostatnim czasie przez nas do... Środki na, w ramach Polskiego Ładu, jak również działań Urzędu 

Marszałkowskiego i w ramach tych działań, będziemy ubiegać się o dofinansowanie, po to, żebyśmy mogli 



te zadania zrealizować. Także projekty nam są tutaj bardzo potrzebne. Oczywiście wykonaliśmy szereg 

różnego rodzaju wniosków o dofinansowanie, bo tak, jak Państwo już słyszeliście, większość tych zadań jest 

z dofinansowaniem, posiada dofinansowanie zewnętrzne. Stąd taki pokaźny prawie 60 milionowy budżet na 

inwestycje w gminie Raszyn, który realizujemy. Myślę, że jeden z największych budżetów, jakie do tej pory, 

jeśli chodzi o inwestycję to jest budżet. Właściwie z tego, co ja pamiętam ostatnich latach chyba drugi, jeśli 

chodzi o tak dużą taką wysokość. Ubiegamy się o szereg różnego rodzaju dofinansowań. Zarówno w tych, tej 

sferze tych drobniejszych, takich miękkich zadań, jak również oczywiście na te wszystkie zadania, które 

Państwo słyszeliście, czyli te twarde prace budowlane. Możecie Państwo dokładnie o tym wszystkim 

dowiedzieć się z nowej strony internetowej gminy Raszyn, do której Państwa, że tak powiem, zapraszam i 

proszę o skorzystanie z nich. Tam Państwo będziecie mogli, tam szczegółowo o tych wszystkich zadaniach 

przeczytać, dowiedzieć się na pewno właśnie więcej niż to wynika z tego mojego krótkiego sprawozdania. 

Oczywiście okres między sesjami, również obfitował w różnego rodzaju wydarzenia za, zarówno kulturalne, 

sportowe, jak i również był poświęcony i dedykowany dla pomocy, dla uchodźców z Ukrainy. Tutaj również 

szereg rzeczy robiliśmy po to, żeby móc odpowiednio zaopiekować się nimi na terenie gminy Raszyn. 

Oczywiście urząd pracuje, wydaje numery PESEL, dzieci i młodzież są przyjmowane do Raszyńskich szkół i 

przedszkoli. Myślę, że jesteśmy jedną z gmin, która w sposób bardziej liczny, liczebny jest tutaj 

doświadczona, jeśli chodzi o ilość właśnie uczniów w naszych Raszyńskich szkołach, bo jest ich w sumie 

około 300, a 300 uczniów, to można powiedzieć jest często by na, w niektórych miejscach tyle sobie liczy 

szkoła. W związku z tym, jest to praktycznie dla naszej gminy kolejna szkoła, którą musieliśmy w 

cudzysłowie otworzyć dla zapewnienia opieki, dla tej grupy obecnych mieszkańców naszej gminy. 

Oczywiście wiąże się z tym różnego rodzaju pomoc. Pomoc zarówno materialna, jak i również refundacja 

pobytu w naszych tutaj sąsiadów z Ukrainy na naszym terenie. 4 fundacje dla naszych, dla tych osób, które 

ich, dają im schronienie, tzw. 40+. Tutaj również spływają wnioski do gminy i jest bardzo dużo przy tym 

pracy i jeśli chodzi o te prace, takie urzędnicze, rozliczeniowe są one żmudne, wymagają dużej 

skrupulatności, dlatego że tam przewija się bardzo dużo danych. Jak wspomniałem w ostatnim okresie było 

dużo wydarzeń kulturalnych i sportowych, nie będę tutaj wszystkich wymieniał. Również chciałbym 

Państwa zaprosić na naszą stronę internetową lub na gminny Facebook, tam jest dużo informacji na temat, 

jakie wydarzenia miały tutaj miejsce. Tutaj mogę tylko wymienić, że były rozdane nagrody, tzw. perły 

Mazowsza, tutaj w 3 kategoriach. Uzyskaliśmy w naszej gminie pierwsze miejsce, jeśli chodzi o imprezy 

integracyjne. Uzyskały wianki, które były realizowane przez koło gospodyń wiejskich z Ład. Jeśli chodzi o 

sport, to od, w ramach sportu perłę Mazowsza uzyskał Antoni Jakubiec, młody sportowiec, a zaś jeśli chodzi 



o przedsiębiorców, to perłę otrzymał, otrzymało biuro podróży Wakacje PL Raszyn. Oczywiście ważnym 

wydarzeniem, o którym nie sposób nie wspomnieć, to jest, był oczywiście Bieg Raszyński, który odbył się 

kolejny raz w gminie Raszyn. Konkurs palmy, który również jest tradycją w naszej gminie z okazji Niedzieli 

Palmowej i świąt Wielkanocnych. Jak również uroczystości katyńskie związane z kolejną rocznicą, jeśli 

chodzi o obchody prawda osób, które zginęły z rąk żołnierzy sowieckich w czasie drugiej wojny światowej w 

Katyniu w miejscowościach pobliskich jemu. W związku z tym te dni katyńskie są tym ważniejsze, że w 

naszej gminie mieszkali również mieszkańcy, którzy zginęli z rąk Stalinowskich oprawców. W między 

czasie oczywiście 19 kwietnia, wiadomo, rocznica bitwy pod Raszynem, w związku z tym odbyło się szereg, 

tutaj wydarzeń związanych z dniami Raszyna. W dniu 19 kwietnia złożyliśmy wiązanki na Raszyńskiej 

Reducie, a w kolejnych dniach mieliśmy możliwość uczestniczenia w wielu imprezach towarzyszących, 

m.in. zawitała do nas, zawitał do nas wirtualny teatr historii, wystawach niepodległa. To jest taki teatr 

medialny, wirtualny, który jest w postaci takiej wystawy na tirze i rozkładanych takich specjalnych stoiskach 

ekspozycyjnych i w ramach tego można było się zapoznać bardzo ciekawymi elementami historii Polskich. 

Jeżeli chodzi o wydarzenia sportowe, to również przy okazji Biegu Raszyńskiego należałoby wspomnieć o 

mistrzostwach okręgu Warszawskiego w pływaniu, które również odbyły się na naszej, na naszym terenie. 

Myślę, że na koniec chciałbym tutaj pogratulować, jednocześnie również życzyć dowolnej, dalszej owocnej 

pracy na rzecz gminy. Pani Honoracie Kaszubie, naszej mieszkance, która otrzymała z rąk Wicepremiera i 

Ministra Dziedzictwa i Kultury, Kultury Dziedzictwa Narodowego, otrzymała złoty, otrzymała medal 

zasłużony dla kultury Polski. Medal jest zasłużony dla kultury polskiej, ale ci wszyscy, którzy znają panią 

Honoratę Kaszubę wiedzą, że ona głównie i właściwie treścią i jej, pasją jej życia była ziemia Raszyńska, 

książki i historia opisywana w tych książkach. Książki i dzieje z Raszyna i Falent są myślę dla każdego 

mieszkańca naszej gminy taką skarbnicą wiedzy o tym terenie. To wszystko, oczywiście wszystkiego nie 

sposób tutaj powiedzieć, co się działo i co się dzieje w naszej gminie. Tego jest bardzo dużo, dlatego że 

mamy bardzo zbudowany budżet gminy na ten rok, jeśli chodzi o inwestycje. W związku z tym zadań jest 

rzeczywiście bardzo dużo, pracy jest niezmiernie dużo. Myślę, że tutaj Rada Gminy i Państwo Radni będą 

nam w tym pomagać, żeby te zamierzenia, które sobie założyliśmy zrealizować. Dziękuję bardzo.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję Panie Wójcie za zabranie głosu. Oddaje... W tej chwili tak, przechodzimy, do pkt 6 porządku obrad. 

Uchwała w sprawie zmiany relacji w przepraszam, tfu 5. Uwag w sprawie zmiany budżetu na rok 2022. Czy 

jest może Pani Skarbnik z nami? Panie Wójcie? W tej chwili czy jeszcze nie? 



Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Jest, już widzę Panią Lilianę, także ja już nie będę w tym zakresie mówił, to myślę, że Pani Lila bardzo 

szczegółowo na ten temat się wypowie. Bardzo proszę, Pani Skarbnik.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Poprosimy Panią Skarbnik o zabranie głosu. Proszę bardzo. Dzień dobry Pani Skarbnik. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Dzień dobry Państwu, zmiany są w sumie proste jak nitka. Jeżeli chodzi o budżet na rok 2022, to dochody 

zwiększamy tylko o 103 336 zł i są to środki dotyczące pomocy uchodźcom. 96 006 zł, są te środki 

przeznaczone na edukacje dzieci z Ukrainy i po stronie wydatków zostały one wprowadzone do budżetu 

naszych szkół podstawowych wszystkich 3. To jest w rozdziale 801, 01. Drugie, druga kategoria 

dofinansowania, to jest niewielka kwota, bo 7 330 zł, tam bez paru groszy jest dokładnie. Dotyczy nadaniu 

numeru PESEL obywatelom Ukrainy i tutaj te środki są wprowadzane w rozdziale 754, 95 i przeznaczone na 

nagrody dla osób, które się tym zajmowały wraz pokornymi. Natomiast wydatki zwiększamy o kwotę o 

650 000 większą niż zwiększenie dochodów, to jest łącznie 753 336 zł. Przy czym większą, o większą kwotę 

zwiększamy wydatki majątkowe, bo o 588 000, natomiast wydatki bieżące o 165 336 zł. Przy czym te 150, 

103 336, to są te właśnie wydatki, które są finansowane z Zachodu, o które przed chwilą, o których przed 

chwilą wspomniałam Państwu. A dodatkowe, to jest 56 000 przeznaczone na wynajem 5 lokali 

mieszkalnych, dla 5 rodzin, które uzyskały prawo eksmisji potwierdzone sądownie i tutaj mamy te, to 

zadanie wprowadzane do WPF-u na lata 2022-2026 z łączną kwotą bodajże 398 000, z czego 56 jest właśnie 

na rok 2023. O 4 000 zwiększamy środki dla przedszkola w Falentach z przeznaczeniem na odpisy socjalne. 

Znaczy, to się dokładnie nazywa na, odpis na Fundusz Świadczeń Socjalnych, dlatego że temu przedszkolu 

brakowało tutaj pieniędzy. Natomiast jest to, jak już wspominałam niejednokrotnie, przedszkole, które są 

najniższe koszty utrzymania dziecka. O 20 000 zwiększamy środki w rozdziale 620, to znaczy 60020, w § 42 

70 przeznaczamy na remont przystanku przy ulicy Pruszkowskiej. Również o 20 000 zwiększamy środki 

przeznaczone na dotację dla innych podmiotów. Do podmiotów nie należących do sfery finansów 

publicznych i chodzi tutaj o rozwój siatkówki na terenie gminy. 3000 przeznaczamy na zakup w dziale 754, 

rozdział 75495. W tym rozdziale mamy ujęte... W ubiegłym roku finansowaliśmy monitoring gminny i zatem 

będą. Podłączono nas już do sieci, będą faktury za energię, w jakiej wysokości trudno powiedzieć. Stawiamy 

tutaj 3 000 zł i jeszcze mamy zmniejszenie o 26 000 wydatków bieżących, to jest na wniosek Sołeska, 

Jaworowo, które przesuwa pieniądze zaplanowane wcześniej na zakup ozdób świątecznych, takich 

ulicznych. Przesyła te pieniądze do wydatków majątkowych z przeznaczeniem na plac zabaw przy Ognisku 



Wychowawczym, a dokładnie na wykonanie nawierzchni pod huśtawkami. Również 15 000 przesuwane jest 

z wydatków bieżących do wydatków majątkowych, to na wniosek Komendanta Policji, zmniejszamy o 

15 000 przeznaczone środki na służba normatywne i te 15 zmniejszamy na dofinansowanie zakupu 

samochodu. To tyle, jeśli chodzi o wydatki bieżące, wydatki majątkowe, tak jak już wspomniałam wcześniej, 

ogółem zwiększono o 588 000 zł. Z tym, że największe zwiększenie, bo o 400 000 zł dotyczy budowy i 

przebudowy dróg gminnych. Tu właśnie chodzi o 5 dróg, które będą realizowane z, przede wszystkim ze 

środków Polskiego Ładu z udziałem środków gminnych. To jest ulica Wąska, Dolna, Dworkowa z pewnym 

odcinkiem Opaczewskiej oraz Rycerska i Poziomkowa. Generalnie na tą inwestycje zwiększamy środki o 

1 400 000, ale 1 000 000 wstawiamy do WPF na rok 2023, natomiast o 400 000 zwiększamy środki na rok 

2022. Następnie to, to co już wynika z przesunięcia, te 15 000 na samochód, które te ośrodki pochodzą z 

wydatków bieżących, oraz wejścia 6 000 na wykonanie tego podłoża, to też środki pochodzące z wydatków 

bieżących w ramach Funduszy Sołeskich. Jeszcze wprowadzamy nowe zadanie pod nazwą modernizacja 

przepompowni wód opadowych w ulicy Poniatowskiego w Raszynie, z kwotą 32 000 oraz kolejne nowe 

zadanie, projekt kanalizacji deszczowej w ulicy Godebskiego w Raszynie, z kwotą 50 000 zł. Na komisji 

budżetu właśnie, któryś z Panów już nie pamiętam, który zwrócił mi uwagę, że tam jest jedno 0 za dużo i jest 

wpisane jedno 0 za dużo, bo jest 50., a potem 4 zera, w opisówce powinny być 3 zera. I jeżeli chodzi o 

zmiany dotyczące roku 2022 odnośnie dochodów i wydatków, to w zasadzie tyle. Te zmiany powodują 

zwiększenie deficytu o 650 000 zł i ten deficyt pokrywamy z wolnych środków i dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo. Poproszę o opinię Pana Przewodniczącego Tadeusza Pawlikowskiego. Komisja Budżetu i 

Inwestycji Mienia Komunalnego. Proszę bardzo o opinię komisji. Panie Tadeuszu? 

Tadeusz Pawlikowski (Radny)  

Przepraszam. Komisja Budżetu opiniowała projekt uchwały budżetowej 4 głosami za. Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję, otwieram dyskusję. Proszę bardzo. Czy są pytania do Pani Skarbnik, do Pana Wójta? Co do zmian 

w uchwale budżetowej na rok 2022. Proszę Pan Radny Górecki. 

Andrzej Górecki (Radny )  

Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja mam pytanie, nie duża to kwota, ale zapytam, bo praktycznie nikt nie 

zapytał o to Komisji Porządku Publicznego. Panie Wójcie, do Pana skieruję pytanie, jaka jest geneza 

powstania zapisu, aby 15 000 przesunąć z patroli policji na terenie gminy do zakupu, jak gdyby przełożyć to 



na zakup samochodu? Czy naszą gminę już, jak gdyby, nie jest stać na te 15 000 zł, żeby dołożyć na 

samochód, Panie Wójcie? To jest w paragrafie...  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja wiem o tym, ja wiem o czym Pan mówi. Proszę mnie, nie mówić mi paragrafów. Proszę Pana, na wniosek 

komendanta komisariatu policji w Raszynie, takie przesunięcie nastąpiło. Wg Pana covid, Pana Komendanta 

przy obecnym stanie osobowych i funkcjonowaniu jednostek policji na terenie powiatu pruszkowskiego, nie 

ma on szans wydatkowania tej kwoty na te patrole ponadnormatywne. Dlatego, że po prostu nie ma przy 

obecnym systemie finansowania i jakby płac, które mają, to jest taki tam powiedzmy dość złożony element. 

Te środki są po prostu niemożliwe do wykorzystania przez policjantów. Policjanci po prostu niechętnie 

zgłaszają się do tego typu dodatkowych patroli, dodatkowych zajęć, bo oni muszą to wykonywać w ramach 

oczywiście dodatkowych godzin ponad, poza normalnym czasem pracy. W związku z tym twierdzi, że przy 

tych ilości zadań, przy tych ilości nadgodzin, które i tak są w komisariacie policji. W ogóle na terenie 

powiatu pruszkowskiego nie ma możliwości wykorzystania tej podstawowej kwoty i sam, jego sugestia była 

taka, żeby po prostu nie zwiększać kwoty, że nie ma to specjalnie sensu. I uważam, że dobrze, że w jakiś 

sposób jest poszanowanie publicznych pieniędzy. Jeśli widzi się, że się ich nie wykorzysta, a dołożenie, tak 

jak Pan powiedział, w sumie nie dużej kwoty 15 000 zł do tych 50, które tam jest przeznaczone na zakup 

samochodu, bo wiadomo raz, że samochody w ogóle, generalnie zdrożały. 2, że te samochody policyjne z 

uwagi na dodatkowe, jeszcze dodatkowy osprzęt, są jeszcze nieco droższe niż normalne samochody 

dostarczane na nasz rynek. Także taka była sugestia i do tej sugestii ja się, że tak powiem, dostosowałem, to 

nie jest to, że my w jakiś sposób na Pana Komendanta, to był nasz, jakby warunek. Nie, absolutnie to była 

sugestia i wniosek ze strony Pana Komendanta komisariatu policji w Raszyn. 

Andrzej Górecki (Radny )  

Panie wójcie, rzeczywiście to mamy dopiero początek roku. Ja rozumiem, że możemy te środki, jak gdyby 

nadal przyznać, jeżeli będą potrzebne. Jestem zaskoczony, że już na początku roku, jak gdyby takie 

problemy. Jednak się zastanawiam trochę złośliwie, bo po co ten samochód w takim wypadku, jak ci 

policjanci nie chcą pracować. Panie Wójcie, a czy w ogóle Pan Komendant, jak gdyby może sugerował, że ta 

kwota 30 zł na czysto za godzinę dla policjanta w ramach służb ponadnormatywnych, jest za niska? Panie 

Wójcie?  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Nie, takiej rozmowy nie było. Pan Komendant takiej sugestii nie składał. Ja myślę, że oczywiście przy Pana 

sugestii to każdy powie, że każda kwota jest za niska, prawda, bo kontrolerzy lotu mówią, że mają za niskie 



wynagrodzenia. W związku z tym myślę, że i policjanci tym bardziej będą tak twierdzić, ale gro sprawy 

polega tutaj, nawet nie na tej atrakcyjności płacowej, jak tego, że po prostu ci ludzie też muszą gdzieś, po 

prostu czasami odpocząć po pracy. To nie jest tak, że kończy 1 służbę i idzie na 2 służbę. W ten sposób nie 

można po prostu na dłużej pracować i Pan Komendant nie jest w stanie zapewnić takiej ilości policjantów 

chętnych do tych służb. 

Andrzej Górecki (Radny )  

Rozumiem Panie Wójcie, on zawsze był zadowolony. Zresztą wnioskował w poprzednim roku, jak gdyby w 

ogóle nie, nawet nie sugerował, że są tego typu problemy i dobrze może by było warto wiedzieć z czego tak 

naprawdę polega ten problem. Czy rzeczywiście tylko z tego, z tych wakatów, z tych przepracowanych 

policjantów? Chociaż z drugiej strony panika Panie Wójcie, mimo wszystko my ich nie widzimy tutaj na 

ulicach. Mi często mieszkańcy zwracają uwagę, teraz nawet po wsiach ich nie widać i tak się zastanawiam. 

Czy to jest dobry sposób i może jednak warto by było jednak tutaj zachęcać Pana Komendanta, żeby jednak 

te służby ponadnormatywne były w naszej gminie, bo to powoduje Panie Wójcie, że tak naprawdę ci nasi 

potencjalni przestępcy, którzy mogą tutaj na naszym terenie grasować, po prostu będą bardziej tutaj chcieli 

wykorzystać tą sytuację. Także ja bym prosił, żeby Pan jednak tutaj przekonywał Pana Komendanta. My nie 

mieliśmy okazji w tym roku się spotkać z Panem Komendantem, też jestem, jak gdyby, zaskoczony, że tutaj 

przez Komisję Porządku Publicznego. Też nie zostało to jakoś tam rozmówione, bo może byśmy się 

dowiedzieli coś więcej, ale rozumiem, że Panie Wójcie nie jest problem finansów. Stać naszą gminę na to, 

żeby dopłacać do służb ponadnormatywnych, obyśmy mieli tylko policjantów, którzy chcieliby tu pracować. 

Tam kiedyś była sprawna straży gminnej, też prymat omawiany i nagle też wszystko, że tak powiem, stanęło 

gdzieś w miejscu, jak wiele spraw w naszej Radzie Gminy trochę tak do końca. Bardzo dziękuję, Panie 

Wójcie. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja dopowiem tylko, to znaczy wszystkie działania, które robimy powinny być działaniami rozważnymi, bo ja 

mam również sygnały i działania, które podejmujemy jako samorząd, które nie spotykają się za aprobatą 

mieszkańców, choć wydatkowane są na to środki. Na szczęście te, o których myślę, a nie chce już tutaj 

mówić, żeby nie rozpoczynać tematu, to one są finansowane ze źródeł zewnętrznych, więc tak drogo gminy 

Raszyn to nie kosztuje. Niemniej są te pieniądze wydawane nie zawsze w celowy sposób, a bardziej 

pijarowski. W związku z tym też nie ma co robić zadań, które nie będą wypełniać pewnych potrzeb 

rzeczywiście w gminie, ale w sposób taki efektywny, a nie tylko efektowny. Także to jest podstawa tego 

naszego działania. Oczywiście, jeśli Pan Komendant zgłosi potrzebę dodatkowych środków na patrole 



ponadnormatywne, to na pewno będziemy starać się taką środki, takie, taką kwotę w budżecie gminy znaleźć 

i przesunąć na to zadanie. Ja tu chciałbym podkreślić, że patrole ponadnormatywne zgodnie zresztą z 

sugestią Państwa Radnych, miały odbywać się w czasie weekendów, w czasie różnego rodzaju uroczystości 

itd.. Po prostu policjanci nie chcą podejmować dodatkowych zła, zadań właśnie w okres, w okresie 

weekendowym. Po prostu jest to taki czas na odpoczynek i trudno znaleźć po prostu przy tej, przy tych 

brakach kadrowych odpowiednią ilość policjantów. Taka była wypowiedź pana komendanta, taka była jego 

sugestia, a na pewno jeśli będzie tylko możliwość i chęć zwiększenia ilości tych patroli, to środki na to 

znajdziemy.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję Panie Wójcie, za... 

Andrzej Górecki (Radny )  

Bardzo dziękuję, Panie Wójcie, tu tylko na koniec. Panie Wójcie, jeżeli Pan nie chce mówić publicznie, to ja 

bym prosił, żeby Pan, chociaż na komisjach powiedział o tych nieracjonalnie wydawanych środkach 

budżetowych przez samorząd. Także proszę, chociaż na komisji mam powiedzieć, to wtedy będziemy jakieś 

poprawki... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję Panu za... 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Dobrze wiesz, Panie Andrzeju, o jakie chodzi. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę, Pan Radny Tadeusz Pawlikowski. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny)  

Panie Andrzeju, jak Pan chce wiedzieć, jakie to są środki, to ja Panu powiem zaraz. Chodzi o... 

Andrzej Górecki (Radny )  

Proszę bardzo.  

Tadeusz Pawlikowski (Radny)  

Chodzi o te busiki, której jeżdżą puste poprzez rybie i poprzez całą gminę. Walczyliście Państwo o te busiki, 

ale praktycznie nikt tymi busikami nie jeździ, Panie Andrzeju. Jeszcze mi się nie zdarzyło, żeby w busiku 

siedziało więcej niż 2 osoby. Dziękuję, to są właśnie te środki wydatkowane. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Zakończmy dyskusję w tym punkcie porządku obrad. Omawiamy w tej chwili kwestie budżetowe. 

Przejdziemy do głosowania projektu uchwały. Przystępujemy do głosowania, chyba, że... Przepraszam, niech 

Pani zamknie na chwilę głosowanie. Sprawdzimy obecność, może ktoś przebył z Państwa Radnych na sesję. 

Także proszę zamknąć głosowania i potwierdzimy obecność na sesji. Proszę Państwa o potwierdzenie 

obecności. Dalej 3 osoby nieobecne. Dobrze zamykamy sprawdzanie obecności i przejdziemy teraz do 

głosowania. Uchwała w sprawie zmiany w budżecie na rok 2022. Kto jest z Państwa Radnych, jest za 

przyjęciem projektu uchwały. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 17 za, 1 osoba wstrzymująca, 3 osoby 

nieobecne. Uchwała została przyjęta. Przejdziemy do kolejnego punktu porządku obrad. Uchwała w sprawie 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Raszyn na lata 2022-2030. Poproszę Panią Skarbnik o 

zreferowanie projektu uchwały. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Uchwała w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej zawiera również niewiele zmian. Przede 

wszystkim zmiany dotyczą roku 2022 i wynikają one z pod, przed chwilą podjętej przez Państwo uchwały, 

więc nie ma sensu na ten temat mówić. Natomiast jeszcze są zmiany dotyczące roku 2023, tam zwiększamy 

dochody, pozostawiamy na poziomie takim, jakim były wcześniej założone. Natomiast wydatki zwiększamy 

o 1 050 000 zł i ten 1 050 000 dotyczy, jak już wspomniałam wcześniej, 1 000 000 to jest w związku ze 

zwiększaniem środków potrzebnych do budowy dróg. Natomiast 50 000 zł tutaj, to też dotyczy dróg, a 

dokładniej ścieżek rowerowych na terenie gminy Raszyn. To jest zadanie, które było wprowadzane na 

wniosek Państwa, znaczy Komisji Budżetu. W grudniu do uchwały budżetowej sprowadzaliśmy wtedy na 

rok bieżący 50 000 zł, po czym dołożyliśmy 200 000 na rok następny. Teraz mam wniosek z kwotą 250, ale z 

terminem realizacji w roku następnym, czyli finansowanie w roku następnym, stąd dołożenie 50 000 do roku 

2023. Natomiast na rok 2022 te 50 000, które było zostawiamy, bo być może coś będzie jeszcze zrobione w 

takim niewielkim zakresie. Jeżeli chodzi, to tyle, jeżeli chodzi o załącznik nr 1 i oczywiście tam zwiększa się 

deficyt roku następnego o jak 1 200 000, który również zostanie sfinansowany z wolnych środków. 

Natomiast jeśli chodzi o wykaz przedsięwzięć, to w tej części pierwszej, gdzie są przedsięwzięcia 

dofinansowane ze środków zewnętrznych, to znaczy nie krajowych tylko europejskich. Unia europejska lub 

europejski obszar gospodarczy. Tutaj nic się nie zmienia na dzień dzisiejszy. Natomiast te przedsięwzięcia 

finansowane ze środków tylko krajowych w celu przez, w tym również gminnych, bo gminne też są 

krajowymi. To mamy zmiany w wydatkach bieżących, jest to tylko dopisanie 1 zadania tego, o którym 

wspomniałam wcześniej, czyli wynajęcie tych 5 lokali na lata 2020-2026. Natomiast w wydatkach 



majątkowych, to tutaj to też, to o czym wcześniej wspomniałam, a mianowicie budowa dróg, zwiększenie 

łącznych nakładów o 1 400 000, na projekty ścieżek zwiększenie nakładów o 50 000 i tutaj jeszcze projekty, 

wykonanie kanalizacji sanitarnej w gminie Raszyn na rok bieżący, zwiększenie o 30, o 68 000, o 65 000, 

przepraszam. O 65 000 i to są wszystkie zmiany ujęte w wykazie przedsięwzięć do wieloletniej prognozy 

finansowej. Wszystkie wskaźniki są bezpieczne, możecie sobie Państwo zajrzeć na stronę, która mówi o 

bezpieczeństwie, na, to jest strona 6. Tam są podane wyliczone wskaźniki, które liczył już system. Dziękuję 

bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo, poproszę o opinię Komisje Budżetu i Inwestycji Mienia Komunalnego, Pan Radny Tadeusz 

Pawlikowski.  

Tadeusz Pawlikowski (Radny)  

Panie Przewodniczący, w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Raszyn na lata 2023 i 

2020-2030, komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 3 głosami za, przy 1 wstrzymującym. 

Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Bardzo, otwieram dyskusję. Proszę o zabranie głosu Pana Radnego Zawistowskiego. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję, mam pytanie. Na kiedy jest planowane oddanie do użytku budynku socjalno-komunalnego?  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

To pytanie do Pana Wójta pewnie albo wykonawcy uchwały. Czy Pan Wójt jest obecnie z nami? I Pan 

Marek się pojawił. Panie Andrzeju, nie widzę Pana Wójta w tej chwili. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Bo chciałbym wiedzieć, to jest dosyć ważne, bo mamy zaplanowane środki na wynajem 5 lokali, również w 

roku 2026, więc skoro wynajmujemy, to znaczy, że nie, te budynki nie będą gotowe w 2026. Prosiłbym to o 

wyjaśnienie tych, bo to jest dosyć ważne czy ludzie jeszcze mają... 22, 3, 4, 5, 6. 5 lat jeszcze czekać na 

budynek socjalno-komunalny? Coś jest budowany, więc dla mnie jest to ważne. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Chodzi, którzy też będą czekali w kolejce. Pani Skarbnik, może coś Pani w tym temacie jest w stanie nam 

wyjaśnić.  



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

U nas na liście oczekujących na mieszkania jest chyba 100 czy 150 rodzin, a budujemy 30, więc zawsze jest 

taka, prawdopodobieństwo, że będzie trzeba wynajmować. Ja przepraszam, że się wtrąciłem. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale wynajmujemy dla osób, które dostały nakaz eksmisyjny. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Panie Andrzeju. Czy Pan myśli, że w ciągu tych 6 lat nie będzie kolejnych eksmisję? Falenta się już kolejne 

3 czy 4 szykują. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale my nie możemy zwracać uwagę na to, co będzie tylko planujemy zgodnie ze stanem faktycznym na 

dzień dzisiejszy. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Nie, Panie Andrzeju, na przyszłość trzeba planować. To jest podstawa, zasada, podstawowa zasada. Trzeba 

przewidywać takie sytuacje. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

My planujemy, mamy dodane w tym momencie. Wójt zawnioskował o zwiększenie środków na wynajem 5 

lokali mieszkalnych dla 5 wyeksmitowanych rodzin z prawem do lokali socjalnych, zgodnie z orzeczeniem 

sądu i takie pieniądze w budżecie na ten rok dostał. Ja chcę tylko wiedzieć na kiedy jest planowane oddanie 

do użytku budynku socjalno-komunalnego, skoro w 2026 roku, te same mieszkania mamy dalej 

wynajmować. Mowa jest od tych 5 mieszkaniach, które teraz wynajmuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Chyba nie te, ale. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze spróbujmy może...  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę bardzo.  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Dzień dobry, witam państwa. Powiem szczerze nie wiem. Proszę jakie pytanie? 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

O pytanie, Panie Andrzeju poproszę. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak, pytanie jest. Na, kiedy jest planowane oddanie do użytku budynku socjalno-komunalnego? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Planowane jest w 2023 roku takie oddanie tego budynku, aczkolwiek mieszkania, ilość eksmisji, które mamy 

na terenie samego Instytutu, jest na tyle duża, że my musimy zabezpieczyć środki na te, które są już 

eksmisyjne, jak również przyszłe eksmisyjne lokale. Taka jest prawda, poza tym ilość oczekujących jest tak 

duża, że wydaje mi się, że też byłoby rzeczą niewłaściwą, gdyby wszystkie mieszkania, które były są w 

nowo wybudowanym budynku, zostały przekazane na rzecz w tych, którzy uzyskali eksmisję w taki czy inny 

sposób. Uważam, że część tych osób, które zwłaszcza mieszkają w swoich lokalach do tej pory ma szansę, 

żeby tam dalej mieszkać przy dopłacie gminy do czynszu. Aczkolwiek głównym elementem tym jest to, że 

też plan z tego, co trwają, jeśli chodzi o trwające postępowania, to w ramach tych trwających postępowań, 

również może musimy spodziewać się, że będą wyroki eksmisji. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Z tego zapisu, który jest w wieloletniej prognozie finansowej, gdzie mamy wynajem 5 lokali mieszkalnych 

dla 5 wyeksmitowanych rodzin z prawem do lokali socjalnych, zgodnie z orzeczeniem sądu. Mówimy o tych 

5 rodzinach czy osobach, które już otrzymały takie wyroki i one będą i gmina planuje łącznie co najmniej do 

2026 roku łącznie tym rodzinom wynajmować lokal, tak?  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Takie mamy, taką, takie porozumienie zawarliśmy z Instytutem i ono daje nam możliwość pewnego, pewnej 

elastyczności i jednocześnie, żeby zawrzeć to porozumienie, musimy mieć odpowiednie środki w budżecie. 

Proszę Państwa, jeśli będzie tylko możliwość, że tak powiem, przekaz, zabrania tych mieszkańców z 

Instytutu budynków tych Instytutowych do naszych mieszkań socjalnych, to takie ruchy na pewno będą 

robione, na pewno wcześniej może niż to jest możliwe. My w każdym razie spisujemy porozumienie z 

Instytutem po to, żeby Instytut też miał pewną odpowiedzialność. Jeśli chodzi o dalsze sprawy zapewnienia 

lokali tym rodzinom zgodnie z jakimiś tam umowami wcześniejszymi, gdy te rodziny się tam sprowadzały, 

miały pewny status, przeważnie pracowników Instytutu. W związku z tym, tym bardziej Instytut powinien 

być też w jakiś sposób współodpowiedzialny za dany stan rzeczy i też o ten element społeczny, że tak 

powiem, powinien wypełniać w stosunku do tych rodzin. Utrzymanie tych lokali, remonty bieżące itd. będzie 



to już w kwestii Instytutu. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie wiem czy ja dobrze zrozumiałem, że Instytut wystąpił do sądu o eksmisję rodzin ze swoich mieszkań. 

Taki wyrok zapadł z obowiązkiem dla gminy przedłożenia oferty najmu lokalu socjalnego i teraz gmina płaci 

Instytutowi, żeby te rodziny mogły mieszkać dalej w tych mieszkaniach, z których Instytut wyrzucił. Czy ja 

dobrze rozumiem? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tak, to jest, taki jest element, żeby te rodziny mogły dalej mieszkać. My mamy ustalony na podstawie 

operatu szacunkowego biegłego sądowego, mamy ustalony czynsz na ten, taki, który odpowiada, 

powiedzmy, w jakiś sposób czynszowi takiemu komercyjnemu, aczkolwiek on jest dość dla nas 

korzystniejszy niż ten komercyjny. Zważywszy na to, że w chwili obecnej wszelkie nasze starania o to, żeby 

wynająć na wolnym rynku mieszkania komunalne, jest mieszkanie dla rodzin potrzebujących w ramach 

mieszkań socjalnych, czy też socjalnych, jest niemożliwe. Nie mamy żadnej odpowiedzi, iż nikt, nie mamy 

żadnej oferty, która dawałaby możliwość wynajęcia takiego lokalu w innym miejscu. W związku z tym 

zapewnienie tych lokali przez Instytut uważam, że jest dla gminy korzystniejsze niż szukanie tych lokali na 

rynku nieruchomości. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Mnie chodzi tylko o procedurę, o sposób postępowania Dyrekcji Instytutu. Wywalamy na bruk waszych 

mieszkańców, chyba że nam zapłacicie i my płacimy. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Wie Pan, równie dobrze można powiedzieć, że, gdybyśmy zabrali tych mieszkańców i wynajęli im gdzieś 

lokale na rynku, prawda nieruchomości, to też płacilibyśmy, może nawet wyższe koszty, ale musielibyśmy 

zrobić, to zrobić. To jest, że tak powiem, decyzja sądu i ja mogę mieć różne tutaj opinie na temat tej decyzji, 

ale sąd wydał taki wyrok z prawem eksmisji, z prawem do lokalu socjalnego. Skoro jest taki zapis w tym, my 

jako gmina musi to wypełnić w odpowiednim czasie. Jeśli nie mamy lokalu, musimy wynająć, jeśli możemy 

wynająć u byłego wynajmującego, to wydaje się, że to jest korzystne. Gorzej, jak musimy zabierać rodzinę i 

szukać dla niej lokalu na rynku tak jak wspomniałem, a przecież pieniądze w tym wypadku, jeśli zostaną na 

tym paragrafie, to wiadomo, że przecież one będą pieniędzmi, które w jakiś sposób będzie można przesunąć 

na inne cele. Jeśli ten cel będzie zaspokojony w inny sposób. 



Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Znaczy ja nie mówię o obowiązkach gminy, mówię tylko w jaki sposób Instytut, Dyrekcja Instytutu traktuje 

naszych mieszkańców, to jest jeden aspekt. Drugi i mam jeszcze pytanie. Czy w tej puli mieszkań, jest 

mieszkanie dla tutaj Pani mieszkającej w Nowych Grocholicach? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

To znaczy, ja nie wiem o jakiej Pani Pan mówi, jest to zgodnie z listą, którą posiadamy te mieszkania 

socjalne będą przydzielane. Jest tam kilka... 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Pytanie jest proste Panie Wójcie. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Kilka rodzin eksmisyjnych. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja nie pytam się o listę. Na... 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tak, jest i ta osoba na tej liście. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Słucham? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Jeśli Pan chce widzieć, aczkolwiek chyba nie jest to przedmiotem akurat tego, co się teraz odbywa, czyli tej 

dyskusji, bo chyba nie uzależniamy, to od tego, czy te środki będą przeznaczone czy nie będą. Kto, że tak 

powiem, dostanie jest lista 

tych wszystkich, którzy mają pierwszeństwo z uwagi na wyroki eksmisyjne i dla nich musimy zapewnić 

odpowiednie lokaty. 

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze, skoro jesteśmy przy wieloletniej prognozie, chodzi mi o kwestie dochodów. Ostatnio Generalna 

Dyrekcja Ochrony Środowiska stwierdziła, że na terenie Stawów Krasińskich instytut prowadzi gospodarkę 

rybacką i jeżeli na terenie stawów jest prowadzona gospodarka rybacka, nie ma zwolnienia z podatków. Do 

tej pory instytut nam nie płaci żadnego podatku od nieruchomości. Zgadza się jako instytut przysługuje mu 

zwolnienie z opłaty, ale nie dotyczy to działalności prowadzenia gospodarki rybackiej, jeżeli taka jest 



prowadzona to w tym momencie instytut powinien nam płacić podatki. Czy ja mogę prosić o wyjaśnienie tej 

kwestii?  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Powiem tak, instytut rzeczywiście jako ośrodek naukowy nie płaci nam podatku od nieruchomości. Trudno 

mi powiedzieć, bo tak samo jak nie płacił w czasach poprzednich, choćby za obory i inne elementy też 

wykorzystywane bądź co bądź do produkcji zwierzęcej. W związku z tym, nie wiem w jakim zakresie dana 

czynność, którą wykonuje instytut jest komercyjna, a w jakim nie. Tutaj nie jestem w stanie określić tego, 

zawsze w takich wypadkach deklarację od nieruchomości składa podmiot, który tutaj deklaruje 

przeznaczenie i w związku z tym, też my przypisujemy temu przeznaczeniu odpowiednią stawkę podatku od 

nieruchomości. 

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Bo ten przykład. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Podatki nie są, możemy to oczywiście kontrolować, ale podatki naliczane są generalnie według deklaracji 

złożonej przez podatnika. W przypadku właśnie wszelkiej działalności gospodarczej. 

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Więc w tym momencie np. chociażby status tych mieszkań uległ zmianie, bo do tej pory były to mieszkania, 

których ktoś mieszkał, że tak powiem bez wdawania się szczegóły proceduralne, natomiast teraz te lokale 

służą instytutowi do prowadzenia działalności gospodarczej, jaką jest wynajem lokali mieszkalnej. Więc 

zmienia się zupełnie przeznaczenie i wykorzystanie tych nieruchomości, więc ja miałbym prośbę po prostu, 

oczywiście nie teraz, tylko żeby prawnicy wspólnie z. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja jestem daleki od bronienia czy atakowanie instytutu, w tym momencie ja chciałbym tylko powiedzieć, że. 

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie, Pan mi po raz kolejny przerwał. Bardzo Pana proszę, ja spokojnie słucham, jak Pan mówi, 

bym bardzo prosił doczekać, aż ja postawię kropkę i zabrać głos. Chciałem powiedzieć, że bardzo bym 

prosił, żeby Radnym Gminy Raszyn przedstawiono stosowną analizę prawną, sporządzoną przez 

specjalistów, tutaj od spraw podatków wraz z prawnikami w zakresie tego, czy instytutowi przysługuje 

zwolnienie 100% z podatków od nieruchomości, biorąc pod uwagę, że raz prowadzi działalność rybacką 

zgodnie z deklaracją Generalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, że prowadzi działalność polegającą na 



wynajmie nieruchomości, prowadzi działalność gospodarczą wynajem, znaczy mówimy o gruntach, 

dzierżawa gruntów tej działalności jest dużo, tym bardziej, że np. dysponuje naszymi działkami. Część 

działek stanowi własność Gminy Raszyn o nich użytkuje wieczyście, a my nic z tego nie mamy i nic nie 

dostajemy podatków. Zresztą bardzo bym prosił o taką analizę. Czy instytut wg obecnego stanu i sposobu 

prowadzenia działalności nie powinien płacić gminie podatków? I tylko o to proszę, dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Taka analiza zostanie zrobiona, na pewno przeprowadzona, nie będę ukrywał, że jeśli chodzi o zapisy 

statutowe w statucie instytutu, jeśli chodzi o zakres prowadzonej działalności, poza działalnością naukową, 

również są te działalności, typu działalność hodowlana, w związku te elementy są tam ujęte jako w tym 

wniosku rejestrowym. Ale oczywiście taką analizę przeprowadzimy i zlecimy takie zadanie odpowiedniej 

kancelarii prawnej, bądź naszym prawnikom, jeśli będą oczywiście na siłach, żeby to zrobić.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, za głos, a teraz Sławomir Ostrzyżek. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Przepraszam, ja się tutaj wciąłem może przez innych Radnych, ale właśnie do konkretnie do tego tematu. 

Myślę, że jeżeli chodzi o mieszkania, to instytut zawsze wynajmował mieszkania, tu się chyba nic nie 

zmieniło, czy wynajmuje to poprzez gminę, czy wynajmował poszczególnym mieszkańcom, to wynajmował. 

Chyba tutaj się niewiele zmieniło tym status tego wynajmu. I druga sprawa, jeżeli chodzi o tą gospodarkę 

rybacką, jeżeli rzeczywiście ona została, nie jestem do końca pewny, ale słyszałem też taką informację, ale 

jeżeli już to ona została podcięta, że tak powiem na dniach, jeżeli nie na tygodniach, więc deklarację 

podejrzewam była składana znacznie wcześniej i tutaj może ewentualnie dojść do jakiegoś wynajmu, 

oczywiście zawsze coś hodował tak, Państwo pamiętacie, zawsze było tutaj bydło w instytucie i ta 

działalność hodowlana zawsze była prowadzona i podejrzewam, że tutaj się nic nie zmienia, bo tak samo czy 

hodowla, czy hodowla krów, czy cielaków to chyba się niewiele różni, tylko tak informacyjnie, dziękuję 

bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, głos dla Pana Radnego Góreckiego. 



Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, Panie Sławku, Pan jest pracownikiem instytutu. Ja rozumiem, mógł Pan poczekać spokojnie, aż się 

wypowiem. Panie Wójcie, raczył Pan powiedzieć, że instytut wspomaga, on pomaga mieszkańcom, którzy 

zamieszkują na jego terenie. Na czym to polega? Na czym polega ich pomoc tak naprawdę, Panie Wójcie? W 

tym zakresie o którym mówimy, jeżeli chodzi o ten wynajem mieszkań przez gminy, tak. Czy on dopłaca do 

tego wynajmu? Proszę powiedzieć, Panie Wójcie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Mikrofon Panie Wójcie proszę włączyć sobie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie, głos. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Bardzo przepraszam. Może ja się źle wyraziłem, że pomaga, w sensie podejmuje działania w celu 

zabezpieczenia odpowiedniego stanu technicznego tych lokali, takie wszystkie działania, które spoczywają 

na wynajmującym w momencie, kiedy wynajmuje lokal. To jest w taki sposób, że tak powiem, ma nad nimi 

swoją opiekę, w cudzysłowie oczywiście, dlatego że będzie brał za to odpowiedni czynsz od nas, jako 

najemcy. 

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Rozumiem, że my płacimy za mieszkania, które znajdują się na terenie itp. tak, to rozumiem, Panie Wójcie. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tak, to są dokładnie te mieszkania, w których ci ludzie na ten czas mieszkają, czyli inaczej mówiąc, oni 

mieszkają w tych mieszkaniach, będzie opłacany za nich czynsz komercyjny w wysokości ustalonej przez 

biegłego i my będziemy taki czynsz umieszczać Instytutowi DIP, a od samego mieszkańca pobierać czynsz 

taki, jak przysługuje od mieszkania socjalnego. Czyli my od mieszkańca, tak jak za mieszkanie socjalne, a 

instytut od nas zgodnie z tym czynszem, który jest ustalony przez biegłego. 

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Czyli my mamy w tej chwili, jeżeli Pan mógłby nas uświadomić za metr kwadratowy socjalnego mieszkania 

mamy, dobrze wiem 2 zł?  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Nie chciałbym tego mówić, akurat w tym momencie nie wiem, czy może jest Pani Kierownik referatu, 

dokładnie ile wynosi co do złotówki, czyli za mieszkanie socjalne, tego nie pamiętam. W każdym razie na 



pewno jest to znacznie niższy, niż czynsz komercyjny, który został ustalony przez biegłego na podstawie 

rynku nieruchomości. 

Monika Marszałek (US Raszyn)  

Dzień dobry, jak najbardziej jestem obecna. W takiej sytuacji najemca, któremu będziemy wynajmowali 

lokal itp. będzie płacił do nas stawkę 1,14 zł za metr kwadratowy. 

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze, to jest jako mieszkanie socjalne, tak Pani Moniko? 

Monika Marszałek (US Raszyn)  

Tak. 

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Rozumiem. Jeszcze nie mamy stawki ustalonej przez tego biegłego rzeczoznawcę, jeżeli chodzi o stawkę, 

którą my będziemy płacić Instytutowi? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tutaj o stawkach na dzień dzisiejszy trudno mówić, dlatego że będą zawarte w porozumieniu w momencie, 

kiedy spiszemy te porozumienie, Państwo Radni będą taką informację mogli od nas uzyskać. My mamy na 

razie to na etapie ustalenia dokładnego porozumienia, także nie chciałbym teraz wychodzić przed szereg i 

mówić dokładnie czy to będzie 15, 16, czy 17 zł za metr kwadratowy. Po prostu teraz jeszcze tego nie wiem, 

ale będzie to pewnie kilkanaście złotych za metr kwadraty. 

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie, na dzień dzisiejszy jest to 5 lokali, dobrze zrozumiałem, czy jeszcze też nie wiemy? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Na dzień dzisiejszy jest 5 lokali, które takową eksmisję posiadają.  

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

A jaka jest jeszcze ilość, która może nas dotyczyć? Czy Pan ma jakieś szacunki? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Około 10 lokali jest tak sumie z tego, co mi wiadomo, aczkolwiek niektóre sprawy, że tak powiem, są 

jeszcze nie rozpatrywane przez sąd, w związku z tym nie możemy rogować czy te np. eksmisji, jeśli nawet 

do nich dojdzie, dwa czy będą to eksmisje z prawem do lokalu socjalnego. My mając pierwszy wyrok 

sądowy, który już w ramach eksmisji tej sprawy do lokalu socjalnego na nas został wydany Gminie Raszyn, 



że ma obowiązek i ustalony został ten czynsz regulowania, no to na podstawie tego wyroku domniemamy, że 

w przypadku tych 5, gdzie jest identyczna sytuacja prawna, będziemy musieli na pewno tą różnicę pokrywać 

ze środków budżetu gminy Raszyn. 

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie, tutaj dziękuję. Z tego, co Pan mówi, to wynika, że tak naprawdę instytutowi zależy po prostu 

na pieniądzach, na nich więcej. Bardzo dziękuję, Panie Wójcie. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Znaczy można powiedzieć, że jeszcze nie wiadomo wcale, czy to chodzi o pieniądze, czy chodzi o np. 

pozbycie się mieszkańców z jakiegoś tam terenu. Oczywiście jako zarządzający majątkiem, no tak jak prezes 

dobrej spółki musi dbać o finanse, tak władze instytutu tutaj argumentują to w ten sposób, że są 

odpowiedzialne za stan i finanse instytutu. Nie mniej jest to oczywiście analizować i mieć do tego stosunek, 

mój stosunek do tego tutaj w tym wypadku nie jest istotny i nie jest ważny. Ważne jest, że możemy to 

rozwiązać w taki sposób, jak tutaj wspomniałem i takie porozumienie. Myślę, że zostanie na dniach 

podpisane, bo po prostu już musimy uiścić te zaległości, bo już na dzień dzisiejszy powstają zaległości, jeśli 

chodzi o wydatkowanie tych środków. 

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie, ja nie pytałem o Pana stosunek tylko o moje, jak gdyby takie spostrzeżenie w tym względzie. 

Bardzo dziękuję za odpowiedź. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, głos Pani Radnej z firm Markowski, proszę bardzo. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, Panie Przewodniczący. Panie Wójcie, znaczy żeby była jasność, ja nie neguje absolutnie sposobów 

jakich Pan podszedł do tej sprawy i jak to zostało rozwiązane, bo to wydaje się rozsądne działanie, jeśli 

chodzi o to, co Pan powiedział. Natomiast ja muszę się taką refleksją podzielić z Państwem, też z Radnymi, 

że trochę mi się to kłóci z tym, co jeszcze całkiem niedawno, przepraszam, rok temu, no nie tak dawno, 

komunikował nam instytut odnośnie tych mieszkań, bo rozumiem, że mówimy o tych tak zwanych 

czworakach. Instytut przekonywał nas, że te mieszkania są im potrzebne, przynajmniej ja tak zrozumiałam. 

Dla pracowników, mamy chyba paru pracowników naukowych, dla których właśnie możliwość zamieszkania 

miało być taką zachętą do tego, żeby oni chcieli w instytucie pracować. Taką opowieść słyszałam i teraz ja 

słyszę, że ITP wystąpiło do sądu o eksmisje, ale jakby efektem tego wszystkiego jest to, że instytut uzyskuje 



za przeproszeniem, przepraszam że to powiem, ale uzyskuje sobie ten haracz od gminy, żeby po prostu ci 

ludzie mogli dalej tam mieszkać, czyli generalnie ten cel uwolnienia tych nieruchomości i cele jaki tam 

przyświetla w ogóle nie jest zrealizowany. W mojej ocenie nie wiem ,czy tutaj propozycja, którą powiedział 

Pan Zawistowski, badania teraz w takim razie jak wygląda kwestia podatkowa od tych gruntów. Nie powinna 

być tutaj przedmiotem dalszej naszej dyskusji. Przyznam szczerze, że ja jestem osobiście zdumiona, bo 

naprawdę wydawało mi się, że inny jest plan, że ci ludzie nie mogą tam mieszkać z innych powodów, 

okazuje się, że mogą, ale gmina musi za nich zapłacić. Nie neguję tego, bo jest to dobre rozwiązanie na ten 

moment, tylko po prostu wydaje się to trochę dziwne, to jest moje odczucie i chciałabym, żebyście Państwo 

też nad tym się wszyscy zastanowili. To tyle z mojej strony, dziękuję bardzo.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Teraz poproszę o zabranie głosu, momencik, Pani Radna Teresa Senderowska, proszę 

bardzo, głos dla Pani. 

Teresa Senderowska (Radna Rady Gminy Raszyn)  

W związku z tym, że Pan Radny Sławomir Ostrzyżek, powiedział, że tam właśnie ta działalność w zakresie 

wynajmu nieruchomości poprowadzona wcześniej, chciałabym prosić Pana Wójta, żeby właśnie ta opinia 

biegłego, która będzie wydawał opinię, dotyczyła również okresu 5 lat wstecz, ponieważ zgodnie z ordynacją 

podatkową okazało się, że są na piśmie znak miłości bo to wówczas ciało zastanowić się nad średnią o zwrot 

podatku, ponieważ zgodnie z ordynacją podatkową powstałe zobowiązanie podatkowe przedawnia się z 

upływem 5 lat licząc od końca roku kalendarzowego, w którym upłynął termin płatności podatku, no tutaj 

rozstrzygnięcie tej kwestii też byłoby zasadne. Oczywiście, ja nie przesądzam jak jest, tym zajmą się 

prawnicy, natomiast chciałbym, żeby zwrócić również na to uwagę. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tutaj dodam, tylko jedno słowo. Ekspertyza ewentualnie, czy informacja, która jest rozbieżności między 

tym, co jest zgłoszone w ramach deklaracji podatkowej, a tym, co jest faktycznie, jeśli rzeczywiście z opinii 

prawnej będzie wynikało, że instytut jest zobowiązany, pomimo że jest tutaj jednostką naukową płacić za 

pewne grunty podatek od nieruchomości. Ten podatek, decyzja zawsze jest 5 lat wstecz, to znaczy tak jest 

naliczana, ale oczywiście od niej tak jak już Państwu wiadomo, przysługuje odwołanie do samorządowego 

kolegium odwoławczego. W momencie, kiedy robimy kontrolę i okazuje się, że na przykład podatnik jakiś 

tam względów nie zalicza jakichś powierzchni np. działalności gospodarczej, a jest ona prowadzona, zawsze 

są decyzje wydawane 5 lat wstecz. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Tereso. 

Teresa Senderowska (Radna Rady Gminy Raszyn)  

Tak, oczywiście zadawala ta odpowiedź, chciałbym zwrócić uwagę na ten aspekt, ponieważ tutaj jest 

informacja przekazana przez pana pracownika, poinformował właśnie nas o tym fakcie i chciałabym, żeby 

zwrócić na to uwagę podczas czynności ewentualnych kontroli, dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, czy są jeszcze głosy w dyskusji? Pan Radny Ostrzyżek, proszę bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja szybciutko tutaj, bo chętnie ja powiedziałem, że tutaj była prowadzona działalność, rzeczywiście 

powiedziałem, ale to jest powszechnie wiadomo, że były hodowane krowy i że ci mieszkańcy o których teraz 

mówimy, mieszkają tu od 20, 30 lat, ale z drugiej strony zakładam, że wszystko instytut prowadził zgodnie, 

że tak powiem z prawem, przecież przez tyle lat zmieniały się dyrekcje itd. i nie sądzę, żeby instytut w 

swoich deklaracjach wykazywał jakieś błędy. My tutaj z góry jakoś tak, trochę chyba moim zdaniem na 

wyrok zakładamy, że instytut w całości jest tam zwolniony z tego podatku i albo, że w deklaracji są jakieś, że 

tak powiem nieprawidłowości. Nie możemy tego w tej chwili tak to powiedzieć, absolutnie ja nawet nie 

podejrzewam, że mogłoby coś takiego być i na pewno w ten sposób to należy traktować, ja nie wiem co 

pracownik, bo Pani Teresa tutaj przed chwilą, przepraszam, Pani Radna Teresa Senderowska mówiła, że 

pracownik nam o czymś nam poinformował. Ja tylko chciałem, żeby mi Pani przypomniała , o czym do nas 

powiedział? O tym, że jest całkowicie instytut zwolniony? 

Teresa Senderowska (Radna Rady Gminy Raszyn)  

Nie, tam Pan powiedział, że jest wynajmowane wcześniej, jak było. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, no oczywiście, przecież tutaj mieszkańcy mieszkają od lat, tutaj w tych mieszkaniach, tak. Mieszkańcy, 

pracownicy, byli pracownicy. 

Teresa Senderowska (Radna Rady Gminy Raszyn)  

Proszę Pana, to nie jest przedmiotem naszej dyskusji, tym się zajmie kancelaria, udzieli odpowiedzi. 

Chciałabym, aby na ten aspekt zwrócić uwagę, bo to jest aspekt istotny dlatego, że trzeba rozdzielić 

działalność statutową, działalność gospodarczą. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak. I tak zakładam, że tak jest. 

Teresa Senderowska (Radna Rady Gminy Raszyn)  

Później zauważył, że Pan Radny, czy Pan Wójt podejmie takie czynności, żeby te czynności dalej prowadzić 

i żeby tą sprawę wyjaśnić i tylko tyle, dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Sławku. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Zgadzam się, tylko tak jak mówię, tu nie ma chyba żadnych, nie powinno być żadnych podejrzeń, że tu 

instytut cokolwiek robił chyba niezgodnie z prawem, bo ja nie miałbym takiej odwagi w ten sposób 

powiedzieć, na pewno instytut na pewno wydzielał działalność gospodarczą i wydzielał działalność naukową 

i pewnie zwolniony jest od tej właśnie działalności naukowej. Chyba, że ta działalność gospodarcza o której 

mówimy, służyła celom dla nauki, bo przecież też były takie badania prowadzone, już zapomnijmy 

właściwie o tych, jak np. badania np. nadczynności krów itd., wypasów itd., więc one służyły, jakby 

jednocześnie 1/2 działalności, więc tutaj też trzeba to był wziąć. Ale jeżeli jest taka wola pewnie będzie Pana 

Wójta, czy Rady, żeby jakieś wprowadzić kontrole, no to będzie prowadzona kontrola, dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Głos zgłasza Pan Radny Zawistowski. 

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Ja tylko jedno zdanie. Panie Sławku, jak w życiu bym nie podejrzewał i nie posądzał żadnego z mieszkańców 

naszej gminy, że oni spalają śmieci w paleniskach, a jednak urzędnicy z Urzędu Gminy Raszyn jeżdżą i 

badają skład popiołów palenisk. Także to jest na tej samej zasadzie. My nie mówimy, że ktoś coś robi źle w 

instytucie, ale należy to sprawdzić, czy przypadkiem, niepomyłkowo nie wpisano, jakichś błędnych danych, 

biorąc pod uwagę pewne, że pewne rzeczy w instytucie się zmieniły. A bardzo często jest tak, że robimy przy 

dokumentach kopiuj, wklej, tak leci przez lata, a życie się troszeczkę zmieniło, dlatego tak jak powiedziałem, 

badamy mieszkańców, a w życiu przecież nikt z was nie powie, że mieszkańcy spalają śmieci, aż tak 

zdolnych nie myśli, prawda. Dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, głos ad vocem Pan Radny Górecki. 



Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Ja tak, w duchu też Pana Radnego Zawistowskiego, do Pana Radnego Ostrzyżka. Nikt nie zakłada, Panie 

Sławku, że instytucje łamią prawo, mogą się czasami rzeczywiście tutaj czasami kluczyć, jeżeli chodzi o 

jakąś tam ich odpowiedzialność, chociażby finansową, a jednak Panie Sławku, zdarzają się sytuacje, że 

prawnicy się po pierwsze ze sobą nie zgadzają, a po drugie mamy, tu Pan Radny wskazał mieszkańców, 

którzy spalają to czy owa, mamy gminę, która utraciła ośrodek zdrowia. Proszę zobaczyć, praktycznie tak to 

wygląda czasami, że wszyscy możemy się mylić i Gmina Raszyn też się pomyliła. Nie mamy ośrodka 

zdrowia. Bardzo dziękuję, tylko tyle. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ale proszę, niech mi Pan wyjaśni, co ma ośrodek zdrowia do spalania śmieci przez mieszkańców? No niech 

mi Pan to powiązanie wyjaśni. 

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Panie Sławku, niech Pan się w domu zastanowi, a myślę, że trzeba się na pewno. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja jestem w domu. 

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Niech się Pan zastanowi spokojnie w domu. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ale co ma spalanie śmieci z utratą ośrodka zdrowia? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Sławku. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, zamykam dyskusję, przejdziemy do głosowania projektu uchwały. Przepraszam bardzo 

Pani Olgo, zobaczyłem Pana Marka Bańburskiego, to sprawdzimy obecność do sesji. Poproszę o 

wyświetlanie możliwości ponownego potwierdzenia obecności. Proszę Państwa o potwierdzenie. Jeszcze 4 

osoby nie potwierdziły obecności. Pan Radny Krzysztof Będkowski jest, Pan Ryszard Kowalczyk, Pani Anna 

Matracka, Pan Wiesław Szustak już, Pan Ryszard Kowalczyk, Panie Ryszardzie, proszę o potwierdzenie 

obecności. Panie Ryszardzie.  



Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tak? Halo? 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie, słychać Pana na tym. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, może Pan Ryszard dzwoni akurat. Panie Sławku, Pan wyłączy mikrofon. Dobrze, zamykamy listę 

sprawdzenia obecności, przejdziemy do głosowania. Już pojawił się Pan Ryszard Kowalczyk, w porządku. 

Pani Olgo proszę bardzo o wyświetlanie możliwości głosowania. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Raszyn lata 2022-2030. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Panie Sławku, proszę o oddanie głosu. Proszę o oddanie głosu przez Pana 

Radnego Sławomira Ostrzyżka. Zamykamy głosowanie, poproszę o wyniki. 13 za, 6 wstrzymujących, 1 brak 

głosu, 1 osoba nieobecna, uchwała została przyjęta 13 głosami za. Przechodzimy do kolejnego punktu 

porządku obrad, pkt 8 dzisiejszego porządku obrad. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżenia, 

przepraszam, uchwała z nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn. Tu poproszę o zabranie 

głosu Pana Kierownika Zbigniewa Tokarza, który zreferuje projekt uchwały. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Dzień dobry, witam Państwa serdecznie. Czy całe Państwo uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicy 

położonej na terenie Gminy Raszyn, a konkretnie dotyczy to drogi wewnętrznej, położonej w obrębie 

Jaworowa, działka o numerze 500/13. Czy Państwo macie w materiałach? Niestety nie mogę wyświetlić, nie 

mam uprawnień. Ale Macie Państwo w materiałach mapkę z usytuowaniem tej drogi. Jest to krótka droga 

wewnętrzna, która stanowi własność dewelopera, tutaj były następujące propozycje ze strony dewelopera, 

czyli właściciela, ulica Szmaragdowa, Starej Gruszy, Jesiennych Liści oraz Szumiących Traw. Z spośród 

tych 4 propozycji jedna występuję już na terenie Gminy Raszyn, czyli ulica Szmaragdowa, znajduje się na 

terenie Podolszyna Nowego, dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Poproszę o zebrania głosowania Przewodniczącego Janusza Hoffmana, Komisja Planowania i 

Przestrzennego Inwentaryzacji. 

Janusz Hoffman (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący, witam wszystkich bardzo serdecznie. Panie Przewodniczący, 

komisja jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie i wyraziliśmy tutaj taką wolę mieszkańca, 



znaczy tego dewelopera, żeby ulica nazywała się Jesiennych Liści. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Teraz się pojawiła mapka. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dokładnie, by Pan nam powiedział coś więcej o tej, Panie Zbyszku. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

O tej drodze? 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

No więc, jeśli chodzi o parametry tej drogi, tej uliczki, jest to krótka uliczka O długości około 75 m, z taką 

zawrotką na końcu, szerokość 8 m, więc jak najbardziej posiada parametry. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Droga prywatna, mam rozumieć. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Prywatna, tak, powiedziałem, to jest własność dewelopera. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, otwieram dyskusję. Zamknę sobie akurat ekran, się wszystko powiększyło. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Jedno zdanie można? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Powolutku, proszę Państwa, Pan może dokończy swoją wypowiedź, później kolejne osoby zgłoszone do 

dyskusji. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja się nie zgłosiłem. Przepraszam, to nie ma sprawy. Jeżeli to jest ulica prywatna, nie ma problemu. Ja 

dziękuję. 



Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Prywatna Panie Sławku, jak najbardziej. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Zadałem to pytanie. Proszę głos dla Pana Radnego Zawistowskiego.  

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Ja mam tutaj jeszcze dostałem odpowiedzieć, że jest to prywatne, bo mieliśmy dyskusję właśnie niedawno na 

temat nazewnictwa ulic. Rozumiem, że. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Ja na wstępie Panie Radny powiedziałem, że to jest własność dewelopera, nic się nie zmieniło w tym 

zakresie, tak jak najbardziej.  

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Natomiast przyznam się szczerze, że nie jestem zwolennikiem takiego nazywania dwuczłonowego, bo mamy 

wiele pięknych, tak jak proponowana była Szmaragdowa, bardzo ładna, ale niestety zajęta, można wymyślić 

inne. Po prostu po przeczytaniu tych innych propozycji, to mi się tutaj nasuwała piękna nazwa jesiennych 

liści spadających ze starej ruszy na szumiące Trawy. To jest moje krótkie podsumowanie wymyślania 

różnego rodzaju nazw. Proponuję trzymać się jednoczłonowych, takie jest moje zdanie, dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, proszę głos, Pan Radny Aranowski. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja mam pytanie do Pana Kierownika referatu, Pana Zbigniewa Tokarza. Czy ta nazwa dotyczy tej części, jak 

rysunek Pan pokazywał, ja mam go przed sobą, dotyczy tej części zakreślonej? 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Tak. Ja powiem dlaczego. Dlatego, że w tej chwili tutaj jest prowadzona inwestycja, po jednej i po drugiej 

strony są zabudowania, tak jak budynki dwu lokalowe. Natomiast dalsza część, czyli tutaj jak Pan Radny 

raczył zauważyć, jest też własnością tegoż samego dewelopera, natomiast tutaj nie ma żadnej jeszcze 

inwestycji, nie powstały żadne budynki. Jeżeli będzie taka konieczność deweloper wystąpi o nadanie nazwy. 

Myślę że, ta nazwa byłaby przedłużeniem tej, którą Państwu przed chwilą będziecie w stanie uchwalić. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Rozumiem, że obie te dalsze części ulic i ta przedłużenia. 



Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Własność tego samego dewelopera. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

I ta, która skręca w lewo pod kątem prostym, to wszystko jest tego samego dewelopera, tak? 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Tak. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To dlaczego nie możemy tego nazwać w całości, tylko będziemy 2 razy podchodzić do tematu i uchwały 

2 razy. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Taki był wniosek, ja realizuję tylko wniosek wnioskodawcy. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

No dobra, zawsze możemy być przeciw, niech wystąpi o całość, dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, głos dla Pana Radnego Marka Bańburskiego, proszę bardzo.  

Marek Bańburski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Witam szanownych Państwa. Ja nie wiem, czy to jest dobry moment, ale w każdym razie chciałem złożyć nie 

wiem, czy wniosek formalny, czy w tej chwili, czy ewentualnie późniejszej porze. Swego czasu złożyłem 

taki wniosek, żeby sprawa nadawania ulic przeszła pod komisję planowania przestrzennego. W tej chwili 

przyznaję się, popełniłem błąd, według mnie należało by wrócić do tego, aby nadawanie nazw ulic wróciło 

do komisji budżetu, bo to się wiąże po prostu kosztami dla gminy. Nie wiem, czy to w tej chwili taki 

wniosek, czy może w późniejszym terminie, ale chciałbym złożyć taki wniosek. Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, Panie Marku, sprawdźmy jeszcze jaki zakres prac danych komisji, którą uchwaliliśmy przed 

chwilą, czy tam się nie mieści do zakresie komisji planowania przestrzennego, także może zastanówmy się 

nad tym, dobrze? Musimy to zweryfikować. Żeby odpowiedało zakresowi pracy komisji planowania, jak i 

budżetu. 

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Które mamy uchwalić, a nie uchwaliliśmy. 



Beata Sulima-Markowska (Radna Rady Gminy Raszyn)  

Dokładnie, nie uchwaliliśmy. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze, głos ad vocem Pan Radny Aranowski. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Znaczy, ja też optowałem za tym, aby się zajmowała tym Komisja Planowania Przestrzennego i 

Inwentaryzacji, bo to jest jak dla mnie częścią do, oczywiście budżet w tym kontekście, że jak coś będzie de 

facto ulicą, to rzeczywiście potem jakby ponosimy konsekwencje budżetowe, Panie Marku, natomiast w 

sensie urbanistyki i w sensie jakiegoś takiego właśnie nazewnictwa, spójności nazewnictwa, no to nie ma nic 

wspólnego z budżetem, dlatego tutaj myślę, że my powinniśmy troszkę inaczej zastanowić, czy nie 

powinniśmy jednak podejmować uchwał co jest ulicą, a co nie i w ten sposób z tego wybrnąć, a nie 

przyjmując nadanie nazwy. Przecież w tym przypadku, jeżeli to nadal pozostaje własnością prywatną, 

nadanie tej nazwy nie rodzi żadnych skutków budżetowych. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Może ja jeszcze dodam, szanowni Państwo, że. 

Marek Bańburski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Ja nie mówiłem o konkretnie tym przypadku, tylko wypowiedziałem się na temat całości, po prostu.  

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To ja rozumiem, ale tak jak mówię, dla mnie jest to wręcz odwrotnie, zawsze się dziwiłem, dlaczego budżet 

zajmuje się nazewnictwem, a nie budżetem w tej sytuacji. 

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

To jest ulicą drogą. To jest określone w ustawach, więc na pewno nie musimy się tym zajmować. Natomiast 

rzeczywiście, gdyby to był teren błotnisty, że tak powiem, ale który jest własnością gminy, to nadanie nazwy 

spowodowałoby, że musimy utwardzić tę drogę, utrzymywać ją wówczas, to są potężne koszty, o tym 

mieliśmy piękny wykład na 1 z posiedzeniu komisji, w związku czym na to zwracajmy uwagę. Nadanie 

nazwy dla działki drogowej. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Zabrał Pan głos poza kolejnością. 

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Chciałem tylko wyjaśnić, że my nie ustalamy co jest drogą, a co nie, bo to jest w w ustawie, dziękuję. 



Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Akurat Panie Andrzeju o tym, to ja mówiłem już nie raz, ze 2 lata temu, że to tak jest, tylko nikt nie słuchał, 

dopiero teraz udało się wreszcie zrobić na komisji porządny wykład na ten temat, ale to tak na marginesie. Ja 

jakby ad vocem do Pana Marka i uważam, że to jest w tym miejscu gdzie powinno być. Tylko tyle, dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Natomiast szczerze mówiąc, powiem uczciwie, zagłosuję przeciw i nie ze względu na to, że mi się, znaczy 

też nie podoba i chciałem inną, ale większość decyduje, natomiast zagłosuje przeciw dlatego, że jeżeli tak 

będziemy podchodzić do każdej z tych działek, to będziemy mieli na 3 komisjach dyskusję nad 

nazewnictwem ulicy, a moglibyśmy ją nazwać za 1 zamachem. Więc tu uważam, że też powinno się trochę 

szanować, my dewelopera i deweloper nas, dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, głos dla Pana Radnego Szustaka. Panie Wiesławie, głos dla Pana. 

Wiesław Szustak (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze, mam pytanie jeszcze. Proszę powtórzyć, jakie te nazwy były w propozycji. Ta Jednoczłonowa była 

już wykorzystana w gminie, a pozostałe. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Już powtarzam, Panie Radny. Pozostałe nazwy to Starej Gruszy, Jesiennych Liści oraz Szumiących Traw.  

Wiesław Szustak (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Moje stanowisko w tej sprawie, wygląda w ten sposób, że będę głosował przeciwny, jestem przeciwny 

nadawaniu ulic dwuczłonowych, na nieszczęście przyszłych mieszkańców takiego osiedla, dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, głos dla Pani Henryki Koper. 

Henryka Koper (Radna Rady Gminy Raszyn)  

Ja w sprawie właśnie nadawania ulic. Tak jak Pan Radny Wiesław Szustak zauważył, że nadawanie ulic 

dwuczłonowych to jest trochę tak nie bardzo, bo mamy ulicę Jesienną, a teraz będzie ulica Jesienny Liść i to 

na poczcie może się mylić po prostu. Poza tym, jeżeli chodzi o nadawanie komisji, to nie wiem czy nazw ulic 

nie powinna się zająć komisja kultury, bo to chodzi o to, żeby były nazwy zgodne z pisownią polską, 

dziękuję.  



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, głos Pan Radny Krzysztof Będkowski. 

Krzysztof Będkowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, częste to istotą rzeczy jest to, żebyśmy my mieli wypracowane te równe zasady, co do nazywania 

ulic, dróg może się to też z nazewnictwem ich. Tutaj jacyś Państwo Radni wspominali, nie będę rozszerzał, 

komisja budżetu bardzo właśnie w dniu wczorajszym, czy przedwczorajszym?  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Przedwczorajszym. 

Krzysztof Będkowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Tak, mogliśmy po raz pierwszy bardziej tak wnikliwie, właśnie po bardzo dobrym sprawozdaniu materiale 

pani kierownik referatu, rozeznać sprawę i tę sprawę trzeba rozeznawać i jesteśmy po takim wniosku 

wspólnym na posiedzeniu komisji, by znaleźć tzw. złoty środek, że nie będziemy przecież hamowali rozwoju 

i chcemy, żeby nastąpił rozwój gminy, więc będzie przybywało nowych mieszkańców, nowe budowle, będą 

potrzebować adele do życia, to jest naturalne. Natomiast tutaj cały szkopuł istota tkwi w tym, że nie 

będziemy musieli, jeżeli nie będziemy musieli, przejmować tych wszystkich gruntów, bo to nie są często 

drogi z sądu, tylko grunty, które później nazywany jakąś nazwą i później z tego rodzą się zobowiązania. 

Zobowiązania nas samorządów, kto by nim nie był, wobec już właścicieli posesji i oczekiwania dla 

utwardzenia i tutaj istotą rzeczy jest nie w której komisji będzie nazewnictwo, tylko żebyśmy wszyscy 

opierali się na klarownych zasadach, o których tylko wspomniałem, a które mamy zamiar dopracować, 

wypracować po wczorajszej komisji. Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, głos Pan Radny Zawistowski. 

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Ja zawsze uważałem, że dobrze uczyć się na innych i sprawdzonych wzorcach. Uchwała w sprawie zasad 

postępowania przy rozpatrywaniu wniosków i przygotowywanie projektów uchwał w sprawie nadawania i 

zmian nazw ulic, dróg wewnętrznych, placów oraz obiektów użyteczności publicznej w gminie. Nic nie stoi 

na przeszkodzie, a żeby stosowna komisja na najbliższym posiedzeniu zajęła się przygotowaniem takiej 

stosownej uchwały i żebyśmy naprawdę wypracowali jednolitą politykę i zasady nazewnictwa, a w kwestii 

tego konkretnego projektu uchwały zagłosuję przeciw, dlaczego? Wyjaśniam, dlaczego deweloper nazywa 

sobie tylko kawałek klepiska, bo gdybyśmy nadali nazwę dla całości to staje się to drogą wewnętrzną, 



nakładamy jednocześnie, czy bierze na siebie deweloper obowiązek utrzymywania całej tej drogi. W tej 

chwili, tylko ten kawałek, który ma nazwy. Czyli robi sobie oszczędności, potem dorzuci nam następną 

uchwałę, żebyśmy mu przedłużyli, bo zbudował 2 budynki, potem następne, jeżeli deweloper sobie życzy to 

bardzo bym prosił od dewelopera projekt uchwały, podając po pierwsze nazwy jednoczłonowe, a po drugie 

dla całej planowanej drogi. Trudno, będzie musiał utwardzić, będzie musiał zadbać o to, żeby była to droga 

spełniająca odpowiednie warunki, ale deweloperzy najczęściej są bogaci, dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, głos dla Pana. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Czy ja mogę Panie Przewodniczący, zabrać głos? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę bardzo. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Ja może wrzucę taki kamyczek do ogródka. Nie do końca zgadzam się, jeśli chodzi o te nazwy 

dwuczłonowe, że są niedobre. Prosty przykład, proszę sobie zobaczyć nazewnictwo w Zalesiu Górnym. Tam 

są takie nazwy, jak Leśny Boginek, Leśny Zaułek, Wieczornego Zmierzchu, Za Siedmioma Górami, Sinych 

Mgieł, Wieczornego Zmierzchu, no to są bardzo ładne nazwy. Ja tylko tyle.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, głos ad vocem Pan Radny Aranowski. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

W kwestii poparcia tego, co mówi Pan Zbigniew Tokarz, proszę też wziąć pod uwagę, że często nazywamy 

ulice nazwami wybitnych Polaków, wybitnych mieszkańców danych regionowi, też jest imię i nazwisko. To 

jakoś tak naprawdę nie razi, jak to będzie bardzo długie to będzie problem, natomiast bardziej bym patrzył na 

to, co powiedziała pani Henryka Koper, gdzie Jesienna może się mylić z Jesiennymi Liściami, coś w tym 

rodzaju. Natomiast do Pana Andrzeja Zawistowskiego, ma Pan rację, tak jak powiedziałem, ja zagłosuję 

przeciw, a co Państwo zrobią to Państwa sprawa, dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję głos dla Beaty Sulima-Markowskiej, proszę. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Rady Gminy Raszyn)  

Chciałam króciutko do Pana Krzysztofa Będkowskiego. Panie Krzysztofie, jak dobrze pamiętam, nie wiem, 



może 1,5, 2 lata temu wysłałam Panu propozycję standardu, czyli pewnych zasad nazywania ulic, placów, 

skweru. Nie podjął Pan tego tematu, bardzo szkoda, bo właśnie dzisiaj się obijamy o te problemy, za każdym 

razem zresztą, także tutaj propozycja Radnego Andrzeja Zawistowskiego jest propozycją, którą trzeba jak 

najszybciej przedyskutować i wdrożyć, dziękuję uprzejmie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Ten zapis, który Pani Sulima-Markowska, Pan Andrzej Zawistowski znajduje się w 

uchwale przygotowane przez Pana Radnego Sławomira Ostryżka co do zakresu prac Komisji Planowania 

Przestrzennego, przytoczę treść. Badanie działań zmierzające do wypracowań i zastosowania zasad 

nazewnictwa ulic, placów, skwerów itp. Także to przynajmniej Państwie Radzie znalazło się już teraz w 

programach prac komisji, to tak woli wyjaśnienia, że jednak rada się tym tematem na pewno będzie 

zajmowała, nad tym się pochyli. Głos ad vocem Pan Radny Krzysztof Będkowski. 

Krzysztof Będkowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Niestety, jakby jestem wywołany, więc zmuszony do głosu trochę. Kochani Radni, chyba już nie pierwszy 

raz, tak jakby mija trochę się z sensem mej wypowiedzi i nawiązuję do sprawy nie tutaj będącej istotą. Otóż 

pani proponowała bank, taki jakby nazewnictwa, oczywiście, że nie Komisja Dziedzictwa Narodowego 

Kultury i Oświaty tym się miała zajmować, bo po prostu dobrze by było panie, jakby wniosek z życzenia, ale 

to zadanie nazewnictwa, było wpisane w zadania merytoryczne innej komisji. To tylko tyle, natomiast istotą 

rzeczy, o której ja mówiłem, również Pan Przewodniczący Aranowski i Pan Radny Andrzej Zawistowski, 

wszyscy członkowie komisji budżetu, wspominali, my mówiliśmy o podjęciu i w tym projekcie rozumiem, 

które Pan Radny przedstawiał, to będzie unormowanie, określenie, wypracowanie zasad i norm, nie tylko 

nazewnictwa, ale również przejmowania tych dróg, ulic i wtedy mamy ułatwione zadanie, wtedy nie ma 

znaczenia istotnego, która to z komisji będzie, bo ona się oprze na klarownych normach i sposobach i tu jest 

cała istota rzeczy. Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, wniosek formalny, Pan Radny Górecki. Proszę o zabranie głosu przez Pana Radnego Góreckiego. 

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Tak, już włączyłem mikrofon. Panie Przewodniczący, związku z tym, że na podstawie chociażby tego 

projektu uchwały moglibyśmy, rzeczywiście tutaj coś nowego, chociażby tak jak słyszę tutaj, Pani Radna tak 

było, rzeczywiście już mówiła o wiele wcześniej, żebyśmy ten temat mieli bardziej dopracowany. Ja wniosek 

formalny składam o zakończenie dyskusji i zdjęcie tego punktu porządku obrad do komisji w celu 



przedyskutowania tego projektu, bardzo dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Olgo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Olgo, proszę przygotować wniosek pod głosowanie przez Pan Radnego. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Darku, tu są 2 wnioski. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ale tu mam ad vocem raptem, wniosek formalny jeden wyświetlił tylko. 

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Szanowni Radni, wniosek jest podyktowany tym, że nie na sesji powinniśmy takie tematy omawiać, tylko na 

komisji, już wielokrotnie była o tym mowa, nie wiem dlaczego my tutaj o takich rzeczach rozmawiamy już 

tutaj na forum Rady. Proszę, żebyśmy po prostu przy okazji tego wniosku porozmawiali w ogóle, jak 

powinniśmy takie sprawy załatwiać i żebyśmy nie robili jakichś wyłomów, bardzo dziękuję. 

głosy w tle 

Krzysztof Będkowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Sprecyzować wniosek trzeba. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Są 2 wnioski, jeden to jest zakończenie dyskusji, a drugi to jest zdjęcie porządku obrad. 

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Pan Grzegorz sprecyzuje o zakończenie dyskusji i przekierowanie projektu uchwały do komisji, z powrotem 

do komisji. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Do prac komisji. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

O ile ja jestem za zakończenie dyskusji, o tyle nie jestem przekierowania gdziekolwiek. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Więc muszą być dwa wnioski. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja podaję w tej chwili przykład teoretycznie, bo co innego zakończenie dyskusji, a co innego coś zrobienia z 

tą uchwałą, tak? 

Janusz Hoffman (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Mogę ja jedno słowo, Panie Przewodniczący? 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Hanna kiwa głową, rozumiem, że się zgadza. 

Janusz Hoffman (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Ja tylko jedno słówko, proszę Państwa. Pani Hanna chce zabrać głos, to ja poczekam. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę, Pani Mecenas. 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Przepraszam, nie chciałam wchodzić Panu w głos, Panie Radny, ale Pan Radny Ostrzyżek do mnie 

bezpośrednio zwrócił i rzeczywiście kiwam głową, bo tak uważam, że dla czytelności wnioski powinny być 

rozdzielone, żeby Radni wiedzieli, żeby mogli wyrazić swoją wolę w taki sposób niewątpliwy, dziękuję 

bardzo, to tyle.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Czym innego jest zamknięcie dyskusji, czym innym głosowanie nad treścią uchwały. 

Janusz Hoffman (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Mogę dwa słowa, Panie Przewodniczący? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę, głos dla Pana. 

Janusz Hoffman (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, ja tutaj w tej sprawie też chciałem zabrać głos, bo tak rozmawiamy tutaj teraz właśnie, że tu 

są dwuczłonowe nazwy ulic i taką przegłosowaliśmy. Wiadomo, dyskusja na komisji planowania teraz jest 

bardzo długa, bardzo wyczerpująca, bardzo często jest tak właśnie, że dyskutujemy, jest wszystko okej, 

przegłosujemy jednogłośnie, później zaczyna się dyskusja na sesji, ten wniosek zajmujemy. Ja rozumiem, że 

jeżeli chodzi o dewelopera i te inne sprawy, ale ja to rozumiem, ale wg mnie ten wniosek, już jak był 

zaopiniowany przez komisję pozytywnie, ja mówię ostatnio naprawdę bardzo dużo tych wniosków, czy z 



planowania czy z komisji, jeżeli chodzi właśnie o nazwy ulic, to tak naprawdę nazwy ulic do komisji 

planowania przeniesione nie wiem, rok temu może, a przez cały czas one były w komisji budżetu, ale to już 

nie o tym, bo to nie ważne w której komisji, bo to nie o to chodzi, ale wg mnie, proszę Państwa, Pan Radny 

Górecki złożył wniosek, ja już tu nie będę dyskutował nad tym jego wnioskiem, ale myślę, że powinniśmy 

się zastanowić, pracujemy w tych komisjach, szanujmy się troszkę. My rozmawiamy, pan kierownik referatu 

przygotowuje ten projekt, ja jeszcze raz mówię o komisji planowania, Pani Monika Łachniak też 

przygotowuje bardzo dużo tych różnych projektów i później wszystko to jest przedyskutowane, a przychodzi 

sesja zdejmujemy i do komisji i tak możemy sobie robić cały czas. Także ja tylko tyle, także ja rozumiem, 

macie Państwo też rację, że jeżeli by były jednoczłonowe, byłoby okej, ale jak my się chcemy przychylić do 

właściciela tego gruntu, no to myślę, że to powinniśmy już przegłosować i od nowego momentu zacząć coś 

zrobić pozytywnego z tym, co Państwo powiedzieliście, że wtedy ustalić jakieś zasady i wtedy by było okej, 

ale tu to myślę, że powinno być i ja będę głosował za, tak jak głosowałem na komisji, większość Radnych 

głosowała, także dziękuję bardzo, tyle miałem do powiedzenia. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę o sprecyzowanie wniosku przez Pana Radnego Góreckiego, jako wniosku formalnego. Proszę Panie 

Andrzeju o oddanie głosu. 

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Do mnie, Panie Przewodniczący? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, proszę sprecyzować wniosek.  

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Były 2 wnioski, tak jak Pani prawnik powiedziała, Panie Przewodniczący, o zakończenie dyskusji i drugi 

wniosek o to, abyśmy przekierowali go z powrotem do komisji, do prac komisji. Nie ze względu na, Panie 

Januszu, nie ze względu na dwuczłonowość, tylko w ogóle na więcej aspektów, o które przed chwilą 

rozmawialiśmy. Ja oczekuję od przewodniczącego komisji, żeby inicjował pewne tutaj, jak gdyby działania, 

które będą poprawiały nam tutaj pracę na sesji, a tego nie widzę Panie Przewodniczący. Ja wiem jak 

wyglądają komisje, ostatnia też była długa, ale one powodują, że my nie rozwiązujemy w ogóle naszych tych 

problemów, o których bez przerwy mówimy na sesjach, bardzo dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, 2 wnioski formalne złożone przez Pana Radnego Góreckiego, zamknięcie dyskusji dotyczącego 



punktu i drugi wniosek będzie dotyczył przekierowania do prac w ramach komisji planowania 

przestrzennego i modernizacji. Nie, iberystyki, przepraszam. Proszę bardzo, Pani Olgo, przystępujemy do 

głosowania, wniosek. 

Krzysztof Będkowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Zamknięcie dyskusji, tak? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, dokładnie tak. Wniosek o zakończenie dyskusji. Kto jest za przyjęciem wniosku? Kto jest przeciw? Kto 

się wstrzymał? Jeszcze Pan Radny Ireneusz Koper. Panie Irku, poprosimy o oddanie głosu. Pan Radny 

Ireneusz Koper, proszę o oddanie głosu w głosowania wniosku formalnego. Zamykamy głosowanie, proszę o 

wyniki. 17 za, 2 wstrzymujący, 1 brak głosu, 1 osoba nieobecna. Przed nami drugi wniosek złożony przez 

Pana Radnego Góreckiego, wniosek formalny. Dobrze, przystępujemy do głosowania. Wniosek o 

skierowanie projektu uchwały do komisji planowania przestrzennego inwentaryzacji. Kto jest za przyjęciem 

wniosku? Kto jest przeciw? Kto się trzymał? 12 za, 5 przeciw, 3 wstrzymujące, wniosek został skierowany 

do dalszych prac w ramach komisji planowania przestrzennego. Zamykam listę osób zgłoszonych do 

dyskusji w tym punkcie porządku obrad. Przechodzimy do. Panie Zbyszku, dzisiaj chyba 1 uchwała 

dotyczyła Pana prac, tak? 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Tak, dokładnie. Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Miłego popołudnia, do widzenia Panu. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Do widzenia. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Przed nami punkt 8 porządku obrad, uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie lub 

odstąpienie od obowiązku przetargowego, trybu zawierania umów dzierżawy na czas oznaczony powyżej 3 

lat, których przedmiotem są nieruchomości stanowiące drogi wewnętrzne, będące własnością Gminy Raszyn, 

przeznaczenia na umieszczenie obiektów budowlanych, urządzeń infrastruktury technicznej niezwiązanych z 

potrzebami zarządzania drogami i potrzebami ruchu drogowego. Jest z nami obecna, mam nadzieję, Pani 

Kierownik Beata Krzysztofowicz, która ten preferuje, mam rozumieć, tak? Pani Beato, jest Pani obecna? 



Beata Krzysztofowicz (Kierownik referatu IRD)  

Tak, dzień dobry wysoka Rado, mam nadzieję, że mnie słychać. Tak, słychać mnie? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, widać i słychać. 

Beata Krzysztofowicz (Kierownik referatu IRD)  

Chciałam Państwu przedstawić wymienioną przez Pana Przewodniczącego Rady uchwałę sprowadzoną 

autopoprawką na komisji budżetu, która się odbyła 26 kwietnia, w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienia zadania oraz odstąpienia obowiązku przetargowego trybu zawierania umów dzierżawy na 

czas oznaczony przekroju 3 lat, który przedmiotem są nieruchomości, stanowiące drogi wewnętrzne, będące 

własnością Gminy Raszyn z przeznaczaniem na pomieszczenia obiektu budowlanego porządzeń 

infrastruktury technicznej, niezwiązanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu 

drogowego, na podstawie art. 18, ust. 2, pkt 9 litera ustawę z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminy, 

dziennik ustaw z 2022 roku poz. 559 z późniejszymi zmianami oraz art. 37, ust. 4 ustawa z dnia 21 sierpnia 

1997 roku o gospodarce nieruchomościami, dziennik ustaw z 2021 roku, poz. 1899 z późniejszymi zmianami 

uchwala się, co następuje § 1 wyraża się zgodę na wydzierżawienie oraz odstąpienia od obowiązku 

przetargowego, trybu zawierania umów dzierżawy na czas oznaczony powyżej 3 lat, który przedmiotem są 

nieruchomości stanowiące drogi wewnętrzne będącą własnością Gminy Raszyn z przeznaczeniem na 

umieszczenie obiektów hodowlanych lub urządzeń infrastruktury technicznej niezwiązanych z potrzebami 

zarządzania drogami lub potrzebami roku drogowego. § 2 wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy 

Raszyn. § 3 uchwała wchodzi w życie z niepodjęcia. Chciałam tu Państwu jeszcze króciutko tylko 

nadmienić, że mówimy to tak jak wspomnieliśmy, tutaj w uchwale o umowę dzierżawy powyżej 3 lat, 

umowy są już zawierane z podmiotami dotyczącymi do spraw dotyczy energii elektrycznej, gazu, wody 

kanalizacji sanitarnej, gazu zgodnie z zarządzeniem Wójta Gminy Raszyn nr 1 z 2020 roku z dnia 3 stycznia 

2022. Czyli tę umowę na konkretne urządzenia, które służą mieszkańcom Gminy Raszyn, są już zawierane 

umowy do 3 lat. Teraz prośba jest skierowana tej uchwały do Państwa Radnych, z uwagi na liczbę 

wniosków, które wpływają, liczbę, że tak powiem. Może właśnie skupmy się samych wniosków, które 

wpływają, a jest to jakby sprawa usprawnienia pracy referatu i pracy samej gminy, jakby tutaj nie 

oczekiwaniem mieszkańców, ponieważ mówimy tylko stricte o działkach drogowych w drogach 

wewnętrznych, których Rada jakby była tylko, będzie w tym momencie, jeżelibyśmy to, Rada się nie 

przychyliła do tej uchwały, mielibyśmy taką sytuację, że po prostu musielibyśmy kilkaset takich, że tak 

powiem, zestawień uchwał Państwu przedstawiać tak, żeby móc zawierać te umowy na powyżej 3 lat. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To wszystko, tak? 

Beata Krzysztofowicz (Kierownik referatu IRD)  

Tak, jeżeli są jakieś pytania, to ja chętnie odpowiem. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, poproszę o opinię komisji budżetu instytucji komunalnego, Pan Tadeusz Pawlikowski 

uchwała była omawiana na komisji. Panie Tadeuszu, głos dla Pana.  

Tadeusz Pawlikowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, ponieważ zawsze wyłączam, żeby nie korciło. Panie Przewodniczący, Komisja 

Budżetu Mienia Komunalnego zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie 5 głosami za, dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, otwieram dyskusję, jeżeli są pytania. W tym punkcie porządku obrad, to proszę 

pokierować, kiedy pani kierownik. Jeżeli nie, to przejdziemy do głosowania projektu uchwały. Uchwała 

będzie głosowana z autopoprawkami, zgadza się, już mamy tytuł wyświetlany. Przystępujemy do 

głosowania, uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie oraz odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawierania umów dzierżawy na czas oznaczony powyżej 3 lat, której przedmiotem są 

nieruchomości, stanowiące drogi wewnętrzne, będące własnością Gminy Raszyn. Przeznaczeniem na 

umieszczenie obiektu budowlanego, urządzeń infrastruktury technicznej niezwiązanych z potrzebami 

zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego z autopoprawką. Kto jest za przyjęciem projektu 

uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Jeszcze Pan Grzegorz Janiszewski, poprosimy o oddanie 

głosu. Panie Grzegorzu, proszę o oddanie głosu. Zamykamy głosowanie, proszę o wyświetlenie wyników. 19 

za, 1 brak głosu,` 1 osoba nieobecna, uchwała została przyjęta. Dziękuję Pani kierownictwa 1 punkt 

porządku obrad, który Pani miała do referowania. Dziękuję za obecność. 

Beata Krzysztofowicz (Kierownik referatu IRD)  

Serdecznie dziękuję Państwu Radnym. Dziękuję, do widzenia. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, do widzenia. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad pkt 9 komunikacji przystanków. 

Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 55/507/2018 Rady Gminy Raszyn. 

się odświeża porządek obrad. Z dnia 30 lipca 2018 roku w sprawie określenia przystanków komunikacji na 

terenie Gminy Raszyn, których właścicielem zarządzających Gminy Raszyn oraz warunków i zasad 



korzystania z przystanków. Zmieniono uchwałę nr 56/516/2018 Rady Gminy Raszyn z dnia 30 sierpnia 2018 

roku oraz uchwałę nr 50/430/2021 Rady Gminy Raszyn z dnia 16 grudnia 2021 roku. Poproszę o 

zreformowanie projektu uchwały. Pani Monika będzie z nami tutaj? 

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Tak, dzień dobry wszystkim. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dzień dobry. 

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Przedmiotowy projekt uchwały został opracowywany na podstawie ustawy o punkcie w transporcie 

zbiorowym, art. 15 ust. 2, zgodnie, z którym określenie przystanków komunikacyjnych, następuje w drodze 

uchwały podjętej przez właściwy organ danej jednostki samorządu terytorialnego. Przedmiotowy projekt 

uchwały, dotyczy zmiany załącznika nr 1, wykazu przystanków komunikacyjnych będących własnością lub 

w zarządzie Gminy Raszyn i polega na uzupełnieniu tego wykazu o 1 nowo zaprojektowany przystanek przy 

ulicy 19 Kwietnia, przed skrzyżowaniem ulicy Lecha w stronę Raszyna i proponujemy tu nazwę Rybie 

Lecha 02. Jest to uzupełnienie infrastruktury przystankowej na trasie linii R2 i tak, jak tutaj w uzasadnieniu 

wskazaliśmy, gmina wystąpiła do wojewody o wyrażenie zgody, żeby ten przystanek był uruchomiony w 

ramach tej dopłaty, na chwilę obecną czekamy na ostateczne stanowisko wojewody, dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo, w tej chwili poproszę o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Środowiska i 

Porządku Publicznego Pana Radnego Jarosława Aranowskiego o opinię z komisji.  

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Komisja konkretna tym projektem uchwały nie debatowała, wynikało to z tego, że tak naprawdę jest to 

realizacja 1 z postulatów komisji o zwiększenie liczby przystanków na trasach, więc nie było sensu, bo po 

prostu wcześniej podzieliśmy, że tego chcemy, dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Rozumiem, dziękuję bardzo, otwieram dyskusję, głos dyskusji. Zgłosił się Pan Radny Górecki, proszę, głos 

dla Pana.  

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Pani Moniko, bardzo się cieszę, że projektant przychylił się do wniosku, który złożyłem, 

aby ten przystanek miał miejsce. To jest zamiast przystanku na ulicy Południowej, żeby Państwo wiedzieli, a 



Pan Radny Tadeuszu Pawlikowski, żeby Pan też wiedział, że chciałbym, żeby Pan przyjechał tutaj rano i 

zobaczył ile osób jeździ po Rybiu, to może zmieniłby pan zdanie. Być może na Pana terenie nie jeżdżą te 

autobusy, znaczy jeżdżą autobusy, ale jeżdżą bez pasażerów. Tutaj wygląda sytuacja trochę inaczej. Cieszę 

się, że jest ten przystanek Pani Moniko, ale skoro Pani jest, proszę powiedzieć nam wszystkim. 2 przystanki, 

Pani Krzysztofowicz przed chwilą była, 2 przystanki, mieliśmy mieć komisję, Pani Przewodnicząca, rano w 

sprawie tutaj z dwoma kierownikami referatów. Już minęło trochę czasu, nie mieliśmy, może Pani powie, 2 

przystanki przy ośrodku zdrowia, przy przychodni na Pruszkowskiej, przystanek na Wesołej, przystanek 

właśnie ten, o którym dzisiaj mówimy i dlaczego firma w przetargu jest wyłoniona dopiero praktycznie, to 

jest już maj, dlaczego tak długo musimy czekać na przetarg w sprawie wyłonienia firmy, która zajmuje się 

właśnie organizacją ruchu? Bardzo dziękuję.  

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Akurat to pytanie to nie do mojego referatu, więc nie odpowiem na to pytanie. Odnośnie przystanku na 

Wesołej i Lecha one będą w najbliższym czasie wykonane oznakowanie poziome i pionowe. Odnośnie 

przystanków przy Centrum Medycznych z tego, co pozyskałam informacje wiem, że do końca maja 

bieżącego roku te przystanki będą wykonane.  

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Wszystkie 4?  

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Tak.  

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

A te dwa na Sokołowskiej?  

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Nie mam wiedzy w zakresie ich wykonania.  

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, komisja oczekuje nadal spotkania z kierownikiem referatu, który jest odpowiedzialny 

za wykonywanie tych zadań. Bardzo dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję, głos dla Pan Radnego Zawistowskiego. 

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, ja mam prośbę, ponieważ bardzo fajnie na przystankach wyglądają tabliczki z oznaczeniem R2, 



widać z daleka, ale nie ma oznaczeń 61, 62, może warto byłoby naprawdę coś takiego. 

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

To w najbliższym czasie zostanie również uzupełnione. Pan Darek Osiadacz jak najbardziej będzie to 

realizował. 

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

I druga sprawa, mówiliśmy od samego początku i tak nas zapewniał tutaj przedstawiciele tych regionalnych 

przewozów, że będą jeździły tutaj małe busiki, a nie te duże, takie niebieskie, które jeżdżą, bo mnie szkoda 

nakładów poniesionych przez gminę. 

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Panie Andrzeju, pozyskałam w ostatnim czasie informacje, że na linii 61 zostały zakupione nowe autobusy, o 

ilości osób 26 i wiem, że w maju ma być właśnie wymiana tej infrastruktury taboru. 

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

To Super, bo jak ja widzę, jak one jeżdżą po chodnikach, bo się nie mieszczą na jezdni, to po prostu szkoda 

jest poniesionych przez nas pieniędzy na remonty, ale bardzo fajnie, czyli obie sprawy będą załatwione. 

Dziękuję serdecznie. 

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję, głos ad vocem Pan Radny Górecki.  

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Tutaj Pan Radny Zawistowski mi trochę przypomniał, swego czasu jak zwróciłem się do Pani Radnej 

Powiatowej, Pani Katarzyny Klimaszewskiej, o taką interpelacje w sprawie taboru, czyli tabor stary, tabor 

stary, tabor brudny można powiedzieć, jeżeli chodzi o zewnętrzny wygląd. W środku niedogrzany, jeżeli 

chodzi o sezon zimowy, teraz będzie cieplej, ale Pani Moniko, ja proszę, żeby Pani jednak tutaj nie wiem, 

czy właśnie obserwowała trochę przy swoich pracowników, jak to wygląda i zwracał uwagę na te rzeczy, to 

są bardzo ważne rzeczy. Czyli ten tabor miał być po prostu lepszy już od marca, a my mamy już kwiecień, 

taka była odpowiedź powiatu pamiętam, a my nadal, jak gdyby ten tabor mamy taki, jaki mamy. On nie jest 

schludny, poza tym rzeczywiście nie takie auto głosy miały jeździć. I prośba o to, druga prośba, jeżeli 

chcemy być skuteczni, czyli w organizacji tej komunikacji, to ja już Pani Moniko, chyba już 3 tygodnie nie 

widzę rozkładów jazdy na niektórych przystankach. To jest chyba złe postępowanie i nie widać, żeby ktoś to 



zrywał celowo, nie wiem dlaczego ich nie ma, tam nawet śladu nie ma po nich, że ktoś to zrywał, nie wiem w 

jaki sposób to się odbywa. 

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Panie Andrzeju, w zakresie rozkładów jazd, też osobiście sama przyjechałam na trasie, zostanie to 

uzupełnione, zostało to przekazane do przewoźnika. 

Andrzej Górecki (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze, i to co Pana, rzeczywiście te 61, 62 to musi być, Pani Moniko, my mamy już któryś miesiąc w tym 

roku, któryś już rok i jak gdyby nadal mamy takie właśnie niedociągnięcia. Dobrze by było żebyśmy to 

mieli, bo to powoduje, że mieszkańcy troszeczkę luźno podchodzą do tych naszych przejazdów, a jeszcze był 

moment, że one się tak psuły, że dosłownie mieliśmy w tygodniu 2, 3 przejazdy i to ranne przejazdy, bardzo 

ważne przejazdy. Proszę, żebyśmy nad tym panowali. No i mamy tu skargi też, gdzie się okazuje, że. 

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Coś przerwało, nie słyszałam. Może Pan powtórzyć? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie słyszymy Pana. Chyba się Pan Andrzej zawiesił nam w tej chwili. Zaczekamy chwileczkę, czy Pan 

Andrzej odnowi sobie połączenie. Nie ma Pana Radnego w programie zoom. Nie wiem jak w e-sesji jest w 

tej chwili, pewnie może być w e-sesji będzie problem, żeby też coś się wydarzyło. Czy ktoś jeszcze w 

między czasie chce zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? Nie widzę, jeszcze chwilę zaczekamy na 

głos Pana Radnego Góreckiego, jeżeli nie to zamkniemy dyskusję, przejdziemy do głosowania projektu 

uchwały. No widzę na programie e-sesja, Pan Radny jest na zielono, jest obecny to może teraz uda się 

połączenie w programie zoom. Nie widzę Pana Radnego. Dobrze, zamykamy dyskusję, przejdziemy do 

uchylenia projektu uchwały. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 55/507/2018 Rady Gminy Raszyn z 

dnia 30 lipca 2018 roku w sprawie określenia przystanków komunikacji na terenie Gminy Raszyn, który 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Raszyn oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków 

zmienionej uchwały nr 56/516/2018 Rady Gminy Raszyn z dnia 30 sierpnia 2018 roku oraz uchwały nr 

50/430/2021 Rady Gminy Raszyn z dnia 16 grudnia 2021 roku. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 

Kto jest przeciw? Kto Się wstrzymał? 19 za, 1 osoba przeciw, 1 osoba brak, jest nieobecna. Uchwała została 

przyjęta. Pani Moniko też 1 punkt porządku obrad poprosimy. 

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Dziękuję serdecznie, do widzenia. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję, do widzenia. Przed nami teraz będą 2 uchwały polityczne, w pkt 10 uchwała w sprawie 

miejscowego zagospodarowania przestrzennego, terenu położonego we wsi Wypędy w gminie Raszyn, rejon 

ulicy Sokołowskiej i ulicy Zdrojowej. Poproszę o zabranie głosu Panią Monikę Łachniak kierownika referatu 

planowania przestrzennego i urbanistyki, proszę bardzo. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Dzień dobry Państwu. Szanowni Państwo, procedura planistyczna dotycząca przedmiotowego planu została 

rozpoczęta w 2020 roku. Uchwała dotyczy kilku działek położonych przy ulicy Sokołowskiej, dokładnie na 

północ ulicy Sokołowskiej. Jest to obszar kilku działek o powierzchni około 7 ha. Obszar położony jest 

pomiędzy ulicą Sokołowską, a od strony zachodniej Gminą Michałowice. Teren objęty jest miejscowym 

planem i zgodnie z tym planem miejscowym działka 78/5 znacznej części przeznaczona jest na terenie 

usługowo-produkcyjnym i zieleni. Działki, które powstały w wyniku podziału działki 82 są to tereny 

usługowo-produkcyjne. Pomiędzy tymi działkami na nowo zaplanowana jest droga dojazdowa oznaczona 

tutaj symbolem 4 KD o szerokości 15 m, od zachodu projektowana jest droga na granicy z Gminą 

Michałowice, to jest droga lokalna. Zamknę ten projekt planu i udostępnię Państwu projekt już. 

Uwzględniono przed podjęciem uchwały tej przystąpieniowej, uwzględniono wniosek właścicieli tych 

wszystkich nieruchomości w sprawie likwidacji tej drogi oznaczone symbolem 4 KD, też tutaj uznano, że 

obsługa komunikacyjna jest w pełni zapewniona z 3 stron, czyli od zachodu, od wschodu i od południa. I 

tutaj głównym założeniem projektu planu jest przeznaczenie całego terenu pod zabudowę usługowo-

produkcyjną. I tutaj od strony zachodniej przeznaczenie terenu pod tą drogę na granicy z Gminą 

Michałowice, jest to powtórzenie przebiegu drogi z obowiązującym planem. Ten projekt planu został 

pozytywnie uzgodniony, zaopiniowany. Jest zgodne z ustaleniami studium, w trakcie procedury 

planistycznej, został dwukrotnie wyłożony do publicznego wglądu, jeszcze wyłożenie miało miejsce od 

9 sierpnia do 10 września 2021 roku, drugie wyłożenie na skutek Państwa uwag na komisji planowania, 

miało miejsca od 21 lutego od 25 marca 2022 rok. Państwa wniosek dotyczył wykreślenia zapisu, odnośnie 

odprowadzenia wód deszczowych do kanalizacji deszczowej, natomiast zmieniono, zmodyfikowano suwaki 

na fakt, że plan obejmuje drogi publiczne, dopuszczono odprowadzenie wód deszczowych do kanalizacji 

deszczowej wyłącznie z dróg. Zarówno w czasie pierwszego wyłożenia wpłynęła drobna uwaga, dotycząca 

korekty prawidłowego zapisu linii zabudowy od strony ulicy Sokołowskiej, ta uwaga została uwzględniona. 

W czasie drugiego wyłożenia i w tym terminie składania uwag nie wpłynęły uwagi, w związku z czym nie 

zachodzi konieczność rozpatrywania ich przez Państwa, dziękuje. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo, poproszę o zebranie głosu Pana Radnego Hoffmana, Komisja Planowania Przestrzennego i 

Inwentaryzacji. Opinia Komisji. 

Janusz Hoffman (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, może ja powiem od razu o tych 2 uchwałach o to, one są podobne i 

ta o której mówiła Pani kierownik, Pani Monika i ta następna była jednogłośnie zaopiniowana przez komisję 

pozytywnie, także dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo, otwieram dyskusję, głos dyskusji, Pan Radny Andrzej Zawistowski, proszę bardzo. 

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Ja tylko zgłoszę, jakby swoją uwagę ogólną. Ja oczekuję pewnej procedury, o czym mówiłem na komisjach. 

Przyjmujemy strategię rozwoju, przystępujemy do zmiany studium tak, żeby odpowiadała to rzeczywistym 

potrzebom i dopiero wówczas zajmujemy się planami zagospodarowania, a już na pewno nie może być takiej 

sytuacji, jak jeden z projektów, na szczęście go nie ma, że przystępuje się do zmiany planu dla 2 paseczków, 

2 działek pomiędzy, którą są działki, gdzie planów już nie zmieniamy. Przestańmy przede wszystkim 

zajmować się takimi pojedynczymi działeczkami. Ktoś wpadł na pomysł, ktoś przyszedł, ktoś poprosił, ktoś 

woził i mu załatwiamy, a mamy całe potężne tereny naszej gminy, gdzie nie ma żadnych planów, a my tutaj, 

bo ktoś przyszedł, bo ktoś poprosił. Wiecie jak to to Państwo wygląda? On przyszedł, jemu się załatwiło? 

Nie będę komentował. Dlatego tak jak powiedziałem, nie będę więcej głosował, póki nie podejdziemy do 

tego kompleksowo, będziemy dzisiaj rozmawiać jeszcze na temat strategii rozwoju, już dawno byłaby 

wykonana, gdyby nie to, że musieliśmy razem z Radną Beatą Sulima-Markowską praktycznie prosić przez 

co najmniej rok, żeby do tego przystąpić i straciliśmy rok czasu. Teraz już powinniśmy, Szanowni Państwo 

przystąpić do zmiany strategii, do zmiany studium, bo procedura przetargowa zajmie 3 miesiące, więc mniej 

więcej akurat przejęlibyśmy strategię rozwoju i moglibyśmy zajmować studium i dopiero wtedy planami 

zagospodarowania. Zwróćcie Państwo uwagę, co za chwilę będzie mieli w gminie . Wszędzie będzie 

wszystko pobudowane, a nie będziemy mieli dróg i my powinniśmy przede wszystkim zadbać o drogi 

zbiorcze i dużą część dróg przełożyć na deweloperów, chcecie budować osiedla? Róbcie drogi. Następnie, 

jeżeli hale to mają mieć wyjazd na drogi ekspresowe, nie przez naszą gminę, to są podstawowe założenia. 

Trzecie, idziemy na taki Ursynów, gdzie pobudowano domy, zapominając o sklepach, o szkołach, o 

przedszkolach i my staniemy się niedługo takim Ursynowem, bo dajemy wszędzie zgodę na zabudowę, 

idziemy na rękę deweloperom, zgadzając się na większą powierzchnię zabudowy, dostęp terenów zielonych, 



dostęp powierzchni biologicznie czynnej. Nie idzie za tym zaplanowane, gdzie będą szkoły, gdzie będą 

przedszkola, gdzie będą tereny rekreacyjne, gdzie będą usługi takie jak naprawy, jak sklepy spożywcze, jak 

fryzjer. Poszliśmy na żywy. Ja bardzo apeluję do wszystkich, zacznijmy budować naszą gminę od podstaw, 

zaczęliśmy to robić, poprzez strategię. Zróbmy studium i dopiero wtedy zajmijmy się planami 

zagospodarowania, bo za rok, za 2 po prostu się nie pozbieramy i będzie u nas jeden wielkie paraliż 

komunikacyjny, a dzieci będą uczyć się na 2 zmiany, a z przedszkolami to w ogóle będzie tragedia, dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję, głos dla Pana Radnego Ostrzyżka.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

W nawiązaniu do wypowiedzi, tutaj Pana Andrzeja. Jak Państwo pamiętacie, przynajmniej ci, co dłuższy 

czas są, też jestem bardzo sceptycznie nastawiony do szczególnie do zmian planu, bo do uchwalania nie, ale 

do zmian to rzeczywiście trzeba bardzo, bardzo uważać jak się zmienia, ale drugiej strony to pan Andrzej, 

przed chwilą Pan Radny Andrzej Zawistowski powiedział idziemy z duchem czasu. Takie są potrzeby w tej 

chwili, właściciele tych gruntów i to oni, że tak powiem, oczekują od nas, żeby tych zmian dokonywać, 

chociaż ta zmiana, której polegająca głównie na tym likwidacji tej drogi przez środek i to jeszcze rozumiem, 

że miałaby być to droga publiczna, 15 metrowa, gdzie musielibyśmy tak naprawdę ją chyba wykupić, czy ja 

się mylę Pani Moniko? 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Tak, to jest droga publiczna o szerokości 15 m. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

No właśnie, niedawno dyskutowaliśmy proszę Państwa, przy ulicy Grudzi co zrobić, żeby tą drogę zawęzić, 

żebyśmy nie musieli jako gmina wykupować, prawda. Więc ta zmiana przynajmniej mówię, na te 

informacje, które tutaj posiadam wydają się uzasadnione, prawda. Ale ja właściwie to chciałem zapytać, bo 

się wcześniej jeszcze zgłosiłem, nim pan Andrzej Zawistowski zaczął, że tak powiem swoje wystąpienie. 

Chciałem zapytać o te tereny położone na północ od tego terenu, który zmieniamy ten plan. Co tam się 

znajduje? Czy tam jakiś jest teren zabudowy, nie wiem, 1 rodziny? 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Nie to są tereny usług produkcji, tam są raz realizowane, bądź realizowane już po części obiekty 

magazynowe. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bo wiem, że w przypadku, gdyby tam była zabudowa jednorodzinna, potrzebny by był ten pas taki. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Nie, to nie jest w ogóle teren usług, to nie jest teren zabudowy mieszkaniowej. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Taki bufor, więc ja stąd to było moje pytanie. Odnośnie potrzeby zmiany studium, jeszcze które przed chwilą 

Pan Andrzej Radny Zawistowski mówił, prawdopodobnie jest taka potrzeba, nie wiem kto występuje z 

wnioskiem, Pani Moniko, o zmianę studium, bo plany wiadomo, właściciele działek itd., ale studium, czy to 

już jest w gestii rady, czy wójta, może by warto się zastanowić tak. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

To znaczy, szanowni Państwo, zgodnie z ustawą to te wnioski, które wpływają do zmiany planu czy zmiany 

studium, to są tylko wnioski takie intencyjne właścicieli nieruchomości, natomiast tylko i wyłącznie rada jest 

władna do podjęcia uchwały. Oczywiście, uchwała może być podjęta na wniosek wójta i na wniosek rady, 

tylko i wyłącznie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Jeśli chodzi o studium, to te wnioski się zdarzają rzadko, o ile ja pamiętam, bo studium zmieniamy raz na 5 

lat, raz na może więcej. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Na 10. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Nie ma zasady, co do... 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

No nie ma, ja wiem, ale to już jest większa sprawa. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Wniosków w sprawie studium jest stosunkowo niewiele. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

No właśnie, a my, że tak powiem mało to realizujemy. Dobrze, ja uzyskałem odpowiedź na swoje pytanie, 

także dziękuję bardzo. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Sławku, Pan poprowadzi teraz sesję, dobrze? Oddaje Panu wprowadzenie. Teraz głos będzie dla, już 

Panu mówię. Proszę, głos ad vocem Pan Radny Aranowski. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bardzo proszę, Panie Przewodniczący. Panie Jarku. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, po części do Pana Radnego Andrzeja Zawistowskiego. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Trochę słabo Pana słychać. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, już mówię. Ja tutaj ad vocem do Pana i po części do Pana Radnego Andrzeja Zawistowskiego. Studium 

to jest coś takiego, czego się nie zmienia za często, tak jak tutaj wspomniał Pan Radny Pawlikowski. I Też 

proszę Państwa, proszę mi pokazać taki wniosek, bo tutaj mówimy o sytuacji, w której mamy wiele planów 

uchwalonych, bardzo dużo, to nie jest tak, że w gminie tych planów masy nie ma, jest rzeczywiście sporo 

dziur, ale to nie jest też tak, że ta gmina jest prawie nie uchwalona. I tam, gdzie się to wszystko rozbudowuje, 

te plany zostały uchwalone wcześniej. Nie w tej kadencji, często nawet nie zeszłej kadencji i jeszcze nie w 

przedniej. Teraz ingerowanie w to, co jest uchwalone w kontekście zmiany studium i planów, bo tam nie 

były przewidziane te różne, no ta infrastruktura, o której mówił Pan Andrzej Zawistowski, może niestety 

spowodować skutki finansowe dla gminy, również nie tylko takie, o których Pan Andrzej Zawistowski, ale 

również takie, że ci mieszkańcy, czy właściciele tych terenów, którym te plany zmieni się wg nich 

niekorzystne, bo nie będą mogli tego w tej chwili sprzedać np. deweloperowi, czy pod budownictwo 

jednorodzinne, bo my im wyrysujemy park, albo my im wyrysujemy przedszkole. To po pierwsze, oni albo 

wystąpią o odszkodowanie, a jak nie wystąpią to będą żądali wykupu przez gminę po cenach takich, jakie 

uzyskaliby od tych innych inwestorów, więc jakby tutaj naprawdę bym bardzo ostrożnie podchodził, 

zwłaszcza do zmiany studium. Natomiast jeśli już chodzi o plany to faktycznie tam, gdzie się da powinniśmy 

wszystkie te elementy tej infrastruktury, typu szkoły, przedszkola, sport, rekreacja to wszystko powinno 

znajdować się. Zdecydowanie to, co powiedziałem na komisji, ja już chyba nie podniosę o tym co widzę, co 

wyprawiają deweloperzy, to chyba nie podniosę ręki za żadnym planem, w którym będzie szeregówka. To 

jest po prostu tragedia, to tylko tyle, dziękuję. 



Tadeusz Pawlikowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Jarek, jeżeli ja mogę tylko króciutko. Jarek, ale ta szeregówka to wychodzi... 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Tadeuszu, zwracajmy się do siebie Panie Radny. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Z obecnych tak, natomiast ja mówię o przyszłości tak, że gdzie np. zdarzają się sytuacje, gdzie ktoś ma już 

uchwalony plan, jest to np. hektar ziemi, 2 ha ziemi ma uchwalone tam jednorodzinne, ewentualnie 

zabudową bliźniaczą, a występują szeregówkę, no to w takiej sytuacji ja po prostu tej ręki już nie podniosę, 

bo widzę co wyrabiają deweloperzy z tą szeregówką, no to dla mnie to już nie jest szeregówka, tylko jakieś 

pekin. Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Panie Jarku, zgadzam się również z taką opinią. Kolejna jest Pan Ryszard Kowalczyk. Panie 

Ryszardzie, bardzo proszę, ad vocem. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Witam serdecznie Państwa. Ja chciałem się odnieść do 1 rzeczy słusznej, którą powiedział Pan Radny 

Zawistowski, mianowicie, jeżeli mamy ustalony plan dla danego terenu i są działki małe, podzielone, 

wybudowane załóżmy mieszkaniowe, to nie powinno mieć miejsca właśnie taka rzecz, że jeden z sąsiadów 

przychodzi, no i on tam by sobie chciał jakieś drobne usługi czy coś. No i teraz, kto ma tam dojście, kto ma 

tam lepsze przebicie, to idzie, żeby zmienić plan na 1 działce. I to słusznie powiedział Pan Zawistowski, taka 

rzecz nie powinna mieć w ogóle miejsca rozpatrywania, jeśli cały teren był mieszkaniowy to powinien być 

mieszkaniowy, a nie dla 1 się robi wyjątek, dziękuję bardzo.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, ja tylko bym bardzo był sceptyczny z tym używaniem tego sformułowania, ktoś ma większe 

przebicie, ktoś sobie załatwił, tego bym nie formułował, proszę Państwa, takich wręcz oskarżeń, że ktoś po 

znajomości coś załatwia, ale rozumiem, że to jest kolejny Andrzej Zawistowski ad vocem, jeszcze sekunda 

Pani Moniko, już Pani oddaje bo. 

Andrzej Zawistowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Ja mam taką prośbę do Pani Moniki, ponieważ bardzo piękną prezentacje na posiedzeniu komisji 

przygotowała nam Pani Beata Krzysztofowicz w zakresie dróg. Jakby mogła Pani nam również na 

posiedzeniu stosownej komisji przygotować prezentację, gdzie zobaczylibyśmy, gdzie my mamy 



zaplanowane przedszkola, szkoły, chodzi mi głównie o działki. Gdzie mamy w planie przewidziane tereny 

pod zabudowę właśnie oświatową, kulturalną, że tak powiem i które z tych terenów, tych działek są naszą 

własnością, a które nie są, żebyśmy wiedzieli o czym w ogóle rozmawiamy w perspektywie wieloletniej, 

czyli paroma tysiącami nowych mieszkańców, gdzie pojawi nam się np. 1000 nowych dzieci i gdzie one 

będą się uczyć. Czy mamy tereny, gdzie możemy zbudować, albo czy mamy studium tereny, gdzie możemy 

zbudować przedszkole lub szkoły, żebyśmy my mieli taką świadomość. A druga sprawa, słusznie było 

powiedziane tutaj o zgadzam się z Panem Radnym Aranowskim, też na pewno nie będę głosował za 

szeregówką i prośba tu jest ogromna do Wójta, żeby nie wydawać wuzetek na szeregówki, bo wielu 

sytuacjach nie mamy na to wpływu, bo tam nie ma planu zagospodarowania przestrzennego i takie osiedla 

szeregowe powstają w oparciu o warunki zabudowy, także ogromna prośba do Pana Wójta, żebyśmy od 

takiej praktyki odeszli, dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, Pani Moniko. Bardzo proszę. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

To ja, jeżeli mogę odpowiedzieć, to znaczy po pierwsze, to znaczy tak już odpowiem tutaj Panu Radnemu 

Zawistowskiemu. Jeżeli chodzi o wydawanie decyzji o warunkach zabudowy, to taka decyzja jest wydawana 

na podstawie ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym i tutaj zabudowa mieszkaniowa w 

formie szeregówki, jest zabudową jednorodzinną, jeżeli jest sąsiedztwo, które, może tak. Przy ustalaniu 

decyzji, ja już to kiedyś Państwu mówiłam na komisji, przy ustalaniu decyzji o warunkach zabudowy, ustala 

się kilka parametrów, odnośnie szerokości elewacji frontowej, wysokość budynku, kąty nachylenia dachu, 

linie zabudowy, to są takie podstawowe parametry, które się ustala. Jeżeli zabudowa jednorodzinna i tutaj, 

już nie ma znaczenia, czy jest w formie szeregowej, czy jest w formie bliźniaczej, czy wolnostojącej 

odpowiada tym parametrom, wójt nie może wydać decyzji, ponieważ no mówię, to jest decyzja, która 

wydawana jest na podstawie konkretnych przepisów. Jeżeli szeregówka usytuowana jest frontem do drogi 

publicznej, do drogi istniejącej, to to jest szerokość. Niestety, no tak jest, to jest szerokość elewacji i ważne 

jaka jest głębokość takiego budynku, to jest 1 kwestia. Druga kwestia o której tutaj mówił Pan Radny 

dotyczyła przedstawienia terenów, które są przeznaczone pod usługi oświaty, czy przedszkola. Oczywiście ja 

Państwu mogę przedstawić na podstawie obowiązujących planów, gdzie są takie tereny. Nie wiem, ile tych 

terenów, ale obawiam się, że niewiele jest tych terenów, które są w naszym posiadaniu, czy w posiadaniu 

gminy. Właściwie na każdym terenie pod zabudowę mieszkaniowo-usługową i zabudowę usługową w 

większości przypadków są dopuszczone usługi oświaty, czy przedszkola, o których tutaj Pan Radny mówił. 



W związku z czym tych terenów jest naprawdę dużo, ale wiadomo to wiąże się z wykupieniem takiego 

terenu przez Gminę Raszyn, jeżeli miałoby być to przedszkole publiczne, czy szkoła, czy żłobek, który był 

zmieniany, bo to była inna forma usług. Co do wypowiedzi jeszcze tutaj wcześniejszej Pana Radnego 

Kowalczyka, to ja chciałabym Państwu zwrócić jedną uwagę. W momencie jak, bo my mówimy już teraz o 

uchwałach, które już są kończące całą procedurę, która trwa różnie, 2 lata, 3, 5 lat. Natomiast ja chciałabym 

zwrócić Państwu uwagę i przede wszystkim członkom komisji planowania, kiedy często gęsto na taką 

komisję przychodzą, czy łączą się za pomocą internetu właściciele takich nieruchomości i Państwo w 

większości przypadków, nie mówię że w każdym, zgadzacie się na przystąpienie do sporządzenia na taką 

zmianę, na wprowadzenie zmiany planu i konsekwencją jest oczywiście to przystąpienie do sporządzenia 

planu, więc tutaj na etapie, kiedy właściwie kończymy już całą procedurę i Państwo macie uwagi, to one są 

już troszeczkę za późno, bo te uwagi powinny być na etapie, kiedy, że tak powiem, przystępujecie Państwo 

do zmiany takiego danego planu, to jest taka moja oczywiście opinia i takie moje wyrażenie tej całej 

procedury i Państwa podejścia, bo ja powiem szczerze, tak w większości przypadków, w większości Państwo 

po prostu głosowaliście, nawet uzgodniliśmy wcześniej takie procedowanie, że dany właściciel przechodzi 

na komisję i dopiero w momencie, jeżeli Państwo wyrazicie zgodę na zmianę planu, dopiero ja przygotowuję 

uchwałę przystąpieniową i Państwo ją głosujecie i większości przypadków Państwo po prostu po 

uwzględnieniu uwag, przepraszam po uwzględnieniu wniosków właścicieli nieruchomości, ja dopiero taką 

uchwałę przygotowywałam i Państwo głosowaliście za podjęciem takiej uchwały i przystąpieniem do 

sporządzenia planu, dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję pani Moniko. Pan Jarosław Aranowski ad vocem. Panie Jarku, bo widzę, że Pan się zgłosił, ale nie 

widzę Pana. A jest. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Przykro mi Pani Moniko, ale się nie do końca z Panią zgodzę. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Krótko, Panie Jarku. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Krótko, nie do końca się zgadzam z tym, co Pani mówi, dlatego że często, jakby nawet w poprzednich 

kadencjach, kiedy jeszcze nie byłem radnym i obserwowałem te wnioski, czy przystąpienia do planów, 

często było tak, że radni decydowali o przystąpieniu na wniosek mieszkańca i potem byli de facto 



pozbawiani jakiegokolwiek wpływu do czasu wyłożenia tych planów. To dopiero teraz próbujemy, żebyśmy 

mieli na to jakiś wpływ. Tutaj może przykładem właśnie takim dobrym i złym, bo z 1 strony pokazuje te 

błędy, które były dotychczas, a z drugiej strony pokazuje, że może też być lepiej, bo czasami z inwestorami 

da się rozmawiać. To są plany w terenie dawnej szklarni HRS, gdzie przed sprzedażą tych gruntów nowemu 

właścicielowi, poprzedni właściciel wręcz się obraził i odmówił przyjścia na komisji, kiedy próbowaliśmy 

rozmawiać o drogach, a nowy właściciel wręcz zachęcał do tego, chciał, przyszedł, co prawda, tam chyba się 

nie odzywa, nie wiem jak to jest dalej, bo miał zrobić jakąś inwentaryzację, niemniej jednak nie mówił nie i 

zastanawiał się nad różnymi rozwiązaniami takimi progminnymi również. Także myślę, że trzeba rozmawiać 

i to właśnie na etapie takim, gdzie jeszcze jest to możliwe, a nie dopiero w momencie, kiedy wyłożymy plany 

i wtedy mamy kłopot, bo mamy 100 wniosków, 100 uwag, a nie 3, czy 5. Tylko tyle, dziękuję. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Ale te wnioski właścicieli, one są w miarę konkretne, one mówią o jakimś przeznaczeniu, albo zmianie 

parametrów co do tych parametrów, które obowiązują planie, to nie jest tak, że ktoś składa wniosek "proszę 

mi zmienić plan", czy "chciałbym, żebyście Państwo Radni zmienili mi plan" i nie precyzuje, w którym 

kierunku. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ma Pania rację, ale. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Ja nie mówię o starych planach, przepraszam, że Panu jeszcze przerwałam, ja mówię o tych takich 

najświeższych, które procedujemy w ostatnim czasie. Te wszystkie plany, które były na wniosek, które 

Państwo podjęliście na wniosek mieszkańców, to zazwyczaj, no mówię, ja nie przypominam sobie komisji, 

na której Państwo w obecności właściciela nieruchomości takiej danej i właściciela, który chciałby zmiany 

planu, Państwo negatywnie opiniujecie taki wniosek. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Znaczy tutaj przywołam jeszcze raz te same plany, to co Pani mówi tak, że właściciel występuje, właściciel 

chce zabudowę mieszkaniową z możliwością dopuszczenia szeregowej i co tam miało być? Wyjazd 600 de 

facto, bo tyle by się zmieściło lokali, 600 lokali na 1 drogę publiczną. O takie sytuacje mi chodzi, ja nie 

mówię, że właściciel ma ulec i gdzieś wydział, znaczy złoży wniosek o mieszkaniówkę, a my mu powiemy, 

że jedna rodzina, mówimy nie, tam same bloki Pan wybuduje lub odwrotnie. Mi chodzi tylko o to, że jeżeli 

właściciel chce takie, czy inne przeznaczenie terenu, to to również, co podział Pan Zawistowski, jeżeli ktoś 



chce magazyny to zastanówmy się jak ma wyglądać, to jest, żeby nie utrudniać dotychczasowym 

mieszkańcom życia w tym rejonie, bo im się tiry pojawią. Jeżeli ktoś chce mieszkaniówkę, która wygeneruje 

600, czy 800 lokali, zastanówmy się, jak wyjadą, to nie możemy tych 600 lokali razy 2 samochody wpuścić 

rano o godzinie 8:00 w jedną drogę. Tylko o to chodzi, żeby nad tym się zastanawiać, a nie na tym, że jak 

ktoś chce mieszkaniówkę to mu powiemy, że nie dostanie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Słuchajcie Państwo, ale będziemy może to tak szczegółowo omawiać na komisji. Rzeczywiście pewne uwagi 

są pewnie słuszne. Rzeczywiście, z tego, co ja pamiętam, zwykle tak jest, że rzeczywiście są konkretne 

wnioski i tam jest zapisane, co będzie ewentualnie zmieniane, czy to będzie uchwalane, prawda. Zdarzyło się 

chyba z raz czy dwa, że rzeczywiście jakiś wnioskodawca złożył wniosek taki, że po prostu chciał, żeby mu 

zmienić plan, ale nie precyzując w szczegółach. Następny głos władz Pani Radna Teresa Senderowska, 

bardzo proszę. 

Teresa Senderowska (Radna Rady Gminy Raszyn)  

Szanowni Państwo, uważam ten temat za bardzo ważny, albowiem taką gminę, jaką zastaliśmy teraz mamy 

do uporządkowania, ponieważ o była moim zdaniem gmina źle zaprojektowana, stąd bardzo wąskie drogi. W 

miejscach zabudowa powstała po prostu nie zgodnie z planem, i tak dalej. Natomiast przed nami jest bardzo 

ważne zadanie, żeby tam naszą gminę przekazać następnym pokoleniom piękniejszą, a żeby ją przekazać 

piękniejszą, to musimy mądrze uchwalać te plany i w mojej oceny to, co powiedział Pan Andrzej jest bardzo 

istotne. My powinniśmy kompleksowo podchodzić do naszej gospodarczej, czyli najpierw przejrzeć studium 

w jaki sposób moglibyśmy je zmienić, może udoskonalić. Ja chciałabym również nadmienić, że to uważam 

w trakcie ostatnich 20 lat liczne błędy jako mieszkanka. Przykładem jest ulica Pruszkowska, kiedy 

uchwalony miejscowy plan, zakładający działki po 1000 m co najmniej powstało wielkie osiedle domków, 

bardzo małe działki, gdzie nie da się wyjechać, są bardzo duże problemy z tym związane. W związku z tym 

jednak samorząd w jakiś sposób ulega presji deweloperów i właścicieli, tworząc niejako dla nich dobre i 

korzystne warunki, a de facto odkładając na drugi plan całkowicie ważniejszą w mojej ocenie potrzebę 

pozostawienia tej gminy w porządku i zbudowania takiej zabudowy, która była piękną, przejrzystą, żeby to 

była przestrzeń dobrze zaplanowana. Na tym mi bardzo zależy i dlatego to, co Państwo właśnie teraz 

powiedzieli jest bardzo ważne. Też zauważyłam, że są czasami wnioski po prostu mieszkańców bardzo stare, 

bo ja już takie wnioski sama zaobserwowałam, że tu jest dane wiele lat temu i nic się z tym nie dzieje i są 

wnioski, które są nie wiem z jakich przyczyn, jakie przesłanki kierują, czy decydują o tym, że któryś wniosek 

jest rozpatrywany jako pierwszy, a inny po prostu oczekuje przez rok 2, 3, czy 4 lata. Nie chciałabym 



przedłużać, ponieważ to nie jest temat na teraz. Nie chciałbym tutaj Państwo zanudzać swoją wypowiedzią. 

Natomiast chcę zadać trzy pytania. Jaką datę nosi najstarszy wniosek, jeżeli chodzi o zmianę planu? Do Pani 

Naczelnik. Drugie pytanie. Ile jest wniosków oczekujący na zmianę planu? Jakie przesłanki decydują o tym, 

który wniosek jest rozpatrywany jako pierwszy?  

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

To znaczy tak, ja na pewno Pani, przepraszam, to ja już odpowiem. Jeżeli chodzi o datę najstarszego miasta, 

nie jestem tej chwili w stanie powiedzieć, bo to jest kilka segregatorów i musiałabym przejrzeć, oczywiście 

na piśmie mogę się do tego ustosunkować. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Moniko podpowiem, na komisji, jak Pani nam przygotowywała, to najstarsze były z dziesiątego roku. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

No to być może z dziesiątego, aczkolwiek też już nie pamiętam treści, która dotyczyła wniosku z dziesiątego 

roku i proszę mi wierzyć, że wszystkie, większość, bo nawet nie wiem, czy jest jakiś 1 wniosek, który 

dotyczy jakiegoś większego obszaru, tylko zazwyczaj te wnioski, na pewno te najstarsze dotyczą 

pojedynczych nieruchomości. Ile jest wniosków, też nie jestem w stanie Państwu powiedzieć. Mieliśmy 

kiedyś taką komisja, na której rozpatrywaliśmy te wnioski, na której analizowaliśmy, to było rok albo 1,5 

roku temu, natomiast tutaj nie jestem na dzień dzisiejszy Państwu powiedzieć, tego jest prostu tak dużo, że ja 

pewnych rzeczy po prostu nie pamiętam. Trzecie pytanie dotyczyło kolejności. Jeżeli chodzi rozpatrywanie 

wniosków w sprawie zmiany, czy przystąpienia do sporządzenia planu, tutaj można dzielić wnioski na te, 

które są, znaczy możemy tak. Podzielić te wnioski na 2 części zasadne i bezzasadne, bo oczywiście 

wniosków bezzasadnych, które są złożone jest też znaczna część i o tym też rozmawialiśmy. Oczywiście, tak 

jak powiedziałam wcześniej, zdarzało się, że są wnioski, które gdzie właściciele nieruchomości biorą udział 

w komisji i tutaj Państwo Radni podejmujecie taką decyzję, żeby przystąpić do sporządzenia takiego planu, 

natomiast nie ma, jeżeli chodzi o rozpatrywanie wniosków, nie ma zastosowania postępowania 

administracyjnego, w związku z czym to są tylko wnioski intencyjne i tutaj nie ma takiej zasadności które 

wnioski są rozpatrywane w pierwszej kolejności, a które nie, dziękuję. 

Teresa Senderowska (Radna Rady Gminy Raszyn)  

Proszę Państwa, ja chciałabym prosić jednak, jeżeli już tak dużo poświęciliśmy czasu, żeby jednak 

wypracować jakieś zasady, ponieważ to nie może być tak, że są wnioski które oczekują od 2010 roku. 

Mieszkaniec może jakiś mniej poradny itd., nie przyszedł na komisje, albo na tym się nie zna, a są wnioski, 



które są procedowane od razu, czyli od 2020 roku, czy tam bez żadnych. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

To znaczy nie, przepraszam. Ten wniosek, który jest rozpoczęta, dostała procedurę 2020 roku, natomiast sam 

wniosek np. do tej konkretnej uchwały, było chyba z 2017, albo 2016 roku. 

Teresa Senderowska (Radna Rady Gminy Raszyn)  

Ja rozumiem, ale chciałabym uniknąć sytuacji, o której mówię. Nie mamy pretensji do tego, że ten wniosek 

jest głosowany i teraz rozpatrywany itd. Tylko chciałabym, żeby nastąpił jakiś przełom, bo ten temat był już 

przedmiotem dyskusji wielokrotnej debaty, a nic w tym temacie się nie wydarzyło, ciągle mówimy o tym 

samym, żeby to uporządkować i kilku Radnych się na ten temat wypowiadało. Chciałabym, żeby ten temat 

wreszcie został uporządkowany. Żeby była taka strategia dnia, żebyśmy wiedzieli jak chcemy dalej budować 

naszą gminę, żeby tak jak powiedziałam, żeby to nie było górnolotne to co powiem, ale żeby rzeczywiście ta 

Gmina Raszyn była dla przyszłych pokoleń piękniejsza, o to musimy teraz bardziej zadbać, bo to jest 

procedura bardzo długa, potem tej procedury nie da się odkręcić. To wszystko, dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, rzeczywiście tutaj, jeżeli chodzi o kwestię tych wniosków niezasadnych, które Wójt już 

daje, to jest rzeczywiście jego domeną, czy wniosek jest zasadny, czy niezasadny. Rozumiem, że te osoby 

dostają, że tak powiem odpowiedź na piśmie, że wniosek jest. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie dostają? No właśnie, bo one zalegają, tworzą jakieś zasoby, które cały czas tam wiszą, a skoro jest 

niezasadny, powinien dostać odpowiedź. Wniosek niezasadny, nie uznaję, koniec kropka. Wiemy, na czym 

to stoi. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

No tak, tylko Panie Przewodniczący, to uznaje wójt, natomiast generalnie wnioski, które są składane, tak jak 

powiedziałam, to są wnioski intencyjne, które obowiązkiem wójta jest tylko, tak naprawdę, rejestracja tych 

wniosków, natomiast to Państwo Radni i tak podejmujecie uchwałę. Wniosek może być niezasadny i cała 

procedura i ta zmiana przeznaczenia i o co nosi właściciel, czy nie zawsze jest to właściciel, natomiast to 

Państwo podejmujecie taką uchwałę, a nie Wójt. 



Teresa Senderowska (Radna Rady Gminy Raszyn)  

Przepraszam bardzo, chciałabym. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dokończę tylko swoją myśl, dobrze? 

Teresa Senderowska (Radna Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie zdarzyło się nigdy, żeby wójt przedłożył Radzie jakiekolwiek, kiedykolwiek wniosek, który napisał, że 

jest niezasadny, a dał do decyzji rady, stąd ta moja uwaga była. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

No to wiadomo, że wójt wydaje wniosku, który uważa za niezasadny. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

No właśnie, a Pani mówi, że to my decydujemy, no właśnie to nie wtedy. Znaczy my, jako Rada. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Państwo podejmujecie uchwałę, nie Państwo decydujecie, czy wniosek jest zasadny, czy niezasadny, 

Państwo podejmiecie uchwałę. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie możemy podjąć uchwały, jak nie mamy tego wniosku. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Wiecie Państwo, to też nie jest tak do końca, bo kilkukrotnie Państwo wnosiliście o te wnioski, o 

udostępnienie wniosków. Ja udostępniałam, kserowałam kilkukrotnie, bodajże 2 albo 3 razy te wnioski. 

Omawialiśmy te wnioski, my na komisji planowania rok, czy 1,5 roku temu, omawialiśmy zasadność 

wniosków, żebyście Państwo brali w tym udział. I to nie jest też tak do końca, że wniosek, który jest z 2010 

roku co z tego, że on jest. On jest, no formalnie został złożony, bo właściciel ma takie prawo złożenia 

wniosku, ale to nie znaczy, że ten wniosek jest zasadny. Były takie wnioski na komisji, które miały odbywać 

się komisje w terenie, co do przeanalizowania jeszcze raz tego wniosku. Różne sytuacje były i naprawdę 

bardzo szczegółowo kilka lat, kilka tych najwcześniejszych lat, nawet nie wiem czy nie z 10 lat, omówiliśmy 

sobie dosyć szczegółowo. 



Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja pomogę, do 2017 chyba roku końca, zostały przedstawione nam wszystkie wnioski na komisji i komisja w 

części wniosków podjęła decyzję, że to są bezprzedmiotowe ad acta w cudzysłowie, a część została do 

dalszej jeszcze dyskusji. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Czyli jest to jakoś zaczęte proceduralnie w jakiś sposób?  

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

To było 1,5 roku temu, z tych części wniosków już procedura została też rozpoczęta poniekąd. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja myślę, że te wnioski z 2010 roku to one mogły być teraz nie niezgodne ze studium, bo w międzyczasie 

żeśmy studium zmieniali z tego, co pamiętam. Ale dobrze skończmy może. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To jest taki wniosek, który też komisja chciała odłożyć ad acta, ale się nie zgodziłem i w końcu on został do 

dalszej dyskusji, bo to wynika z samej prawnej sytuacji tego wniosku, bo to był wniosek mieszkańców takich 

terenów Dawidach, Dawidach Bankowych i dotyczył terenów nie ich, jako własności tylko terenów, które 

mają wpisane zieleń naturalną i chodziło o to, żeby to właśnie przekształcić na jakieś takie tereny parku 

naturalnego, coś w tym rodzaju, natomiast są to tereny prywatne. No i oczywiście wszyscy mają się podjąć 

decyzji, bo też może wiązać się odszkodowaniami, chociaż ja uważam, że nie o tyle odszkodowaniami, co 

wykupieniem na zasadzie po prostu wartości. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Radny, u Pana strasznie wieje wiatr. Tam u Pana strasznie wieje wiatr, ta palma chyba i to strasznie mi 

buczy. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Może. W każdym bądź razie, to taki był wniosek z tego, co pamiętam, to chyba on był najstarszy. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Moniko, jeszcze jedno, ale bardzo króciutkie pytanie. Czy te osoby, które złożyły np. wniosek w 2010, 

11, 12 one ponawiają to, dowiadują się o to? Czy to jest tak, że ktoś złożył i może nawet bym zapomniał o 

tym, czy są takie sytuacje? 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Wydaję mi się, że tylko w 1 sytuacji, może w 2 były ponawiane wnioski, aczkolwiek to były akurat wnioski, 



które były na komisjach omawiane i nie tylko na tej, ale jeszcze na dużo wcześniejszej komisji, gdzie 

właściciel takiej nieruchomości był nawet na komisji, to jeszcze było chyba przed całą pandemią. Z tego co 

pamiętam, była tam negatywna opinia komisji. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Myślę, że to świadczy o. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

W większości nie. Tylko stan własności się na przykład zmienił. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Własności się np. zmienił i to już nie jest kontynuowane. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Brak zainteresowania danych osób tym wnioskiem, co się nim dzieje i tak ponawianie, może świadczyć o 

tym, że po prostu się wycofał. Na przestrzeni tych 12 lat, jak 2010 roku naprawdę się sytuacja zmieniła, 

całkowicie teraz się podchodzi inaczej do budownictwa i do zagospodarowania terenów, chociażby w 

międzyczasie powstały drogi, obwodnice itd., ale zostawmy to. Proszę, Panie Krzysztofie Będkowski. Pan 

Radny Krzysztof Będkowski, bardzo proszę. Pan jest zapisany, tak? 

Krzysztof Będkowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Jestem. Maksymalnie krótko muszę, bo dużo już było powiedziane. Ja już też nieraz mówiłem, jak ważnym 

narzędziem jest plan zagospodarowania przestrzennego dla każdej gminy, też dlatego przykładałem zawsze 

dużą wagę. Zarazem jest to bardzo trudne zadanie przy tym boomie mieszkaniowym, niemniej jednak 

rzeczywiście ten pewien przegląd sytuacji, takie wnikliwe spojrzenie jest tu niezbędne, ono też będzie 

wpisane w strategie rozwoju. Tutaj będziemy o tym jeszcze dzisiaj trochę wspominać. Strategia rozwoju tak 

w myśl Pana z jaką starannością pewnie pozwoli nam też umieścić w niej i sprawy dróg i sprawę planu 

zagospodarowania, ale to bardziej proszę Państwa na przyszłość. Chociaż oczywiście, jak ją zrobimy to 

będzie już obowiązywała. Natomiast z drugiej strony trzeba zauważyć tę dynamikę, wziąć pod uwagę 

dynamikę życia i rozumiem, że przechodząc bardziej wracając do punktu obrad do tego, żebyśmy spróbowali 

tutaj podjąć decyzję. Rozumiem, Pani Monika to już potwierdzała pani kierownik i tylko proszę o 

potwierdzenie, że w tym wypadku mamy do czynienia nie z żadną jakąś ingerencją niewłaściwą, że tam nie 

rodzą się konflikty, a raczej właśnie tak jak powiedziałem, życie przyniosło charakter inny na te tereny. 

Mówimy tutaj właśnie o tym terenie w Wypędach Jankach. Wobec powyższego, tylko proszę o 

potwierdzenie, bo to już chyba padło, jeszcze spojrzę na tę mapkę, że w tym wypadku nasza uchwała nie 



psuje ani charakteru tego terenu i raczej7 się wpisuje w obecny charakter tego obszaru. Dziękuję bardzo. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Przeznaczenie tego, terenu właściwie się nie zmienia w stosunku do tego, co było za wyjątkiem likwidacji 

drogi tej dojazdowej o szerokości 15 metrach, która w tym przypadku jest to nawet powierzchnia 5, 6 

tysięcy m², która jest zbyteczna. Na pewno są tereny, gdzie te pieniądze za wykupienie tego terenu pod drogę 

są bardziej przydatne i są miejsca, gdzie te drogi są bardziej konieczne, niż tutaj w tym miejscu. Charakter 

zabudowy się nie zmienia, była usługowo-produkcyjna i taki teren pozostaje. W sąsiedztwie są tylko i 

wyłącznie taki rodzaj zabudowy, w związku z czym tu nie ma ingerencji, nie ma konfliktów sąsiedzkich, że 

gdzieś w sąsiedztwie jest teren zabudowy mieszkaniowej. 

Krzysztof Będkowski (Radny Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, myślę, że powinniśmy przejść już teraz do czy głosowania. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Już nie ma więcej pytań, tak? Dziękuję bardzo. Pani Olgo, ja bardzo proszę, sprawdzimy może kworum. 

Proszę wszystkich Radnych o potwierdzenie swojej obecności, wyświetlenie najlepiej swoich wizerunków. 

Nie chodzi o to, że ja kogoś nie widzę, ale mieszkańcy, żeby widzieli, że my jesteśmy na tej sesji 

rzeczywiście i głosujemy. Widzę, że pojawił się Pan Przewodniczący, więc oddaję Panu głos. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan poprowadzi sesję, tylko na Pana apel uruchomiłem w tym momencie obraz, także nie ma problemu. 

Jeszcze proszę prowadzić sesję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nadanie kworum. Dobrze.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Także potwierdzam obecność, jestem obecny, ale proszę prowadzić. 

Henryka Koper (Radna Rady Gminy Raszyn)  

Jeszcze raz trzeba potwierdzić? 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, bardzo proszę. W tej chwili, Pani Olgo? 

Olga Kazubek (Biuro Rady Gminy Raszyn)  

Tak, proszę. Już wszyscy wcześniej obecni potwierdzili, nie ma Pani Anny Matrackiej. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Jesteśmy tak, jest kworum? Bo nie wyświetliło mi się, ale rozumiem, że wszyscy są tak? 

Stwierdzam kworum, zakończyliśmy dyskusję w pkt 10 w sprawie uchwalenia miejscowego planu przez 

zagospodarowania przestrzennego. Pani Olgo, bardzo proszę o przygotowanie głosowania. Uchwała w 

sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego we wsi Wypędy w Gminie 

Raszyn, rejon ulicy Sokołowskiej i ulicy Zdrojowej. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 19 głosów za, 1 osoba się wstrzymała, nieobecna 1 

osoba. Stwierdzam, że uchwała została podjęta, dziękuję bardzo. Przechodzimy do kolejnego punktu, pkt 11. 

Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we 

wsi Wypędy w Gminie Raszyn - rejon Węzła "Wypędy". Pani Moniko, bardzo proszę krótkie 

przedstawienie. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Uchwała dotyczy działki 87/9 położonej przy ulicy Sokołowskiej, też również w Wypędach przy ulicy 

Sokołowskiej z bezpośrednim sąsiedztwie trasy S8. Jest to działka o powierzchni około 1900 m². Działka 

objęta jest miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego i zgodnie z tym planem północna część 

działki znajduje się na terenie usług i produkcji, oznaczona jest symbolem U/P. Natomiast południowa część, 

ten trójkąt jest o powierzchni około 500 m, jest to teren przeznaczony pod drogę dojazdową. Tutaj w wyniku 

błędów na mapach ewidencyjnych odnośnie granic, pomiędzy działką 87/9, a 

/8, ponieważ ta granica przebiegała na mapach po gminie rozgraniczającej pomiędzy tymi terenami. 

Nieprawidłowo zostało to w 2017 zaprojektowane, nieprawidłowo została przeznaczona ta południowa część 

działki pod tą drogę. Pomimo uzgodnień Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych nikt nie zwrócił na to uwagi, 

było to też z niezgodne i kolidowało z zatwierdzonym projektem, które dotyczą trasy S8, w związku z czym 

tutaj jak najbardziej dokonanie korekty i zmiany tego planu, przeznaczenia tego planu pod zabudowę usług i 

produkcji całości jest jak najbardziej zasadne. To jest projekt tego planu. Nie wiem czy da się powiększyć. 

Cała działka przeznaczona jest pod terem usług, produkcji magazynów i składów - tak jak w planie, który 

obowiązuje na dzień dzisiejszy. Projekt tego planu jest zgodny z ustaleniami studium, w trakcie trwania 

procedury projekt został uzgodniony, pozytywnie zaopiniowany, dwukrotnie wyłożony - pierwsze wyłożenie 

miało miejsce, tak jak i w poprzednim przypadku 9 sierpnia do 10 września 2021 roku, natomiast drugie 

wyłożenia w wyniku tutaj wniosku Państwa na komisji miało miejsce od 21 lutego do 25 marca tego roku i 

tutaj w trakcie wyłożenia i w terminie 14 dni od takiego wyłożenia nie wpłynęły żadne uwagi w związku z 

czym nie zachodzi konieczność rozstrzygnięcia przez Państwa uwag. Ta uwaga, ten wniosek, który był 



wprowadzony przez Państwa na komisji dotyczył też wykreślenia tego dopuszczenia, odprowadzenia wód 

deszczowych do kanalizacji deszczowych - to zostało całkowicie usunięte. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Niech Pani nie gasi jeszcze tej mapki sekundkę. Pani Moniko, ja dobrze zrozumiałem - chodzi o to, że nie 

wcześniej, we wcześniejszym planie był przewidziany teren pod drogę, która nie jest tam potrzebna i ona nie 

powstanie, tak? 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Ona nie powstanie, bo ona została po prostu zrealizowana w innym miejscu, w momencie jak Generalna 

Dyrekcja... 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

To tu taj taki łuk jest narysowany. Co to jest, takie dwie linie łuczkiem są niżej? 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Tutaj? 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

O, to właśnie - nie, trochę wyżej. Co to jest to, tu? 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Tutaj jest droga, bo tutaj jest jest kawał drogi. Tutaj jest w tym miejscu jest wykonalne zjazd na ulicę 

Żwirową. Tu. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Czyli ta droga dochodzi do tego terenu tu? Kończy się i tam się zamyka? 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Nie, tam jest zaprojektowany zjazd, tam w wyniku zmiany, tutaj przebudowy całego węzła i całego tutaj 

skrzyżowania z ulicą Sokołowską, zaprojektowany jest wjazd na taką drogę Żwirową poza granicami tego 

planu. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

No dobrze, dziękuję bardzo. Ja otwieram dyskusję. Ktoś z Państwa ewentualnie chciałby zabrać tej kwestii, 

w tym punkcie głos? Kto z Państwa Radnych? U mnie się nic nie wyświetla. W takim razie zamykam 

dyskusję, przechodzimy do głosowania. Pani Olgo, bardzo proszę o przygotowanie głosowania i Państwa 

Radnych o zagłosowanie. Otwieram głosowanie. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 



przestrzennego części terenu położonego we wsi Wypędy w gminie Raszyn, rejon węzła Wypędy. Kto z 

Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały, kto jest przeciw i kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo, 

stwierdzam, że za jest 20 Radnych. Przeciw 0, wstrzymujących 0 u jedna Radna nieobecna. Dziękuję 

Państwu, uchwała została podjęta. Przechodzimy, Pani Przewodnicząca. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Dziękuję Państwu, do widzenia. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję, Pani Moniko, dziękuję bardzo. Przechodzimy, Proszę Państwa, do pkt 12 - uchwałę w sprawie 

zmiany uchwały - ile to jest, 18? 43/160/2021 Rady Gminy Raszyn z dnia 28 lipca 2022 roku w sprawie 

określenia trybu harmonogramu opracowania projektu strategii rozwoju gminy Raszyn na lata 2022-2030. 

Rozumiem, że tutaj wnioskodawcą jest chyba Pan Wójt, ale widzę też Panią Katarzynę Masza, więc tutaj 

Pani będzie w imieniu Pana Wójta referowała nam to, ten projekt uchwały. Bardzo proszę o zabranie głosu. 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Tak jest, Panie Przewodniczący, bardzo dziękuję za możliwość zabrania głosu. Szanowna Rado, 

przedkładam na Państwa ręce projekt uchwały zmieniającej uchwałę z dnia 28 lipca 2022 roku w sprawie 

określenia trybu i harmonogramu opracowania strategii rozwoju gminy Raszyn na lata 2022-2030 z 

następującym uzasadnieniem: "W podjęciu uchwały w sprawie przedmiotowej w sprawie określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania strategii wynika z faktu..." 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Coś się zacięło, Pani Katarzyno, już. 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Już jestem? 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Już, już. 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

"Podjęcie uchwały wynika z faktu, iż wiele z przekazanych wykonawcy dokumentów musi zostać 

dodatkowo przetworzonych. Proces określania i sformułowania podstawowych celów i zadań dla gminy 

Raszyn na najbliższe lata do 2030 roku wymaga bardzo szczegółowych analiz, a następnie alokacji w nowo 

tworzonym dokumencie. Intensyfikację obecnych działań, analiza otoczenia, analiza posiadanych zasobów 

finansowych, ekonomicznych, rzeczowych i ludzkich, a następnie sformułowanie celów wymaga szerszego 



uwzględnienia w dokumencie pod nazwą "strategia". Jednocześnie uzupełnienie treści dokumentów w 

bardziej precyzyjne informacje staje się niezbędne przed przedłożeniem projektu strategii do konsultacji 

społecznych oraz przekazaniem do zaopiniowania instytucjom zewnętrznym, takim jak Zarząd 

Województwa Mazowieckiego czy też Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego "Wody Polskie". W celu dbałości o rzetelność powstającego dokumentu oraz kompletność 

zebranych w dokumencie informacji staje się koniecznością wydłużenie terminu realizacji poszczególnych 

działań opisanych w załączniku nr 2 pod nazwą harmonogram. Mając powyższe na względzie, wnoszę o 

podjęcie przedmiotowej uchwały. W szczególności o dbałość i jakość dokumentu." Szanowni Państwo, ja ten 

dokument w ogóle mam, to nie jest tak, że my go nie mamy. To jest dokument, który został przez Pana 

Profesora wraz ze mną opracowany, on ma prawie 100 stron - na 100 stronach tego dokumentu jest diagnoza 

już obecnej sytuacji społeczno-gospodarczej i przestrzennej naszej gminy. Jest opisana bardzo szczegółowo 

strefa społeczna, strefa gospodarcza, właśnie przestrzenna. Jest podsumowanie tej przeprowadzonej 

diagnozy, są uwzględnione już misje i cele. Cele horyzontalne i te niższe cele strategiczne oraz zadania. Jest 

zbieżność założeń strategii skrótowymi opracowaniami strategicznymi, model struktury funkcjonalno-

przestrzennej gminy, obszary strategicznej interwencji określonej strategii, są uwarunkowania związane ze 

zmianami klimatu, obszary strategicznej interwencji gminy. Jest też już 27 wykresów, 7 tabel, 11 map. 

Merytorykę oparliśmy też o anglojęzyczną literaturę ekonomiczną, dokument jakby ten draft dokumentu jest 

też oparty na strategii partnerstwa dla realizacji polityki spójności na lata 2021 w Polsce i nasza idea strategii 

jest proporcjonalna dla agendy z 2030, zrównoważonego celu z 17 celami strategicznymi wskazanymi w 

Unii Europejskiej. Jest też kompatybilna ze strategią na rzecz odpowiedzialnego rozwoju do roku 2030. 

Wykorzystaliśmy także informacje z banku danych Głównego Urzędu Statystycznego i też lwia część 

dokumentów, a właściwie naszych priorytetów w tym obszarze strategicznym jest mocno nacechowana 

potrzebami, które Państwo i Radni też kazali w tej dokonywanej na początku analizie i badaniu lokalnych 

liderów. My bardzo dużo już mamy. Ja jednak mimo wszystko Państwa proszę o przesunięcie terminu 

realizacji z racji tego, że uważam, że ten dokument powinien być jeszcze bardziej nacechowany Raszynem, 

bo to jest w końcu strategia gminy Raszyn. Potrzebujemy jeszcze trochę czasu, żeby go uzupełnić, Pan 

Profesor musi pewne dokumenty i przekazane mu informację przetworzyć. No zależy nam na tym, żeby był 

wysoki standard tego dokumentu, który Państwu przedłożymy i generalnie w tym harmonogramie w 

pierwotnej i w tej dziś podejmowanej uchwały termin zakończenia prac nad strategią nie zmienia, bo dalej to 

jest grudzień bieżącego roku i do końca roku Państwo tą strategię otrzymają - ja tylko żongluję miesiącami w 

środku tej strategii i tak obecnie jesteśmy na etapie publikacji projektu strategii na stronie internetowej naszej 



gminy i wyłożenie do konsultacji społecznych i na to mamy 35 dni i ja bym chciała, żebyśmy tutaj zmienili 

termin, żeby to było do końca sierpnia i jeśli Państwo uchwalą... 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

A było wcześniej do...?  

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Było wcześniej do końca czerwca, ale ja mimo wszystko się obawiam, że to jest za krótki termin, bo nawet 

hipotetycznie jeśli 15 maja Profesor odda nam ten poprawiony dokument o uzupełnione te dane, które my 

chcemy i 1 czerwca przekażemy ten dokument do konsultacji na ustawowe 35 dni, to od 1 czerwca ten 

dokument będzie wisiał na stronie do Państwa wglądu do 5 lipca, do 5 lipca. I tak naprawdę później różnie 

może być. Może okaże się, że w tych formularzach uwag jest bardzo dużo, jakichś wniosków Państwa albo 

sugestii, albo uwag, które trzeba będzie nanieść, dlatego w momencie od 5 lipca, kiedy skończy się termin 

wyłożenia tego dokumentu, do końca lipca i właściwie cały sierpień mamy, żeby te uwagi nanieść. 

Dodatkowo lipiec, sierpień - na przełomie lipca, sierpnia, może nawet w czerwcu - będziemy chcieli z 

Profesorem zrobić spotkanie z Państwem w serii, a tak naprawdę już na przełomie lipca sierpnia będzie sesja 

i przekazanie Radzie już takiego kompletnego projektu do zaopiniowania i też tak naprawdę na przełomie 

lipca, września ten dokument będzie przekazany do odpowiednich instytucji zewnętrznych, więc jakby 

docelowo i tak termin realizacji i te opracowania końcowej strategii uchwały, dokumentu strategii i jej 

podjęcia ostatecznie przez Państwa się nie zmieni, bo to będzie cały czas deadline, grudzień tego roku. Ja 

tylko jakby w projekcie zmian do uchwały chciałabym nanieść zmiany w poszczególnych etapach w środku 

harmonogramu i to wszystko z mojej strony. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję, Pani Katarzyno. Zastanawiam się czy być może Państwo się zastanawiali nad taką kwestią, bo 

rozumiem, że wychwyciliście Państwo jakieś błędy, uwagi macie do tego i słusznie, ale czy nie możnaby np. 

do tych uwag teraz np. dołączyć uwag ewentualnie Radnych? Ja nie mówię, żeby to wychodziło poza Radę, 

tak, ale no np. przekazać te dokumenty, które macie do Radnych i może Radni też mieliby już te uwagi i 

jakby razem je przekazać do dalszego opracowywania, bo tak - teraz przedłużymy termin, Państwa uwagi 

wszystkie zostaną, że tak powiem, przekazane i rozumiem, że wprowadzone. Żeby się nie okazało, że potem 

te uwagi Radni czy Rada będzie, jakby, weryfikowała w drugą stronę. Nie wiem, tylko głośno myślę na ten 

czas także otwieram dyskusję. Bardzo proszę. 



Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Tak, jeśli chodzi o te zmiany, które teraz chcemy nanieść i na które zabrakło nam czasu, chcemy jakby 

doprecyzować ten dokument - to nie są uwagi, to jest ta podstawowa baza, która jest niezbędna do tego, żeby 

ten dokument wam przedłożyć. Tam po prostu to jest typowa merytoryka, którą musimy przepracować 

technicznie i merytorycznie i te 35 dni, które ja chciałbym liczyć od 1 czerwca do 5 lipca to jest dużo, to jest 

35 dni i to jest ponad miesiąc =kompleksowego dokumentu, który Państwo dostaniecie i dopiero w tym 

dokumencie możecie nanosić swoje uwagi czy te sugestie. Ale no nie chciałabym dawać tego dokumentu, 

chociaż on jest zasadny, to jest prawie 100 stron, wszystko, co potrzeba, tutaj mamy, ale mimo wszystko 

bym chciała go dopracować zanim go przedłożę Państwu, a Państwo wówczas jak najbardziej - zasadne jest 

tak naprawdę, żebyście Państwo go czytali, przeanalizowali i zasugerowali w formularzu uwag właśnie 

swoje uwagi. No to jest też Państwa - jakby już nam dała pewien zasób wskazówek, które powinny się 

znaleźć w dokumencie, ponieważ wzięli udział Państwo w tej ankiecie "Badania lokalnych liderów", tak 

naprawdę 95% z tych właśnie Państwa wskazówek zostało tutaj umieszczane tak jak obiecałam.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo, Pani Iza, powinny być, tak jak mówiłem, otworzyłem dyskusję, widzę zgłoszenia tylko Pan 

Radny Andrzej Zawistowski, więc jeśli ktoś z Państwa chciałby, bardzo proszę o ogłoszenie. Panie Andrzeju, 

bardzo proszę. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Ja zrobiłem swoje zestawienie harmonogramu, bo to już jest trzeci. Pierwszy to był 28 lipca, kiedy 

przyjęliśmy uchwałę i według tamtego harmonogramu uchwała miała być podjęta już po przyjęciu strategii 

w lutym. Od lipca minęło trochę czasu, w dniu 28 października przedłużyliśmy ten termin wrzesień-

październik. A teraz mamy 28 kwietnia i znów przedłużamy listopad-grudzień. Jedyne, co nam się nie 

zmienia, to 28, bo za każdym razem mamy 28 dzień miesiąca. Nie jest prawdą, że się nic nie przedłuża. 

Według obowiązującego harmonogramu wrzesień-październik, podjęcie uchwały, a ma być listopad-

grudzień. Więc zmienia się. Następnie mamy miesiąc kwiecień - zgodnie z harmonogramem i ten 

harmonogram ma się nie zmienić w tym punkcie przygotowanie projektu "Strategii rozwoju rozwoju Gminy 

Raszyn", styczeń-marzec. Jak rozumiem, nie jest to zmieniane, przy czym projekt strategii został 

opracowany do końca marca. Następnie mamy dołożenie do konsultacji społecznych projektu. Nie wracam 

do pierwotnego terminu, gdzie to miał być listopad ubiegłego roku, ale zmieniliśmy później marzec-

kwiecień. Mamy końcówkę kwietnia, czyli zostały 2 dni. Według tego harmonogramu, który obowiązuje, 

powinny się już skończyć te konsultacje społeczne? Ja mogę zgodzić na to, że okej, jestem za tym, żeby 



konsultacje były w należyty sposób przeprowadzone i niech trwają dłużej. Ale ja chciałbym zobaczyć 

gotowy dokument. Ma być, miał być projekt przygotowany, miał być do końca marca. 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Jeśli mogę się... 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale ja dokończę, dobrze? Chciałbym ten dokument zobaczyć. Jeżeli ktoś się nie wyrobił to powinien przyjść 

i nam powiedzieć, wykonawcom. Ja nie widziałem na oczy osoby, która to robi. To ta osoba powinna przyjść 

dzisiaj, powiedzieć nam, co zrobiła i przedłożyć nam gotowy projekt, a jeżeli nie jest jeszcze przygotowany 

to przekazań go nam w takim stanie, w jakim jest obecnie i powiedzieć, co chciałby dopracować. A my na 

razie nie zobaczyliśmy nawet przecinka z tego projektu. Także tutaj mamy przedłużenie konsultacji - okej, 

możemy przedłużyć do sierpnia, ale pisanie konsultacji w tym momencie realizacji od marca to trochę się 

zmienia, bez sensu jest wpisywanie skoro konsultacji społecznych nie będą zaczynały w marcu, tylko co 

najwyżej maju, więc nie ma sensu, żebyśmy tutaj robili jakieś dziwne zapisy antydatując termin, kiedy to 

obłożenie ma nastąpić. Przede wszystkim nie zmienia tutaj w tym harmonogramie, nie zmieniana jest data 

przygotowania projektu strategii, styczeń-marzec. Strategia jest przygotowywana, trwają wyłożenia, 

rozumiem. Chcemy dobrze, żeby to było, przeprowadzone dobrze konsultacje, czyli mamy kwiecień - to 

wiadomo - maj, czerwiec, 2 miesiące wystarczą na wyłożenie, w związku z tym ja rozumiem, maj-czerwiec 

wystarcza, żeby były wyłożone do konsultacji i wtedy, Panie Radny Ostrzyżek, my również uczestniczymy 

w tych konsultacjach, tak jak każdy z mieszkańców, tak samo jak uczestniczymy, kiedy wyłożone są 

projekty zmiany miejscowych planów zagospodarowania. Następne. Sprawozdanie, sporządzenie 

sprawozdania. No nie musi być ono akurat dobrze, czerwiec-sierpień, jeżeli maj-czerwiec są konsultacje. Ale 

pisanie "marzec-sierpień jest wyłożenie" - czyli w sierpniu jeszcze dokument jest wyłożony, a już w czerwcu 

sporządza się sprawozdanie z przebiegu tych konsultacji, które dopiero zakończą się za miesiąc. No brak 

logiki, nie mówiąc o tym, że miało być w kwietniu. I dalej - lipiec-sierpień, tam czerwiec-sierpień, trwa 

jeszcze sporządzenie sprawozdania, czyli Pan w sierpniu jeszcze robi sprawozdania, ale już w lipcu, możemy 

dostać projekt strategii. Szanowni Państwo, chętnie chciałbym zobaczyć, bo wszystkim nam zależy, żeby to 

był bardzo dobra strategia rozwoju. Wielu z nas poświęciło trochę czasu, żeby ta strategia powstała. Ale od 

28 lipca, sierpień, wrzesień, październik, listopad, grudzień, styczeń, luty, marzec, kwiecień - minęło 9 

miesięcy, a nie zobaczyliśmy nawet projektu strategii rozwoju. Przepraszam bardzo, jestem przeciwny 

zmianie tego harmonogramu. Tym bardziej, że nie ulega on zmianie w zakresie przygotowania projektu i 

przedłożenia go do konsultacji. Zaproponowany jest termin styczeń-marzec, przygotowanie projektu. 



Rozumiem, marzec się skończył, jest kwiecień i my dostajemy ten projekt strategii. Koniec odsyłania, bo coś 

tam - usłyszeliśmy naprawdę piękny wykład, pani Kasiu, z mądrymi słowami, a wystarczyło powiedzieć w 2 

zdaniach. "Nie wyrobiliśmy się, dlatego, że to, to i to". No wszyscy wiemy, a tego typu wykłady piękne są 

dla studentów, ale naprawdę nie dla nas. Proszę mi wybaczyć, że to mówię, ja oczekuję konkretu. Minęło 9 

miesięcy, nie zobaczyłem projekt strategii rozwoju. Głosujecie. Dzięki. 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Jeśli mogę. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję, Panie Radny Zawistowski za wypowiedź. Wie Pan, Panie Andrzeju jak to z tymi wykonawcami 

jest, tak jak przy drogach, czy przy czym innym, tak?  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale to Pan Profesor jest, Pan Profesor to powinna być osoba odpowiedzialna. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Znaczy nie chciałbym tutaj odnosić się kto, do konkretnych, jakby do konkretnych osób, Pan Profesor czy 

nie Profesor, ale wiemy, nie zawsze na to jest wpływ i rozumiemy, że takie usprawiedliwienia - Pan 

wspomniał o jakichś takich niekonsekwencjach w tych zapisach, datach, tam jedna na drugą nachodziła. 

Rozumiem, że to Pani Kasia akurat na pewno będzie jakoś tam musiała to wyjaśnić nam i pewnie wyjaśni, 

bardzo proszę.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

No to mogę dopowiedzieć Panu, wyjaśnię. Przygotowanie projektu strategii rozwoju gminy Raszyn - nie 

zmienia się termin styczeń-marzec, czyli ja rozumiem, że ten projekt został przygotowany i on istnieje. Ja 

chciałbym go zobaczyć. Dziękuję. 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Dziękuję bardzo za bardzo cenne Pana wszystkie słowa i tak naprawdę nie ma znaczenia, w jaki sposób ja to 

uargumentuję, czy to dwoma konkretnymi zdaniami czy pięcioma pięknymi wypowiedziami. Nie ma 

żadnego znaczenia, prosta jest sprawa. To, co zrobiliśmy do marca jest zrobione - przychodzę do Państwa po 

to, żeby zmienić harmonogram, ponieważ Pan Profesor nie do końca wykonał to, co oczekujemy. 

Chciałabym, żeby dokument był bardzo mocno nacechowany Raszynem, bo to ma być strategia Raszyna, dla 

Raszyna. Pan Profesor może nie przetworzył wszystkie dokumentów, może było ich za mało, jednak w 

dbałości o jakość, chciałabym, żeby to było po prostu pełniejsze. W związku z tym, ponieważ w poprzednim 



dokumencie była informacja, że między marcem, a kwietniem wyłożymy do konsultacji, a Pan Profesor 

powiedział, że do 15 marca on musi oddać ten poprawiony dokument, bo taki prosił, o taki czas, w związku z 

tym ja przesuwam o 2 miesiące na wszelki wypadek, żebyśmy nie przechodzili drugi raz i hipotetycznie 

planuję przedłożyć wyłożenie do konsultacji tego dokumentu od 1 czerwca do 5 lipca, bo 35 dni, ale też na 

wszelki wypadek zostawiam właśnie ten sierpień, bo w tym czasie też będziemy już mogli zbierać te 

formularze uwag i podsumować wszystko to, co jeszcze trzeba zmienić w dokumencie po wyłożonych 

konsultacjach. Jeśli chodzi o termin realizacji strategii, tak, publikacja zatwierdzonego dokumentu, 

planujemy na czas listopad-grudzień, czyli zamykamy się w tym roku budżetowym, tak jak zaplanowaliśmy i 

to wszystko. Tutaj nic więcej się nie zmienia, zmienia się termin od momentu wyłożenia dokumentu. 

Dokument jest gotowy, ale my zwróciliśmy ten dokument Panu Profesorowi i pracujemy jeszcze z Panem 

Profesorem nad tym, żeby jeszcze mocniej spersonalizować draft, projekt dokumentu. Nie ma tu nic 

podejrzanego. Chcemy przedstawić Państwu kompletny dokument, czasami lepiej zaczekać i zadbać o to, 

żeby była wyższa jakość niż krótszy czas. Dziękuję. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Znaczy, dziękuję pani.  

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Teraz odpowiem krótko. Przede wszystkim nie zmieniają Państwo, jeżeli jest podane przygotowanie projektu 

strategii i pozostaje dalej styczeń-marzec, a mamy kwiecień no to rozumiem, że ten dokument jest. Dalej. Po 

to jest wyłożenie do konsultacji społecznych, żeby właśnie w oparciu o konsultację zrobić ten dokument 

jeszcze lepszy. Jeżeli on został przygotowany przez Pana Profesora, został przekazany to w takim wariancie 

dobrze byłoby go przekazać nam, żebyśmy my zobaczyli i rozpocząć konsultacje? Nie tracić czasu, bo 

Państwo teraz będziecie poprawiać, po czym będzie wyłożenie i potem będą Państwo znowu poprawiać, 

czyli 2 razy wykonywana jest ta sama praca. Nie wiem po co. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję. Dziękuję, Proszę Państwa, ja właśnie trochę o tym mówiłem o tym, czy nie, bo Pani Kasia 

pokazywała - przepraszam, Pani Radna Katarzyna Tomaszewska pokazywała - że praktycznie ten dokument 



jest, tak, i ja też, jakby, o to pytałem, czy nie warto skorzystać już my z tego dokumentu teraz, ale bardzo 

proszę, Pani Katarzyno. 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Proszę Państwa - to, co Pan Radny Zawistowski mówił, przygotowanie projektu strategii Gminy Raszyn 

styczeń-marzec to jest działanie i to zrobiliśmy. Przygotowanie projektu strategii. W tym punkcie nie ma 

informacji, że my musimy Państwu to pokazać. My mieliśmy dokument przygotować i ja potwierdzam, że 

ten dokument jest. Natomiast on został jeszcze wrzucony do poprawek i to, co chcemy państwu w tym 

dokumencie jeszcze uzupełnić, to nie jakieś finalne sugestie, które za chwilę Państwo będą nanosić - to jest 

baza na podstawie której wy później ewentualnie właśnie na bazie wyłożenia do konsultacji zasugerujecie, 

czy uzupełnicie. My jakby chcemy kompletny dokumenty wam przedłożyć. Pewnych rzeczy brakuje, jest 

moim zdaniem jakość jeszcze nie tak, żebym Państwu mogła go przekazać, dlatego proszę, żebyśmy 

przesunęli ten termin. Tak jak mówię, żonglujemy cały czas miesiącami w środku tego roku. Zamkniemy ten 

dokument pod koniec tego roku, z końcem tego roku. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie mogę się zgodzić z twierdzeniem, że ten dokument jest, ale Państwo nie musi go zobaczyć. Ja rozumiem, 

że na razie nie musimy go zobaczyć, ale możemy uczestniczyć konsultacji społecznej, która powinna już się 

rozpocząć. Tak jak Pani powiedziała - dokument jest, został opracowany, został opracowany w terminie. 

Jeżeli został opracowany w terminie, czyli Pan Profesor przygotował projekt, projekt podlega wyłożeniu do 

konsultacji społecznych, gdzie my się z tym zaznajomimy i tylko to i później trwają konsultacje. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Zgłaszał się Pan Wójt. Rozumiem, że w tej kwestii tego. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tak, proszę Państwa, ja chciałbym zabrać głos, bo tutaj słyszę taką opinię, że dobrze jest pracować nad 

dokumentem, nawet niekompletnym, czy też z pewnymi uchybieniami po to, żeby już zacząć poprawiać. 

Otóż ja poprawiam czasami wiele różnego rodzaju, a przynajmniej ustosunkowuję się do wiele różnego 

rodzaju dokumentów i powiem Państwu, że jeżeli dokument zawiera błędy, które widzi, że tak powiem już 

osoba sporządzająca, to ona - czy też nieścisłości czy też zbyt dużą ogólnikowość pewnych rzeczy, bo tutaj o 

takich rzeczach możemy mówić - to należy poprawić, bo później te same błędy są, jakby, poprawiane przez 

całą grupę już kolejnych, już nie pojedynczych osób, tylko całe grupy. Przeważnie jak się zrobi błąd 

ortograficzny, to wszyscy - powiem przykładowo - to wszyscy ten błąd ortograficzny poprawiają, w związku 



z tym lepiej poprawić ten błąd ortograficzny przed tym jak się da do publicznej oceny, czyli mieć samemu 

świadomość, że dokument, który się przedstawia no jest przynajmniej taki, że zasługuje jego charakter na to, 

żeby przekazać do dalszych opinii, poprawek itd. bo wiadomo, że jeszcze takowe na pewno będą. Chodzi o 

to, że dokument jeżeli jest zbyt ogólnikowy, który potrzeba jeszcze dopełnić o pewne choćby informacje, 

które naszym zdaniem się tam nie zawarły, a powinny się zawrzeć, bo one charakteryzują naszą gminę, w 

związku z tym są to elementy, które my już widzimy czytając ten dokument wstępnie i należy to poprawić, 

należy to ująć, należy te sugestie nasze ująć w tym dokumencie i wtedy państwo już macie, że tak powiem - 

my mamy przynajmniej świadomość, że dajemy Państwu dokument, który naszym zdaniem jest poprawny. 

To nie znaczy, że jest nie wymaga jeszcze następnych korekt, ale one będą wynikały już z Państwa 

przemyśleń, a nie z tego, że będziecie, że tak powiem, wyłapywać te same błędy, które my już wcześniej 

wyłapaliśmy. Ja mówię błędy w sensie, bo nie chodzi o jakieś wielkie błędy, tylko tam np. zbyt duża 

ogólnikowość pewnych rzeczy, zbyt podejście statystyczne do pewnych elementów takich zaciągniętych, że 

tak powiem, z rocznika statystycznego a nie nie dające obrazu odnośnie, że tak powiem, no takich 

podobnych elementów jakie nosi nasza gmina, no tego osoba zewnętrzna sporządzająca tę strategię często 

nie wie, no i bazuje głównie na rocznikach statystycznych, na tym, co może może dostać. Trzeba 

ukierunkować, trzeba czasami pokazać, jakie elementy są ważne np. dla naszych mieszkańców, bo my taką 

wiedzę mamy i Państwo macie taką wiedzę, ale chcielibyśmy, żeby ta etapowość jednak nastąpiła, dzięki 

temu nie będziecie Państwo poprawiać tych samych błędów, które już tam się rzuciły w oczy. To jest taka 

moja, moje z własnego doświadczenia. Bardzo lubię np. Proszę Państwa, jak jakiś tekst czytam i mówię "O, 

tutaj jest niedobrze", a ktoś mówi "Tak, tak, ja już to poprawiłem", no to po co mi dajesz, jeżeli to widziałeś, 

to trzeba było mi dać to już poprawione, a nie dawać to, żebym ja czytał, frustrować się tym, że jest zły zapis 

lub jakiś błąd merytoryczny. To są te elementy, o których ja chciałbym Państwu. Tutaj my po przejrzeniu 

tego dokumentu zaznaczyliśmy kilka, po kilkanaście rzeczy, które naszym zdaniem są jakby zbyt ogólne, a 

nie pokazują, że tak powiem, wymiaru i charakteru naszej gminy. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję, Panie Wójcie, będziemy kontynuować dyskusję tylko tuta o ile rozumiem, że głos ad vocem Pana 

Zawistowskiego, tyle nie rozumiem głosu ad vocem Pana Andrzeja Góreckiego. Proszę Państwa, dla mnie 

głos ad vocem powinien być dla osoby, która wcześniej zabierała głos, następna po niej zabiera głos, tak, i 

coś mówi, nieprawdę o tej wypowiedzi poprzedniej, czy coś takiego. Bo w tym wypadku, jak my 

korzystamy, to raczej tak mówię jako uwaga do wszystkich, tak, bo to jest taki kluczyk, wskoczenie przed 

drugiego, tak. Że ja będę wcześniej, bo pan Będkowski, Pani Elżbieta Kuczara będzie sobie czekała i tego, a 



my będziemy używać. Panie Andrzeju, Pan nie zabierał jeszcze głosu, więc ad vocem do czego? Czy do 

kogo? Do wszystkich wypowiedzi, przecież my tutaj wszyscy zabieramy głos w jednej kwestii - kwestii tego, 

co powiedziała Pani Katarzyna, z jakim wnioskiem się zwróciła. Tylko tyle. Ja udzielę Panu oczywiście 

głosu, ale chciałbym byśmy to dobrze przemyśleli i może ustalili, żeby głos ad vocem można zabrać tylko i 

wyłącznie wtedy jak się już wcześniej zabierało głos i ktoś następny mówi i mówi nieprawdę, czy Pan się z 

tym wyraźnie nie zgadza, tak. Bardzo proszę, Panie Andrzej Górecki.  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, no muszę Panu powiedzieć, że ja wziąłem z Pana przykład, to jest bodajże z trzecią wstecz 

uchwały właśnie Pan tak postąpił, jeszcze Panu zwróciłem uwagę. Widzi Pan, niech Pan nie robi czegoś, co 

później samemu Panu jest wstyd. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju.... 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ja ad vocem, do Radnego Zawistowskiego ad vocem. Szanowni Państwo, ja nigdy nie stosuję ad vocem, 

proszę mi wierzyć, tutaj. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

No jak Pan nie stosuje jak na każdej sesji... 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Tak pan zrobił kilka, kilkanaście minut temu, kilkadziesiąt minut temu. Dokładnie to samo Pan zrobił, Panie 

Sławku. Widzi Pan jak to łatwo. 

Jarosław Aranowski (Radny Gminy Raszyn)  

To było wymienione. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Kiedy ja zabierałem głos. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Szanowni Państwo, chciałbym się wypowiedzieć, jeśli można. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Ale krótko. 



Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ale ja do Pana Radnego Zawistowskiego. Jakoś jestem spokojny o ten końcowy dokument, ja rozumiem, że 

Pani Katarzyna, Pani Dyrektor ma wiele obowiązków i być może z tego tytułu też może w gminie, gdzie 

zresztą cieszę się, że tymi obowiązkami się zajęła, bo nie ma tak dużo osób, które są tak tutaj zaangażowane, 

jeżeli chodzi o te sprawy naszej gminy. Pan Wójt wspomniał o dokumentach, który są pod debatę tutaj naszą 

czasami przedstawiane. Ja pamiętam debatę o stanie Gminy Raszyn, gdzie dokument sporządzony przez 

Urząd Gminy był tak ogólny i tak Państwo tutaj Radni mieli do niego wiele zastrzeżeń, że bardzo się cieszę, 

że tutaj możemy poczekać, nie wiem, te 2 miesiące. Pani Kasiu, ja tylko chciałbym, żebyśmy tutaj w tym 

okresie wakacyjnym. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Miało być ad vocem do wypowiedzi Pana Andrzeja Zawistowskiego Radnego. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Cały czas jest do niego. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Pan się zwraca do Pani Kasi, Pan się zwraca do Pana Wójta, nie do Pana Andrzeja Zawistowskiego.  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Jakby mi Pan dał dokończyć, to już byśmy dawno skończyli, Panie Sławku. Ja tylko chciałbym powiedzieć, 

że no zgadzam się, jak gdyby tylko w części tutaj. Mi nie przeszkadza, że przedłużamy o te 2 miesiące i jakiś 

tam czas jeszcze dopracowania tego dokumentu i chciałbym tylko to powiedzieć, Panie Sławku i jakby tutaj 

wyobrażam sobie, że po to jest ten czas potrzebny, żeby to poprawić i nie robiłbym z tego jakiejś wielkiej 

hecy za przeproszeniem. Chciałbym tylko ten dokument zauważyć, rzeczywiście poznać, jak najszybciej 

można, ale żeby było wszystko to, co miało być. Mi brakuje jeszcze, Pani Kasiu rzeczywiście, Pani Dyrektor, 

brakuje mi i Andrzejowi Zawistowskiemu, brakuje mi spotkania, chociaż jednego spotkania w czasie pracy z 

tym Panem Profesorem. Chociaż jednego na jakiejś komisji, nie musi być na sesji. I tylko tyle, bardzo 

dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję. Pani Kasiu, nie, nie, bo to się właściwie nie skończy. Pan Andrzej Górecki jest za przedłużeniem - 

to wystarczy tak dla Pani. Ad vocem Pan Andrzej Zawistowski. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja tylko jedno odpowiem Panu Wójtowi. Kiedy przyjmowaliśmy uchwałę okres do przygotowania i do 



wyłożenia konsultacji miał trwać trzy miesiące. Teraz jeżeli po 9 miesiącach dokument zawiera błędy to 

przepraszam, ale nie świadczy to najlepiej w mojej ocenie o osobach odpowiedzialnych za jego pracę. 9 

miesięcy. Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo, Pan Krzysztof Będkowski. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję, Panie Przewodniczący, Szanowna Rado. Krótko. No ja przeważnie krótko, jak Pan wie, bo już 

wszyscy tak dużo powiedzą ad vocem. Szanowni Państwo, Pani Katarzyno, otóż ja dużą też tu rolę 

przykładam do strategii rozwoju, jest to dokument bardzo rzadko tworzony przez gminy i jest dokumentem 

takim ważnym, ciężkiej wagi, dlatego właśnie jestem zadowolony, że jest tak poważne, głębokie pochylenie 

się nad nim i staranie o to, żeby on miał ten wymiar jak najlepszy i co jeszcze ważniejsze - to co mnie bardzo 

cieszy, też się staram interesować tym materiałem, tak jak niektórzy z Państwa Radnych, jakąś tam cząstkę 

złożyłem ze swoich uwag i pewnie jeszcze będę chciał się na ten temat wypowiedzieć. Natomiast to, co tu 

nas będzie wyróżniało, z czego się tylko i wyłącznie trzeba cieszyć i w tym wypadku podziękowanie, Pani 

Katarzyno, z racji tego, że Pani jest pełnomocnikiem i tak jakby Pani to wychodziła, że strategia rozwoju 

gminy Raszyn nie będzie sztampową, ogólnikiem takim, gdyż często to tak się odbywa. I zrozumiałem z 

wypowiedzi, tak jak troszeczkę tam próbowałem rozeznać, bo nie czytałem całego materiału, właśnie i to 

Pani mówiła jest prośba, wniosek o danie jeszcze czasu na to właśnie, żeby to miało charakter taki dogłębnie 

nasz, ten lokalny, z tym rytmem, rysem gminy Raszyn, bo takie materiały robione na całą Polskę przez 

różnych specjalistów, często właśnie mają taki ogólnikowy bardzo charakter. Jestem przekonany, Proszę 

Państwa, że większość z Państwa nawet w dobrej wierze, gdyby Pani Katarzyna, czy Pan Wójt teraz nam 

przedstawił terminy, powiedzmy minęły, został nam ten materiał przedstawiony, my byśmy go przyjęli. 

Chcielibyśmy go. Dobrze, byłby jeszcze czas na pewno na uwagi, może jakieś uwagi by ktoś wniósł i by 

został przyjęty. Ale nie w tym rzecz, żeby tylko został przyjęty, dlatego że mniej więcej tak czasu daliśmy, 

tylko żeby był właśnie jak najlepszym dokumentem i żeby miał właśnie to głębokie spojrzenie nasze tutaj 

gminy Raszyn, dlatego bardzo w sumie dobrze, że nie przyjmujemy tak ogólnikowego czy 

niedopracowanego materiału z zaznaczeniem naszych, rozeznania głębokiego i naszej strategii rozwoju, 

tylko jeszcze dajemy sobie czas. Tutaj właśnie widzę, ja tu widzę pozytywy, a byłoby może no niedobrze, 

gdyby ten termin nas gonił, gdyby ten dokument wywierał, bardzo wyraziście znaczył dla naszego jako Rady 

Gminy, działania bieżącego. Otóż nie. Oczywiście jak on zacznie wchodzić, obowiązywać to już będzie tak 

ważny, że będziemy mogli korzystać, brać z niego i brać go pod uwagę, natomiast życie bieżące, nasze 



zadania wynikające z ustawy samorządowej, z budżetowych tak nakazują nam wytężona pracę. Lepiej, że ten 

dokument będzie maksymalnie dobrze dopracowany. I kończąc właśnie ja wyrażam rodzaj takiego uznania, 

uszanowania, dlatego że my poprzez osobę pełnomocnika, to wszystko, możemy wywrzeć jeszcze większy 

nacisk na osobę, która została wybrana, żeby dopracował, że nie bierze się materiału wg nas jeszcze 

niedoskonałego i się płaci tylko zapłaci się wtedy, gdy ten Pan Profesor pochyli się jeszcze, dopracuje przez 

2 miesiące i jeszcze weźmie później pod uwagę nasze ewentualnie wnioski i ten dokument będzie wtedy 

dużo lepszej jakości. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję, panie Krzysztofie. Dziękuję, że Pan tak krótko omówił. Właśnie bardzo proszę Panią Radną 

Elżbietę Kuczarę o zabranie głosu. Pani Radna, bardzo proszę, ma pani głos. 

Elżbieta Kuczara (Radna Gminy Raszyn)  

Szanowni Państwo, no tutaj oczywiście truizmem jest stwierdzenie, że strategia jest najważniejszym 

dokumentem dla rozwoju gminy Raszyn, dla rozwoju naszej gminy ze względu na .....Ukierunkować. Jak 

dobrze zrozumiałam to Pani Katarzyna Klimaszewska stwierdziła, że obecnie jest ta strategia na taki dochód 

w wysokim poziomie ogólności, prawda, i teraz jest ten etap, kiedy strategia wymaga takiej konkretyzacji i 

uszczegółowienia, tak? Dotyczyć to ma teraz tego etapu, nazwijmy, że to się konkretnie w tej gminie dzieje. 

Natomiast ze względu na ten etap, na którym jest ta strategia opracowywane. To ja bym poprosiła o taką 

odpowiedź, informację i wiadomość, że musi być spójna ta strategia ze strategią rozwoju województwa. 

Przedstawiciele Zarządu województwa mazowieckiego będą strategię opiniować. Rozumiem, to jest taka 

próba procedura przy 30 dni - nie wiem, czy taką właściwą mam informacje, potrzebują na zaopiniowanie 

takiej strategii. Zapoznając się materiałami tworzenia strategii wyszukałam taką informację, że można już 

włączyć osoby z województwa Urzędu Marszałkowskiego już na tym wczesnym etapie tworzenia tejże 

strategii i teraz pytanie moje jest następujące: czy do tej pory jak ta strategia jest tworzona na etapie takiej 

wysokiej ogólności i czy Pani i Pan Profesor, czy Państwo włączyli takie osoby z województwa, z Urzędu 

Marszałkowskiego do tworzenia tej strategii? Czy jak to wygląda? 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Bardzo proszę o odpowiedź, Pani Katarzyno. Tak, bo rozumiem, że Pani Radna już skończyła. 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Tak, Pani Radna, bardzo dziękuję za to pytanie. To jest bardzo merytoryczne pytanie. Chciałbym sprostować, 

że nie jest tak, że ta strategia jest teraz bardzo ogólna, ona jest nacechowana już bardzo dużą ilością 



informacji specyficznymi tylko dla naszej gminy. Naprawdę takimi np. jak, że potrzeba jest remont ulicy 

Grudzi, że potrzeba jest budowa nowego przedszkola, więc to są tak już specyficzne, spersonalizowane tylko 

dla naszej gminy informacje i takich wskaźników w środku jest mnóstwo tak naprawdę, kilkadziesiąt, więc 

ona już jest, natomiast ja bym chciała jeszcze, chcielibyśmy jeszcze docisnąć, jeszcze bardziej sprecyzować, 

wyciągać jeszcze więcej z banku danych, żeby rzeczywiście strategia gminy Raszyn była o gminie Raszyn. 

Jeśli chodzi o pytanie odnośnie współpracy z Zarządem Województwa Mazowieckiego, zgodnie z ustawą my 

możemy przekazać dokument do konsultacji w formie papierowej lub elektronicznej właśnie do dwóch 

instytucji zewnętrznych czyli Zarządu Województwa Mazowieckiego oraz Zarządu Gospodarki Wodnej 

Państwowego Gospodarstwa Wody Polskie dopiero po przekazaniu go Radzie, jakby po przekazaniu 

projektu Radzie do zaopiniowania, więc teraz chcemy dokument uzupełnić, Pan Profesor uzupełniony 

dokument ma nam odesłać do 15 czerwca, między 25 czerwca, ja myślę, bo jeszcze chciałam go sczytać, 

jeszcze chciałam ostatecznie naprawdę jakieś poprawki nanieść i tak sobie planuję, że jeśli 1 czerwca na 35 

dni ustawowych, do 5 lipca oddamy Państwu dokument do konsultacji, Państwu jako Szanownej Radzie i 

mieszkańcom i naniesiemy te wszystkie uwagi, to wtedy na przełomie lipca i sierpnia tak naprawdę 

przekażemy Radzie ponownie już poprawiony z sugestiami po konsultacjach projekt do zaopiniowania i 

dopiero wtedy, już po konsultacji - my musimy mieć jakby potwierdzenie, że projekt był wyłożony do 

konsultacji, żebyśmy mogli przekazać go do Zarządu Województwa Mazowieckiego, czyli ja muszę w mailu 

napisać do Zarządu tych dwóch instytucji, żeby było wyłożenie do konsultacji, był wskazany formularz 

uwag, przyszły informacje zwrotne, my go znów ponownie uzupełniliśmy, przekazaliśmy Radzie projekt na 

sesji, Państwo mogą zatwierdzić dopiero i jakby wiążącą informacją dla tych dwóch instytucji zewnętrznych, 

m.in. z Zarządu Województwa Mazowieckiego, że Państwo ten projekt pierwszy, pierwotny projekt po tych 

wszystkich konsultacjach i uwagach zaopiniowali, uchwalili i my dopiero ten dokument wiążący 

przekazujemy do tych dwóch instytucji zewnętrznych. I ja bym chciała, żeby ten dokument został mi 

przekazany nie później niż 1 sierpnia, do jednej, do drugiej instytucji.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo, Pani Radna jeszcze, Pani Elu, bardzo proszę o włączenie mikrofonu. 

Elżbieta Kuczara (Radna Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo za to wyjaśnienie, natomiast jeszcze raz poproszę, bo nie bardzo rozumiałam w tej 

odpowiedzi, czyli do tej pory, jakby Państwo nie wyłączyli, bo jeszcze raz powtarzam - istnieje taka 

możliwość, prawda, żeby już na wczesnym etapie opracowywania strategii włączyć Przedstawicieli Urzędu 

Marszałkowskiego, czyli na tym etapie Państwo jeszcze jakby nie włączyli do... 



Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Nie, my jeśli chodzi o obecną sytuację, to tylko jakby bazujemy na tym, żeby nasz dokument był, jakby był - 

jak to powiedzieć - żeby bazą do tego dokumentu był m.in. projekt Strategia Województwa Mazowieckiego 

jako jeden z dokumentów.  

Elżbieta Kuczara (Radna Gminy Raszyn)  

Państwo odnoszą się konkretnie do dokumentu bez konsultacji jak gdyby... 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Tak, żeby była spójność tych dokumentów. 

Elżbieta Kuczara (Radna Gminy Raszyn)  

Marszałkowskiego, tak? Dziękuję. 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Bardzo proszę. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo, głos ma w tej chwili Pan Radny Wiesław Szustak, Panie Wiesławie, bardzo proszę. Tylko 

niech sobie Pan włączy mikrofon, dobrze? 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Przysłuchuję się bardzo dokładnie wypowiedzi Pani Radnej Klimaszewskiej, jak również argumentów, który 

używa Pan Zawistowski, ich nie można zbagatelizować w przyszłości, bo w tej chwili to, co powiedział Pan 

Andrzej niejako, gdyby chciał iść tym tropem to byśmy tu zaczęli procedować całą pracę, która do tej pory 

została wykonana i wymaga przedłużenia tego terminu, bo te argumenty, które przedstawiła Pani 

Klimaszewska mnie osobiście przekonują i te samy argumenty, których wysłuchałem z usta Pana Wójta. One 

były uzasadnione, że trudno pracować nad materiałem, który już na samym początku wiadomo, że mają 

pewne niedociągnięcia, byłyby uwagi, więc ja jestem za tym, żeby ten wniosek o zmianę terminu uwzględnić 

i zatwierdzić. Oczywiście zdaję sobie sprawę z ważności argumentów, które przedstawi Pan Zawistowski. 

Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo, Panie Wiesławie, ja również przychylam się do tych zdań, że lepiej rzeczywiście to, jakby, 

przychylić się do prośby o przesunięcie niektórych, prawda, terminów, ponieważ ostatecznie i tak ten 

dokument będzie oddany w terminie niż mieć jakiś tam, że tak powiem zrobiony gniot. Przepraszam za 

wyrażenie. Nie widzę więcej osób zgłoszonych do dyskusji i w takim razie - nie wiem czy Pani jeszcze, bo 



widziałem, że Pani jeszcze chce zabrać głos, ale może może damy sobie... 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Nie, nie, ja bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, to co trzeba powiedziałam. Dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Ja również dziękuję. Bardzo dziękuję, wszystkie osoby zgłoszone do dyskusji zabrały głos, w takim razie 

zamykam dyskusję i wszystkich Radnych bardzo proszę o włączenie swoich wizerunków o ile to możliwe i 

będziemy głosować. Pani Olgo, bardzo proszę o przygotowanie głosowania. Otwieram głosowanie, 

głosowanie w sprawie "Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 43/169/2021 Rady Gminy Raszyn z dnia 

28 lipca 2022 roku w sprawie określenia trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii rozwoju 

gminy Raszyn na lata 2022-2030". Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej uchwały? 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, jak zagłosuję przez podniesienie ręki, bo mi eSesja wypadła za pomocą której 

głosowałem, więc głosuję za. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo. Kto z Państwa jest przeciw, kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo, Pani Olgo bardzo, proszę 

o wynik. 

Pracownik Biura Rady  

Jeszcze Pani Radna Henryka Koper nie oddała głosu. O, już. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Wszyscy już? 

Pracownik Biura Rady  

Tak.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo, stwierdzam, że za podjęciem uchwały było 15 głosów, przeciw 1, wstrzymało się 4 

Radnych, jeden nieobecny. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. Dziękuję Państwu bardzo za udział w 

głosowaniu. 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Bardzo dziękuję.  



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Panie Dariuszu, czy już może Pan przejąć? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

To niech Pan prowadzi teraz Pana autorstwa, dobrze? Ja następną zrobię. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Dużo powiedziane, ale dobrze, dziękuję bardzo. Przechodzimy do pkt 13 w porządku obrad, uchwała w 

sprawie określenia przedmiotu działania dla powołanych uchwałą 4/24/2018 z dnia 12 grudnia 2018 roku 

Komisji Stałych Rady Gminy Raszyn. Proszę Państwa, jak wynika, z przedłożonej uchwały chcę 

postanowiliśmy, że tak powiem, określić zakres działania poszczególnych komisji. Jest to oczywiście wymóg 

formalny, ustawowy, ale rzeczywiście pewnie pewnie on rzeczywiście wnosi do prac naszej Rady, bo jak 

pamiętacie Państwo już podjęliśmy nie tak dawno uchwały dotyczące - jak to się nazywało - chodziło o 

działania tak jak poszczególne komisje zakres pracy miały na poszczególny rok - planu pracy na...  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Głos Pan sobie wyłączył. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Właśnie, bo chciałem sobie włączyć uchwałę, tak. Jest to wymóg formalny, żeby ewentualnie taką uchwałę 

podjąć. To sprawa jest dosyć w czasie już odległa, bo już 2 lata temu czy 3 był taki sygnał, ja nawet taką 

uchwałę wtedy też przygotowałem, toczyła się dyskusja, czy będziemy podejmować, czy nie. Wtedy, że tak 

powiem, jakoś to, że tak powiem, zostało odpuszczone. Niemniej jednak Radni, niektórzy Radni, szczególnie 

no nie ukrywamy, zresztą to Pan Radny to potwierdza, tak, Pan Radny Andrzej Zawistowski już, że tak 

powiem, wnioskował, żeby jednak taką uchwałę podjąć i został przygotowany taki projekt tej uchwały. Tak 

jak powiedziałem, ja przygotowując to, ten projekt uchwały już w lutym, jakby zwróciłem się do 

Przewodniczących Komisji o zapoznanie się z tym projektem i ewentualnie uwagi do niego. Każdy 

Przewodniczący w zakresie swojej komisji i jeden z Przewodniczących wniósł uwagę chyba jedną czy dwie, 

pozostali jakby, że tak powiem, akceptowali ten projekt, prawda. Projekt został zaopiniowany przez radcę 

prawnego, to jest w okresie gdzieś połowy marca, bo ta uchwała miała wejść w marcowej, na marcową sesję 

Rady Gminy z różnych przyczyn, ponieważ wtedy był duży zakres, jakby, tego porządku dziennego, a Pan 

Przewodniczący poprosił, żeby jednak nie wprowadzać tego na tamtą sesję. I przełożył na obecną sesję, 

5 kwietnia rozesłany Pan Przewodniczący właściwie na prośbę Pana Przewodniczącego Dariusza 

Marcinkowskiego Pani Olga rozesłała do wszystkich Państwa projekty uchwał, trzech uchwał bo nie tylko 



tej, ale m.in. tej, prosząc o zgłaszanie uwag. No niestety nic się nie wydarzyło i do dnia - później jeszcze 21. 

została oczywiście ta uchwała zawieszona w materiałach na dzisiejszą sesję, również nic się w międzyczasie 

nie wydarzyło, dzisiaj miałem zgłoszone uwagi przez Radnego Andrzeja Zawistowskiego. Jakieś tam 

rzeczywiście uwagi - poniekąd może i słuszne, tak - ale tak jak powiedziałem, był czas na ich zgłaszanie 

długi, nikt nie zgłaszał. Z jedną tutaj się zgadzam, bo w paragrafie dotyczącym, w punkcie właściwie 

dotyczącym przedmiotu działania Komisji Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego do przedmiotu 

działania w podpunkcie 1, że Komisja jest jakby zobowiązana do współpracy z Referatem Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej oraz Referatem Rolnictwa, rzeczywiście trochę pochopnie napisałem, 

bo nie ma takiego referatu, referatu rolnictwa - dokładnie brzmi to Referat Gospodarki, Geodezji, Gospodarki 

Nieruchomościami i Rolnictwa. No ja rozumiałem, że to odnosi się tylko do tej części rolniczej, ale 

rzeczywiście także to jest uwaga Pana Andrzeja, ale chciałbym ją zgłosić jako autopoprawkę i przyjąć tę 

uchwałę, żebyśmy, że tak powiem, dopełnili tych formalnych. Jeśli jeszcze są jakieś uwagi do tego, 

oczywiście można nawet na tym etapie zgłosić, bo nigdy nie jest za późno, by uwagę zgłosić, ale jeżeli 

będzie jak inne, jakby, że tak powiem, stanowisko Szanownej Rady, bo był projekt na wstępie, gdy 

ustalaliśmy dzisiejszy, że tak powiem, porządek dzienny, był wniosek o podjęcie tej uchwały. Nie wiem 

tylko właściwie, jeżeli odjąć to geo, przekierować do której Komisji. Była u Przewodniczących Komisji, ta 

uchwała, nie wiem, do której komisji, jeżeli było. Nie wiem, dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję na temat 

tego projektu. Dziękuję bardzo.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Czy mogę, bo się zgłosiłem?  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Tak, bardzo proszę, oczywiście. Pewne 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Zacznę może od takiego krótkiego wstępu. Dzisiaj też mamy w porządku obrad uchwałę w sprawie 

budżetu... uciekło mi słowo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Obywatelskiego. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

O, właśnie. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Już nie mamy go, Panie Andrzeju. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

No wiem, że nie mamy, dlatego, że sam osobiście sam zaproponowałem na posiedzeniu Komisji zdjęcie tego 

z porządku dzisiejszej sesji, tak, żebyśmy jeszcze ten projekt dopracowali. 

I wysłałem również prośbę do wójta, żeby pracownicy Urzędu Gminy pod względem merytorycznym 

również się temu przejrzeli, bo uważam, że powinniśmy stanowić dobre prawo. I pomimo faktu, że mój 

projekt trafi do wszystkich z Państwa rok temu - i nie robię z tego powodu żadnych problemów, no nie każdy 

musi czytać, ja niewątpliwie przesłałbym te swoje uwagi dużo wcześniej, musiałem to po prostu przeoczyć, o 

czym powiedziałem wcześniej. Moje uwagi są takie -zatruję na samym początku, że mówimy o statucie 

gminy Raszyn, stanowiącego załącznik do uchwały numer itd. następnie zmienionego uchwałą, okej. Brakuje 

kolejnej zmiany, więc albo z późniejszymi zmianami, albo podajemy dwie zmiany, ponieważ dwukrotnie 

modyfikowaliśmy nasz status. Już mamy pierwszy błąd. Teraz mamy Komisję Oświaty i Kultury 

Dziedzictwa Narodowego, zajmuje się szeroko rozumianą działalnością w zakresie edukacji oświaty i kultury 

dziedzictwa narodowego, a w szczególności KK. Szanowni Państwo, jak mamy rozumieć, zajmuje się 

szeroko rozumianą działalnością - to prowadzi wykłady, buduje pałace kultury? Takich rzeczy nie powinno 

być. Dalej mamy "Współpraca w możliwie szerokim zakresie z dyrekcjami, zarządami wszystkich placówek 

Gminnego Systemu Oświaty Kultury, w skład którego wchodzą między innymi szkoły, przedszkola, 

biblioteka, świetlice, centrum kultury, kluby seniora, ognisko wychowawcze w Jaworowej" No bo wydaje mi 

się. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

....ja dojdę do końca, tak? Utrzymywanie kontaktu i współpracy z mieszkańcami Gminy, a w szczególności 

rodzicami dzieci uczęszczających do szkół i przedszkoli. A w jakim celu to utrzymywanie tych kontaktów? 

Dalej - rozpatrywanie projektów uchwał, przekładanie, radzi i tak dalej. A jakieś przygotowywanie, 

opracowywanie projektów uchwał to ja nigdzie nie widzę. Zresztą, chyba żadna komisja nie ma zajmować 

się opracowywaniem czy przygotowywaniem projektów uchwał. Wszyscy tylko mają to opiniować. Po co te 

komisje? Jak nie potrafią pracować? Dalej - mamy współdziałanie z innymi komisjami Rady Gminy w 

sprawach dotyczących zakresu działania komisji, w tym z Komisją Budżetu dla zapewnienia niezbędnych 



środków gwarantujących sprawne i na wysokim poziomie kształcenie dzieci i młodzieży z terenu Gminy 

Raszyn. Ale co - pieniądze mają być tylko na to kształcenie a już na kulturę nie dajemy? Dziedzictwo 

narodowe też nie? Bo nie wynika z tego. Zapis mówi, że tylko pieniądze na kształcenie. Następna komisja: 

Budżetu i Inwestycji, niejako komunalna. Opiniowanie projektu budżetu Gminy na kolejny rok budżetowy 

wraz z rozpatrzeniem i zaopiniowanie wniosków komisji stałych składanych do projektu budżetu. A gdzie są 

zmiany budżetu, a gdzie wieloletnia prognoza finansowa? Analiza sprawozdań z realizacji budżetu na 

kolejne okresy sprawozdawcze, a wieloletnia prognoza finansowa?Analiza stanu posiadania przez gminę 

Raszyn nieruchomości gruntowych oraz wypracowywanie wniosków dotyczących ich wykorzystania. A 

dlaczego tylko gruntowych, a co z pozostałym mieniem komunalnym, z budynkami? To już nie będziemy 

sprawdzać, w jakim one są stanie i czy potrzebują remontów? Komisja Planowania Przestrzennego i 

Inwentaryzacji - nie ma ani 1-nego punktu w zakresie inwentaryzacyjnym. No to może skreślmy tą nazwę i 

zostawmy Komisja Planowania Przestrzennego jak nie robi nigdzie inwentaryzacji. Dalej - Kultury Fizycznej 

Sportu i Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi. Zadaniem komisji jest stała współpraca z wójtem 

oraz jednostkami administracyjnymi na terenie gminy. Jednostka administracyjna to jest gmina, powiat, 

województwo, czyli rozumiem, że mamy współpracować z gminami, z powiatami które są częścią naszej 

Gminy. Następnie współpraca ze stowarzyszeniami, organizacjami pozarządowymi realizującymi różnego 

rodzaju projekty z zakresu rekreacji, sportu i zdrowego trybu życia mieszkańców gminy Raszyn. A 

pozostałe? Dlaczego są dyskryminowane? Ta komisja ma zajmować się współpracą ze wszystkimi 

organizacjami pozarządowymi, czyli rozumiem, że odpada tak? Już nie będzie analizować i opiniować 

projektu np. nie wiem - dofinansowania pikniku. No bo to raczej nie wiem, czy to jest sport? Taka ...Też nie 

zrobimy tak? No bo to też nie jest, tylko oczywiście robiła to jakaś organizacja pozarządowa, a trochę tego 

robi, różnie. Jest jakiś podział. Spraw Społecznych i profilaktyki, już się nawet niespecjalnie nie 

wczytywałem. Ale mamy Komisję Rolnictwa, no to już zwrócił Pan Przewodniczący Ostrzyżek uwagę, że 

nie ma takiego referatu. Generalnie w takich dokumentach określa się, że stała współpraca z referatem 

zajmującym się sprawami takimi i takimi Urzędu Gminy Raszyn. Nie podaje się konkretnych nazw, bo Wójt 

może w każdej chwili zmienić strukturę organizacyjną Urzędu i w tym momencie powinniśmy to zmieniać. 

Fajnie, że współpracujemy z Komendą Policji w Raszynie. Uważam, że powinniśmy też z Komendą 

Powiatową Policji w Pruszkowie. Tak samo, nie widzę tu nigdzie opracowywania, opiniowania projektów 

uchwał dotyczących rolnictwa, ochrony środowiska i porządku publicznego. Szanowni Państwo, ja to tak na 

szybcika mówię dzisiaj, dzisiaj się zorientowałem, że jest taki dokument więc dlatego tę analizę 

przeprowadziłem. I tak jak Państwu powiedziałem, ja proponuję bardzo prosto: zdejmujemy to dzisiaj. Ja 



sobie nad tym przysiądę, prześlę to w ciągu tygodnia do wszystkich Przewodniczących, żeby zerknęli na to. 

Po zaopiniowaniu trafia to do Panów Przewodniczących: Pana Dariusza Marcinkowskiego, Pana Sławka 

Ostrzyżka. Pan Aranowski i tak dostanie wcześniej jako Przewodniczący Komisji i trafia to do klepnięcia, że 

tak powiem już przyjęcia na najbliższej sesji. Jak coś robimy - nawet coś, co specjalnie nie wnosi nic dla 

życia naszej społeczności, natomiast jest wymogiem wynikającym z ustawy - to zróbmy to dobrze. Dlatego 

mimo wszystko uważam, że lepiej to zdjąć dzisiaj z porządku sesji. Dziękuję. Albo zrobić te poprawki o 

których mówiłem. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Absolutnie, absolutnie Panie Andrzeju, poniekąd niektóre może uwagi mogą być, że tak powiem i trafne, ale 

absolutnie się z tym nie zgadzam, bo w rozmowie nawet naszej dzisiejszej mówił Pan, że jest za dużo 

szczegółów, trzeba bardziej ogólnie. Ja Panu przypomnę - Pan Przewodniczący, Pan Przewodniczący Rady 

kiedyś odpowiadał Panu, nawet na piśmie, że przedmiotem działania komisji, przedmiot działania komisji 

jest określony w nazwie i to by było najwłaściwsze. Komisja Oświaty Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

zajmuje się wszystkimi sprawami, które jakby są w tej nazwie. Czyli dotyczące oświaty, dotyczące kultury i 

dziedzictwa narodowego. Jeżeli chcemy to uszczegółowić - to co Pan powiedział to jest 0,1 tego, co byśmy 

szczegółu. Jeżeli powiemy o jakichś tam projektach konkretnych, to Pan mówi o tym, że komisje mają jakby 

prawo czy zajmują się, że tak powiem, opracowywaniem uchwał. Niech mi Pan poda, ja na przestrzeni tylu 

lat jestem radnym, żadna komisja nigdy nie przygotowywała uchwały, chociaż oczywiście jest to jej domeną, 

ma prawo tak? Tylko uchwały generalnie przygotowują albo konkretne kluby czy konkretni radni, grupa 

radnych, a przede wszystkim wójt, prawda? I tak można. Oczywiście, tak jak Pan powiedział - jest od tego 

Rada. No nie wiem, jeżeli konsultacje trwały 4 miesiące itd., ale po prostu nie wierzę też w Pana, że tak 

powiem, deklarację że Pan przeoczył te sprawy. Nie przeoczył Pan tej sprawy, bo Pan nie jest z tych 

Radnych, który cokolwiek przeoczy. Niestety nie rozumiem, jak.. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Sławku - jakbym nie przeoczył, tak, i robił to celowo - to nie dzwoniłbym dzisiaj do Pana, a najpierw 

do Pana Przewodniczącego, że mi to umknęło i że są błędy i żebyśmy to zdjęli. Pan Przewodniczący 

zaproponował, żebym z Panem jako autorem tego porozmawiał, żeby to zdjąć. Zadzwoniłem do Pana, bo 

chciałem właśnie, żebyśmy to zdjęli dzisiaj i zrobili na następną sesję. Nie byłoby 1-nej dyskusji i 2-giej 

dyskusji. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja już wcześniej powiedziałem, że...  



Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Uczciwie zadzwoniłem do Panów. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ad vocem: nie zaproponowałem, żeby zdjąć, żeby porozmawiał Pan.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie, żebym zadzwonił. Tak, zgadza się, żebym zadzwonił. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze, tylko dlaczego dzisiaj, skoro uchwała wisi na dzisiejszą sesję 7 dni, czy 8 dni?  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak, bo akurat dzisiaj miałem czas, żeby się tym zająć. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Słuchajcie, tak jak powiedziałem, ja generalnie stoję na stanowisku, że ta uchwała nam tak naprawdę do 

niczego w ogóle nam nie jest potrzebna, tak? Jeżeli Państwo uważacie, że należy ją zdjąć i kto się nią zajmie 

to tego nie wiem 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja powiedziałem - ja się tym zajmę, uczciwie to powiedziałem.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja sobie troszeczkę zdaję sprawę, że Panu jednak na tym zależy, żeby Pan to tego i powiedział, że jako nikt 

nie potrafi żadnej uchwały przygotować, tylko zrobi to Pan Andrzej Zawistowski. Ta uchwała jest dobra - 

jestem święcie przekonany, że jest jest dobra. I w każdej uchwale, jak będę się chciał czepiać, znajdę takie 

uwagi, jak Pan tutaj zgłosił. Dobrze, w takim razie teraz 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Sławku, ja się nie czepiałem, dlatego zadzwoniłem do Pana dzisiaj, uczciwie rozmawiając. Panie 

Sławku, zdejmijmy to, żeby nie było właśnie dyskusji o tym, że są pewne błędy. Chciałem tego uniknąć, a 

Pan twardo. To Pan spowodował tę dyskusję. Niepotrzebnie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie, nie. Bo ja przed chwilą słyszałem i Radnych i innych, że sprawy wszystkie powinny być na komisjach. 

Było wysyłane wcześniej przez Przewodniczącego 2 tygodnie, potem wysyłane było na sesję i nie było... Ale 

przyjmuję Pana wypowiedź. Dziękuję bardzo. W kolejności tu tak mam, nie wiem na ile dobrze to jest 



aktualna, ta dyskusja. To jest Pani Radna Elżbieta Kuczara. Bardzo proszę. 

Pani Ela jest? 

Elżbieta Kuczara (Radna Gminy Raszyn)  

Jestem, jestem. Szanowni Państwo, na początek powiem, że bez względu na to kiedy nad tym się 

zastanawiamy - ja uważam, że jest to uchwała potrzebna, porządkująca w jakiś sposób pracę Rady Gminy. 

Nie będę - tak jak mój przedmówca, Pan Andrzej, Pan Radny Andrzej Zawistowski - odnosić się do 

wszystkich komisji. Pozwolę sobie pewne tutaj refleksje przedłożyć odnośnie Komisji Oświaty Kultury i 

Dziedzictwa Narodowego, której jestem członkiem. Otóż, wydaje mi się, to znaczy tak: generalnie te 

wszystkie przedstawione punkty bez wątpienia potrzebne. Mam tylko wątpliwości co do redakcji tychże 

punktów i może posłużę się jakimiś przykładami. Padają tutaj takie sformułowania jak analiza i ocena 

zbiorowych potrzeb kulturalno-oświatowych mieszkańców, proszę Państwa, i poziomu ich zaspokojenia 

przez działające na terenie gminy placówki kulturalno-oświatowe. Jeżeli ma to dotyczyć spektrum edukacji, 

bo placówki kulturalno-oświatowe nie dotyczą zajęć szkolnych. To są, po prostu dotyczą zajęć 

organizowanych w czasie wolnym. Więc w moim przekonaniu należałoby to inaczej sformułować, 

wstawiając tutaj np. takie określenie: potrzeb edukacyjnych oraz kulturalno-oświatowych i wtedy z mojego 

punktu widzenia jest ok. Też mam wątpliwości co do określenia analiza - ja tylko mam wątpliwości co do 

sformułowań - analiza i ocena. No nie wiem, jak Komisja miałaby dokonywać fachowej analizy i oceny 

potrzeb zbiorowych, kulturalno-oświatowych. Jest to naprawdę bardzo trudne zadanie, trzeba mieć w moim 

przekonaniu jakieś narzędzia badawcze, które temu służą. W moim przekonaniu, no nie wiem, czy komisja 

dysponuje takimi narzędzia. Ewentualnie można byłoby, prawda, wynająć jakąś firmę zewnętrzną, która by 

dokonała takich analiz i ocen. W ogóle uważam, że sformułowania analiza i ocena nie są zbyt zręczne i 

unikałabym sformułowań właśnie analiza i ocena, bo to trzeba oddać byłoby fachowcom. Natomiast zamiast 

rozpatrywanie projektów uchwał - opiniowanie bardziej projektów, prawda? W ogóle np. to sformułowanie 

to inaczej bym ten punkt zredagowała. Opiniowanie, zamiast tak rozbudowanego: opiniowanie projektów 

uchwał dotyczących zakresu działania Komisji. I tyle by wystarczyło. Także to są moje takie spostrzeżenia. 

Tak jak mówię, dotyczące redakcji. Ja nie kwestionuje zasadności tychże punktów, tylko po prostu mam 

wątpliwości, co do redakcji i tak jak mówię analiza, ocena, a jeszcze bieżąca analiza potrzeb. Naprawdę 

bardzo trudno byłoby komisji dokonać takiej analizy dogłębnej. Także bardziej rozpoznawanie, opiniowanie, 

tego typu sformułowania. To tyle, dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Przepraszam, bo znowu wyłączyłem sobie głos. Dziękuję Pani Radnej za wypowiedź. No wie Pani, no my 



tutaj np. często gęsto mówimy o tych analizach czy rozpoznanie. Ile razy słyszałam wnioski, że potrzebne 

jest tu przedszkole, tam nam brakuje przedszkola. Skąd to wiemy? Po prostu wiemy, że tych dzieci przybywa 

i takie przedszkola są potrzebne, prawda? Nie robimy jakichś specjalnych badań, tak? Generalnie wiemy, że 

tutaj tak to wygląda. Ale oczywiście wszystko możemy zapisać różnie. Pani wie tak jak i ja wiem, że pewne 

sformułowania były wzięte z innych uchwał, tak? I być może należało się, tak jak mówię - był czas. Było na 

to 3 tygodnie, u Pani to było na mejlu, tak, i szkoda, że Pani tego wcześniej nie przekazała, ale rozumiem nie 

było czasu. Pan Krzysztof Będkowski - wniosek formalny, bardzo proszę. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak, Panie Przewodniczący i Szanowna Rado. Te 3 wypowiedzi, w tym Pana, a też wszystkie merytoryczne 

Pani Radnej i Pana Radnego wcześniej, które dotyczą tej materii, no potwierdzają to, co Pan Przewodniczący 

sam mówił: jak trudno uszczegółowić, zadowolić wyobrażenia czy nazwać ten przedmiot działania dobrze. 

W moim rozumieniu tutaj chyba idziemy za daleko. Przedmiotem działania jest dla każdej z komisji 

właściwie to, co jest w tytule komisji. To już było wspomniane. Ewentualnie jeszcze rozszerzenie choćby o 

ten zapis, który tutaj Pan Przewodniczący zastosował, choćby w tej Komisji Oświaty i Kultury i w każdej 

innej, że szeroko rozumianą działalnością w zakresie takim i takim z jakimś jeszcze ewentualnie dodatkiem. 

Otóż idę w tym kierunku, że zdaje się, że nie jesteśmy w stanie - przynajmniej teraz - dopracować w pełni 

tego zakresu działań. My przecież wypracowaliśmy plan pracy dla poszczególnych Komisji. Tam jest 

szczegółowość, tam są zadania na każdy rok. I tutaj się zgadzam, że nie jesteśmy i to potwierdzają te 

wypowiedzi, które każda z osobna jest słuszna, że nie jesteśmy w stanie tutaj zapisać tak dokładnie tego 

przedmiotu działania. Ja bym poszedł w kierunku właśnie bardziej zasadniczego, ogólnego stwierdzenia w 

każdej z komisji. Dlatego Panie Przewodniczący, chyba by trzeba było - przychylam się do tej propozycji - 

żeby to jednak cofnąć. Jeszcze nad tym się pochylić i taką formułę znaleźć, która będzie taka, jakby 

wypełniała nasze założenia, ale nie da się szczegółowo tego zapisać. Więc ja bym ten wniosek formalny taki 

jednak złożył, który idzie w kierunku - jeżeli Pan Przewodniczący zechciałby wziąć pod uwagę - że wrócimy 

z tym jeszcze do Przewodniczącego Rady, do Przewodniczących Rady i ewentualnie biorąc choćby te 

wypowiedzi, żebyśmy nie tracili może czasu teraz na takie dalsze rozmawianie o szczegółach. Taki jest mój 

wniosek formalny. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

W takim razie oczywiście zamykam dyskusję,  

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Przepraszam bardzo tych Państwa Radnych,  



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Rozumiem, że jest wniosek formalny o zdjęcie, o cofnięcie 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Zdaje się, że będziemy długo rozmawiali. Przepraszam tych Państwa Radnych, którym odebrałem głos. Ale 

tutaj będziecie mogli wypowiedzieć się w tej materii przecież jeszcze później. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Krzysztofie, miał Pan rzeczywiście od lutego czas. Szkoda, że Pan nie przysłał  

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie, ja przysłałem. Ale ja akurat przesłałem, no ale ja widzę 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Akurat nie ten, tak? 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale chodzi.. Nie, widzę, że idziemy w kierunku bardzo takiej bardzo rozbudowanej szczegółowości.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, dziękuję bardzo za wypowiedź. Przystępujemy do głosowania wniosku formalnego. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Przepraszam, ja tylko pół słowa. Chyba jest ważna rzecz, którą Pan - Panie Ostrzyżek - powiedział, że wysłał 

Pan to do Przewodniczących Komisji. Tylko pytanie, czy Przewodniczący w ramach swojej własnej Komisji 

z Radnymi to omówili. Bo jeżeli znowu to trafi do Przewodniczących i nie będzie to omówione z Radnymi, 

to znowu będziemy mieli setki uwag. Moja taka sugestia, że dziś Rada podejmie decyzję o zdjęciu i 

przegłosowaniu wniosku Pana Krzysztofa Będkowskiego po to, żeby to trafiło po prostu na obrady 

konkretnych komisji i temat będzie zamknięty. To tylko tyle z mojej strony. Dziękuję uprzejmie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, przesłałem to do wszystkich Przewodniczących Komisji. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ale chyba omówili to z Radnymi, bo jeśli tego nie zrobili, to po prostu mamy problem tutaj, na tej linii, tyle. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Rozumiem, że zrobili, że omawiali skoro nie.. 



Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja obiecałem, że przysiądę i do wszystkich Państwa wyślę, dziękuję. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Przepraszam, ja tylko dodam, Panie Przewodniczący. Mój wniosek formalny może z tym dodatkiem, że ja 

uznając, że to trzeba bardziej w tym przedmiocie zasadniczym, bo to jest taki tytuł: przedmiot działań. W 

szczegółowość nie powinniśmy wchodzić w ten zakres. My w planie pracy szczegółowo zaznaczamy. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Już nie raz, kolejny raz to powtórzę, że uważałem, że to nie jest do niczego potrzebne, bo w tytule się 

wszystko zawiera tak naprawdę. Wszystko inne co będziemy robić, to tylko będzie właśnie nakręcanie 

sprawy. Ale dziękuję. Pani Olgo, bardzo proszę o przygotowanie wniosku formalnego. Była już ta 1-dna 

próba zdjęcia tego, teraz przekierowania. Bardzo proszę. 

Tak, głosowanie w sprawie: wniosek o zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad i przekazanie do 

Przewodniczących Komisji. 

Kto z Państwa Radnych jest za tym wnioskiem? 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Przepraszam, ja nie zgłaszałem do Przewodniczących Komisji tylko cofnięcie go do Przewodniczącego Rady 

i Zastępców. Ja taki zgłosiłem i wtedy wypracowanie formuły. Taki zgłosiłem ja a jak to będzie dalej, to już 

będzie decyzja. Taki zgłosiłem ja wniosek: cofnięcie go do Przewodniczącego. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Co to znaczy cofnięcie tego do Przewodniczącego, no nie wiem? 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

No wyszedł do programu sesji, wiadomo zawsze wychodzi od Przewodniczącego 

Hanna Karolak (Radca Prawny)  

Przepraszam - może przekazanie do Przewodniczącego?  

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak, tak - przepraszam bardzo, złe słowo. Tak jest. Dziękuję, Pani Mecenas. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Olgo, Pani przerabia to głosowanie? 

Głosowanie sprawy: wniosek o zdjęcie projektu uchwały porządku obrad i przekazanie do Przewodniczącego 



Rady. Kto z Państwa Radnych jest za wnioskiem? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?Dziękuję. 12 głosów 

za, 6 przeciw, wstrzymuje się 2 głosy, nieobecny 1 Radny. Uważam, że wniosek uzyskał akceptację. 

Dziękuję bardzo. Przechodzimy do kolejnego punktu obrad, to jest uchwała w sprawie trybu i szczegółowych 

kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. To chyba był 

rzeczywiście projekt przygotowany przez Pana Darka Marcinkowskiego - Przewodniczącego. Panie Darku, 

czy jest Pan? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Przepraszam, nie zauważyłem, że miałem wyłączone wszystko. 

Tak, przejmuję prowadzenie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę - ta uchwała, której przejęcie bardzo proszę. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Na Państwa ręce przedłożyłem projekt uchwały dotyczącej inicjatywy lokalnej. Jednym z 

elementów aktywizacji społeczeństwa lokalnego mieszkańców, między innymi naszej Gminy Raszyn, w 

obiegu powiedzmy sobie tak tutaj lokalnego samorządu czy mieszkańców, funkcjonują 3 elementy tej 

aktywizacji. Najbardziej rozpoznawalnym jest oczywiście fundusz sołecki. I fundusz sołecki polega na 

zebranych mieszkańców wiejskich, którzy podejmują decyzję w sprawie rozdysponowania funduszów 

sołeckich, które są umieszczone w budżecie gminy na dany rok. Kolejnym elementem, który był poruszony 

na dzisiejszej sesji, był to budżet obywatelski. Ta sytuacja jest można powiedzieć w jakiś sposób podobna, 

bo muszą być zabezpieczone środki w budżecie na realizację zadania. Ale to dotyczy nie akurat kwestii 

sołectwa, ale dotyczy ogółu mieszkańców, którzy poprą stosowny złożony wniosek pod inwestycję 

ewentualnie działania na rzecz lokalnej społeczności. I jest trzeci element - jest to inicjatywa lokalna. To jest 

jakby element, który wymaga najmniejszych środków finansowych. Są to tak zwane projekty z reguły 

miękkie realizowane przez wnioskodawcę, polegające na wkładzie własnej pracy, wkładzie niewielkiej 

kwoty pieniędzy i mieszkańcy zgłaszają konkretne pomysły czy przedsięwzięcia celem realizacji projektów. 

Jako przykłady, o których w tej chwili mogą coś powiedzieć i które mogą być realizowane w ramach 

inicjatywy lokalnej mogą być to elementy rewitalizacji polegające na odnowieniu, powiedzmy sobie, 

ogrodzenia czy fasady budynków będących we własności gminnej. Mogą być różne działalności skierowane 

w kierunku mniejszości narodowych, etnicznych. Teraz ten element świetnie będzie się wpisywał w obecną 

sytuację, jaką mamy geopolityczną w Europie i na świecie. Kolejny element jest to kultura fizyczna i 



turystyka. Tu jako przykład można podać organizowanie lokalnych powiedzmy turniejów tenisa stołowego, 

siatkówki, piłki nożnej i tak dalej. Turystyka to m.in. spływy kajakowe czy powiedzmy różnego typu 

wyjazdy dotyczące - powiedzmy sobie - marszów, coś w tym rodzaju itd, itd.  

Ewa Surmacz (Radna Gminy Raszyn)  

Wycieczki rowerowe 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Innym elementem jest kultywowanie tradycji polskości, rozwój świadomości narodowej i to też jest 

element.... Oczywiście, ekologia polegająca na nasadzeniach drzew w wyznaczonych miejscach, 

uzgodnionych z zarządzającym gminą. Edukacja, oświata, wychowanie - też ten element również wpisuje się 

w inicjatywę lokalną. Także to są niektóre z nich. Jest oczywiście porządek publiczny, kultura, sztuka, 

ochrona dóbr dziedzictwa i organizacja dotycząca wolontariatu. To są te elementy, które składają się na 

politykę lokalną, która może być realizowana w ramach tego funduszu. Na obecnym etapie w budżecie na 

rok 2021-szy nie znalazł się żaden zapis, który dawałby nam możliwości finansowania planowanych 

inicjatyw. I mam nadzieję, że jak będzie taka potrzeba to te środki w małej kwocie znajdą się w budżecie. A 

na przyszły rok przygotujemy stosowny zapis budżetowy, żeby kwota określona była, będzie 

wykorzystywanie w działaniach inicjatywy lokalnej. Tyle jeśli chodzi o wyjaśnienia co do treści uchwały. 

Jednocześnie projekt uchwały był omawiany w ramach Komisji Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego. 

Uzyskał akceptację Szanownej Komisji. Zostały też zgłoszone autopoprawki do treści uchwały. Oprócz tego 

też, w tej chwili proponowałbym jednak autopoprawkę. W międzyczasie, w czasie trwania sesji Rady Gminy 

został wysłany do Państwa formularz, dotyczący sposobu opisywania zadania i chciałbym, żebyśmy w § 4 na 

stronie 2-giej w pkt 1-szym dopisali, że w treści wniosku, który składa się do Urzędu Gminy został 

zastosowany zapis, mówiący o załączniku, który jest dołączony do tej uchwały. Także to są te autopoprawki, 

które musiałem tu zgłosić. M.in. też w § 3-cim brakuje zapisanego elementu, bo mamy na artykuł, ale nie 

mamy wskazanego odnośnika do jakiej uchwały, ustawy się odnosi. To samo mamy też w § 5-tym. Też 

chodzi o zapis ustawowy, a nie mówi, nie wskazuje jaka to jest ustawa. I mamy tutaj niewłaściwy zapis w § 

7-mym zapisany i brak jest w § 5-tym i w tabeli pkt 6-sty zapisu sumarycznego punktów, które są 

przyznawane w ramach złożonego wniosku. To tyle ode mnie, jeżeli są pytania, to proszę bardzo, a ja udzielę 

odpowiedzi na zadane pytania. Proszę bardzo Pani Radna Sulima-Markowska. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, ja tylko mam pytanie, czy pkt 7 w tej tabeli, która jest w § 4-tym: Gminy Lelis? 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To jest właśnie pomyłka. Ja powiedziałem o tej poprawce, że w p-kcie 7-mym powinien być Raszyn. To było 

wzorowane na... 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Dobra, dobra.. No to tylko tyle. Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Czy są jeszcze pytania co do projektu uchwały? Sądzę, że uchwała znajdzie tutaj odbicie w aktywacji 

społeczeństwa raszyńskiego. Mam nadzieję, że tu pojawią się w postaci takiego...ja prezentowałem akurat 

ten element: praca wykonana przez Pana Antoniego Żurawika, historia miejscowości Puchały we współpracy 

z sołectwem - bo to było finansowane finansowane przez sołectwo Puchały i przez Panią sołtys Gabrielę 

Kaczorowską. Udział w pracy wziął m.in. też syn Pana Antoniego w opracowaniu graficznego tego właśnie 

wydawnictwa. Mam nadzieję, że tego typu elementy znajdą się w naszej gminie i będą wprowadzane w 

życie. Dziękuję. Proszę Pana Radnego - Andrzej Górecki. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Tak, oczywiście tutaj projekt uchwały w ogóle nie jest kontrowersyjny. Ja tylko liczę, że możemy jako Rada 

rozpoczęli to jak gdyby tutaj właśnie realizację tej uchwały. To tylko tyle, wnoszę o to, żebyśmy przeszli do 

głosowania. Dziękuję bardzo.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Zamykam dyskusję. I proszę - przyjmiemy projekt uchwały w czasie głosowania 

zgłoszonymi przez mnie autopoprawkami. Przystępujemy do głosowania: uchwała w sprawie trybu i 

szczegółowych kryteriów oceny wniosku o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej z 

autopoprawkami. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Jeszcze 4 osoby nie głosowały, 3 - Pan Radny Grzegorz Janiszewski, Pan Radny Ireneusz Koper, 

Pan Radny Ryszard Kowalczyk. Proszę o oddanie głosów. W programie jest sesja, Panowie są obecni. 20 

osób jest on-line, jeszcze brakuje Pan Radny Koper i Pan Radny Janiszewski. Zamykamy głosowanie, proszę 

o wyświetlenie wyników. 16 za, 2 przeciw, 1 wstrzymujący, 1 brak głosu, 1 nieobecna. Dziękuję bardzo, 

uchwała została przyjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. Punkt 16-sty...... Nie 

przepraszam teraz będzie pkt 15-sty, to będziemy mieli uchwałę krajobrazową, autorstwa Pani Radnej 

Sulimy-Markowskiej. Uchwała w sprawie przygotowania projektu uchwały określającej zasady i warunki 

usytuowania obiektów małej architektury, tablic reklamowych i urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich 



gabaryty, standardy jakościowe oraz rodzaje materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane na 

terenie gminy Raszyn. Proszę Pani Beato o zreferowanie projektu uchwały. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Chciałabym udostępnić ekran z prezentacji, którą przygotowałam, tak abyśmy po prostu no mieli tutaj jakby 

takie wsparcie w rozmowie na ten temat. Szanowni Państwo, temat zaistniał, projekt tej uchwały zaistniał w 

ubiegłym roku 15 kwietnia. Miał być przekazany do komisji, o ile dobrze pamiętam do dalszej dyskusji. 

Niestety - nie udało się na ten temat porozmawiać i jakieś stanowisko wypracować. Prosiłam Pana 

Przewodniczącego, żeby po prostu jakieś decyzje podjął w tym zakresie i znalazła się tam również ta 

uchwała w porządku obrad. I powiem tak: powtarzam to co powiedziałam wówczas i chcę to mocno 

podkreślić, że jest to dopiero uchwała, która inicjuje całe postępowanie przed przystąpieniem do prac nad 

uchwałą. Ona nie definiuje w żadnym zakresie rozwiązań obowiązujących w naszej gminie, bo to jeszcze nie 

jest ten etap. Bo tutaj, co chcę bardzo mocno podkreślić, będzie bardzo istotna partycypacja społeczna w tym 

procesie. Podobnie zresztą jak to ma miejsce przy uchwałach planistycznych. I jakby na taką opinię 

mieszkańców będziemy oczekiwać, bo bez tego nie da się pójść dalej. To co chciałabym tutaj Państwu 

powiedzieć, to jest tak, bo tutaj też padło takie pytanie na tej sesji: czy my musimy wdrożyć uchwałę 

krajobrazową, inni tego nie robią? Albo jest niewiele gmin, które to robią. Oczywiście ja mogę odwrócić 

pytanie: czy właśnie w trosce o estetykę naszej gminy i ochronę krajobrazu nie powinniśmy jej wdrożyć? jest 

takie stare przysłowie, że jak nas widzą tak o nas piszą. Ja nie chcę tutaj przytaczać pełnej nazwy profilu, 

który niestety ma w nazwie słowo Raszyn, a ma 261 000 osób obserwujących. To niestety jest taki moment, 

który też powinien skłonić nas do refleksji, czy aby na pewno no właśnie nie powinniśmy się w jakiś sposób 

przyjrzeć temu, co się w tej przestrzeni publicznej naszej Gminy dzieje. Natomiast ten temat bardzo boli 

mieszkańców. Mamy piękną odnowioną Austerię i ruszają prace nad tymi budynkami, które do niej 

przylegają. Mamy unikatowy rezerwat, będący sercem naszej Gminy - Rezerwat Stawy Raszyńskie. Jest to 

miejsce bardzo, bardzo mocno historycznie osadzone wokół Bitwy Raszyńskiej. Ale jest tu miejsce, no też 

jest to miejsce urodzenia Pani Magdaleny Abakanowicz, nazwaliśmy Jej imieniem park w środku Raszyna. 

Ale z drugiej strony wielu mieszkańców oczekuje, że właśnie Raszyn no nie będzie straszył. Że będzie takim 

miejscem estetycznym, schludnym, dobrze postrzeganym. Takim dobrze zaplanowanym, o pewnej jakiejś 

takiej tożsamości i o pewnym unikatowym charakterze. My teraz gdzieś to wszystko gubimy właśnie, bo w 

jakiś tam sposób ta przestrzeń publiczna nie oddaje w dużej mierze charakteru tej naszej małej ojczyzny. Też 

mieszkańcy oczekują, że będzie to miejsce takie właśnie chętnie wybierane, mające pewien jakiś taki wyższy 

status. No i odwiedzany przez turystów, bo właściwie już powinniśmy do takich oczekiwań aspirować. Żeby 



takie postrzeganie osiągnąć nie wystarczy zmiana wizualizacji strony internetowej. To się też musi zadziać 

pewna zmiana w przestrzeni publicznej. I chcę tutaj też mocno powiedzieć, że krajobraz danego miejsca to 

jest właśnie takie zjawisko wizualne, które właśnie nadaje charakter przestrzeni i określa jej tożsamość. I 

właśnie tę tożsamość można kreować, nadając miejscu pewne cechy, zapewniając spójność, estetykę, 

jednolity przekaz wizualny i system komunikacji, który jest właśnie takim elementem wspierającym te 

dążenia. Natomiast temu wszystkiemu zagraża powszechny chaos wizualny, przekładający się na negatywny 

wizerunek danego miejsca. Ponieważ dobro o estetykę krajobrazu zostało też uznane za pewien 

cywilizacyjny problem, on występuje w wielu gminach, w wielu miejscach dlatego warto podjąć właśnie 

prace nad opracowaniem tzw. uchwały krajobrazowej dla Gminy Raszyn. Ponieważ istnieje konieczność 

ochrony krajobrazu cennego przyrodniczo, to co wspomniałam Rezerwat Przyrody Stawy Raszyńskie i jego 

okolice, też m.in. Park Magdaleny Abakanowicz - niejako miejsce związane z tą bardzo znaną i cenioną w 

świecie artystką. Istnieje. konieczność ochrony krajobrazu kulturowego i historycznego: Austeria, Kościół 

Świętego Szczepana w Raszynie, Pałac w Falentach, Reduta Raszyńska, no i jakby samo miejsce Bitwy pod 

Raszynem i wiele wiele tego typu elementów historycznych, które na terenie naszej Gminy występują i o 

dbałość właśnie o tę estetykę i o uwypuklenia tych elementów powinniśmy zabiegać. Jest również 

konieczność poprawy estetyki przestrzeni publicznych, to znaczy poprzez wprowadzenie jednolitych 

elementów małej architektury obowiązującej w całej gminie i podkreśleniu takich unikatowych cech tego 

miejsca, czyli Rezerwat, to co powiedziałam Bitwa i zasad dotyczących usytuowania reklamy w przestrzeni 

publicznej. Tutaj tzw. uchwała krajobrazowa może stanowić istotne narządzie właśnie ochrony krajobrazu, w 

szczególności właśnie w przestrzeni publicznej, właśnie pod warunkiem, że będzie poprzedzona wnikliwą 

analizą stanu aktualnego. A tak właśnie robią to sąsiednie gminy, które się podejmują tego tematu, a także 

sporządzenia ...... W oparciu o opinie mieszkańców do proponowanych regulacji. To co mogę Państwu 

podpowiedzieć, to analizowałam uchwałę krajobrazową dla Piaseczna, to tam jest podzielona, jakby cała 

gmina na kilka obszarów, w których pewne zasady są inne od innych obszarów w zależności od tego, jaki 

charakter jest danego danego miejsca. No i to co powiedziałam musi być bardzo, bardzo ścisło poparte 

społecznie. Rada Gminy dziś nie podejmuje decyzji o szczegółach takiej uchwały w Gminie, a jedynie 

inicjuje proces właśnie rozpoczęcia prac nad nią. Co szczególnie chcę podkreślić po to, żeby podjąć ten 

temat i z mieszkańcami omówić, w przyszłości żeby taka uchwała powstała. Ja proszę Państwa tak sobie 

zrobiłam taki rekonesans, przepraszam, po naszej gminie i zresztą myślę, że to nie są rzeczy nowe dla 

Państwa, bo zapewne Państwo to widzicie, tylko możemy nie zwracać na to uwagi, ale ja uważam, że trzeba 

no trzeba jakoś nad tym trochę zapanować. Mamy oklejanie słupów energetycznych. Wszędzie jest tego 



pełno też, to jest taki bałagan, który można ustalić z mieszkańcami jak to należy w przyszłości zrobić. Mamy 

no niestety tą architekturę, chociażby przystankową już tak trącącą myszką, że tak powiem. I można by było 

również wprowadzić pewne zasady, jak to powinno wyglądać, żeby ta Gmina wyglądała taka bardziej 

nowoczesna, bardziej taka estetyczna. Naprawiamy ciągle te wiaty, no można powiedzieć, że chyba to nie 

jest już standard, który byłby pożądany w bardzo znanej podwarszawskiej Gminie. Mamy też niespójny i 

właściwie niekompletny system informacji gminnej, a właściwie też nieaktualny i właściwie też nie oddaje 

charakteru tego miejsca. To są takie przykłady, nad którymi można się oczywiście skupić w przyszłości 

pracując nad tą uchwałą, ale w dużej mierze, w dużej mierze ona pewne te obszary zagospodaruje i rozwiąże. 

Myślę, że to jest ważne, abyśmy o tym zaczęli mówić. Proszę Państwa, ja sobie jeszcze tak robiłam inny 

rekonesans, wrażliwy temat reklamy. Sobie zaczęłam, po prostu porobiłam sobie zdjęcia. Proszę Państwa, to 

co widzimy po pierwsze nie zawsze odzwierciedla, jakby znajduje się w takim miejscu, gdzie rzeczywiście 

powinna być ochrona tego krajobrazu. Nie zawsze jest to też estetyczne, jeżeli mi ktoś powie, że tutaj na tych 

nośnikach się coś sprzedaje albo się coś reklamuje to ja powiem, że nie wiem co. Więc może warto byłoby 

jakoś też ten element dopracować, zapytać mieszkańców tak naprawdę co oni o tym sądzą. Oczywiście tych 

przykładów mogłabym tutaj mnożyć, ale nie chcę się tutaj w pastwić nad tymi negatywnymi elementami, a 

tego po prostu trochę jest. Możemy już tak jak mówię, jesteśmy nieszkoleni, nie widzimy pewnych rzeczy. 

No ale tak prawdę mówiąc, nie wiem co te reklamy sprzedają. No ale, ale są. Bo to też jest element tej 

uchwały. No i wiem, że wymaga to też pewnego tutaj, pewnego uregulowania. Żeby nie przedłużać tej 

dyskusji chcę tylko powiedzieć, prosić Państwa Radnych, abyśmy nie odkładali tego tematu, zadbali o tą 

przestrzeń, próbowali wspólnie z mieszkańcami ten temat uregulować i być może nie zmieni się to dziś, 

jutro, może nie zmieni się to za rok, ale w jakiejś perspektywie gdzieś tam nam zaprocentuje i zaowocuje i 

będziemy naprawdę bardzo, ale to bardzo zadowoleni z tego efektu. Ja tylko jeszcze powiem, pokażę gdzieś 

na końcu Państwu -bo też myślę, że to warto zobaczyć - tak żeby po prostu było to widać. Tutaj pewne 

rzeczy, no naprawdę czasami nie, nie wiadomo, o co chodzi a wygląda to źle. A też mogę pokazać, że np. 

takie przykłady jak niniejszy Gdańsk po wprowadzeniu właśnie uchwały krajobrazowej. I też Gmina Raszyn 

może być taka piękna. Ja jeszcze chciałam wrócić, bo w tekście uchwały propozycji, którą omawialiśmy w 

ubiegłym roku była inna data wdrożenia tej uchwały. Ja o to poprawką wysłałam do Pana Przewodniczącego, 

tylko nie wiem czy się znalazła w materiałach na sesję - wydaje mi się, że nie.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Mieliśmy autoporawkę na sesji. 



Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Tak, ja miałam zgłosić autopoprawkę na sesji, że termin - przepraszam bo muszę to teraz odczytać - że w § 

2-gim ustala się, że projekt uchwały określony w § 1-szym został przedłożony Radzie Gminy Raszyn do dnia 

- i tutaj zamiast 30-tego listopada 2021 roku do dnia 30 kwietnia, tak chyba wpisałam, tak 2022 roku. Czyli 

mamy rok czasu na to, żeby ten temat w jakiś sposób analizować, przerobić i podjąć dalsze działania. 

Dziękuję Państwu za uwagę.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Czy można w kwestii formalnoprawnej? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę bardzo. 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Tutaj, nie wiem czy nie dosłyszałam, czy była o tym mowa, ale w podstawie prawnej tutaj należy 

zaktualizować publikatory, wskazać aktualne dzienniki ustaw. Natomiast co do § 2-go - ja w mojej ocenie 

nie ma podstawy prawnej, żeby ustalać termin do kiedy uchwała ma być przedłożona, zwłaszcza że tutaj w 

tym art. 37 b, który jest podstawą do podjęcia uchwały, która teraz jest procedowana jest mowa o tym, że 

wójt niezwłocznie wykonuje czynności na podstawie uchwały tej, o której teraz mówimy. W mojej ocenie 

wobec tego ten § 2-gi powinien być wykreślony. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Pani Mecenas, to znaczy tak - nie mam problemu z tym, żeby wprowadzić te poprawki, o których Pani mówi 

odnośnie podstawy prawnej. Natomiast odnośnie terminu, no ja mam pewne takie, no pewną obawę, że my 

to po prostu - znaczy nie my - Urząd zajmie się tym niezwłocznie, ale bez określonego terminu i po prostu 

ten temat no nie uzyska swoich jakby dalszych działań. Chyba, że wynika to wprost z uchwały 

krajobrazowej.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

.... A nie do Wójta w tym momencie, to my mamy to przygotować. Rada, tak to widzę. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

No nie, projekt uchwały określony w § 1-szym winien zostać przedłożony Radzie Gminy, a wykonanie 

uchwały powierza się wójtowi. Czyli to wójt przygotowuje pewne postępowanie, zapewne będzie potrzebna 



firma zewnętrzna, która pewne nośniki, posprawdza, jak to w Gminie jest, jakie są standardy, które jakby 

ewentualnie podzielić tutaj tą Gminę, na które strefy, które obszary zapewniono.  

Radca prawny  

Tak, tak. Jest o tym mowa w art. 37 b ust. 2 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, który 

wyszczególnia czynności bardzo dokładnie, jakie wójt jest zobowiązany podjąć niezwłocznie po podjęciu 

uchwały, o który teraz mówimy. Natomiast ja, Pani Radna, doskonale rozumiem z punktu widzenia takiego 

pragmatycznego, że taki termin pewnie uważa Pani za wskazany, jest to doskonale zrozumiałe, natomiast nie 

ma podstawy prawnej ku temu. Zwłaszcza, że jest mowa o tym, że wójt winien niezwłocznie pewne 

czynności podjąć, stąd w mojej ocenie nie będzie to prawidłowo, jeżeli taki termin zostanie zakreślony, 

dlatego że Rada może poruszać się w granicy umocowań ustawowych, po prostu. Urząd podejmuje uchwałę i 

musi to robić oczywiście zgodnie z ustawami, więc wydaje mi się, że to powinno być należyte 

zabezpieczenie. Niemniej jednak od uzasadnienia, niezależnie od uzasadnienia po prostu musi być podstawa 

prawna w mojej ocenie, a tutaj tak jakby jej zabrakło. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Dobrze, jeżeli w takim razie taka jest Pani opinia, to nie pozostaje mi nic innego, jak się do niej przychylić i 

po prostu usunąć § 2. Szkoda, że wcześniej tej opinii tutaj od Pani nie otrzymałam, od razu bym to 

korygowała. Ale jakby nie ma problemu, aby tą autopoprawkę, właściwie dwie autopoprawki, bo Pani 

powiedziała o zmianie podstawy prawnej, a druga to właśnie wykreślenie tego § 2, tak jak rozumiem. 

Radca prawny  

Tak, jak najbardziej. Te prawidłowe dzienniki mogę teraz podać, albo już przed zarządzeniem głosowania. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Olga wprowadzi tutaj w tym momencie. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

One są podane w tym pliku, który mamy załączony. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze. Dyskusje - te osoby, które były zgłoszone do dyskusji, już momencik. Proszę - Pan Radny Górecki. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Pani Radna faktycznie powiedziała bez mała wszystko. Tylko chciałem jeszcze dodać, że - 

tak niejako koncyliacyjnie - nie wiem co mogłoby stać na przeszkodzie w ogóle, żeby, żeby tym tematem się 

zająć i to może trwać rzeczywiście nawet 2 lata a może nawet dłużej. I to też, żeby nikt nie podnosił jakby 



kwestii jakiejś opłat, bo zupełnie o tym nie mówimy i zupełnie nie bierzemy tego pod uwagę. Ja, Szanowni 

Państwo, chciałbym tylko powiedzieć, że o tą uchwałę apeluje wielu mieszkańców, to w mediach 

społecznościowych jak gdyby przewija tutaj ten temat tak naprawdę naszej estetyki, bo mamy tutaj już jakieś 

budynki użyteczności publicznej, które wyglądają schludnie, ale w otoczeniu tego, co tutaj wokół nich jest, 

to praktycznie to psuje cały efekt. Dziwię się, że tutaj też Pan Wójt tego nie widzi tak do końca, nie próbuje 

coś z tym zrobić. Już nie mówię o tych nieszczęsnych ogrodzeniach, które gdzieś tam się znajdują, ale tak to 

wygląda. Ja tylko chciałbym jeszcze powiedzieć, że tak naprawdę uruchamiamy tą uchwałą taką debatę 

publiczną. Chodzi o to, żeby też mieszkańcy się w to włączyli. I pewnie tak będzie w jakimś stopniu. Te 

czerwone słupki, obskurne nieaktualne reklamy, te tablice różne, które w ogóle jak gdyby są zupełnie 

nieaktualne - i to wiemy o tym dobrze - niewiele mają wspólnego z aktualną działalnością, estetyką. To 

wszystko można schludnie, korzystnie dla samych zainteresowanych osób jak i mieszkańców 

zagospodarować. Nic bez zainteresowanych się nie może zadziać. I my tutaj będziemy oczekiwać i będziemy 

starać się zapraszać nawet te osoby. Tak to powinno wyglądać. I tutaj - Szanowni Radni - żeby ściągnąć w 

ogóle tutaj prestiżowych inwestorów, tych reklamodawców, kasowych reklamodawców należy pokazać im 

uporządkowany teren i przewidywalne zasady i po to jest właśnie ta uchwała. W interesie samych właścicieli 

posesji przy tych różnych ulicach, nie tylko Aleja Krakowska, ale no w dużej mierze to pewnie tutaj mówimy 

o Alei Krakowskiej, ale nie tylko. To jak gdyby w interesie samych właścicieli posesji jest wymuszanie na 

władzy określonej do wykonania pracy i przedstawienia pod dyskusję - nam mieszkańcom - jej efektów. Ja to 

tak rozumiem: wykonujemy jakąś pracę, którą przekażemy mieszkańcom. Odbędzie się dyskusja, to jest też 

coś w rodzaju jakiejś strategii i wydaje się, że tutaj nie ma przeszkód, żebyśmy po prostu zaczęli pracować. 

Bo to o to chodzi, żeby spotykać się i rozmawiać jak to ma wyglądać. Bierzemy przykład, tu Pan Radny 

Marcinkowski, ja o to też wiele razy apelowałem, żebyśmy brali w ogóle przykład z innych miejscowości. 

Kiedyś mówiłem o Lesznowoli, to ze mnie się śmiano. Raz Pan Wójt ostatnio Gminy Michałowice, gdzieś 

tam podkreślał na ostatniej komisji jak ona rozwiązuje pewne rzeczy. Tutaj nie ma co wyważać - tak jak 

mówiono - drzwi otwartych, tylko brać przykład i jak gdyby rzeczywiście tą gminę pokazać z tej lepszej 

strony. No co z tego, że będzie Austeria wykonana jak wokół niej gdzieś tam pokazywał ktoś zdjęcia reklam, 

które się gdzieś walają, słupki się rozwalają, gdzieś to wszystko się krzywi, gdzieś tamto jest urywane przez 

nawet, nawet siły natury i nikt z tym nic nie robi. Także tu chodzi po prostu o zwykłą taką uczciwą pracę na 

rzecz mieszkańców. Pokazanie im, że można inaczej to wszystko jak gdyby to wszystko ułożyć i myślę, że to 

będzie właśnie pozytywnie dla samych tych przedsiębiorców, takie odnoszę wrażenie. Przecież w tej chwili, 

jak się jedzie Aleją Krakowską to jest taki miszmasz, że ja tam, powiem szczerze, nie zwracam uwagi na 



żadną reklamę. No im jest większa, to chyba mniej ją widać w tym całym bałaganie. Nie wiem komu może 

zależeć na tym, żeby to było tak jak jest. Mam nadzieję, że Radnym na tym nie zależy, dlatego tu nikt nie 

podejmuje w tej chwili żadnej decyzji, jak to ma wyglądać. Po prostu chcemy o tym porozmawiać i od tego 

jest ta uchwała i tutaj prosiłbym, żeby no rzeczywiście tutaj przyjąć tą uchwałę i usiąść do tego problemu. I 

spróbować, oczywiście może nam się coś nie udać, nie wiadomo, jak to będzie do końca, ale no spróbować 

chociaż. Pokażmy mieszkańcom, że chcemy spróbować chociaż coś zrobić dla dobra tutaj tego wizerunku tej 

naszej Gminy. Bo jak się czyta, gdzieś słucha się mieszkańców, to widać że tutaj gmina Michałowice, gminy 

Nadarzyn w jakimś stopniu lepiej sobie radzą tutaj, nawet o Lesznowoli niektórzy mówią. Dlatego 

prosiłbym, żebyśmy to jednak przyjęli. Nie będę przedłużał, tylko proszę bardzo, żebyśmy to jednak ten 

projekt przyjęli. Bardzo dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Pani Radna Elżbieta Kuczara, proszę bardzo.  

Elżbieta Kuczara (Radna Gminy Raszyn)  

Przepraszam, już jestem, mam nadzieję, że mnie słychać. Dziękuję. Chcę powiedzieć, że ta uchwała jest 

bardzo ważna, ponieważ jest wyrazem naszej odpowiedzialności za estetykę, za wygląd naszej gminy, 

naszego otoczenia. I dlatego chcę tutaj koleżance Beacie Sulimie-Markowskiej, Radnej, bardzo podziękować 

za ponowne podjęcie tego tematu w tym naszym gremium Rady Gminy. Tylko krótko powiem - po prostu 

temat estetyki dla mnie, jako dla nauczyciela plastyki jest bardzo ważny. I chcę powiedzieć tylko jedno dwa 

zdania odnośnie wychowania. Otóż każdy człowiek posiada w sobie potrzeby estetyczne, które są, które są 

jednymi z najważniejszych potrzeb po prostu człowieka. I są wyrazem też takiej twórczej strony człowieka i 

są wyrazem przede wszystkim doświadczania piękna i harmonii. I każdy człowiek czuje potrzebę 

doświadczania tego piękna i przebywania w pięknym otoczeniu. Dlatego z tych względów wychowawczych 

uważam, że ta uchwałą jest bardzo potrzebna i ufam, że mieszkańcy - także młodzi - bardzo chętnie włączą 

się jak gdyby w tworzenie tej estetyki Raszyna. I tylko tyle. Dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, jeszcze sprawdzę. Chyba że jeszcze ktoś chce zabrać głos ad vocem. Pan Radny Grzegorz 

Janiszewski, proszę bardzo. Panie Grzegorzu, widzę Pana. No i problem mamy z połączeniem z Panem 

Grzegorzem Janiszewskim. Pan Radny Grzegorz Janiszewski - proszę o zabranie głosu.  

Pojawił się. 

Już teraz chyba Pan się wykasował, dobrze. Pan Grzegorz chyba zrezygnował z głosu, jeżeli nie dajesz głosu 



w dyskusji, zamknę dyskusję i przejdziemy do głosowania projektu uchwały z autopoprawkami zgłoszonymi 

przez wnioskodawcę, czyli Panią Radną Sulimę-Markowską, tak to przyjmiemy. Proszę bardzo, 

przystępujemy do głosowania. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, czy można usłyszeć jaka jest autopoprawka i w końcu jakie jest brzmienie tej 

uchwały, bo ona może nie jest długa, ale chyba tam są jakieś daty obligujące Urząd do przygotowania 

różnych rzeczy. Coś co nie można było zrobić przez 50 lat, chce się zrobić w 3 miesiące, no to tak trochę nie 

bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Beato, proszę o wyjaśnienie. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Nie było mowy o 3-ch miesiącach w toku dyskusji, którą tutaj przeprowadziłam z Panią Mecenas i 

wykreśliliśmy ten § 2. To jest jedna z autopoprawek a druga z autopoprawek to są podstawy prawne, na które 

uwagę zwróciła Pani Mecenas. Nie ma § 2-go. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Dobrze, dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie ma § 2-go, który wskazywał termin wykonania tej uchwały. Dobrze, przechodzimy w związku z tym do 

głosowania z autopoprawkami zgłoszonymi przez Panią Radną. Pani Olgo, jest głosowanie czy jeszcze? 

Byłaby możliwość, to bym poprosił. Przystępujemy do głosowania: uchwała w sprawie przygotowania 

projektu uchwały określającej zasady i warunki usytuowania obiektów małej architektury, tablic 

reklamowych, urządzeń reklamowych oraz ogrodzeń, ich gabaryty, standardy jakościowe oraz rodzaje 

materiałów budowlanych, z jakich mogą być wykonane na terenie naszej Gminy Raszyn z autopoprawkami. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Pan 

Radny Ireneusz Koper, nie wiem, może być nieobecny w tym momencie. Jeszcze zapytam się: czy Pan 

Radny Ireneusz Koper? Proszę Pana Radnego o oddanie głosu. Nie ma reakcji. Zamykamy głosowanie. 

Proszę o wyświetlenie wyników. 13 za, 3 przeciw, 3 wstrzymujące się, 1 osoba nieobecna. Uchwała została 

przyjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego - pozwolę sobie jednak najpierw 

przygotować to, co bym chciał powiedzieć do Państwa, niestety zamknąłem sobie tutaj projekt uchwały, 

dobrze. Przed nami kolejny punkt porządku obrad dotyczący zmiany planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 



2024. Tytuł uchwały: uchwała w sprawie zmiany załącznika do uchwały nr 53/468/2022 w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raszyn na 2022-gi rok. W planach pracy 

Komisji Rewizyjnej oczywiście jest opiniowanie budżetu, wykonania budżetu za rok 2021-szy i oczywiście 

to kwestia przygotowania do absolutorium i są 2 elementy jako kontrolne w postaci kontroli w zakresie 

Centrum Kultury Raszyn i kontroli finansów Świetlicy Środowiskowej w Rybiu. To są te 2 elementy. W 

związku z sytuacją, jaka dzisiaj zaistniała na sesji w pierwszym jakby tutaj etapie w punkcie opracowywania 

porządku obrad sesji, zgłoszone były liczne propozycje oraz liczne wnioski. Ja będę jednocześnie też 

nawiązywał do treści punktu kolejnego, czyli w tym momencie pkt 17-tego porządku obrad. Jest to wniosek 

złożony przez Pana Radnego Wiesława Szustaka o tytule powołania Komisji Doraźnej Rady Gminy Raszyn 

do spraw wyjaśnienia sytuacji Ośrodka 

Zdrowia w Raszynie oraz obecnego stanu wyposażenia budynku - uchwała o powołaniu Komisji 

Skrutacyjnej i uchwała w sprawie powołania Komisji. Tak brzmi tytuł tego punktu. Jednocześnie jest tutaj w 

oryginale załączona uchwała, która nie spełnia wymagań proceduralnych. Podstawy prawne zawarte w tejże 

uchwale odnoszą się de facto do pracy Komisji Rewizyjnej, dlatego idąc tym tokiem myślenia 

wnioskodawcy zaproponowałem zmianę, dopisanie pkt 4-go jako do wykonania przez Komisję Rewizyjną. 

Na początku sesji Państwu przytoczyłem proponowane tutaj wnioski co do planu pracy Komisji Rewizyjnej. 

I jeszcze raz pozwolę sobie przeczytać - za chwileczkę oddam Państwu głos, bo są 3 osoby które zgłosiły się 

do dyskusji. Więc w związku z tym w ust. 4-tym proponuję dopisanie podpkt 1-go o treści: kontrola sposobu 

realizacji przekazania budynku Centrum Medycznego w Raszynie, mieszczącego się przy ulicy 

Poniatowskiego 18 a przez Wójta Gminy Raszyn na rzecz m.st. Warszawy w związku z wykonaniem 

pełnomocnych wyroków sądowych. W podpkt. 2-gim proponuję treść wniosku: kontrola działań Wójta 

Gminy Raszyn w zakresie dbałości o stan mienia gminy Raszyn, stanowiącego wyposażenie przekazanego 

obiektu Centrum Medycznego, mieszczącego się przy ulicy Poniatowskiego 18 a na rzecz Miasta 

Stołecznego Warszawy. I podpkt.3-ci zawiera treść: kontrola dotycząca podjętych działań przez Wójta 

Gminy Raszyn w sprawie zwrotu poniesionych nakładów na rzecz budowy i remontu budynku Centrum 

Medycznego wobec m.st. Warszawy. To są moje zgłoszone propozycje co do planu pracy Komisji 

Rewizyjnej. Sądzę, że one by rozwiązały tę kwestię sporną, która zaistniała od iluś miesięcy . Ale to moja 

uwaga i teraz otwieram dyskusję. Proszę bardzo, jako pierwsza daje głos, zabierze głos Pani Radna Teresa 

Senderowska. Proszę bardzo. 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Szanowni Państwo, chciałabym zwrócić się tutaj do Pana Dyrektora Zakrzewskiego i do wszystkich 



mieszkańców, wskazując Państwu że jestem, przedstawiając się Państwu, bo być może nie znacie mnie 

Państwo, jestem członkiem Komisji Rewizyjnej, Radną Gminy Raszyn od 2018-go roku. Szanowni Państwo, 

ja po przeczytaniu w prasie lokalnej wywiadu z Panem Dyrektorem Marcinem Zakrzewskim podjęłam szereg 

wątpliwości w zakresie prawidłowości działań związanych z przekazaniem właśnie Ośrodka Zdrowia na 

rzecz Miasta Stołecznego Warszawy. Chciałabym powiedzieć, Panie Dyrektorze - tutaj zwracam się do Pana 

Dyrektora - że tutaj Pan z wielkim rozżaleniem odnosił się do całego samorządu. Chciałabym nadmienić, że 

samorząd tworzą Radni, którzy mają także inne poglądy, które się ścierają. Chciałabym nadmienić również i 

wyjaśnić Panu, że od 2018-go roku bardzo duża grupa Radnych - to było aż 10 osób - przeciwstawiała się 

absolutnie procesowi, który wg nas był procesem przegranym, doprowadził do ogromnych strat 

majątkowych, jak również do ogromnych skutków społecznych. Niestety nie udało się tym Radnym, którzy 

zabiegali o to by zawrzeć ugodę na etapie sądowym jeszcze, przeforsować swojego stanowiska. Robiliśmy 

wszystko, co było w naszej mocy. Już w 2018-tym roku - chciałabym nadmienić - że zgłaszaliśmy zarówno 

na sesji, jak i na właściwych komisjach konieczność zawierania i podjęcia wszystkich kroków takich, które 

doprowadziłyby do ugody. Niestety - stały się rzeczy bardzo złe, albowiem doszło do wyroków, które są 

niestety przegrane dla Gminy Raszyn, ale nie tylko pod względem majątkowym, ale doszło do bardzo 

poważnych skutków społecznych. Albowiem od wielu lat nasz Ośrodek Zdrowia niestety jest zamknięty. 

Nadmieniam, że od 20 maja 2020-go roku ogłoszony jest stan pandemii. Są to straszne skutki społeczne, 

których nie da się w żaden sposób, w żaden sposób naprawić. Po przeczytaniu tego wywiadu z Panem 

Dyrektorem po prostu ja podjęłam, jak wielu innych Radnych, szereg wątpliwości czy w dalszym etapie, już 

na etapie właśnie przekazywania na rzecz Miasta Stołecznego Warszawy majątku, zwrotnego przeniesienia 

własności, nie doszło do szeregu nieprawidłowości. Tutaj właśnie Pan Wójt mówił na początku sesji, że 

wydał Ośrodek Zdrowia, że wszystko poszło zgodnie z przepisami prawa, że to było terminowe. Ja teraz tego 

nie przesądzam, ponieważ nigdy nie mogę powiedzieć, że doszło do nieprawidłowości. Jeżeli te dokumenty 

rzeczywiście będą przemawiać na niekorzyść Pana Wójta, będę to oczywiście mówiła, będę starała się być 

człowiekiem obiektywnym. Zawsze wyrażam wszelkie zdania na podstawie dokumentacji, dlatego już dzisiaj 

nie chciałabym przesądzać z góry, że doszło do nieprawidłowości w zakresie czy terminowości czy wydania 

tego obiektu na rzecz Miasta Stołecznego Warszawy. Tutaj mamy do czynienia z bardzo poważnymi 

problemami, nie tylko w zakresie skutków społecznych, majątkowych, ale innych skutków. To co zostało już 

zakończone, bo wiemy, że proces sądowy zakończył się w 2019-stym roku, zostały wydane 2 orzeczenia. 

Pierwsze orzeczenie zostało wydane - dotyczące zwrotnego przeniesienia własności - już w 2018-stym roku. 

Dokładnie wyrok z 23 lipca 2018 roku uwzględniał powództwo Miasta Stołecznego Warszawy. Następnie 



przegrana w Sądzie Apelacyjnym w 2019-stym roku. Potem skarga kasacyjna, która nie została w ogóle 

przyjęta do rozpoznania. Ogromne skutki majątkowe, które sięgały 211 000 złotych, na szczęście 75% opłaty 

od skargi kasacyjnej została zwrócona. Natomiast jest to kwota naprawdę ogromna, te dane proszę Państwa 

są bardzo szczegółowe. Ja posiadam takie archiwum, gdzie mogę Państwu opowiedzieć dokładnie, w którym 

roku jakie pieniądze wydawała Gmina Raszyn na to, żeby po prostu ten proces prowadzić. Następnie kwota 

utrzymania obiektu, to są kwoty naprawdę bardzo wysokie, np. w jednym roku 50 000 złotych na samo 

utrzymanie obiektu. Także skutki, jakie - niestety - nas dosięgnęły są niepowetowane. Jeżeli chodzi o 

przyszłość, to czeka nas zwrotne przeniesienie, znaczy wystąpienie do właściwego sądu z roszczeniem o 

zwrot nakładów i skutki te będą się jeszcze ciągnęły za nami przez wiele lat. Dlaczego widzimy konieczność 

jako grupa Radnych, powołania komisji doraźnej? Jest to temat bardzo bardzo szeroki. W 2019-stym roku 

niestety nie mogłam uczestniczyć w czynnościach, ponieważ Radni, którzy byli w zespole kontrolnym - Pan 

Radny Ryszard Kowalczyk, Pan Radny Tadeusz Pawlikowski, Pan Radny Janusz Hoffman - uniemożliwiali 

mi w sposób skuteczny udział w posiedzeniach Komisji Rewizyjnej blokując wystąpienia, ponieważ moje 

wystąpienia były negatywne, ponieważ ja chciałam zapobiec skutkom, które widziałam w akcie notarialnym. 

Były to tak jasne dla mnie zapisy, że po prostu naprawdę, nie trzeba być bardzo dobrym prawnikiem, 

wyśmienitym prawnikiem żeby widzieć, jak były one jasne i że idziemy wprost, zmierzamy do katastrofy. I 

dziwiłam się wówczas Radnym, że nie chcieli słuchać, nie chcieli pochylić się nad tematem, który był dla 

Gminy Raszyn bardzo istotnym - dotyczył bowiem majątku wielkiej wartości. Wówczas w 2019-stym roku 

ten zespół kontrolny Komisji Rewizyjnej, który badał legalność, czyli zgodność z prawem działań wójta w 

zakresie przetargu stwierdził, że nic się nie stało, po czym sądy wszystkich instancji wyraźnie napisały, że 

doszło do istotnych naruszeń przepisów prawa i należy się zwrotne przeniesienie własności. Szanowni 

Państwo, po takich doświadczeniach tym bardziej powinniśmy działać przede wszystkim racjonalnie. To nie 

chodzi tutaj o wojnę polsko-polską, tak jak mówi Pan Dyrektor i tu Panie Dyrektorze, do Pana się zwracam - 

bo to nie o to chodzi, że my jako czy Gmina, czy Rada Gminy chcemy toczyć jakąkolwiek wojnę. Chcemy 

jednego - żeby ten budynek zaczął funkcjonować, żebyście Państwo otworzyli tam właśnie działalność 

leczniczą dla dobra naszych mieszkańców. Ja, Panie Dyrektorze, bardzo ubolewam, Szanowni Państwo - że 

na etapie kiedy można zapobiegać katastrofie, że Polacy nie potrafią się dogadać, że nie potrafią słuchać 

innego człowieka i nie potrafią po prostu zmieniać decyzji. I że te decyzje są tak nietrafne. Nie pozwolę na to 

jako Radna, która jest w Komisji Rewizyjnej, żeby doszło do następnych jakichś nieprawidłowości lub 

działań, które nie byłyby zgodne z prawem lub w jakikolwiek sposób narażałyby naszą Gminę na dalsze 

konsekwencje finansowe. Dlatego też uważam, że powinna być powołana komisja właśnie doraźna, 



albowiem temat jest tak bardzo obszerny, że nie da się Panie Przewodniczący w terminie 14-stu dni 

skontrolować zakresu, bo ja jako członek Komisji Rewizyjnej wiem jaką ilość dokumentów należy 

skontrolować, jaką ilość należy wniosków wysunąć czasami, żeby zrobić porządną kontrolę. Żeby to była 

kontrola oddającą rzeczywisty stan faktyczny. Tego po prostu nie da się wykonać. Przedmiotem tej kontroli, 

ewentualnej tej komisji doraźnej z działalności byłoby właśnie przeprowadzenie postępowania 

wyjaśniającego w zakresie właśnie terminowości. W jaki sposób zostało to dalej procedowane. Czy jest 

zachowana terminowość, jaki jest sposób realizacji prawomocnych orzeczeń sądowych, o których 

wspomniałam, które dotyczą właśnie zwrotnego przeniesienia, wydania przez Gminę Raszyn na rzecz Miasta 

Stołecznego Warszawy tej nieruchomości, jak również terminowości wystąpienia do sądu z roszczeniami o 

zwrot przez Miasto Stołeczne Warszawa nakładów poniesionych przez naszą Gminę na zagospodarowanie i 

modernizację tejże nieruchomości. W momencie kiedy wydaliśmy tę nieruchomość, a było to kilka miesięcy 

temu, bo w grudniu, uruchomiło się roszczenie o zwrot nakładów. Roszczenie o zwrot nakładów, ponieważ 

nasza Gmina poniosła wiele milionów złotych, wydała bardzo dużo pieniędzy, żeby ten Ośrodek 

zmodernizować na potrzeby placówki medycznej. Ja kilkakrotnie pytałam, również zadawałam pytania w 

formie pisemnej czy takie wystąpienie zostało do sądu sformułowane. Bo wiemy, proszę Państwa, ile czasu 

czeka się na termin rozprawy sądowej. Są to naprawdę teraz bardzo odległe terminy, to jest raz. Jeszcze 

chciałabym podkreślić, że są to też bardzo wysokie koszty związane z opłatami sądowymi. Dlatego też tutaj 

ten temat jest bardzo, bardzo szeroki. Następna spraw: co stało się z majątkiem, z rzeczami ruchomymi, które 

były zakupione przez naszą Gminę? Było to piękne wyposażenie, gdzie te rzeczy się znalazły? Ja usłyszałam 

od Pana Wójta, że one zostały przekazane zgodnie z prawem. Być może tak - nie przesądzam - ale ja chcę 

wiedzieć , bo ja mam 2 stanowiska: stanowisko Pana Wójta, który twierdzi, że jest wszystko w porządku i 

stanowisko Pana Dyrektora Krzysztofa Zakrzewskiego, który w wywiadzie proponuje władzom Gminy nowe 

otwarcie dla dobra mieszkańców. Stwierdził, cytuję, tak powiedział w tym wywiadzie: "chciałbym, żeby 

Państwo zobaczyli, jak wygląda ten majątek, który pozostał w dyspozycji Gminy. Najlepsza część 

wyposażenia poszła do kogoś innego, jest wydzierżawiona bezprzetargowo, zostało tylko to, co jest 

najgorsze. Proszę przekonać się, jak wyglądają pozostawione resztki. Kiedy próbowaliśmy obejrzeć sprzęt, 

który był wystawiony do przetargu gminnego, nagle okazało się, że przeszkodą jest pandemia. Pan Naczelnik 

Działu Technicznego z urzędu Gminy powiedział nam, że ze względu na bezpieczeństwo nie można tego 

sprzętu nam pokazać" itd.. Tam jest - proszę Państwa - w tym wywiadzie z Panem Dyrektorem jest tak dużo, 

tak dużo przykrych rzeczy, które przeczytałam, że mnie ten artykuł bardzo bardzo naprawdę zaniepokoił i 

chciałabym wiedzieć, jaka jest prawda. Czy rzeczywiście to wydanie, to wszystko o czym mówi Pan 



Dyrektor jest prawdą? Pan Dyrektor szereg tutaj argumentów przytacza, mówionych przeciwko, 

świadczących, że po prostu nasza Gmina nie działa zgodnie z prawem, a przecież nie o to tutaj chodzi. 

Jednocześnie na zakończenie Pan Dyrektor wyraził wolę współpracy. Ja zawsze jestem za ugodą. Uważam, 

że my powinniśmy robić wszystko, żeby jak najszybciej po prostu ten Ośrodek zaczął funkcjonować. Bo 

przecież przeciętny mieszkaniec, on - nie patrzy na to, w jaki sposób, co się stało, po prostu to są ludzie, 

którzy widzą tak jak my, że jest piękny budynek, ten budynek niszczeje, spada jego wartość i mija tyle lat a 

my nie możemy się dogadać, dogadać na temat szybkiego otwarcia tej placówki. I dlatego też 

postanowiliśmy przedstawić Państwu właśnie projekt uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej. Jeżeli 

jestem już przy głosie, chciałabym tylko powiedzieć, że jeszcze raz nadmieniam, że ja nie chcę po prostu - 

proszę Państwa - czytać takich artykułów, które ośmieszają wręcz nasz Samorząd, naszą Gminę, naszą Radę 

i chciałabym dociekać prawdy obiektywnej, jak jest naprawdę. A najważniejsze jest to, żeby doprowadzić do 

wydania, do wreszcie do otwarcia tego Ośrodka. Skoro wydanie nastąpiło, to czas na to, żeby jak najszybciej 

podjąć współpracę z Panem Dyrektorem. Jeżeli chodzi o ten projekt uchwały, to rzeczywiście na początku on 

nie miał dobrej formy. Natomiast po konsultacjach jeszcze w dniu dzisiejszym z Panią Mecenas przybrał on 

treść prawidłową. Mam nadzieję, że ocena Pani Mecenas -Pani Radcy Prawnej Hanny Karolak - będzie 

oceną pozytywną, on posiada ten nasz projekt wszelkie wymogi, spełnia wszelkie wymogi formalne. I 

chciałabym również Pana Przewodniczącego poprosić, żeby zagłosował właśnie za tym projektem. I żeby 

Pan po prostu uwzględnił to, że Komisja Rewizyjna w swojej działalności nie jest w stanie przeprowadzić ze 

względu na zakres, bo i terminowość, sposób realizacji, terminowość i sposób realizacji wystąpienia do 

właściwego sądu z roszczeniem o zwrot nakładów, a także legalność, celowość jak również gospodarność w 

zakresie przekazania wyposażenia osobom trzecim jest to temat bardzo szeroki. Moim zdaniem właściwe 

jest, bardziej zasadne jest powołanie komisji doraźnej, która skontroluje ten temat i przekaże Państwu 

wszystkie informacje w formie protokołu. Takie jest moje zdanie na ten temat. I proszę powiedzieć, Panie 

Przewodniczący, czy przychyli się Pan do tej komisji, ponieważ tutaj musimy dojść do jakiegoś 

porozumienia, żeby ten temat był rozwiązany korzystnie przede wszystkim dla naszych mieszkańców.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pytanie z mojej strony do Pani Radnej Senderowskiej - bo za chwileczkę oddam głos Pan Radnemu 

Będkowskiemu jako wniosek formalny, który w tej chwili czeka na zabranie głosu w tym temacie - na jakich 

zasadach by działała Komisja Rewizyjna? Działałaby na czas nieokreślony badając ten temat, który 

proponuje, czyli 3 sprawy wynikające z przekazania budynku, z mienia i kwestii tutaj ubiegania się o zwrot 

środków i nakładów poniesionych na budowę Centrum Medycznego? Komisja Rewizyjna może działać 



zgodnie z zapisem statutu Rady Gminy Raszyn, a na jakiej podstawie ma działać w tym momencie komisja 

doraźna? 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Dobrze, proszę Państwa, dobrze, jeżeli Państwo chcecie podstawy prawnej to ja mówię już: na podstawie 

tego Art.21, to jest ustawa o samorządzie gminnym, jak również paragrafu - proszę mi dać się wypowiedzieć, 

bo Pan, Panie Przewodniczący, przede wszystkim jeżeli ja chcę zabrać głos, to po 1-sze Pan mnie nie 

dopuszcza do głosu, przerywa mi Pan w środku zdania, na początku wyrzuca Pan mnie z dyskusji, gdzieś 

ludzie, którzy nadużywający procedury - proszę mi się dać wypowiedzieć - zgłaszają wniosek formalny. Ja 

grzecznie, pokornie czekam przez kilka godzin, a potem Pan mi po prostu przerywa. Więc proszę mi się dać 

wypowiedzieć, a potem Pan będzie mówił.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę. 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ja już wytłumaczę Państwu. Ta komisja miałaby rozpocząć działalność na podstawie przepisów prawa, i już 

mówię jak: § 57 ust. 2, § 58 ust.1 Statutu Gminy Raszyn. Ponieważ te paragrafy jak również Art. 21 ust. 1 

ustawy z dnia 8.03.1990 roku o samorządzie gminnym Dz.U. 2022 poz. 559 z późniejszymi zmianami dają 

legitymację do tego, żeby taką komisję doraźną powołać. Jeszcze raz podkreślam - przedmiotem działania 

tejże komisji będzie przeprowadzenie postępowania wyjaśniającego w przedmiocie terminowości oraz 

sposobu realizacji zgodnie z prawomocnym wyrokami sądowymi przez Wójta Gminy Raszyn zwrotnego 

przeniesienia oraz wydania przez naszą Gminę na rzecz m.st. Warszawy zabudowanej nieruchomości 

znajdującej się w Raszynie, stanowiącej działkę ewidencyjną 578 o powierzchni 3917 m², na której 

zlokalizowany był Ośrodek Zdrowia. W pkt 2 terminowości sposobu realizacji wystąpienia przez Gminę 

Raszyn do właściwego sądu z roszczeniem o zwrot przez m.st. Warszawa nakładów poniesionych przez 

gminę Raszyn na zagospodarowanie i modernizację zabudowanej nieruchomości, przepraszam, na placówkę 

medyczną. I w pkt 3. należałoby się zająć legalnością jak również celowością i gospodarnością w zakresie 

przekazania osobom trzecim wyposażenia Ośrodka Zdrowia, stanowiącego własność Gminy Raszyn. Jeżeli 

chodzi o uzasadnienie tego projektu, to mogę oczywiście przeczytać. Ono jest krótkie, tam są przytoczone 

właśnie te wyroki, przedmiot działania. Rada Gminy jest odpowiedzialna za stan majątku naszej Gminy i z 

tych względów uważam, że podjęcie tejże uchwały jest nie tylko uzasadnione ale wręcz konieczne, że 

absolutnie przepisy Komisji Rewizyjnej dają uprawnienie Komisji Rewizyjnej, jednak Komisja Rewizyjna 

ma terminy, musi to wszystko wykonywać terminowo. Wielokrotnie prowadziłam różne kontrole i naprawdę 



to nie da się - proszę Państwa - zrobić czegoś bardzo dobrze mając bardzo mało czasu. A to trzeba zrobić 

bardzo dobrze, a przede wszystkim trzeba patrzeć na dokumenty i sporządzić wielostronicowy protokół. Ja 

sporządzając z Panią Beatą Sulima-Markowską protokoły - czasami mają one po 10, po 15 a czasami i 20 

stron, jak trzeba napisać. Proszę Państwa, to wymaga czasu, my nie jesteśmy w stanie tego zrobić, jesteśmy 

osobami aktywnymi zawodowo, chcemy pracować, nie uchylamy się od tego, ale musimy mieć na to czas i 

tylko dlatego zaproponowałyśmy, zaproponowaliśmy bo to jest grupa Radnych, żeby właśnie była to komisja 

doraźna. I dlatego chciałam to tylko wytłumaczyć Panu Przewodniczącemu. Absolutnie, ja nie oponuję, że 

Komisja Rewizyjna ma nie zajmować się czymś, po prostu przedmiot działania i zakres tego materiału jest 

tak szeroki, że po prostu nie ma możliwości zrobienia tego terminowo, dobrze i terminowo. I tylko to 

chciałam Panu powiedzieć i Pana przekonać, żeby Pan właśnie zagłosował za projektem uchwały w sprawie 

powołania komisji doraźnej. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Szanowna Pani Radna - zaproponowałem inny sposób rozwiązania tego tematu poprzez Komisję Rewizyjną 

ujmujący 3 aspekty, o których wcześniej Pani powiedziała. Każdy z tych elementów może być rozstrzygany 

w poszczególnych kontrolach, czas kontroli jest ściśle określony 15 dni, komisja doraźna nie ma określonych 

terminów realizacji powierzonego zadania. Moim zdaniem ciałem powołanym do kontroli tego typu jest 

Komisja Rewizyjna, dlatego będę proponował żeby Komisja Rewizyjna podjęła się działań sprawdzających 

tych tematów, o których w tej chwili rozmawiamy. Proszę wniosek formalny. 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Przepraszam bardzo, ale Komisja Rewizyjna ma termin i ten termin musi być zachowany, tj. termin bodajże 

14 dni i absolutnie nie zgadzam się z Panem, jeżeli chodzi o takie stwierdzenie, bo jest przepis na to, który 

mówi  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja przed chwilą o nim mówiłem, dokładnie tak. Proszę głos dla pana Krzysztofa Będkowskiego. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Panie Przewodniczący, to pan mnie upewni, bo nie wiedziałem, w jakim punkcie operujemy przez 

te około godziny. Cały czas jest to punkt, który Pan zgłosił, Panie Przewodniczący, a więc rozszerzanie 

programu kontroli przez Komisję Rewizyjną. Bo nie wiedzieć czemu tak długa wypowiedź, która w 

większości nie dotyczy tego punktu, więc proszę Pana Przewodniczącego, żebyśmy się starali bardziej 

trzymać merytorycznie punktu. On brzmi krótko, Pan zaproponował, zostało przez Radę przegłosowane 



rozszerzenie zakresu kontroli poprzez Komisję Rewizyjną. Ja podzielam, podzielam bardzo część 

wypowiedzi Pani Radnej Senderowskiej, w której wypływa jakby troska co dalej z Ośrodkiem, który już nie 

jest majątkiem Gminy Raszyn. Bo to się wiąże 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Bardzo przepraszam, jestem zgłoszony do dyskusji. To nie jest wniosek formalny. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Pan mi nie przerywa. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

To nie jest wniosek formalny. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

A ja zakończę wnioskiem formalnym.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

To proszę zgłosić wniosek formalny. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Mam prawo uzasadnić, ale widzi Pan  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę wnieść wniosek formalny 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Gdy nie było na temat punktu przez pół godziny, to Pan nie interweniował. To jest właśnie ta hipokryzja. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

To było na temat. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Na temat debaty o Ośrodku Zdrowia. Natomiast nie na temat punktu. Wobec powyższego, że jesteśmy w tym 

punkcie, to właśnie chciałbym, żeby nie było niepotrzebnych takich debat, które nie są w tym punkcie - 

zgłaszam wniosek, choć nie lubię tych wniosków, ale jestem wprost zmuszony - zgłaszam wniosek formalny 

o zamknięcie rozmowy i przejście do głosowania zgłoszonym w przez Pana projekcie uchwały. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

My jeszcze nie zaczęliśmy Panie Radny, żadnej dyskusji 



Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

To jest zamykanie ust na niewygodne tematy. Jesteście PIS-owcami, z tej samej partii i próbujecie zamknąć 

nam usta, bo Wójt jest z PIS-u.  

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju, niech Pan tutaj tak nie mówi 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę się uspokoić. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju, niech Pan tutaj tak nie mówi, Panie Przewodniczący... 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Mówimy o ważnych rzeczach, o majątku, o majątku... a Panu pół godziny przeszkadzało 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Nie, nie. Panie Andrzeju, Panie Andrzeju, proszę się uspokoić. Panie Przewodniczący  

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Było nie donosić 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Głos Pana Przewodniczącego Kowalczyka chciałbym usłyszeć głos 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Sekundę, ja tylko dopełnię.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Donosiciel mówi o donoszeniu, gratuluję Panie Pawlikowski. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panowie, proszę o wyłączenie mikrofonów 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja tylko słówko, Panie Przewodniczący. Nikt nikomu w rozmowie, a też chcemy rozmawiać poważnie o 

rozwiązaniu problemu, natomiast tu jest decyzja. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę o wyświetlenie wniosku 



Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Jak Pan chce rozmawiać, jak Pan zamyka dyskusję? 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie, nie. Dlatego, bo jest teraz niepotrzebna debata. Jest w programie, jest tylko zapis do której z komisji ten 

temat ma być zgłoszony, prawda? A co innego, gdyby był punktem, by była rozmowa, poszukiwanie 

rozwiązań i debata. Więc ja raczej jestem człowiekiem, który się lubi trzymać zasad. Teraz rozwijamy 

ogólną debatę. Proszę bardzo, przygotujmy taką i rozmawiajmy, a teraz mamy konkretną propozycję 

Przewodniczącego Rady o przełożeniu tego zakresu działań, które Państwo złożyliście do Komisji 

Rewizyjnej, która jest ciałem kontrolnym Rady Gminy Raszyn i tylko to i dalsze teraz rozmowy szerokich 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

To musi się teraz odbyć debata, Panie Radny, nad tym właśnie punktem porządku obrad, Panie Radny. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Olgo, proszę wyświetlić głosowanie. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ja chciałbym wnieść poprawkę do tego projektu uchwały i Pana Przewodniczącego poprosić o to, żeby się 

zgodził. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Radny Górecki, mam wniosek formalny do przegłosowania, proszę bardzo. Wniosek formalny, 

zakończenie dyskusji. Przejście do głosowania tej uchwały. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Jeszcze 2 głosy - Pani Radna Henryka Koper i Pani Radna Senderowska Teresa. Pani Henryka 

Koper, Pani Radna - proszę o oddanie głosu. 

Pani Radna Henryka Koper - proszę o oddanie głosów w momencie głosowania projektu uchwały. Nie 

widzę, zamykam głosowanie, proszę o wyniki. 9 za, 10 przeciw, 1 wstrzymujący. 

Wniosek nie uzyskał akceptacji. Proszę bardzo, głos - wniosek formalny, Pan Radny Górecki. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący. Dziękuję bardzo, mam. Dobrze się stało. Już sobie włączę tylko, żebym Państwa 

widział. Ja wniosek formalny chciałbym złożyć - Panie Przewodniczący - o uzupełnienie Pana tutaj projektu 

uchwały, bo to Pan to wnosił  



Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

To nie jest wniosek formalny, to jest wniosek merytoryczny, także w kolejności bardzo bym prosił. To nie 

jest wniosek formalny. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Nie, to jest wniosek formalny. On jest, żeby uzupełnić projekt uchwały o uzasadnienie, które jest Państwu 

znane. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

To jest wniosek merytoryczny. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę bardzo, panie Andrzeju. Kolejna osoba, bo to jest wniosek formalny i uznaję go jako wniosek 

formalnego. Proszę, pani Teresa Senderowska była zgłoszona do dyskusji jeszcze raz? Czy nie wykasowałem 

akurat, bo tak może być. 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Nie, ja przepraszam, ale nie zgłosiłam się. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To Pan Radny Andrzej Zawistowski. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, chciałam oddać głos, bo nie mogłam się połączyć, miałam problem. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Głosowanie już się odbyło, za późno. Proszę o głos dla Pana Radnego Zawistowskiego. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

A dlaczego za późno? Inaczej Pan robi dla swoich, a inaczej dla 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Stanę w obronie Pana Przewodniczącego. Wywoływał kilka razy. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Szanowni Państwo, proszę o wyłączenie mikrofonów, głos dla Pana Radnego Zawistowskiego. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Szanowni Państwo, dla mnie najważniejsze w tej sprawie jest jedno: wyjaśnienie całej procedury i 

wszystkiego co się działo w zasadzie od momentu, kiedy zapadł prawomocny wyrok. Ja powiem Państwu 



tak, mam pełną korespondencję, w tym kwestii zwrotu nieruchomości, pomiędzy Wójtem Gminy Raszyn a 

m.st. Warszawa. Mam pełną dokumentację od komornika, gdzie opisany jest każdy - że tak powiem - każde 

zadrapanie w tym budynku. Ja dokładnie wiem, dlaczego to tyle trwało, a mogło trwać krócej. Ale 

chciałbym, żeby niezależna komisja w oparciu m.in. o te dokumenty, które z przyjemnością przekażę, 

przygotowała odpowiedni protokół i zaprezentowała go mieszkańcom. Nie da się tego zrobić w oparciu o tę 

ilość dokumentów w ciągu 2 tygodni, nie ma takiej szansy. Dlatego uważam, że najlepszym rozwiązaniem 

jest powołanie tej specjalnej dodatkowej komisji. Chciałbym Państwu tutaj coś zacytować. Jest to opinia 

prawna. Odnośnie zaś do zapytania czy powołanie drugiej komisji kontrolującej działanie Wójta jest zgodne 

z prawem wyjaśniam, iż zgodnie z art. 18 ust. 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, 

to jest podstawa prawna, Komisja Rewizyjna wykonuje inne zadania zlecone przez radę w zakresie kontroli. 

Uprawnienie to nie narusza uprawnień kontrolnych innych komisji powołanych przez Radę Gminy na 

podstawie art. 21 ust. 1. Wobec tego zadanie, zadania kontrolne wykonywać mogą także inne 

specjalistyczne, stałe lub doraźne komisje powoływane przez Radę Gminy i wyłącznie od uznania Rady 

zależy, które zadania kontrolne powierzone zostaną Komisji Rewizyjnej, a które innym komisjom. 

Także - Szanowni Państwo - to jest bardzo bardzo ważny zapis mówiący, że możemy powołać komisję, która 

zajmie się tylko i wyłącznie tą tematyką. Raz Komisja Rewizyjna zajmowała się już jedną kontrolą. Komisja 

w składzie osób, które - mogę prosić Panie Sławku o wyłączenie mikrofonu, bo trochę mi przeszkadza - kto 

był w zespole kontrolnym? Radni wybrani z tej samej listy wyborczej, z której Wójt. Co wykazała kontrola? 

Cały czas prokuratura, prokurator prowadzi śledztwo dotyczące - nazwijmy to delikatnie - niegospodarności 

czyli utraty wielomilionowego majątku. Prokurator wyspecjalizowany z Prokuratury Okręgowej prowadzi to, 

a zespół kontrolny wszedł i stwierdził, że jest wszystko ok. Super. Chyba nie o to chodzi, żebyśmy zrobili 

kolejną pokazówkę, wejdzie 3-ch panów z Komisji Rewizyjnej i powiedzą: wszystko jest dobrze, no 

wyposażenie jest gdzieś, ale przecież to wyposażenie się zamortyzowało, więc po co ten szum, wszystko jest 

dobrze. Nie, Szanowni Państwo. Ja bym prosił, żeby ta komisja była powołana i żeby w skład tej komisji 

weszły osoby merytorycznie przygotowane, niezależne a znamy doskonale historię tej kadencji i wiemy, że 

wystarczy czasami jedno pstryknięcie palca Wójta, że Radny zmienia zdanie. Więc chciałbym, żeby była to 

komisja niezależna. Tak jak powiedziałem, wiemy dlaczego tyle czasu trwało to przekazywanie tego 

majątku. Ale chciałbym wiedzieć, gdzie, jakie działania zostały podjęte w kwestii odzyskania nakładów. 

Tutaj propagandyści Wójta facebookowi już od dawna piszą, że przecież my nawet na tym zarobimy, my 

wyjdziemy do przodu, tutaj wszystko jest super hiper, zresztą Kurier Raszyński podobnie. Myśmy nic nie 

stracili. Nie trzeba być specjalistą, żeby wiedzieć, że jak uda nam się parę milionów odzyskać, to będzie 



wielki sukces. Za ileś tam lat, ponosząc nakłady: 200 000, tak nazwijmy to wpisowego i pewnie z 50 000 dla 

radców prawnych albo adwokatów, nie wiem kto będzie nas reprezentował. Ale jak do tej pory tyle się 

mówi, że my już za chwilę dostaniemy te pieniądze, a ja nawet nie wiem czy pozew był przygotowany. Z 

tego co wiem, to myśmy nawet chyba nie podjęli decyzję, żeby te 200 000 wydać, bo w budżecie chyba nie 

ma takich pozycji. Więc na razie jest dużo gadania a nie ma działania. I tylko mydli się oczy mieszkańcom. 

Ale Wójt był uprzejmy dzisiaj poruszyć 1-dną kwestię wyposażenia i na tym chciałbym się teraz skupić. Bo 

powiedział Pan Wójt, że zaproponował Panu Dyrektorowi Zakrzewskiemu wyposażenie, a on powiedział, że 

go nie chce. Ja ochłapów też bym nie chciał, czy śmieci co się walają na terenie gimnazjum byłym. Szanowni 

Państwo, wyposażenie ruchome, meble, aparaty, cały sprzęt medyczny, który był w budynku Ośrodka 

Zdrowia został na podstawie umowy zawartej z Judytą wydzierżawiony w dniu 2 stycznia 2020 roku na 

okres 3 miesięcy do dnia 31 marca. Wartość rynkowa tego wyposażenia zgodnie z operatem szacunkowym 

wynosiła ponad 309 000 zł, a czynsz ustalono na 2200 za miesiąc. Nie będę się tutaj.., za dużo mówił na 

temat tego przekazania, ale Szanowni Państwo, żeby było ciekawiej, to Wójt Gminy Raszyn 19 marca 2020 

roku wydał zarządzenie nr 43 do ogłoszenia pisemnego przetargu nieograniczonego na oddanie w dzierżawę 

tego wyposażenia. Co było dalej? Napisałem w tej sprawie zresztą pismo /to jest ten mail/ do Wójta i do 

Przewodniczącego - wówczas - Komisji Przetargowej pana Michała Kucharskiego, myślę, że nazwisko jest 

Państwu znane. Otóż zgodnie z załącznikiem nr 1 do zarządzenia w tej sprawie przedmiot przetargu można 

było oglądać w terminie od 23 marca do 27 marca po wcześniejszym uzgodnieniu telefonicznym. W dniu 

25 marca członek komisji przetargowej - nie będą podawał nazwiska -odmówił przedstawicielowi Warszawa 

Ochota udostępnienie sprzętu do obejrzenia, co stanowiło ewidentne naruszenie warunków przetargu. W 

związku z powyższym poprosiłem mając na uwadze, że przedmiot przetargu nie został udostępniony do 

obejrzenia o pilne wyjaśnienie, jakie były podstawy prawne podjęcia przez członka komisji przetargowej 

takiej decyzji. Chciałem powiedzieć, że owszem - weszło wtedy rozporządzenie nazwijmy to pandemiczne, 

że nie wolno było się przemieszczać, ale nie dotyczyło to wykonywania zadań służbowych, czyli spokojnie 

pracownik mógł przyjść, pokazać to wyposażenie, a drugi pracownik przyjść i go obejrzeć. Zadałem również 

pytanie, czy jakikolwiek inny oferent np. Centrum Medyczne Judyta miał możliwość zapoznania się z 

przedmiotem przetargu. I zwróciłem uwagę, że jeżeli jeden z oferentów miał możliwość zapoznania się 

przedmiotem przetargu a innemu odmówiono mamy wówczas sytuację nieuczciwej konkurencji, to jest 

działaniem sprzecznym z prawem lub dobrymi obyczajami, które zagraża lub narusza interes innego 

przedsiębiorcy lub klienta. Dostałem w tej sprawie odpowiedź, Szanowni Państwo. W odpowiedzi, - podpisał 

pan Michał Kucharski jako zastępca Wójta: W odpowiedzi na Pana mail z dnia dotyczący odmowy 



udostępnienia sprzętu medycznego do wglądu ewentualnym zainteresowanym wzięciem udziału w przetargu 

oferentom, a w tym przypadku Warszawa Ochota informuję, że podstawą do odmowy udostępnienia do 

wglądu wyżej wymienionego sprzętu były przepisy powołane przeze mnie rozporządzenia czyli 

pandemiczne, które nie zakazywały przemieszczania się w celu wykonywania obowiązków służbowych. 

Dalej pisze Wójt: z uwagi na odwołanie w dniu dzisiejszym przetargu, czyli 26-go odwołano przetarg na 

oddanie w dzierżawę wyposażenia, urządzeń i sprzętu stanowiącego własność Gminy Raszyn z 

przeznaczeniem na wykorzystanie do prowadzenia działalności leczniczej na terenie gminy Raszyn, którego 

termin sprawdzenia ofert został wyznaczony na dzień 23 marca. Stosowna informacja wraz z pełnym 

uzasadnieniem znajduje się na stronie internetowej Urzędu. Pana żądanie udostępnienia wyżej 

wymienionego sprzętu do wglądu wskazanemu w mailu, w treści maila oferentowi stało się 

bezprzedmiotowe. W związku z powyższym informuję, że wyżej wymieniony sprzęt nie zostanie 

udostępniony do wglądu. Ponadto informuję, że do Urzędu Gminy poza Warszawa Ochota nie zgłaszał się 

inny podmiot z wnioskiem o udostępnienie do wglądu sprzętu. A czy wiecie Państwo, dlaczego nie prosił o 

wgląd? Bo był w posiadaniu tego sprzętu. Sprzęt znajdował się, Szanowni Państwo, w posiadaniu Judyty, 

dlatego odmówiono pokazania tego sprzętu, pełnego wyposażenia, pełnego pracownikowi Ochoty. Bo 

wcześniej zawarto porozumienie, umowę dzierżawy i ustalono z Judytą: zrobimy przetarg i pójdziecie dalej, 

dostaniecie to. Jak się Ochota zainteresowała to się przetarg odwołało. Wynajęto bezprzetargowo a Pan Wójt 

zresztą pisze mi tutaj w odpowiedzi na interpelację: żaden przepis prawa nie obliguje Wójta Gminy Raszyn 

do stosowania procedury przetargowej. Pewnie. Tak samo mieliśmy kwestie przetargu na wydzierżawienie 

obiektu, prawda, w którym wygrała Judyta. Jaki to był przetarg, jaka była komisja? Z Przewodniczącym 

Panem Wójtem Zarębą, która zaniżała punktację Ochocie a zawyżała punktację Judycie? Jestem w 

posiadaniu całej dokumentacji przetargowej, jestem w stanie to udowodnić. Także, jakby ktoś chciał, to 

może mnie pozywać do sądu. Mam te dokumenty i to udowodnię. Każde słowo, które dzisiaj powiedziałem 

udowodnię, bo mam dokumentację. Szanowni Państwo - w momencie, gdy Judyta wchodziła do tego 

Ośrodka, dostała full wypas, nowiutki budynek z pełnym wyposażeniem. I płaciła za to grosze. Wiecie 

Państwo co teraz jest w tym budynku? Nic. Sprzęt, o którym Pan Wójt był łaskaw powiedzieć, że 

zaproponował oddanie Panu Dyrektorowi, ale się nie zgodził - ten cały sprzęt znajduje się w byłym budynku 

gimnazjum, bo nikt tego chłamu nie chce. On tam leży i niszczeje. Dlatego chciałbym, żeby tutaj zajęła się ta 

komisja sprawą niegospodarności. Dlaczego wynajęto bez przetargów? Dlaczego mam w informacji pięknie 

napisane tak: wartość przekazanego w ramach umowy dzierżawy sprzętu oraz wyposażenia zgodnie z 

dokumentacją księgową wynosi 0, szacunkowo 309? No to dobrze, to wszystko oddajmy, oddajmy za darmo 



za 2000 zł. Wiecie, dlaczego nie wchodzi ZOZ Ochota? Bo gdzie ma wejść? Tam trzeba zrobić remont. Tam 

trzeba dokonać zakupu wyposażenia. Kupiliśmy wyposażenie. Dlaczego nie będzie, nie może być w 

publicznej służbie zdrowia, tylko musi być w prywatnej? Chciałbym, żeby komisja zbadała, jakie ma układy 

Pan Wójt Zaręba z Dyrekcją Judyty, bo dla mnie jest to podejrzane, dlaczego likwiduje się przetarg na 

wynajem sprzętu medycznego. Dla mnie jest to podejrzane i chcę, żeby to było zbadane. I chciałbym, żeby 

było to zbadane przez uczciwą, uczciwą komisję, do której ja członków komisji mam zaufanie. A nie 3-ch 

Panów, którzy pójdą i tak jak zrobili to za pierwszym razem stwierdzą: wszystko było super, to prokuratura 

się myli. 

Nie bawmy się, Szanowni Państwo, teraz w zadanie dla Komisji Rewizyjnej. Powołajmy przyzwoitą 

komisję, która spokojnie zbada tę całą sprawę, bo ja mam dosyć afer, utraty majątku i dziwnych działań. 

Dziękuję serdecznie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ad vocem - Pan Radny Pawlikowski.  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Radny Ostrzyżek, czy może pan się odezwać teraz. Panie Radny. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju, nie udzielałem Panu głosu. Głosu udzieliłem Panu Radnemu Pawlikowskiemu, zgadza się? 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ale Pan Pawlikowski nie zabierał jeszcze głosu. Panie Radny Ostrzyżek? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panu nie udzieliłem głosu. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Mogę się odezwać, o ile mi tylko Przewodniczący pozwoli. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Głos ad vocem dla Pana Radnego Pawlikowskiego. 

Nie ma pana Tadeusza, proszę głos dla Pani Henryki Koper. 

Proszę bardzo, Pani Radna Henryka Koper o zabranie głosu. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Tak, tak. Chciałam powiedzieć, że zgadzam się z Panią Teresą Senderowską, Panią Radną i z Panem 



Radnym Andrzejem Zawistowskim. Wszystko to, co powiedzieli jest prawdą. A może jeszcze ja dodam od 

siebie pewne elementy. Komisja Rewizyjna już się tym tematem zajmowała i nic nowego nie wniesie. Poza 

tym, że wszystko jest w porządku tak jak poprzednio. Ośrodek Zdrowia po 2 latach potrzebuje nowych 

pozwoleń. Te pozwolenia muszą spełniać pewne wymogi. Ośrodek w tej chwili, żeby spełnić pełne wymogi i 

uzyskać pozwolenia do działalności jako Ośrodek Zdrowia musi mieć zrobione np. toalety dla inwalidów. To 

jest wysoki, wysokie koszty remontu, ponieważ dotychczasowe toalety nie spełniają. Toaleta dla inwalidów 

powinna być bardzo szeroka. Nie tylko w drzwiach, ale i w środku. Tu tego nie ma. Poza tym jeżeli chodzi o 

windę - winda jeszcze zaraz po otwarciu Ośrodka Zdrowia miała wiele problemów. Ja sama zostałam kiedyś 

nawet zamknięta w tej windzie z innym Radnym. Bo mieszkańcy zgłaszali właśnie ten problem, że winda nie 

działa, a sala rehabilitacyjna znajduje się na drugim piętrze. Poza tym dostosowanie w tej chwili budynku do 

odbioru wymaga dużych nakładów. Poza tym utrzymanie tego budynku też w dzisiejszych czasach będzie 

bardzo kosztowne, bo tam jest elektryczne ogrzewanie, gdzie w tej chwili prąd jest bardzo drogi. Poza tym 

chciałabym, żeby komisja doraźna stwierdziła, co zostało wynajęte ze sprzętu medycznego prywatnej 

przychodni. Żeby uzyskała taki wpis, jaka była wartość tego sprzętu w dniu zakupu. Bo my tego w tej chwili 

nie wiemy, ile i jakie koszty gmina poniosła na cały sprzęt. Poza tym, ile prywatny podmiot Judycie płaci 

Gminie za wynajęcie tego sprzętu. Ja w skali roku nie wiem? Poza tym chciałabym, żeby te sprawy komisja 

doraźna do tych spraw powołała biegłego. Żeby ocenił te wartości. Dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Pani Radnej za zabranie głosu. Teraz widzę z powrotem jest Pan Radny Tadeusz Pawlikowski. 

Głos ad vocem, tylko nie wiem do czyjej wypowiedzi. Proszę bardzo, głos dla Pana Pawlikowskiego? 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Chciałbym się tu odnieść do wypowiedzi Pana Zawistowskiego i chciałbym rozmowę, Panie 

Przewodniczący, zacząć też z Panem. W którym roku oddany został Ośrodek Zdrowia, pamięta Pan?  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

W 15-stym? 14-sty? 15-Sty? W 14-stym, tak?  

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

I kto był Zarządcą w tym Ośrodku Zdrowia?  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Zarządcą - ZOZ Ochota. 



Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

ZOZ Ochota. Pamiętamy wszyscy jak  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Przepraszam bardzo, pomyłka. Już nie pamiętam w tej chwili dokładnej daty. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

No dobrze, nie musi być dokładna. Nie chodzi o to. Nie chodzi o datę. Pamiętamy wszyscy jak się stało pod 

Ośrodkiem Zdrowia w kolejce, załóżmy 50-ciu osób o godzinie 4 rano. Ja też tam jeździłem z małżonką, z 

dziećmi i bardzo często o 4 rano wszyscy stali i czekali. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Do kogo to jest ad vocem? Panie Radny Ostrzyżek, Panie Przewodniczący - do kogo to jest ad vocem? 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę mi nie przeszkadzać. Pan zachowuje się bardzo nieelegancko. Ja Panu nie przeszkadzałem. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Mnie Pan Ostrzyżek przerwał i nie dał mi ad vocem, jak nie wziąłem udziału w dyskusji. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Górecki, Panie Górecki - ja Panu nie oddawałem głosu jako Przewodniczący i tylko wypowiadałem się 

jako Przewodniczący i co na ten temat uważam, na temat ad vocu. Teraz nie mam nic do tego. Ja nie 

prowadzę. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Rozumiem, że nie ma Pan nic do gadania. Rozumiem, dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Radny - powtarzam - jeżeli Panu się nie udziela głosu żeby Pan go nie zabierał. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Ale pan Górecki ma rację. Panie Przewodniczący, niech Pan zareaguje na głosy ad vocem, żeby one były na 

temat. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Są na temat, są na temat Ośrodka Zdrowia. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Nie - ad vocem jest do kogoś. Panie Przewodniczący? 



Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Do Pana Zawistowskiego jest to ad vocem. Jeżeli Pan chce wiedzieć, to jest to do pana Zawistowskiego ad 

vocem.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale ja nie mówiłem o kolejkach. Jeszcze raz  

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale ja mówię o kolejkach. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ale to poczeka Pan, Panie Radny Pawlikowski, na kolejną swoją tutaj kolejkę i będzie Pan mógł się 

wypowiadać. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Górecki, Pan się zachowuje nie będę mówił jak. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

A Pan się zachowuje, przed chwilą Pan Radny Ostrzyżek zwracał uwagę 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja Panu nie przeszkadzałem, więc proszę mi nie przeszkadzać. Panie Przewodniczący, pamięta Pan jak 

wielokrotnie żeśmy rozmawiali na temat ZOZ-u Ochota i zapraszaliśmy Pana Zakrzewskiego tutaj do nas na 

posiedzenia komisji, na posiedzenia Rady Gminy... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę Pana Aranowskiego. Dziękuję. Proszę, Panie Tadeuszu. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

A co to ma wspólnego z łamaniem prawa? 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Jak Pan Zakrzewski obiecywał, że w tym Ośrodku będzie tylu lekarzy, tylu lekarzy, tylu lekarzy. Natomiast 

nadal kolejki były o 4-tej rano po 30, 40, 50 osób. Są zdjęcia robione przez pewną osobę, która krytykowała 

te kolejki, jak również krytykowała naszą Radę Gminy. Panie Przewodniczący, podjęliśmy kiedyś taką 

decyzję, że ogłosimy przetarg, to było na sesji Rady Gminy, jest chyba ku temu taka uchwała nawet i ten 

przetarg żeśmy ogłosili. Okazało się, że wygrała to firma bardzo dobra, która przez 2 lata praktycznie 

dokładała do tego Ośrodka, ponieważ oczywiście nie miała tylu mieszkańców, ile powinna mieć. Jak się 



okazało, że firma która dokładała przez 2 lata, w trzecim roku zaczęła wychodzić na prostą - okazało się, że 

jest to bardzo złe i trzeba tą firmę zarekomendować tam gdzie trzeba, tam gdzie trzeba, żeby ta firma więcej 

już nie mogła naszych tutaj leczyć mieszkańców. Było po 4-ch lekarzy, było po 5-ciu lekarzy. Jeżeli to 

komuś przeszkadza, to niech tego nie słucha. Mieszkańcy byli zadowoleni, ucieszeni.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale to nie jest ad vocem, ja chciałbym ad vocem do siebie. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Na telefon można było się zapisywać do Ośrodka Zdrowia  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Pawlikowski, ja proszę o ad vocem do mnie..  

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Na telefon można było się zapisywać do Ośrodka Zdrowia. Nie trzeba było  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ad vocem do mnie, Panie Pawlikowski 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie trzeba było czekać w kolejkach. Ad vocem to zaraz do Pana. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Przewodniczący prowadzi tą sesję 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja czekam cały czas, no poszedł bym sobie na spacer, ale ma być ad vocem do mnie to czekam. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Jak ad vocem do Pana - Pan obiecał kiedyś mi listę, na której Pan razem ze swoimi kolegami, przyjaciółmi 

złożyli doniesienie w sprawie Ośrodka Zdrowia 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nic takiego nie obiecywałem 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju, ja ad vocem: czekam nadal na tą listę od Pana. Jest protokół z komisji, z sesji Rady Gminy, 

na której Pan wyraźnie powiedział: ja Panu tą listę udostępnię. Proszę mi udostępnić tą listę. Dziękuję. 



Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja Panu udostępniam listę. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panowie - za dużo emocji. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

To jest, proszę bardzo, czysta kartka papieru, to jest lista. Ponieważ ja nie składałem zawiadomienia, więc 

teraz Panu ją przekazuję. Widzi Pan to zawiadomienie? Widzi Pan mój podpis? 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju, proszę. Panie Przewodniczący, proszę o głos. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Jak ktoś gada głupoty, to niech zacznie myśleć. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę nie wchodzić w wypowiedź Pana Radnego Pawlikowskiego. Panie Tadeuszu 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

A miało być ad vocem... 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Pan Tadeusz już skończył chyba 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

... że ja składałem donos. Nie składałem. To nie ja składam, Panie Pawlikowski, donosy do Powiatu. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Był Pan na liście 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

To nie ja szantażuję ludzi.... 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Był Pan na liście. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie byłem na liście. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Pan panuje nad sytuacją? 



Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale Pan się przyznał, że Pan był. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Jest protokół z tego.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

No to proszę zobaczyć.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę sobie 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dobrze - dziękuję - Panie Przewodniczący. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja nie jestem donosicielem takim jak Pan, Panie Pawlikowski.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panowie, Panowie, proszę wyłączyć mikrofony 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja nie szantażuję ludzi... 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja nie umiem donosić 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja nie mówię na Policji, że nie pamiętam, bo byłem pijany.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący jest tam Pan obecny? Proszę wyłączyć mikrofon 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Chce Pan ze mną dyskutować, Panie Pawlikowski, to proszę bardzo. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, Pan celowo tak pozwala, żebyśmy się kłócili? 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Niecelowo, Panie Górecki, słyszy Pan wyraźnie, że proszę Pana Marcina o wyłączenie mikrofonów. Nie 

wiem dlaczego Pan Marcin tego nie robi. Pan bezustannie wchodzi w wypowiedzi każdego Radnego, który 

nie jest jakby pod Pana myśli wypowiedź tutaj prezentowana przez poszczególne osoby. Teraz jest głos dla 

Pana, proszę bardzo o zabranie głosu Pana Radnego Góreckiego. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący 

 

ja odnoszę wrażenie, że Pan celowo daje jak gdyby taki upust i wtedy robi się po prostu, jakby Pan to robił 

celowo naprawdę. Bardzo dziękuję Pani Teresie Senderowskiej, że oddała tutaj mi pole, bo rzeczywiście była 

też Ad Vocem, ale miała prawo. Radny Ostrzyżek zwracał uwagę, Pan Przewodniczący, żeby tak się nie 

wydarzało, ale widzę, że Pan pozwala. Robi Pan chyba celowo takie zamieszanie. Panie Przewodniczący, ja 

chciałbym się zwrócić do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej zanim złożę wniosek jeszcze 

merytoryczny. Czy Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej może nam powiedzieć, czy ta Komisja 

Rewizyjna w tym składzie jest w stanie podołać temu nowemu zakresowi kontroli, który jest bardzo szeroki. 

I chciałbym usłyszeć odpowiedź Pana Przewodniczącego, czy jest w stanie pokierować tutaj komisją w taki 

sposób, żeby ta kontrola się odbyła w ciągu, jak słyszę, 14 dni, gdzie jest tyle dokumentów, ale mimo 

wszystko Pan Przewodniczący Marcinkowski sceduje w tej chwili zakres kontroli na tą komisję. Dobrze by 

było, żebyśmy się dowiedzieli, czy rzeczywiście ona sobie z tym poradzi i zanim będę mówił dalej to proszę, 

żeby Pan Przewodniczący tej komisji odpowiedział mi na to pytanie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę Panie Ryszardzie.  

Ryszard Kowalczyk (Radny)  

Panie Radny Górecki, ja uważam, że Komisja rewizyjna musi wykonać to, co zatwierdzi Rada zgodnie z 

ustawą samorządową i ze statutem gminy. Więc jeżeli rada przegłosuje i sceduje to na Komisję rewizyjną, no 

to Komisja rewizyjna w składzie, który posiada, myślę, że jest w stanie zrealizować to. Dziękuję.  

Andrzej Górecki (Radny)  

Czy Pan widzi w komisji kontrolnej, czyli w tym składzie kontrolnym tylko 2 panie? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Czy to jakieś przesłuchanie jest? 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Co to ma jedno do drugiego na tym etapie? 

Ryszard Kowalczyk (Radny)  

Komisja rewizyjna ma skład pięcioosobowy, Panie Górecki. Także jest 5 osób, dziękuję. 

Andrzej Górecki (Radny)  

Dziękuję. Chciałabym tylko zauważyć, że dzisiaj mamy już piąty praktycznie miesiąc tego roku. Komisja 

jeszcze nie zdołała wybrać składu do kontroli, który ma już zapisany. Ja wiem, że w tamtym, w poprzednim 

roku chyba, jeden z Radnych w ogóle w żadnej kontroli nie uczestniczył. Także nie wiem, jak sobie z tym 

poradzi. I ja mam taki wniosek formalny, Panie Przewodniczący, do Pana, bo widzę, że w uzasadnieniu Pana 

projektu uchwały, który praktycznie jest, jeżeli chodzi o zakres, to stały z tym, który dotyczy komisji 

doraźnej, następnego punktu porządku obrad. Czy Pan jest skłonny, Panie Przewodniczący, uzupełnić to 

uzasadnienie o uzasadnienie z tej komisji doraźnej? Ono praktycznie nie wymaga żadnej poprawy. Tam jest 

po prostu to uzasadnienie bardzo rzeczowe. Pana to uzasadnienie jest takie żenująco niewystarczające. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę nie obrażać Adwersarza. Gorąco Pana proszę. 

Andrzej Górecki (Radny)  

W jaki sposób Pana obraziłem? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Wyrażenie lakoniczne jest użyte odnoszące się do treści złożonych propozycji kontroli. Można byłoby 

spokojnie to samo przepisać, co jest ujęte, powiedzmy w treści punktów kontrolnych i nie byłoby problemu. 

Można by to było zrobić, Panie Radny Górecki, po prostu ujęte w jednym zdaniu odnosząc się do propozycji 

trzech punktów dotyczących kontroli w temacie Centrum Medycznego. 

Andrzej Górecki (Radny)  

Nie widzi Pan potrzeby uzasadniać tego w sposób bardziej klarowny i rzeczywiście dogłębny? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie powiedziałem, że nie widzę potrzeby. Po prostu zachowuje się Pan niegrzecznie. 

Andrzej Górecki (Radny)  

Nie, ja pytam, czy Pan nie widzi potrzeby. Ja tylko tak pytam, Panie Przewodniczący. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Na będę polemizował. 

Andrzej Górecki (Radny)  

Miał zgłaszać wniosek, w takim wypadku, o wniosek merytoryczny, aby jednak uzupełniony został ten Pana 

projekt o uzasadnienie, które jest w kolejnym porządku obrad w projekcie uchwały, czyli chodzi o komisję 

doraźną. Tam nie ma praktycznie nic do poprawienia. Jest mowa o komisji. Można dopisać komisję 

rewizyjną i jest cała tutaj, jak gdyby praca do wykonania. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Przypomnę sobie treść uzasadnienia. Oczywiście musimy wykreślić te punkty z celem zadań komisji, bo są 

inne treści, Panie Andrzeju, jeżeli Pan mówił, że może to być z całości. Także Pan zwróci uwagę na treść w 

czwartym i trzecim akapicie i wypunktowane propozycje kontrolne. Widzi Pan to?  

Andrzej Górecki (Radny)  

Tak, zaraz, proszę chwilę. Przełączę sobie tylko. Bo Pan troszeczkę zmienił, jak gdyby tutaj, rozumiem. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nic nie zmieniłem. Nie mam prawa zmieniać żadnej treści złożonego wniosku, Panie Radny Górecki. 

Andrzej Górecki (Radny)  

Nie, ja mówię, że Pan zmienił, jak gdyby swój projekt leciutko w tych sprawach. Tam chyba nie ma § 18 

bodajże, czyli troszeczkę jest zmienione. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Jest inny Panie Radny Górecki. Odnosi się do tych samych kwestii, które ujęte są we wniosku złożonym w 

dniu wczorajszym przez Pana Radnego Wiesława Szustaka. Także po wykreśleniu elementu "Celem 

działania komisji jest przeprowadzenie postępowania wyjaśniającego w przedmiocie..." i te jeden, dwa, trzy 

punkty. Tak zgadzam się, że pozostała część znalazła się w uzasadnieniu. 

Andrzej Górecki (Radny)  

Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Jako autopoprawka do projektu uchwały. Proszę bardzo, głos dla Pani Radnej Teresy Senderowskiej. 

Teresa Senderowska (Radna)  

Chciałam odnieść do wypowiedzi Pana Radnego Pawlikowskiego. Panie Radny, ja chciałabym powiedzieć, 



że obowiązkiem naszym, wszystkich Radnych, jest dbanie o stan majątku Rady Gminy Raszyn. I tutaj 

przestępstwo jest ścigane z urzędu. Także tutaj proszę nie mówić, że tutaj, któryś z Radnych zrobił jakiś 

przestępstwo, że zawiadomił prokuraturę. To jest przestępstwo ścigane z urzędu i obowiązkiem każdego, nie 

nawet mieszkańca, każdej osoby, która poweźmie wątpliwości, jest zawiadomienie właściwych organów, 

także proszę tutaj takich nie wysuwać... 

Tadeusz Pawlikowski (Radny)  

Ja nie mówiłem o przestępstwie. Takiego słowa nie powiedziałem. 

Teresa Senderowska (Radna)  

Powiedział Pan, że zawiadomiona została prokuratura. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny)  

Tak, ale to nie jest przestępstwo. 

Teresa Senderowska (Radna)  

O możliwości podejrzenia o przestępstwo, a to tak się nazywa.  

Tadeusz Pawlikowski (Radny)  

Tego nie powiedziałem. Powiedziałem o zawiadomieniu. Proszę nie wmawiać tego, czego nie powiedziałem. 

Teresa Senderowska (Radna)  

O możliwości podejrzenia przestępstwa. Ale proszę Pana, ja teraz mówię. Potem Pan będzie mówił. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny)  

Ale proszę nie kłamać. 

Teresa Senderowska (Radna)  

Jest u nas taka zasada, że nie wchodzimy sobie wzajemnie w zdanie. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny)  

Można mówić, co się chce. Proszę mówić te słowa, które ja mówiłem. 

Teresa Senderowska (Radna)  

Proszę Pana, przestępstwo utraty majątku jest przestępstwem ściganym z oskarżenia publicznego. I każdy, 

kto podejmie jakąkolwiek informację o podejrzeniu popełnienia przestępstwa, również sam prokurator, 

wszczyna z urzędu postępowanie. Także chciałam tylko to wyjaśnić. I to jest obowiązkiem, dbałość o 

majątek. Tu nie chodzi o to, bo na razie jest postępowanie w sprawie przeciwko komuś. Także to są 

normalne procedury i proszę nie wprowadzać, tutaj mieszkańców czy kogokolwiek w błąd, bo jest oczywiste, 



że takie procedury muszą być przeprowadzone, bo to są bardzo duże pieniądze, wielomilionowe nakłady i 

utrata majątku o wielkiej wartości. I dlatego prokuratura zajmuje się tą sprawą. Nie prowadzi jej przeciwko 

komukolwiek, tylko na razie jest postępowanie w sprawie. Jeżeli chodzi natomiast o powołanie komisji 

doraźnej, uważam absolutnie za uzasadnione. I chciałabym nadmienić, że w komisji rewizyjnej jest 5 osób. 

Natomiast chcę powiedzieć, że ja nie jestem w stanie podjąć się i podpisać się i sporządzić również protokół, 

który oddawałby rzeczywisty stan faktyczny, ponieważ jest to czas zbyt krótki. Bardzo ważna sprawa, czas 

bardzo krótki, dlatego proszę Państwa Radnych, żeby dobrze to przemyśleć, jeżeli to ma być zrobione 

dobrze, jeżeli to ma być zrobione profesjonalnie, jeżeli ma być sporządzany protokół. Wniosków usłyszałam 

bardzo dużo, nawet o Biegłego. Jak można proszę Państwa powołać Biegłego czy zasięgnąć opinii Biegłego 

w terminie 14 dni? 14 dni się sporządza protokół. Jaka jest logika tego postępowania? Jeżeli Rada Gminy, 

czy też poszczególni Radni zgłaszają wnioski, mówią do członków komisji rewizyjnej, jak ma wyglądać 

praca, jakie mają zalecenia, obowiązkiem komisji jest należyte działanie, ale musi to być działanie i 

terminowe i rzetelne. Żeby to działanie było terminowe i rzetelna, to na to potrzeba czasu. Wszyscy Radni są 

czynni zawodowo. Nie ma takiej proszę Państwa możliwości, żeby w terminie 14 dni zająć się tak obszerną 

sprawą. Dlatego też uważam, że powołanie komisji doraźnej jest zasadne. Jeszcze raz to podkreślę, dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Głos ad vocem Pan Radny Pawlikowski. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny)  

Panie Przewodniczący, moją intencją było wykazanie, że w ośrodku zdrowia, gdzie pan Zbyszek Figat 

zarządzał, to mieszkańcy mogli sobie na telefon zadzwonić i spotkać się z lekarzem o godzinie, o której 

chcieli. To wszystko funkcjonowało normalnie. Przyszedł pewien rok, w którym się okazało, że to komuś 

przeszkadza i trzeba to wszystko zmienić. I stąd, w tej chwili, mamy tak wielki problem z tym. Ja myślę, że 

to polegało na tym, że było za dobrze. Mieszkańcy mieli za dobrze. Za dobrze, bo dzwonili na telefon, jechali 

sobie do lekarza, nie czekali w kolejkach po 3/4 godziny, od godziny czwartej czy od godziny piątej rano. 

Chciałbym tylko to, ad vocem powiedzieć, że było dobrze. Było bardzo dobrze. Funkcjonowało to naprawdę 

dobrze. Trzeba było to zepsuć. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie ma głosu ad vocem, bo zbyt często się to pojawia w dzisiejszej dyskusji. Teraz jeszcze mamy głos ad 

vocem Pana Ryszard Kowalczyk. Do czyjej wypowiedzi Panie Radny? 



Ryszard Kowalczyk (Radny)  

Panie Przewodniczący, to znaczy, do Pani Teresy Senderowskiej, do Pana też. Chodzi mi właśnie o tym 

terminie, bo tu musiałem wyjść na chwilę, nie słucham cały czas. Dlaczego ten termin 14 dniowy?  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Termin w statucie jest 15 dni roboczych, § 73. Nie ma 14 dni. 

Ryszard Kowalczyk (Radny)  

Na przeprowadzenie kontroli, tak. Na podstawie tego, dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę bardzo. Ad vocem było dla Pani Teresy Senderowskiej. 

Teresa Senderowska (Radna)  

Ja tylko chciałam powiedzieć, już króciutko, do Pana Tadeusza Pawlikowskiego. To, że były kolejki itd. to 

jest prawda, ale co to ma do rzeczy do utraty majątku? To nie ma żadnego znaczenia. Proszę Państwa, to są 

inne sposoby rozwiązania takich problemów, a nie od razu takie sposoby, żeby tracić, żeby wypowiadać 

umowę, żeby robić takie postępowania, żeby dochodziło do takich sytuacji. Dlatego to są dwie różne sprawy. 

Tylko tyle chciałam powiedzieć. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo. Głos dla Pana Radnego Marka Bańburskiego. Proszę Panie Marku.  

Marek Bańburski (Radny)  

Dobry wieczór Państwu. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Mogę poprosić o głos? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Tak, tylko ja Pana nie widzę. Szkoda, że nie ma możliwości zabrania głosu i zgłoszenia się. Ja Pana po 

prostu widzę, ale nie widzę podniesionej ręki. To jest ten problem w tym programie. Dobrze, okej. 

Marek Bańburski (Radny)  

Przysłuchuje się z olbrzymią taką, ogromną cierpliwością i tej nagonce. Cokolwiek by nie powiedzieć, 

jakkolwiek by tego nie nazwać - nagonce. Jak można, ja rozumiem, że pamięć ludzka ma to do siebie, że jest 

krótka i jest wybiórcza, ale jak można zapomnieć o tym, że nie można się było dostać do lekarza w 

normalnych, że tak powiem ludzkich, przyzwoitych warunkach. Jak można w tej chwili wynosić jedną służbę 



zdrowia, która się zupełnie nie sprawdziła. Która dlaczego była zmieniona? Dlatego, że się nie sprawdziła, 

dlatego, że ludzie nie mogli się dostać do lekarza, dlatego, że od godziny czwartej trzeba było stać w kolejce, 

żeby się zapisać. Jak można o tym zapominać. Dlaczego to było zmienione? Ano właśnie dlatego, że się nie 

sprawdziło. I w tej chwili słyszę, że Pan Dyrektor jest taki świetny i czego on nie obiecuje, czego nie zrobi w 

tym naszym Raszynie. Tylko miał możliwość. Dlaczego tego nie zrobił? Odnoszę wrażenie, że w tej chwili 

dla wielu z Państwa Radnych im gorzej jest, tym lepiej, tym jesteście bardziej zadowoleni. Z jakiego powodu 

to jest? Naprawdę aż przykro tego słuchać. Ja rozumiem, że nie wszystko przebiegło po naszej myśli, ale są 

Radni z tamtej kadencji, którzy głosowali za tym, że konieczna jest zmiana ZOZ-u Ochoty w Raszynie. I w 

tej chwili zapominają o tym, w tej chwili mówią, że Pan Dyrektor Zakrzewski jest świetny. Jak można? Ja 

rozumiem, że jakieś cele przyświecające nie pozwalają wam przyznać się do tego, że za czasów po zmianie 

ZOZ-u Ochota nareszcie Służba Zdrowia w Raszynie była przyzwoita. Przyznać trzeba, jak to jedna z 

Radnych mówi, trzeba obiektywną prawdę powiedzieć. Nie można tylko wychwalać jednego a krytykować 

drugiego, bo to wcale nie jest tak. Zastanówcie się, czy naprawdę było tak źle? Za czasów Judyty i czy 

naprawdę było tak świetnie wcześniej? Ja, z racji może już wieku, pamięć może nie ta, ale pamiętam to. 

Podejrzewam, że wy państwo też. Nie oszukujcie mieszkańców, że wszystko jest teraz źle, bo tak nie jest. 

Chciałem tylko tyle powiedzieć, bo więcej już sumienie i serce mi nie pozwala. Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Wójcie, proszę głos dla Pana. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Proszę Państwo, ja tutaj wysłuchałem właściwie już wyroku tej komisji, która ma powstać. Tu z tym 

właściwie po co ona ma powstać. Ja rozumiem, że czas dłuższy dla jej obradowania potrzebny jest po to, 

żeby temat ten grillować w nieskończoność i z tego wyciągnąć nie korzyści dla naszych mieszkańców, tylko, 

żeby wyciągnąć z tego odpowiednie korzyści polityczne. Zresztą tutaj już padały jakieś aluzje, krzyki z 

nazewnictwem nawet partii politycznych. Ja chciałbym Państwu odczytać jedno stanowisko Rady Gminy 

Raszyn z tamtego okresu. Przeczytam Państwu to stanowisko. Stanowisko Rady Gminy Raszyn w sprawie 

przedłużenia umowy dzierżawy Centrum Medycznego w Raszynie przy ulicy Poniatowskiego 18. Jest to 

stanowisko z uwagi na fakt, że ja wystąpiłem o przedłużenie dla ZOZ-u Ochota umowy, która 

obowiązywała. Rada Gminy udzieliła tego przedłużenia na kolejne 2 lata. Jednocześnie wystosowała takie 

stanowisko. Stanowisko Rady Gminy Raszyn w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy Centrum 

Medycznego w Raszynie przy ulicy Poniatowskiego 18 wybudowanego w całości z podatków mieszkańców, 

oddanego do użytku w listopadzie 2012 roku w ręce dotychczasowego operatora ZOZ Ochota rozbudziło 



wśród pacjentów Gminy Raszyn ogromne nadzieje na poprawę jakości świadczonych usług medycznych. 

Nowoczesny budynek wraz z wyposażeniem miał być atutem Dyrekcji ZOZ Ochota do przyciągnięcia 

dodatkowej kadry lekarskiej, zwiększenia zakresu usług medycznych, poprawy organizacji pracy, a przede 

wszystkim łatwiejszej dostępności świadczenia usług medycznych. Okres dotychczasowej rocznej 

działalności Centrum Medycznego rozwiał te nadzieje. W związku z zaistniałą sytuacją Rada Gminy Raszyn, 

mając na uwadze dobro mieszkańców oraz jakość świadczonych usług, stoi na stanowisku, aby Wójt Gminy 

Raszyn, podpisując umowę dzierżawy ZOZ Ochota, korzystając z udzielonego na mocy uchwały 

upoważnienia, wziął pod uwagę okres związania umowy nie dłuższy niż do roku 2015. Podpisanie 

warunkowej umowy do możliwości przeprowadzenia oceny świadczonych usług medycznych, szczególnie, 

że w tym okresie zostanie dokończony drugi etap budowy Centrum Medycznego i umożliwi podjęcie decyzji 

dotyczącej dalszej współpracy ZOZ Ochota. W przypadku negatywnej oceny mieszkańców Gminy Raszyn 

należy przystąpić do procedury ogłoszenia konkursu i wybrania nowego operatora Centrum Medycznego w 

Raszynie z niezbędnym pakietem usług dofinansowanych przez NFZ. Podpisano przewodniczący Rady 

Gminy Raszyn Dariusz Marcinkowski. Pan Przewodniczący w tamtym czasie w tym stanowisku Rady 

uspakajał mieszkańców, dlatego że wzburzenie mieszkańców było tak duże, że ZOZ Ochota dalej, że tak 

powiem, może funkcjonować w tym budynku, że zaproponował Radzie Gminy ogłoszenie takiego 

stanowiska po to, żeby Rada Gminy dała w sposób jednoznaczny, określiła się, swój stosunek do operatora 

do ZOZ-u Ochota, który świadczy usługi medyczne. Chciałbym również zwrócić uwagę, że w nowo 

wybudowanym ośrodku jako pierwszy najemca był nie kto inny jak ZOZ Ochota. Bardzo dobrze znał 

ośrodek, funkcjonował i, że tak powiem, był pierwszym użytkownikiem. Najdłuższym zresztą 

użytkownikiem, ponieważ od 2010 do roku 2015. Została oddana pierwsza część w 2012, kolejna część w 

2014. W związku z tym użytkował nowy budynek. Proszę Państwa nieprawdą też jest, bo tutaj dla 

odniesienia, że tak powiem, jakiegoś tutaj atmosfery, jedna z Pani Radnych mówi jakiś nonsens o tym, że 

budynek ogrzewany elektrycznie. Proszę państwa, to jest nieprawda. Budynek ma normalnie ogrzewanie 

gazowe. Zresztą wystarczy popatrzeć na komin jak dym leci, Pani Radna, z niego i wtedy może Pani mieć 

pewność stuprocentową, że budynek jest ogrzewany na paliwo gazowe w tym wypadku. Chciałbym też 

Państwu zwrócić jedną uwagę. W momencie mojego wystąpienia do ZOZ-u Ochota do Pana Dyrektora 

Zakrzewskiego, który jest tak wspaniałym zarządzającym, ja wnosiłem o przejęcie przez ZOZ Ochota 

sprzętu ruchomego, który był po środku, który Pan Dyrektor Zakrzewski bardzo dobrze znał, ponieważ przez 

prawie 5 lat ten sprzęt użytkował. W związku z tym, i chodziło o cały zakres sprzętu, który był przypisany do 

tego ośrodka zgodnie z listą wyposażenia ośrodka, którą mieliśmy do dyspozycji. ZOZ Ochota, chcąc 



utrudnić myślę trochę życie, że tak powiem, urzędowi, odmówił przejęcia tego sprzętu twierdząc, że jest mu 

niepotrzebny, bo zrozumiałem to tak, że sprzęt, który zainstaluje w nowym ośrodku, będzie jeszcze lepszej 

jakości, jeszcze lepiej będzie służył naszym mieszkańcom. Proszę Państwa to, co tutaj już słyszeliśmy, 

łącznie z prokuraturą, o której się mówi, że już tam prowadzi i już wskazuje i już zamyka Wójta Zarębę, to 

wszystko proszę Państwa jest zwykła potwarz. Dlatego, że jeżeli Pani Senderowska, jako Radca Prawny, 

myślę, że dobrze zna przepisy prawa. I oskarżanie jako argument przeciwko mnie, że jest prowadzone 

postępowanie, to jeżeli grupa, w tym wypadku Radnych i nazwijmy to "społeczników" w cudzysłowie, 

zrobiła takie doniesienie do Prokuratury Okręgowej, no to ta Prokuratura Okręgowa oczywiście wszczęła 

postępowanie. Byliście co niektórzy z Państwa przesłuchani na tę okoliczność. Tak wygląda rzeczywistość. 

Wszystkie działania, które podejmował urząd były działaniami, które były zgodne z prawem, wszystkie 

wystąpienia do miasta stołecznego Warszawy, na które się powołuje Pan Zawistowski są wystąpieniami 

zgodnymi z przepisami. One są niezwłoczne, można powiedzieć, po ogłoszeniu odpowiednich wyroków. To 

miasto stołeczne Warszawa, na co mamy zresztą dowody, wielokrotnie odkładało odpowiednie czynności i 

procedury po to, żeby było w stanie zapewnić przejęcia tego ośrodka. Zresztą proszę Państwa, nie 

oszukujmy, to że ośrodek działa do dnia dzisiejszego jest pewnym elementem, który najlepiej świadczy o 

tym, jaki stosunek ma dyrekcja ZOZ-u i upoważniony do zarządzania tym ośrodkiem i miasto stołeczne 

Warszawa. Po prostu myślę, że są kryte zupełnie inne powody tego, żeby ośrodek nie funkcjonował. W 

związku z tym nie można teraz zastawiać się jakimiś elementami, że ośrodek, nie wiem, jest zniszczony itd. 

Ośrodek ma eksploatację taką jak każdy budynek, który był użytkowany przez okres, został oddany pierwszy 

etap w 2012 roku, czyli tak jak tutaj Państwo widzicie minęło już 10 lat. W związku z tym po 10 latach mogą 

być jakieś niewielkie zabrudzenia, mogą być jakieś ślady użytkowania albo, nie wiem, kołki w ścianach, 

gdzie wisiały jakieś zdjęcia czy regulaminy. To wszystko oczywiście jest, ale proszę Państwa, w ogóle było 

przejęcie komornicze niespotykane w takich sytuacjach. To ono było m.in. powodem wydłużającego się 

terminu. Bardzo drobiazgowe, udokumentowane wszystkimi zdjęciami, i dokumentacją fotograficzną, 

przejęcie poszczególnych pomieszczeń, pomieszczenie za pomieszczeniem. Wszystkie sprzęty, które są w 

ośrodku zdrowia wbudowane, mówię o wyposażeniu, centrale wentylacyjne, piece, jak również winda, o 

której tutaj jedna z Pani Radnych mówiła, że się kiedyś tam w niej zatrzasnęła czy coś tam sobie zrobiła. No, 

trzeba umieć obsługiwać windę, bo to pewnie jest dość wrażliwy mechanizm. Wszystkie te urządzenia mają 

odpowiednie UDT-y, mają odpowiednie przeglądy. Budynek również ma odpowiedni odpowiednie 

przeglądy, które zostały przekazane ZOZ-owi Ochota w bardzo skrupulatnej dokumentacji, która została 

przekazana. Mało tego, ZOZ Ochota zażądał dokumentacji w oryginale i taką dokumentację oryginalną, czyli 



nie kopię, tylko oryginały, miał przekazaną. My mamy kopie tej przekazanej dokumentacji. Proszę Państwa, 

minęły 4 miesiące, bo tam jeden z Radnych mówił, że 5, minęły 4 miesiące, 4 i pół miesiąca może, bo to pod 

koniec grudnia był oddawany ośrodek z powrotem... To znaczy oddał, nie został, bo chęć oddania była już w 

momencie, kiedy tylko drugi wyrok apelacyjny został ogłoszony. Przy czym w przypadku później sprawy 

kasacyjnej, oczywiście to przekazanie zostało zawieszone i po sprawie kasacyjnej, która nasza kasacja 

została oddalona przez Sąd, od razu wystąpiliśmy do miasta stołecznego Warszawy w celu przekazania. 

Mało tego, ja pamiętam, byłem osobiście w Zarządzie Mienia miasta stołecznego Warszawy razem z Radcą 

Prawnym Urzędu Gminy Raszyn, żeby tutaj umówić spotkanie na odbiór tego ośrodka. Proszę Państwa 

Warszawa, mówiąc w cudzysłowie oczywiście, odbierała ten ośrodek prawie 12 miesięcy. Tyle czasu minęło 

od tego spotkania, które odbyło się na ulicy Chałubińskiego w siedzibie Zarządu Mieniem miasta 

stołecznego Warszawy, do momentu podpisania, zresztą z Dyrektorem tegoż centrum, protokołu 

przekazania. Protokół przekazania bardzo drobiazgowy został podpisany przez osoby, które brały udział w 

tym przekazaniu i na dzień przekazania nie były zgłaszane żadne uwagi, mimo tego, że przecież było tam 

przynajmniej kilkanaście osób. Mało tego, w ramach przejmowania tego ośrodka byli również powołani ze 

strony miasta stołecznego Warszawy osoby kompetentne, inspektorzy z danych branż technicznych, którzy 

sprawdzali pod względem elektrycznym, pod względem wodno-kanalizacyjnym, pod względem CEO, jak 

również wentylacyjnym, grzewczym, wszystkie elementy konstrukcyjne, wszystkie elementy. I to wszystko 

ma odzwierciedlanie w tych protokołach, które mamy do odbioru. Proszę Państwa, proszę nie mówić, 

dlatego że ja rozumiem, że niektórzy ludzie zamiast wdawać w politykę, być może, że mają to we krwi, 

ponieważ tak czasami bywa, że to w genach przychodzi, to powinni się zająć wykonywaniem swojego 

zawodu, a niekoniecznie polityką. Ja myślę, że jeżeli ZOZ Ochota ma odpowiednią kadrę ludzi, którzy są w 

stanie tutaj wykonywać te czynności, czyli dbać o zdrowie naszych mieszkańców, to ja również będę 

zadowolony z tego stanu rzeczy, że ZOZ Ochota stanie na wysokości i w końcu pokaże, że jest instytucją, 

która choćby zasługuje na tą nazwę i to, że reprezentuje miasto stołeczne Warszawę, stolicę tego kraju. Tyle 

ode mnie. Ja uważam, że komisja rewizyjna jest tą komisją, która jest powołana do tego celu, żeby zbadać 

daną sprawę. Myślę, że wszelkie dokumenty komisji rewizyjnej będą przedstawione. Jeśli będzie wymagana 

jakaś sprawa związana z ekspertyzami dodatkowymi, chociaż nie wiem, czemu one miałyby służyć, bo 

takowe były robione już wcześniej, to również jesteśmy w stanie tutaj przekazać. Jesteśmy w stanie 

przekazać również opinię różnego rodzaju, które robiliśmy w tym czasie na rzecz już przyszłego 

postępowania o zwrot poniesionych nakładów. Tyle ode mnie proszę Państwa i to grillowanie, prawda, mnie 

tutaj... Tego budynku nikt nie zabrał, nie ukradł, nie przejął go żaden prywaciarz. Ten budynek jest i jest 



możliwy do wykorzystania dla naszych mieszkańców. I proszę to wziąć pod uwagę, a to, co robimy jako 

samorząd dla naszych mieszkańców, to mieszkańcy są w stanie ocenić bez, że tak powiem, takich 

demonstracyjnych wystąpień tutaj niektórych Radnych, jak mieliśmy możliwość usłyszeć, zobaczyć na 

dzisiejszej sesji. Także tyle ode mnie. Wydaje mi się, że to stanowisko rady, które przeczytałem najlepiej 

dokumentuje, dlaczego tak było realizowane i to, że było olbrzymie niezadowolenie z jakości usług ZOZ-u 

Ochota. Nie z tego, że ZOZ Ochota... Ponieważ nam, mnie było wszystko jedno, jaki będzie operator. Oby 

on dobrze leczył naszych mieszkańców, to było moim głównym celem szukania rozwiązania tej trudnej 

sytuacji. Także proszę Państwa, chciałbym na to państwu zwrócić uwagę. Myślę, że robiliśmy wszystko. 

Nadal jest możliwe w tym ośrodku przy tak dobrych warunkach, jakie tam są rzeczywiście wykonywać 

usługi najwyższej jakości, jeśli chodzi o opiekę medyczną. Tyle ode mnie, ja dziękuję. Wydaje mi się, że to, 

co usłyszałem dzisiaj, te oskarżenia, wnioskodawcy, którzy wnioskują o to, żeby pracowała komisja 

praktycznie już tutaj serwują nam wyroki jeszcze opatrzone odpowiednimi sformułowaniami, odpowiednimi 

często przeznaczonymi zupełnie faktami. Doprawdy to nie licuję z godnością Radnego. Tak mi się wydaje. 

Trzeba mieć przynajmniej jakiś dystans, starać się zachować te emocje. Nawet jeśli się nie lubi Wójta 

Zaręby, to jednak starać się pokazać, że pewne stanowiska powinny być w sposób, że tak obiektywny, 

analizowane i sprawdzane. Tyle ode mnie. Ja jestem w stanie przekazać państwu pełną dokumentację. Nie 

wiem jaką dokumentację ma Pan Andrzej Zawistowski. Myślę, że tylko taką, jaka jest korzystna dla ZOZ-u 

Ochota. Jeśli wyjmie się kilka czy kilkanaście pism z tego, co w tej korespondencji, która była między gminą 

Raszyn a miastem stołecznym Warszawa, można rzeczywiście różne rzeczy z tego wnioskować. Ja mam 

pełną dokumentację i z jednej i z drugiej strony i na pewno komisji rewizyjnej ją przekażę.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję Panie Wójcie. Przed wnioskiem formalnym, który w tej chwili będzie chciał złożyć Pan Radny 

Marek Bańburski. 

Henryka Koper (Radna)  

Panie Przewodniczący, ja się zgłosiłam. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Radna, moment. Poproszę, żeby w tej chwili nikt się nie odzywał z Państwa Radnych. Mamy przed sobą 

w tej chwili listę osób zgłoszonych do dyskusji. Jest jako pierwszy, związkiem formalnym, Pan Radny 

Marek Bańburski. Teraz tak, Szanowni Państwo, w kwestii treści merytorycznej uchwały, jeżeli będą pytania 

ewentualne w treści uchwały, którą Państwu... 



Henryka Koper (Radna)  

Ja chciałam się odnieść do wypowiedzi Pana Wójta, bo Pan Wójt mnie obraził. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Radna Henryka Koper, nie udzielam w tej chwili głosu nikomu. W tej chwili chce wyjaśnić... 

Andrzej Zawistowski (Radny)  

Mnie też obraził. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Nie wymieniałem Pani nazwiska ani imienia, proszę Pani. 

Hanna Karolak (Radna)  

Pan mnie wymienił i Pan mnie obraził, przepraszam bardzo. Chciałabym się wypowiedzieć. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Państwo obrażaliście mnie przez całą sesję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Szanowni Państwo, proszę o wyciszenie emocji. Pani mecenas, ja mam do pani pytanie w związku z tym 

proponowanym planem pracy komisji rewizyjnej. Zaproponowałem 3 tematy. W związku z tym, czy każdy z 

tych tematów może być rozpatrywany jako pojedynczy element kontroli? To jest pierwsze pytanie. Dwa - ze 

względu na złożoność i ważkość tematów, które są zawarte w moim wniosku, czy może komisja rewizyjna 

wydłużyć czas pracy w temacie wyjaśnień, które są zaproponowane jako plan pracy komisji rewizyjnej? To 

są moje pytania. Poproszę o odpowiedzi na te pytania.  

Hanna Karolak (Radna)  

Bańburski miał coś powiedzieć. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan Marek zaraz powie. Na razie ja zadałem pytanie Pani. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Pani mecenas, tutaj chodzi, do pani Karolak. Było pytanie Pana Przewodniczącego. 

Hanna Karolak (Radna)  

Przepraszam, Panie Wójcie. Przepraszam. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja rozumiem, że jest późno. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Czy coś powtórzyć? 

Hanna Karolak (Radna)  

To znaczy tak, zrozumiałam, że nie jest to pytanie do mnie, ponieważ była mowa o tym, jaki konkretnie ma 

być przedmiot działalności komisji. Natomiast, jeżeli chodzi o zapytanie czy można przedłużyć, jakby, 

procedowanie przez komisję, no to rzeczywiście artykuł § 73 statutu mówi o tym, że kontrola nie powinna 

trwać dłużej niż 15 dni roboczych. Myślę, że jest termin instrukcyjny. No, są pewne uprawnienia, rady 

kontrolne. Wydaje mi się, że tak, można byłoby ewentualnie w taki sposób sformułować te zagadnienia, 

które miałyby być przedmiotem kontroli, żeby taki termin mógł być dochowany. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ale dlatego drugie pytanie było, z mojej strony, czy złożone przeze mnie wnioski mogą być rozpatrywane 

jako wnioski pojedyncze. Czyli mamy 3 kontrole dotyczące zarówno realizacji przekazania placówki, 

dbałości o stan mienia i kwestię zwrotu poniesionych nakładów. To są trzy elementy. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady)  

Przecież to są różne sprawy, tak naprawdę. 

Hanna Karolak (Radna)  

Jeżeli są to sprawy rozłączne, bo chodzi o jakąś celowość prowadzenia kontroli, o to, żeby w jakiś taki 

sposób pragmatyczny podejść do sprawy. Jeżeli są to sprawy rozłączne, które mogą różnie potraktowane, to 

jak najbardziej mogą być trzy odrębne kontrole. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze, dziękuję bardzo. Proszę o wniosek formalny Pan Radny Marek Bańburski. 

Marek Bańburski (Radny)  

Szanowny Panie Przewodniczący, myślę, że już był tyle razy odgrzewany ten sam kotlet, że nic nowego już 

nic nie wniesie. Wnoszę o zamknięcie dyskusji i przejście na głosowanie Pana wniosków. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo. Zamykamy dyskusję. Przechodzimy do ustawienia związku formalnego zgłoszonego przez 

Pana Radnego Marka Węgrowskiego. Przystępujemy do głosowania. Wniosek formalny o zakończenie 

dyskusji i przejście do głosowania projektu uchwały. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Pani 

Radna Henryka Koper, teraz Pani Radna Agata Kuran. Dziesięć za, dziesięć przeciw. Wniosek nie uzyskał 

akceptacji. Dyskusja będzie prowadzona dalej. Proszę bardzo w kolejności zgłoszonych osób. Od razu 



zaznaczam, wnioski, dyskusja merytoryczna w temacie projektu uchwały. Innych głosów ad vocem nie będę 

udzielał. Proszę głos, Pan Radny Zawistowski. 

Henryka Koper (Radna)  

Panie Przewodniczący, ja chciałam się odnieść do wypowiedzi Pana Wójta w moim temacie. 

Andrzej Zawistowski (Radny)  

Pani Heniu, ja robię to samo. Poczekaj, dobrze? Dziękuję. To co powiedział Pan Wójt. Panie Wójcie ja mam 

dokumenty, ja nie robię manipulacji z dokumentami nie będę, że komuś coś dam, czegoś nie dam, żeby lepiej 

wypadło. To Pan stosuje politykę "Wiem, ale nie powiem, nie udostępnię". Proszę udowodnić, w jakim 

trybie, ile ja mam papierków od Pana, a w jakim trybie Pan wnioskuje. Czy jest wniosek w trybie dostępu do 

informacji, a czy to jest interpelacja, proszę to stwierdzić. Pan się w ten sposób bawi nie tylko ze mną. Proszę 

nie przerywać. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę spokojnie. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja jestem całkiem spokojny Panie Przewodniczący. Tylko ja też proszę, żeby mnie nie obrażano. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ja nie obrażam, ja tylko mówię. Mam Panu przesyłać teraz te wszystkie papierki, które Pan podpisuję, żebym 

ja udowodnił? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

To nie są papierki. 

Andrzej Górecki (Radny)  

Teraz następna sprawa. Dwie rzeczy były tutaj poruszane, i przez Pana Wójta i przez Pana Radnego Marka 

Bańburskiego. Szanowni Panowie, my nie oceniamy sytuacji, jaka była kiedyś i nie oceniamy tego, czy były 

kolejki, nie było kolejek, a jeżeli były dlaczego. Jeżeli Radni poprzedniej kadencji stwierdzili, że było źle i że 

trzeba przeprowadzić i wszyscy mówią o tym, że trzeba było przeprowadzić konkurs na operatora. Trzeba 

było taki konkurs przeprowadzić zgodnie z prawem, czyli zgodnie z warunkami darowizny. Czyli żeby był 

tam publiczny zakład opieki zdrowotnej. Pragnę Państwu przypomnieć, że w przetargu wystartował w tym 

konkursie ZOZ Nadarzyn i nie byłoby problemu, bo jest to publiczny zakład opieki zdrowotnej utworzony 

przez jednostkę samorządową. Nie chcę po raz kolejny robić Państwu wykładu na temat co to jest publiczna 

Służba Zdrowia, jakie są przepisy prawa. Gdyby Państwo Szanowni, Pan Przewodniczący Komisji 



przetargowej, Pan Andrzej Zaręba, postępował zgodnie z zapisami darowizny, to można było, ponieważ dwie 

firmy startujące w przetargu spełniły warunki - ZOZ Ochota i ZOZ Nadarzyn - można było wybrać jedną z 

dwóch. Ale przede wszystkim osoba, która była autorem regulaminu tego przetargu, czyli pan Andrzej 

Zaręba, powinna była zastrzec sobie, że w tym przetargu mogą brać udział tylko ZOZ-y, a nie firmy 

prywatne. I nie mielibyśmy utraty ośrodka zdrowia, nie mielibyśmy kwestii, że mieszkańcy teraz mają 

zamknięty budynek przez lata. I druga sprawa, bo wszyscy tak pięknie mówią. Przyszła Judyt, zniknęły 

kolejki. A może zwrócą Państwo uwagę, że jak idzie dwóch klientów do dwóch sklepów, to są jednocześnie 

obsługiwani, ale jeżeli pójdą do jednego sklepu, to jeden będzie wcześniej, a drugi później. I nikt z Państwa 

nie mówi, że ZOZ Ochota pozostała w Raszynie i dzięki tej decyzji mieliśmy dwa ośrodki. I te 20 tys. 

mieszkańców, potencjalnych pacjentów służby zdrowia w Raszynie podzieliło się. Zachodnia część w 

większości przyszła tutaj do Ochoty, a część poszła do Judyty. Jeżeli rzeczywiście byłoby tak tragicznie jak 

Panowie to mówicie, w momencie, gdy pojawiła się druga Służba Zdrowia, to przecież mieszkańcy nie 

poszliby do Ochoty, tylko poszliby wszyscy do Judyty. Dlaczego wybrali Ochotę, taką złą służbę zdrowia? 

Przecież mogli chodzić do takiej super, hiper, na topie Judyty. Dlaczego wybrali Ochotę, która była zła? 

Bądźcie Szanowni Państwo uczciwi w tym względzie. Złamano prawo, złamano warunki przetargowe. 

Można było. Nie chcieliście Ochoty? Trzeba było wybrać Nadarzyn. Można było. I przestańcie cały czas 

mówić, że było tak tragicznie, a potem Judyta weszła, zrobiło się dobrze. Tak, zrobiło się dobrze, bo były 

dwie służby zdrowia. I to 2 przychodnie obsługiwały 20 tys. mieszkańców, a nie jedna. Proszę, żebyśmy w 

tym zakresie byli uczciwi. Ostatnie tutaj, że wszystko było, jak powiedział Pan Wójt, zgodnie z prawem. 

Jakby tak było to Sąd I instancji, II instancji i Sąd Najwyższy nie stwierdziliby, że mamy ośrodek zdrowia 

oddać. Bardzo proszę nie mówić, że było zgodnie z prawem. Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Głos ad vocem, Pani Radna Teresa Senderowska. 

Teresa Senderowska (Radna)  

Bardzo krótko do Pana Wójta. Panie Wójcie, dwie sprawy. Bardzo mnie razi to, w jaki sposób od kilku lat 

odnosi się Pan do Pani Radnej Koper. Ja już zwracałam na to uwag. Wiemy doskonale kto powiedział, że 

zaciął się w windzie. Są to bardzo niegrzeczne wypowiedzi. Mnie to bardzo razi. Bardzo bym prosiła, żeby 

Pan się nie odnosił tak w stosunku do żadnego Radnego. Druga sprawa. Bardzo proszę, żeby Pan mnie 

słuchał i nie przekręcał moich wypowiedzi. Ja rozumiem, że Pan jest poddenerwowany, ale to nie znaczy, że 

może Pan mówić niezgodnie z tym zostało powiedziane. Absolutnie nie powiedziałam, że postępowanie 

toczy się przeciwko Panu Wójtowi. Wręcz przeciwnie, tłumaczyłam Panu Radnemu Pawlikowskiemu, że 



obecnie toczy się postępowanie w sprawie, a nie przeciwko komukolwiek. Także proszę nie wprowadzać złej 

atmosfery dyskusji, bo to właśnie napędza taką nerwowość. Następna sprawa. Ja jestem Radną. Występuję 

jako przedstawicielka mieszkańców i nie życzę sobie, żeby Pan kierował w stosunku do mnie uwagi na temat 

wykonywanego przeze mnie zawodu. Już raz, niezasadnie, z uwagi na to, że dociekałam prawdy 

obiektywnej, chcąc mnie ukarać, chciał pozbawić mnie Pan i moją rodzinę chleba. Chciał mnie Pan 

wykluczyć z Izby Okręgowej, Izby Radców Prawnych. To jest nie do pomyślenia. Jak trzeba być mściwym 

człowiekiem, żeby takie rzeczy robić. Ja to wszystko znoszę. Ja rozumiem, że odwaga kosztuje. Ale proszę 

nie wprowadzać złej atmosfery. Proszę Pana, rażą mnie Pana wypowiedzi. Pan wykonuje wiele lat wysoką 

funkcję publiczną i prosiłabym, żeby Pan absolutnie trzymał się merytoryki, a nie napędzał, jakiejś złej 

atmosfery. W szczególności, jeszcze raz zwracam uwagę, w stosunku do pani Henryki Koper. Naprawdę, ja 

na to już nie mogą po prostu przymykać oka, bo wiele było takich sesji, że po prostu wychodziłam i mi było 

bardzo przykro. Jak można w taki sposób traktować drugiego człowieka? Nie każdy z nas ma wiedzę z 

różnych dziedzin. Pan Wójt ma duże doświadczenie i wiele osób szanuje to doświadczenie i Panie Wójcie, 

nigdy Pana nie obraziłam. Pan, wręcz przeciwnie, stara się wkładać w moje usta jakieś wypowiedzi, które nie 

miały miejsca. Proszę tego nie robić, dlatego że ja po prostu sobie tego nie życzę. Dziękuję. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, ja bardzo merytorycznie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę bardzo. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, ja merytorycznie, nie nerwowo. Nie będę odnosił się do tych wypowiedzi, które teraz 

padły przede mną. Odniosę się tylko do takiego pisma. To jest pismo Radnych opozycyjnych poprzedniej 

kadencji. Nowoczesny biuletyn klubu Radnych "Jedność Gminy". 30 lipca 2013 roku na wniosek Wójta 

Radni popierający jego działania przegłosowali uchwałę w sprawie przedłużenia umowy dotychczasowego 

operatora na prowadzenie Centrum Medycznego. Jako Radni zrzeszeni w Klubie Radnych "Jedność gminy" i 

mieszkańcy znamy wiele bardzo krytycznych ocen dotyczących jakości działania naszego ośrodka zdrowia. 

Dlatego apelowaliśmy o to, aby zamiast przedłużyć umowę, Wójt ogłosił konkurs dla różnych podmiotów, 

zajmujących się podstawową opieką zdrowotną, na prowadzenie Ośrodka Zdrowia. Niestety, nasz głos został 

pominięty w dyskusji, dlatego zdecydowaliśmy się na przeprowadzenie ankiety wśród mieszkańców. 

Zebraliśmy 468 ankiet i dziś wiemy, że nasza opinia co do sytuacji ze Służbą Zdrowia jest zgodna z ocenami 

większości badanych. Z wypełnionych pod Centrum Medycznym ankiet wynikało nie tylko to, że jako 



pacjenci jesteśmy bardzo niezadowoleni ze służby zdrowia, ale chcemy, aby o przyszłości naszego Ośrodka 

Zdrowia zdecydować po ogłoszeniu konkursu. Mieszkańcy nie zgadzają się na kontynuację sytuacji, gdzie 

kolejki do lekarzy ustawiają się o czwartej w nocy pod bramą. Niestety pomimo wyników ankiety i opinii 

mieszkańców Wójt przedłużył w drodze bezprzetargowej umowy z dotychczasowym operatorem na 2 lata. 

Dziś sytuacja nie tylko się nie poprawiła, ale wręcz jest gorzej. Mamy Centrum Medyczne na miarę XXI 

wieku. Chcemy mieć opiekę lekarską na miarę naszego nowego ośrodka. Szczegółowe wyniki ankiety 

znajdziecie Państwo na stronie www.raszynmed.pl. Wszystkim dziękujemy za uczestnictwo w badaniach i 

pomoc w ich organizacji. Od Wójta Gminy Raszyn i naszych kolegów Radnych, którzy podjęli uchwałę o 

bezprzetargowym przedłużeniu umowy domagamy się respektowania opinii publicznej i zdania naszych 

mieszkańców. Pod tym oto artykułem mamy podpisanych 4 ówczesnych radnych. W tym, wymienię tylko 

jedno nazwisko, bo tylko 1 osoba piastuje ten urząd do tej pory, czyli Pani Henryka Koper. Te pozostałe 

osoby nie są już Radnymi, w związku z tym nie będę wymieniał tutaj ich nazwisk. Choć jest to oczywiste, są 

podpisani pod tym artykułem. Jednocześnie wyniki zebranych przez ankieterów ankiet są następujące: 74% 

osób nie jest zadowolony z jego jakości usług medycznych w Centrum Medycznym Raszyn; 85% osób, które 

dziś nie są zapisane do Centrum Medycznego Raszyn, chcą wrócić do naszego Ośrodka Zdrowia po 

poprawie jakości usług. I tutaj przytoczone jest kolejno, że 468 mieszkańców wypełniło naszą ankietę. Czyli, 

Proszę Państwa, to najlepiej świadczy jak można zmieniać jednak zdanie. To jest gazeta, która ukazała się 

2014 roku i ona była krytyczna. I dzisiaj te same osoby twierdzą, że było zupełnie inaczej. Wydaje mi się, że 

to jest, no nie wiem czym to jest podyktowane. Do osądu dla Państwa. Nie będę komentował, bo znów 

zarzucą mi, że obrażam tutaj obecnych. Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Głos dla Pani Radnej Henryki Koper jako głos ad vocem, proszę bardzo.  

Henryka Koper (Radna)  

Panie Wójcie, w tym biuletynie nigdzie nie jest napisane, żeby Pan wybrał operatora prywatnego. Chodziło o 

to, żeby zmienić operatora, ale nie na prywatnego. Pan manipuluje faktami. A jeżeli chodzi o wypowiedź 

Pana wcześniejszą na mój temat, że nie widzę dymu lecącego z komina, to chciałam Panu zwrócić uwagę, że 

w wywiadzie Pan Dyrektor stwierdził, cytuję "Sam pomysł elektrycznego ogrzewania tak dużego budynku z 

nadmuchiwanym wewnątrz powietrzem jeży dziś włos na głowie, gdy pomyśli się o rachunkach." Nie wiem, 

kto kłamie. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja powiem kto kłamie. Pan Dyrektor nie rozumie, że budynki tego typu muszą mieć tzw. wentylację 



wymuszoną. Wentylacja wymuszona polega na tym, że odpowiednie, nazwijmy to, turbiny wsysają 

powietrze z zewnątrz do budynku i m.in. również ogrzewają to powietrze. Stosowane są różnego rodzaju 

regulatory, wymienniki ciepła. Nie ma to nic wspólnego z ogrzewaniem budynku. Ogrzewanie budynku, tam 

zresztą jest, można przeczytać protokół, jest za pomocą centralnego ogrzewania kaloryferów i pieców 

gazowych, które są w kotłowni i ten taki biały Dymek, który się unosi nad ośrodkiem, a przynajmniej 

powinien się unosić w chłodne dni, świadczy o tym najlepiej, jaki rodzaj paliwa jest tam używany. To zresztą 

mówiłem, można to sprawdzić. Więc jeżeli Pani chce wiedzieć, kto kłamie, proszę przyjść pod ośrodek i 

popatrzeć na dach tego ośrodka. Dziękuję bardzo. 

Henryka Koper (Radna)  

Dziękuję. Jeszcze chciałam zwrócić uwagę, Panie Wójcie, winda do tej pory chyba nie działa, bo ona miała 

cały czas problemy. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Nie mówi Pani prawdy, ponieważ winda ma przegląd UDT i tak została oddana, czyli mamy windę z 

przeglądem przekazaną na rzecz ZOZ-u Ochota. Bardzo dokładnie sprawdziliśmy. Windą ja osobiście 

jeździłem w momencie, kiedy jeszcze była przekazana po przeglądzie, po UDT. UDT to jest dokument 

stwierdzający przydatność i pełną sprawność danego urządzenia. 

Henryka Koper (Radna)  

Ta winda była reperowana kilkakrotnie i kilkakrotnie było mówione, że jest sprawna, a zaraz się psuła. 

Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję, głos dla Pana Radnego Będkowskiego. Proszę. 

Krzysztof Będkowski (Radny)  

Szanowna Rado, Panie Wójcie, ja już osądzony i atakowany za, tutaj ktoś powiedział właściwie, zresztą na 

wniosek wielu Radnych też tu obecnych i mieszkańców, stworzenie dobrych warunków, co do Służby 

Zdrowia. Ja bym bardzo chciał rozmawiać najbardziej o tym byśmy poszukiwali rozwiązania, co zrobić z 

sytuacją dla nas tak trudną, dla mieszkańców trudną i uzgodnień, bo ta optyka powinna tutaj dominować, ale 

tak prawdziwie, w trosce o to by wyjść z sytuacji trudnej, uważam, niesprawiedliwej w stosunku do 

mieszkańców Gminy Raszyn, bo taki zapadł werdykt sądowy. On zapadł dlatego, gdyż nieprecyzyjne zapisy, 

i to nie przez obecnego wójta podpisane, dały możliwość, jak to bywa zawsze, Pani Mecenas też potwierdzi, 

zawsze pewnej interpretacji. Naprawdę można sobie wyobrazić, że w innym układzie, konfiguracji, 



położeniu Sądu... Zawsze byłem człowiekiem ufnym sprawiedliwości, ale wiemy, że różnie bywa z 

werdyktami sądowymi. Wcale niekoniecznie Gmina Raszyn stałaby się tą, która tutaj traci na obiekt przez 

nas rozbudowany. Teraz naszą powinnością było mądre staranie się o to, jak odzyskać środki włożone i jak 

wpływać na to, by w tej chwili zarządca stanął na wysokości zadania i wypełnił rolę służebną z zakresu 

Służby Zdrowia wobec mieszkańców. To powinno być tutaj domeną i taką naszą troską. Niestety, wiem, że 

jest tutaj wiele osób, które tak podchodzi, ale z wypowiedzi przynajmniej kilku czy przynajmniej trzech, jak 

tutaj mniej więcej mogę się oprzeć, rzeczywiście, to co powiedział Pan Radny Marek Bańburski. Absolutnie 

można to brać za rodzaj nagonki. Nie ma jeszcze wyniku żadnej komisji, którą chcielibyście Państwo 

powołać. Czy to z zakresu rewizyjnej czy tej doraźnej, ale wypowiedzi są już wskazujące winowajcę, 

wydające osąd. No to jest pytanie pierwsze, to po cóż komisja, niektórym z Państwa. Wy już wiecie, bo 

uważam, że nie macie tej optyki jak pomóc sprawie, ale poprzez właśnie takie działania, które będą 

owocowały w poprawę warunków służby zdrowia. A więc, żeby obecny zarządca rzeczywiście zaczął tam 

działać, przecież to już nie my mamy organizować tam obsługę dla mieszkańców. I cała wypowiedź moja 

właśnie też jest szersza, chociaż tak jak mówiłem, dlatego wnioskowałem godzinę temu o zamknięcie, 

gdyśmy tak naprawdę mieliśmy wniosek Pana Przewodniczącego o skierowanie do komisji rewizyjnej. I 

można debatę sobie przygotowywać na bazie pewnych przygotowanych już kontroli. W tej obecnej sytuacji 

my debatujemy na ważny temat, ważki bardzo, ale nie rozmawiamy jak rozwiązać, tylko tutaj są już osądy i 

ataki. Pan Radny Marek bardzo to wg mnie dobrze odczuł, bo to słychać. To jest po prostu rodzaj ataku. Nie 

mówię, że wszyscy Państwo, ale szczególnie w tzw. totalnej opozycji, wykorzystujecie Państwo, każdy 

moment, żeby totalnie po prostu właśnie zbesztać zaatakować 

w sposób no niepodlegający jakby się tego słucha absolutnej dyskusji. Werdykt już jest. Winny. I pytanie, po 

cóż była ten projekt tej komisji? W takim zresztą kształcie, który potwierdza moją powieść, proszę 

przeczytać pierwotny projekt, który teraz jest za autopoprawką. To jest może nie będę rozszerzał, bo już 

mówiliśmy, niewłaściwie to jest nazwane, ale nie o tym będę mówił. On w swoim zakresie w ogóle z punktu 

widzenia reformo-prawnego, on w ogóle nie powinien być uznany i znaleźć się w programie, ale że znalazł 

się to jest inna para kaloszy, że niektórzy wymagają przepisu. Ale gdy one są czasami nie wykona 

niewykonywane, ale im odpowiadające to są gotowi za tym głosować. Więc będę miał małą ufność 

ponownie do tych osób, które o to się tak upominają teoretycznie a w praktyce cel jest innych, żeby coś 

zaistniało bez względu czy procedury czy wymogi są spełnione i wobec powyższego sam zamysł od razu 

potwierdza wypowiedź moją mam, którą przedstawiam, wypowiedź Pana Radnego Balińskiego i jakiejś 

mierze również Pana Wójta, ale również myślę Pana Przewodniczącego, który widzi, widział w tym szkopuł 



pewną niewłaściwość i chciał, tak myślę, bo nigdy nie rozmawiałem na ten temat, w jakiś sposób poratować 

przesunięciem właśnie do Komisji Rewizyjnej jako ciała kontrolującego, żebyśmy to mogli jakoś z tego, z tej 

niewłaściwości wyjść. Dzisiaj Rada zdecyduje, czy za chwilę czy to będzie w Komisji Rewizyjnej. Ponieważ 

jesteśmy bardziej w obszarze debaty, jak mówię, a nie ściśle programu, też chcę to zaakcentować, że podjęte 

wtedy poprzednie nie byłem wtedy w Radzie, ale te działania tak przecież pozytywne dla mieszkańców, bo te 

kolejki rzeczywiście się zmniejszyły, one zniknęły i chyba wszyscy Państwo w jakiejś uczciwości 

sprawiedliwości przyznacie, że Operator Judyta jest przez mieszkańców dobrze oceniana. Ja jestem rzadkim 

bardzo na szczęście pacjentem, ale słyszę, że ludzie mówią tam można bardzo się dobrze dostać, łatwo są 

lekarze jest wielu lekarzy. No, więc ten atak, ta krytyka też tu jest przesadzona i ona jest, ma podłoże to, że 

trzeba właśnie atakować, bo znalazła się szansa. Mówię. Powtórzę. Werdykt sędziowski jest oparty na 

pewnej interpretacji sformułowania nieprecyzyjnego, które tkwi w tamtej umowie i naprawdę można to 

nawet samemu tu się zwrócę do osób, które często Państwa Radnych, którzy często się odwołujecie do 

pewnych zapisów, sami pewnie w uczciwości przyznacie, że to można dwojako rozumieć, że to wcale nie 

jest takie definitywne, że ten zapis już jest obciążający winę Gminę Raszyn. I jeżeli się znaleźliśmy jednak w 

takiej sytuacji to zmierzając ku końcowi powiem jeszcze raz naszą teraz wprost powinnością i obowiązkiem 

winno być właśnie to jak starać się wpłynąć na operatora obecnego i ewentualnie później na odzyskiwanie 

tak sporych środków włożonych z budżetu gminy Raszyn. To powinno być domeną, naszym celem, a tutaj 

głównie słyszę ten atak już to nie pomoże, bo jeżeli będzie tak, że jest cały czas zderzenie, przywoływany 

Pan Dyrektor z wywiadu argumenty. No proszę Państwa. Z wywiadu, które udziela na przykład ktoś z 

opozycyjnej wobec Pana Wójta gazety i tam będziemy na tym opierać rację. No na sesji Rady Gminy. No 

przepraszam. No trochę uszanowania dla Rady Gminy. To opierajmy się właśnie na dokumentach. Prośmy o 

dokumenty, opierając się na dokumentach i wypracujemy wtedy, ale głównie po to, by starać się odzyskać 

pieniążki i starać się uruchomić jak najszybciej ten tak ładnie z zewnątrz prezentujący się a przecież i 

wewnątrz budynku. Kończę tym, że największe uzasadnienie na niepowoływanie Komisji Doraźnej złożył do 

wszystkich Państwa Radnych Pan Radny Andrzej Zawistowski. Mam do Pana pytanie Panie Andrzeju. 

Właściwie odpowiedź znam. Jak to się dzieje, że tak często i tak łatwo w zależności od sytuacji w małych 

sprawach w typu nazwanie ulicy czy placu zabaw przeznaczenia, czy choćby w takich poważnych tak łatwo 

Panu z dnia na dzień albo w ciągu godziny, czy małego czasu zmienić zdanie? Bo ma Pan prawo do tego, bo 

każdy ma prawo wypracować sobie zmianę, tylko tak częste tego objawy naprawdę proszę uwierzyć, nieraz 

doceniam Pana jakby tam wnikliwość sprawy, ale mocno ograniczają to by wchodzić w jakąś 

wypracowywanie tematów z zakresu samorządu dla dobra mieszkańców, bo można zawsze przypuszczać, że 



Pan na drugi dzień zmieni zdanie, bo teraz Pana naj mocno wypunktował to, że tak naprawdę trzeba by 

oprzeć się na komisji, żeby skrócić, bo nie chcę odczytać, bo był za długi. Oprzeć się na Komisji Rewizyjnej, 

można tak pozwoli Pan, Pan może to potwierdzić Pan jest zaraz po mnie Pana mail w tym kierunku raczej 

oscylował, że nie należy powoływać, nie ma podstaw powoływania komisji doraźnej, specjalnej. Nawet Pan 

tam zadaje pytania i w jakiś sposób można powiedzieć trochę chyba nawet ironizuje, czy czyżby 

wnioskodawcy chcieli wprowadzić drugą komisję rewizyjną? W ten oto sposób? Wobec tego myślę, że Pan 

najmocniej uzasadnił niesłuszność powoływania Komisji Doraźnej. Oczywiście ma Pan rację, każda rada 

może sobie różne komisje powoływać, ale mówimy o tym obszarze, także tutaj może znajdźmy złoty środek, 

który nie jest walką, bo jeżeli znajdziemy cel co zrobić, żeby ten obiekt służył ludziom, to może będzie nam 

łatwiej rozmawiać i znaleźć takie metody, nie nerwowo, nie przez narzucone cele komisji, które od razu 

atakują, oskarżają tylko rzeczywiście gdy celem będzie znalezienie możliwości na to co mówiłem, 

zagospodarowanie budynku i odzyskanie środków finansowych. Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Głos dla Pana radnego Zawistowskiego  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Słusznie zauważył Pan Panie Radny Będkowski kwestię nieprecyzyjnych zapisów umowy.  

Myślę, że teraz rozumie Pan, dlaczego tak bardzo staram się, ażeby wszystkie akty prawne wszystkie 

uchwały, które my przyjmujemy, były że tak powiem dopieszczone, dlaczego czepiam się, że tak powiem 

przecinka, bo te akty prawne, które my stanowimy dotyczą naszych mieszkańców i nie może tam być 

wątpliwości.  

Dlatego również, kiedy otrzymałem pierwotny projekt uchwały o powołaniu komisji i tu z Panem się 

zgadzam w sposób ironiczny pewne kwestie podkreśliłem. 

Nie polemizowałem z celowością powołania tej komisji. Wypunktowałem błędy, które zostały ujęte no 

ciężko tak powiedzieć tak popełnione w tej w tym projekcie uchwały. 

Właśnie zamiast przytoczyć podstawę prawną, czyli powołanie Komisji Doraźnej wskazano tam podstawę 

prawną do Komisji Rewizyjnej, dlatego zadałem pytanie, czy ktoś chce powołać drugą Komisję Rewizyjną. 

Ironiczne. Myślę, że jest Pan na tyle osobą inteligentną, że Pan wyłapuje ironię, bo zresztą Pan na dodatek to 

stwierdził. Więc proszę mi nie mówić, że ja zmieniłem zdanie. Ja nie jestem jednym z niektórych Radnych, 

którzy tak jak powiedziałem wcześniej pewien Pan u władzy strzeli z palca i Radny zmienia zdanie.  



Bo mogę tutaj przykłady co do praktycznie każdego Radnego z pewnego ugrupowania politycznego 

przytoczyć, że w rozmowie ze mną mówi jedno, ale po kliknięciu palca Pana decyzyjnego zmienia zdanie. 

Ja nie zmieniam zdania i to nie była absolutnie w kwestii, że nie zgadzam się, czy jestem za, czy przeciw 

powołania komisji, tylko była kwestia tego, że osoba, która to napisała wszyscy wiemy kto to napisał ten 

projekt uchwały nie będę wymieniał nazwiska nie ma zielonego pojęcia o tym, jak się prawo stanowi. 

Również przytoczyłem w dniu dzisiejszym opinię prawną o którą prosiłem, czy możemy taką komisję 

powołać. Tak. Niezależnie od Komisji Rewizyjnej możemy ją powołać.  

Więc myślę, że kwestię zmiany zdania w moim przypadku wyjaśniliśmy. Natomiast nie twierdzę, że nigdy 

nie zmieniam zdania. Tak jak każda inteligentna osoba lubię dyskutować, jeżeli ktoś ma argumenty, jest w 

stanie mnie przekonać, to ja zdanie zmienię. Nie będę tkwił w takim uporze maniaka, że jak to niektórzy 

mówią czarne jest białe, a białe jest czarne, tak? Cytując klasyka.  

Myślę, że te kwestie nieprecyzyjnych zapisów wyjaśniłem i wyjaśniłem również, że jednak nie zmieniam 

zdania zmienia. Zmieniam zdanie. Kwestia współpracy. Współpraca między nami a ośrodkami zdrowia. 

Mamy dwa. I teraz zwróćmy uwagę na pewną. 

pewne traktowanie tych dwóch podmiotów. Pierwszy bez przetargu dostaje cały majątek, całe wyposażenie, 

"Chcesz? Bierz" płacisz 2000 z groszami masz całe wyposażenie, a drugi gdy chce to mu się odmawia 

okazania, bo po co mu okazywać skoro myśmy się już z innym dogadali. Ale jeżeli drugi podmiot proponuje 

nam świadczenie usług na miejscu dla naszych mieszkańców,  

prześwietlanie rentgenem i prosi o finansowe wsparcie.  

Nie oceniam wniosków w tej chwili, nie mówię "tak", 

"nie". Mówię tylko, że wniosek taki, żeby z pieniędzy, które Gmina otrzymała nagroda 1 000 000 zł, nagroda 

100 000 zł, dlatego że mieliśmy bardzo dobry poziom szczepień i uważam, że jest w tym duża moja zasługa, 

dlatego że non stop na Facebooku zachęcałem i mobilizowałem mieszkańców do tego, żeby poszli się 

zaszczepili. Dostaliśmy te pieniądze. 

Dyrekcja DOZu Ochota wnosi o to, żebyśmy z tych pieniędzy dokonali zakupu rentgena, aparatu 

rentgenowskiego. I ten sprzęt mógłby być wynajęty, przecież, wydzierżawiony ZOZowi, byłby naszą 

własnością, a Ochota by dalej płaciła. Płaciłaby za wynajem. Tak jak płaci "Judyta". Korzystaliby nasi 

mieszkańcy, bo mieliby zdjęcia na miejscu, nie musieli by jechać. Czy któraś komisja zajęła się tym 



wnioskiem? 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, bo taki wniosek ten wniosek do nas nie trafił. Komisja Zdrowia nie 

wiem, miałem dostać odpowiedź w dniu dzisiejszym z Biura Rady czy tak, czy nie. Zwracam Państwu 

uwagę, mówimy o współpracy. O jakiej współpracy? Jak lekceważyły dyrektora. Sorry, ale sami możemy 

sobie odpowiedzieć na pytanie jak kogoś traktujemy. 

Następna sprawa to była, po co tyle czasu dyskutujemy? No właśnie. Przecież te komisję mogliśmy powołać 

bez żadnego problemu. Bez kombinowania z Komisją Rewizyjną. Cuda wianki. Ktoś stwierdził, że, bo to 

będzie się robiła akcja polityczna jakiś ciągnięte w nieskończoność. Przecież możemy wprowadzić 

poprawkę. Wyznaczając termin, że komisja ma na to 3 miesiące "Komisja Pracy po przedłożeniu protokołu 

Radzie Gminy Raszyn w terminie nie późniejszym niż .." i wskazujemy np. nie wiem koniec sierpnia czy 

września, bo mamy okres wakacyjny. Można? To właśnie akcję polityczną z tego niestety, ale powiem 

otwarcie, Panie Przewodniczący, Pan zrobił. Bo mogliśmy zrobić komisje, komisja zrobiłaby swoje, 

przeszłoby bez echa. A dzisiaj głównym punktem naszej sesji jest kwestia zbadania tego i dyskutujemy, czy 

ma to zrobić Komisja Rewizyjna? czy ma to zrobić druga komisja? Czy ma zrobić komisja gdzie większość 

ma ugrupowanie polityczne Wójta, czy może uczciwie powinna być powołana komisja z osób niebędących, 

niemających większość w tej komisji. UE. I na koniec jeszcze no bo Pan Wójt znowuż przytoczył nam jakieś 

czasopismo, że Radni chcieli zmiany. Tak. I było to czasopismo z 2013. To już na koniec powiem. Teraz 

poinformowali mnie historycy, że to był skandal, bo ZOZu Ochota nie było w 1410 podczas bitwy pod 

Grunwaldem. Skandal. Dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Głos dla Pana Radnego Sławomira Ostrzyżka, proszę Panie Sławku. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Rzeczywiście zastanawiam się właściwie, co co tu jeszcze można więcej powiedzieć. Zacznę od tego, że w 

zasadzie jestem generalnie przeciwny temu, żeby jakakolwiek komisja się tym zajmowała, bo właściwie nie 

wiem czemu ma służyć. Wszystkie te działania, które tutaj są dzisiaj proponowane, będą tylko i wyłącznie 

przyczynkiem do tego, że ośrodka zdrowia w Raszynie nie będzie dłużej, tak? Bo dopóki będą wszystkie 

komisje na kolejne nie wiem jakieś tam komisje działały, to będzie, jakby powód, żeby tam w tym ośrodku 

nic nie robić, no bo skoro jeszcze jest sprawa wyjaśniana czyli dalej trwa przekazywanie nie wiem 

inwentaryzowanie, ocenianie itd. być może to powinno się skończyć tym powinniśmy zamknąć tam tą 

sprawę. Teraz skoncentrować swoje wszystkie wysiłki, swoje wszystkie siły, żeby jak najszybciej ten 



ośrodek zdrowia uruchomić tak? On już jest w tej chwili nasz. Była podjęta już pierwsza próba Pan 

Przewodniczący chyba wystąpił do dyrektora ZOZ-u, żeby się, że tak powiem, zechciał z nami spotkać z 

Radą tak z Radnymi i tak dalej by nam przedstawił przed nami, że tak powiem, usiadł i powiedział jakie ma 

zamiary, jakie ma możliwości, prawda? Tego uruchomienia i Panie Andrzeju Zawistowski obiecuję Panu, że 

pierwszy zagłosuje za tym, żeby tego rentgena zakupić do tego, jeżeli tylko w ośrodku zdrowia, ten w 

naszym dawnym budynku zostanie uruchomione ta podstawowa opieka zdrowotna. W momencie gdy to 

robimy i tak dalej. My nie możemy kupować czegoś, czego nie ma jeszcze, że tak powiem, nawet w planach, 

nie wiemy kiedy to będzie, więc tutaj nie ma takiej sytuacji. No nie może Dyrektor ZOZ-u no jakby 

przekonywać nas tu wszystkich, że to tylko  

i wyłącznie dzięki niemu mieszkańcy Gminy Raszyn tak się wyszczepili, ponieważ te szczepienia były 

wykonywane przez inny ośrodek, też ten drugi, prawda i tak dalej. Poza tym to są rzeczywiście środki, które 

zostały przyznane mieszkańcom, tak? Bo, no bo to oni, to im, tak było to skonstruowane, że to, żeby 

zachęcić mieszkańców tym to że oni wypracują to i to dostaną. Jeżeli już byśmy mieli te środki dzielić na 

służbę zdrowia, pewnie uzasadnione by to było, to trzeba by było ich podzielić na dwa prawda, no bo skoro 

szczepiła "Judyta" i szczepił ZOZ to powinno się podzielić się po równo tak, żeby to było to, że tak powiem 

trochę sprawiedliwe, więc wszystkie w tej chwili no jeżeli rzeczywiście został popełniony przez Wójta błąd 

nie wiem świadomy, nieświadomy, raczej nieświadomy, tak? Wynikający z tych zapisów w tej umowie 

dzierżawy. To już sprawę nie została załatwiona, ale ta sprawa została oddana w najlepsze ręce. Czyli zostało 

złożone, nie wiem doniesienie zawiadomienie o możliwości popełnienia przestępstwa przez Wójta do 

Prokuratury. Powinniśmy na tym skończyć. Czekać na organ, który najbardziej się na tych przepisach 

prawnych zna i tak, a nie my znowu do tego wracać. My na dzień dzisiejszy nie wiem nie mamy prawa 

wchodzić do ośrodka zdrowia do budynku, który nie jest naszą naszą własnością, więc nie ja wiem, co 

myśmy tam by mogli kontrolować, tak? Kolejna sprawa, jeżeli już i pewnie ewentualnie za tym zagłosuje, no 

bo ten trzeci punkt prawda odnośnie tego zagospodarowania sprzętu i tak dalej możemy o tym rozmawiać, 

ale jeżeli już to ja stoję na stanowisku i tutaj Pani nie wiem, nasza Radca Prawny powinien to potwierdzić w 

moim przekonaniu, że za mienie gminne odpowiada Wójt, a zgodnie z art. 18a ustawy o samorządzie 

gminnym Rada Gminy kontroluje działalność Wójta, gminnych jednostek organizacyjnych oraz jednostek 

pomocniczych gminy w tym celu powołuje Komisję Rewizyjną, tylko i wyłącznie Komisję Rewizyjną, która 

jest do tego święcie przekonana. Nie można teraz zastępować Komisji Rewizyjnej jakimś innym komisji 

może sobie wybierzemy tego klubu czy z tamtego. Jest, tak ? 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Sławku można można. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Nie można, bo ja uważam, że i według mnie nie można powoływać komisji w tej i różne inne komisje można 

powoływać, tak? Możemy powołać Komisję Doraźną do nie wiem do uchwalania jakiegoś regulaminu, nie 

wiem korzystania z jakiegoś obiektu czy można powołać komisję do powołania rady no, że tak powiem 

seniorów, Rady Młodzieżowej i tak dalej, ale do kontrolowania Wójta i działalności jego Wójta jest Komisja 

Rewizyjna. Ja na takim stanowisku stoję i to uważam, że jeżeli już ma być to powoływane, to powinno się to 

oddać, że tak powiem tej komisji, żeby to sprawdziła. Nie wiem co tam jeszcze można wiele więcej 

sprawdzić, wcale to nie o to chodzi prawda tam nawet chyba nie chodzi o to, czy my powołamy, czy nie. 

Chodzi o tę dzisiejszych kilka godzin, prawda, że wałkujemy sprawę i nagłaśniamy ją znowu tym 

mieszkańcom, nie mieszkamy w głowie i właściwie, właściwie chodzi o to, żeby no jeszcze raz do tej sprawy 

wrócić, tak jak Pan Wójt mówił wałkować do czasu kolejnych pewnie wyborów czy i wtedy się pewnie 

sprawa jakoś tam skończy, ale to mieszkańcy rzeczywiście decydują jak będą wybory czy wybiorą Wójta czy 

nie wybiorą, ja nawet nie wiem, kto będzie startować czy w ogóle będzie ktoś z Radnych czy Wójt będzie 

startował, ale to w tym w sumie o to chodzi, bo gdyby były nasze mówię działania, Panie Przewodniczący, 

czy odpowiedział Panu Dyrektor? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Na dzień dzisiejszy nie.  

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

No właśnie. Ja kilka razy się o to upominałem. Trzeba się jeszcze raz upomnieć. Ja jestem otwarty do 

współpracy i nie można mówić, że... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dwa tygodnie, dwa i pół tygodnia, 3 tygodnie na moje zaproszenie nie było odpowiedzi . Ponowie 

zaproszenie Pana Dyrektora. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Tak, koniecznie potrzeba i zobaczyć, jak to.. Jak tylko jest w stanie uruchomić ten ośrodek zdrowia, to na 

pewno się znajdą Radni tak jak tutaj ktoś mówił, którzy będą jakby skłonni do pomocy, tak? Ale pewnie 

zarówno jednemu ośrodkowi zdrowia jak i drugiemu nie możemy w tej chwili bo dla nas w tej chwili 

partnerem są oba ośrodki zdrowia jednakowe na równorzędnym, tak? No bo i my już tam nie mamy jakby 



specjalnie z tym żadnych innych powiązań, tak? A sprawę no tego odszkodowania i tak dalej no rozumiem, 

że Wójt nie wiem chyba nas tutaj wcześniej zapewniał, że została ruszona ta sprawa wystąpienia o zwrot 

poniesionych nakładów. Zdaję sobie sprawę, rzeczywiście to będzie pewnie długo trwało, a pewnie najlepiej, 

gdyby się udało szybko jednak załatwić, to po prostu wsiąść ten zwrot i wybudować kolejny budynek może 

rzeczywiście inaczej podejść do tej sprawy. Także ja już tutaj chyba nie więcej nie powiem, bo tutaj wracanie 

do tych ... tak...  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Może uda nam się, w jaki sposób ten dzisiejszy zakończyć na tej..  

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

No, jakby to było, to dobrze to jest taki apel, bo właściwie też bym chciał, aby jak można skończyć, bo 

idziemy do pracy i tak dalej. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Rozmawiamy o wszystkim, o Centrum Medycznym o problemach, które... 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Teraz my powinniśmy przegłosować tą uchwałę tak? przechodzi, nie przechodzi. Jeżeli wrócimy, jak 

przejdzie, będzie następna będzie bezprzedmiotowa w moim przekonaniu poza tym, co do następnej też mam 

ogromne wątpliwości, bo uważam, że... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Sławku może później zajmiemy... 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

To już będzie później tak. Bardzo proszę oczywiście. Dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ad vocem Pan Radny Marek Bańburski. By prosił gorąco o skracanie swoje wypowiedzi, w zasadzie 

wszystko już padło.  

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Jak nigdy długo się nie wypowiadam wiem. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Wiem Panie Marku. 



Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale chciałem tutaj poprzeć Pana Sławomira Ostrzyżka, dlatego, że tam wyjął to mi z ust ja też jestem 

pierwszym, który jeśli już Pan Dyrektor ZOZu Ochota przyjdzie i powie konkretnie "uruchamiamy ośrodek" 

powiedzmy 1 czerwca, będę pierwszym z tych, który razem z Panem Radnym Sławkiem Ostrzyżkiem 

zagłosuje za tym, żeby się znalazły pieniądze na wyposażenie ośrodka, ale najpierw niech ktoś przyjdzie, 

niech powie "uruchamiamy", a na razie nie mamy o czym rozmawiać. Po prostu. Dziękuję bardzo. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Głos Pan Radny Górecki. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Marku ja nie powiedziałam o całym wyposażeniu ośrodka nie, nie. Tylko opowiedziałam o 

konkretnym wniosku, jednym wniosku o prześwietlenie tak? Tylko to.  

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Właśnie to miałem na myśli. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Głos Pana Radnego Góreckiego. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Szanowni Radni też nie rozumiem, dlaczego Radny Marcinkowski, Pan Przewodniczący neguje powstanie 

Komisji Doraźnej, Pana głos praktycznie o tym przesądziłby. Rozumiem, że nadal się może Pan jeszcze 

zastanawia, ale tak naprawdę po co jest Rada Gminy? Szanowni Państwo, jeżeli by było tak że Komisja 

Rewizyjna rzeczywiście te wszystkie kontrole by robiła  

w sposób rzetelny, ja zarzucam nierzetelność, co najmniej w kilku kontrolach, zresztą tutaj nie tylko ja, bo tu 

Radni wskazywali na to, była mowa o tym, żeby były mieszane kontrole chyba się odbyły takie, które były 

nie mieszanymi, czyli Radni, jak gdyby z różnych stron tutaj sceny można powiedzieć stołu i dlatego stąd się 

biorą teraz te dylematy. Od czego Rada Gminy? Tak naprawdę od tego, żeby jednak mimo wszystko znała 

prawdę, tak naprawdę i nasi mieszkańcy. Ja nie rozumiem, dlaczego czego się może obawiać Wójt, czego 

może się obawiać osoba, która sprawuje funkcję, żeby, czego może się obawiać, jeżeli wszystko zgodne z 

procedurami z prawem? Nie wiem dlaczego? Ja tu słyszę ciągle ja byłem sołtysem, jak miałem wiele 

zastrzeżeń do ZOZu Ochota. Nawet miałem pretensje do Wójta Zaręby ja zawsze mam do niego pretensje, 

jeżeli on pozwala na to samo było z Przedszkolem na Poniatowskiego pozwala na pewne jak gdyby rzeczy, 

które się dzieją, złe rzeczy i tam też pozwalał na to, że ZOZ Ochota tak długo w ogóle ja bym nawet 



nazywałem i to chyba jest w kilku artykułach w Kurierze Południowym nazywałem to nawet, że traktują no 

naszych mieszkańców w sposób skandaliczny i no i zawsze mówiłem, że Panie Wójcie, dlaczego Pan nie 

reaguje? Dlaczego Pan czeka w ogóle? Dlaczego Pan doprowadza do sytuacji, że już wszyscy mają tego 

dosyć? I wskazywałem, Panie Wójcie, może należałoby kontrolę przez NFZ. Nie odbyła się żadna kontrola, 

jakiś wpływ pewnie mieliśmy, ale Pan Wójt raczył jak gdyby niespecjalnie się tym przejmować. Później jak 

już rzeczywiście było nie wiem, czy to było przed jakimiś wyborami nie mam pojęcia już może 

niekoniecznie, ale wtedy nagle się zaczęło jakieś ruchy, dziwne szybkie nerwowe i tutaj słyszę Radnych, 

którzy mówią, że no, którzyś Radni byli poprzednio i nagle teraz inaczej się wypowiadają. No przecież 

Radny Marcinkowski, Radny Ostrzyżek przecież to są Radni, którzy byli z Wójtem Rajkowskim przecież oni 

wtedy byli i widzieli, jaka jest podpisana umowa tutaj użyczenia tej działki przez Warszawę. Dzierżawę tak 

użyczenia i na dobrą sprawę nie wiem, komu się tutaj zarzuca, przecież to też ci Radni mogli powiedzieć, że 

coś jest nie tak, no nie wszystko da się pewnie przewidzieć, ale no ja sobie nie wyobrażam, od czego my tu 

mamy w ogóle prawników i to za każdym razem jak gdyby tutaj te dylematy się tworzą. Dlaczego ci 

prawnicy nie reagują na pewne tutaj rzeczy. Czy Pan Wójt ma już taką tutaj już taką siłę, że potrafi 

wszystkich ustawia po kątach i sam jak gdyby nie dopuszcza do siebie i no zachowuje się ja już to mówiłem 

w sposób taki narcystyczny no w ogóle nie dopuszcza żadnych innych głosów, o czym po roku, po dwóch, 

po trzech, po czterech robi to, co mu się mówi. Właśnie mówiło mu się 3 lata, 4 lata wcześniej i to 

wielokrotnie ja to w każdym bądź razie zauważyłem i o to mam pretensje, że Pan Wójt wtedy nie reagował, 

zareagował późno, zaczęły się robić jakieś dziwne ruchy tutaj i jakiś Radnymi mi zarzuca, że ja głosowałem 

za tym, żeby w ogóle był jakiś przetarg. 

Jak można w ogóle zarzucać? Czy można zarzucić tutaj Radnemu Marcinkowskiej, że chciał on chciał 

pozbawić tutaj Gminę Raszyn ośrodka zdrowia? No nie. My trochę, jak gdyby ufaliśmy prawnikom, Panu 

Wójtowi i jak gdyby tutaj w tym kierunku żeśmy postępowali. I jeżeli tutaj rzeczywiście było wszystko 

zgodnie z prawem to nie stracilibyśmy tego ośrodka zdrowia i Szanowni Radni ja widzę nie wiem tutaj 

rzeczywiście Pan Wójt nie ma dobrych relacji i chyba nigdy nie miał, tak mi się wydaje, ani z ZOZem 

Ochota, z Panem Zakrzewskim, ani z Warszawą w ogóle, tutaj była jeszcze poprzednio inna Prezydent i nie 

wiem, tu się w ogóle jakieś takie dziwne rzeczy dzieją. Była propozycja Pani Sendlerowska o tym mówiła, 

żeby po pierwszej sprawie rzeczywiście zwrócić się do Warszawy była mowa o tym nawet żeby odkupić 

może tą działkę przecież to jest tylko działka tak? Bo nie chodziło o cały budynek z działką, tylko o działkę, 

bo budynek był budowany za pieniądze gminy, ale Pan Wójt oczywiście szedł, Państwo mu pomagaliście 

Panu Wójtowi, jak gdyby tutaj brnąć w to wszystko i no i skończyło się jak się skończyło, kupę pieniędzy się 



straciło na wszystkie sprawy sądowe. I praktycznie no co z tego wyszło? I proszę zobaczyć ile lat stoi 

budynek pusty i o to mam taki żal, że no Pan Wójt w ogóle jak gdyby nie ma żadnych refleksji, a tutaj uważa 

że on tu jest alfą i omegą i wszystko wie najlepiej. Doprowadza do sytuacji właśnie takich później które no 

powodują, że się źle dzieje w gminie, po czym później reaguje jak już jest bardzo późno, bo wtedy jak ZOZ 

Ochota, rzeczywiście w skandaliczny sposób tutaj się zachowywał, jeżeli chodzi o obsługę mieszkańców, 

być może z powodu takiego, że ciągle był problem z lekarzami, bo były takie etapy, że był problem z 

lekarzami. I tutaj nie można no Pan Wójt jak gdyby tutaj zamiast bronić się argumentami prawnymi, to no 

jak gdyby tutaj próbuje się do nas wrócić z takimi słowami, że no wtedy ten ZOZ Ochota taki był ani inny, a 

teraz to mamy super hiper itd. no ale tu już była mowa o tym, że i mówił Pan Radny, że właśnie ta ilość 

mieszkańców podzieliła się na dwie przychodnie, być może z tego powodu, wtedy też rozmawialiśmy o tym, 

że, że być może duża ilość jest mieszkańców jak był jeden tylko operator, ale nie wiem no był błąd i trzeba 

się do tego przyznać. Teraz Radni też chcieliby wiedzieć, jak się to odbywało, czy tutaj w związku z tym, że 

te relacje między ZOZem Ochota a Panem Wójtem są, jak gdyby no no byle jakie tak powiem troszeczkę i 

może z tego powodu dzieją się też te rzeczy, że tu czekamy w tej chwili na jak gdyby tutaj rozwój sytuacji, 

budynek stoi, niszczeje. Ja nie wiem, czy nawet połowy nie uzyskamy tej kwoty o którą, o której Pan Wójt 

mówił, że odzyskamy jeżeli chodzi o nakłady i jak gdyby tutaj zmierzam do tego i ta komisja rewizyjna jest 

jak gdyby takim Panie Przewodniczący, Pan powinien to zrozumieć, bo ta, jak gdyby ciągle mieliśmy 

pretensje do tutaj do działań Komisji Rewizyjnej, gdzie idzie troje Radnych, Radnych od Wójta Zaręby i ona 

kontroluje Wójta Zarębę. Jaka to jest w ogóle? No to Pan powinien nawet jak gdyby zasugerować, że może 

powinna się znaleźć tam w komisji Radna z jak gdyby tutaj otoczenia nie Wójta i to by było takie 

wiarygodne prawda, uwiarygodnienie i tutaj ktoś mówi, że, że już została, któryś Radny mówił, że już 

została podjęta jakaś tam decyzja, że już Wójt jest winny. No Szanowni Państwo no są dokumenty, jest 

działanie, które jest działanie Wójta, które tu po prostu, jeżeli się okaże, że wszystko jest dobrze, to przecież 

nikt nie ma prawa powiedzieć, że, że coś się źle działo już po tych wyrokach sądowych, bo to że 

przegraliśmy, to już wszystko jest wiadomo, że Wójt po prostu przegrał z kretesem kupę pieniędzy za 

przeproszeniem i te sprawy sądowe i nie wiem czy jeszcze te sprawy jeszcze będą się ciągnęły sądowe i inne 

jeszcze też około tej sprawy. No ale no to już już nikt nic na to nie poradzę. Ja chciałbym tylko, żebyśmy byli 

Radą, która wyciąga wnioski, a jak będzie nadal następna, Pan mówi, że wybudujmy, Pan Osytrzyżek, 

wybudujmy następny budynek, tylko może najpierw popatrzmy w ogóle czy my w ogóle mamy prawo do 

tego budynku, jakie mamy w ogóle i to od tego są prawnicy od tego jest Wójt. Ja w dobrej wierze 

głosowałem wtedy jak byłem i niech mi tylko ktoś powie, że ja głosowałem za utratą ośrodka zdrowia, bo tak 



chciałoby się tutaj niektórym powiedzieć. Czyli co Pan Marcinkowski głosował za utratą ośrodka zdrowia? 

Pan Radny Bańburski i niech Pan nie odwraca że tak powiem kota ogonem, bo my nie rozmawiamy o 

obsłudze w tej chwili przez ZOZ Ochota wtedy, tylko rozmawiamy o jak gdyby tutaj już dalszej sytuacji, 

która się wytworzyła i tu jest problem i tutaj jak gdyby powinniśmy wyciągać z tego wnioski, dlatego jest ta 

debata Wy byście Szanowni Radni, gdyby dzisiaj była Pani Matracka Radna, wy byście już dawno zamknęli 

tutaj tą dyskusję i dawno wyrzucili, że tak wszystkich Radnych do spania, bo no bo byście mieli większość o 

ten jeden głos. Pan Radny Marcinkowski, tutaj jak gdyby no nawet niespecjalnie może pomóc, bo no bo jest 

10:10 i w istocie, jak gdyby biorą te właśnie nasze dylematy ze względu na to, że, że no nie ufamy Komisji 

Rewizyjnej. Proszę, że tak powiem powiedzieć, kto będzie że tak powiem w tej komisji, chociaż Pani Radna 

Sendlerowska powiedziała, że tu jest bardzo ciężko w te 14, 15 dni jak gdyby uzyskać tą informację taką 

dogłębną a to, co jest ta komisja? No po co jest? No po to jest żebyśmy już w życiu już nigdy więcej nie 

doprowadzali do takich sytuacji, a Pan Wójt ma wiedzieć o tym, że trzeba sprawę ze wszystkich stron 

sprawdzić, a nie być tu szefem wszystkich szefów za przeproszeniem i udawać, że on tu jest alfą i omegą, po 

czym się okazało, że nic z tego nie wyszło. A ja bardzo liczę na to i pamiętam, że chyba też tak stwierdziłem, 

że liczę na to, że sąd powinien ocenić tą samą sytuację. Na razie to się nie dzieje, na razie jeszcze jest to 

chyba postępowanie przygotowawcze i chciałbym wiedzieć kto tak naprawdę tutaj no zawinił można 

powiedzieć. No, jeżeli powiedzą, że Rada Gminy zawiniła no to będę musiał się przyznać też do błędu, tylko 

no, jeżeli tutaj praktycznie nikt z Radnych nie był prawnikiem w poprzedniej kadencji, a teraz macie państwo 

jednego prawnika, macie Radnego Zawistowskiego, którego jakbyście, chociaż w części wykorzystali do 

tych wszystkich spraw związanych z procedurami tutaj ze statutem, to o ile mniej byśmy mieli problemów. 

Ja odnoszę wrażenie, że... 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Kończ Pan to kurde. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ja mam nadzieję, ja Panu nie przeszkadzałem Panie Radny Ostrzyżek 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Pleciesz Pan na okrągło to samo po co to tyle gadać. No. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ja Panu nie przeszkadzałem. Dlaczego Pan mi przeszkodził?  



Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Aaa, bo już nie mogę tego słuchać po prostu. Tego się nie daje słuchać. Jak Boga kocham, no. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Daje się słuchać?  

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

No nie daje się. No ile razy można to samo. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Idź Pan spać. Panie Przewodniczący proszę iść spać, zostawić to Radnych, którzy jak gdyby uważają, że 

sprawy i w takim kierunku idą, że no nie może być krycia pewnych rzeczy no i koniec z Panie Ostrzyżek. Ja 

już kończyłem. Pan jest taki złośliwy, bo najpierw Pan tutaj mówi, że nie można się wypowiadać, po czym 

Pan uważa, że można się wypowiadać, niech Pan po prostu też sam, jak gdyby tutaj jakąś powagę zachowa. 

Proszę zachować powagę Panie Przewodniczący, a nie w zależności od koniunktury Pan się zachowuje. Tak 

po prostu się nie zachowujemy i koniec. Także Szanowni Radni... 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju Pan się na co parę minut wtrąca w każdą wypowiedź nie tylko moją, a jak się Panu wtrąci no 

to Pan... Była prośba żeby to wreszcie skończyć no. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Tylko dlatego, że....Jak będziecie Państwo prowadzić i organizować pracę Rady jak trzeba i sprawiedliwie to 

nie byłoby żadnego problemu. Także proszę zwracać uwagę. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Z Panem na pewno by był zawsze problem. To nie ma nawet o czym mówić. Z pewnym typem ludzi, nie 

chcę tego nazywać dobitnie to nie da się że tak powiem dyskutować. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

No ciekawe, ale jak...Nie ma się, czego obawiać, Panie Radne Ostrzyżek, jeżeli wszystko jest zgodnie z 

procedurami... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Radny Górecki, Panie radny Ostrzyżek proszę o wyłączenie mikrofonu. Dziękuję. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Także ja.. Tak oczywiście ja będę popierał tą ten projekt uchwały, oczywiście, bo no, bo jeżeli no, jeżeli 



chcemy cokolwiek wyjaśnić to być może to jest jakaś forma, chociaż będzie mieli punkt jeszcze następny i 

zobaczymy jak się to dalej jeszcze będzie toczyło. Jak bardzo dziękuję za wysłuchanie... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Tadeuszu głos ad vocem. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący bardzo króciutko. Ja nie wiem, czy Pan ma cierpliwość słuchania tego samego 

powtarzania 50 razy to samo. Jest Pan bardzo cierpliwy, bo mój pies poszedł już spać i on nie będzie tego 

słuchał, no.  

Wie Pan no nie można cały czas powtarzać w kółko to samo, no przecież to już jest dzisiaj chyba z piąty czy 

szósty raz powtarzanie te same słowa padają co 5 sekund takie samo no. Panie Przewodniczący to jest 

żenująca wypowiedź Pana Góreckiego w tej chwili. Ja myślałem, że już to to co miał do powiedzenia przez 

tyle czasu to powiedział a on jeszcze wraca do tego samego cały czas. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę powiedzieć co Pan mi zarzuca. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju, niech Pan się nie daje sprowokować. Powiedział Pan bardzo mądrze i na temat, proszę się 

nie dać tutaj do rowu zapędzić. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę o zachowanie spokoju. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Albo Panie Przewodniczący niech Pan reaguje natychmiast jak w taka wypowiedź się komuś nie podoba, 

albo temu, który przeszkadza.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Cicho bo pies się Pawlikowskiego obudzi dopiero tragedia będzie. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Się zacznie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję Andrzeju. Panie Wiesławie. Proszę już naprawdę późna godzina powolutku jesteśmy zmęczeni, 

mamy obowiązek formalny. Pan Radny Ostrzyżek, proszę bardzo. 



Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Ja po prostu rzeczywiście no tutaj Pan Górecki mówi, że ja powinienem iść spać. Rzeczywiście jestem w 

takim wieku, że już mogę po wylu godzinach słuchania tego i uczestniczenia z Państwem być zmęczony. Nie 

chce mi się spać, tak? I jeżeli mówię chodzi o moje zdrowie dlatego ja składam wniosek formalny o przerwę 

do, przerwania tego i do przyszłego tygodnia obrad tej sesji... 

i tyle. Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

To jest rozumiem wniosek formalny, Pana?  

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Tak. Oczywiście. Tak oczywiście.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ogłoszenie przerwy w obradach. Do?  

Dnia ?Godzina.? 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Ma być tak dokładnie? Formalnie? Do wtorku dobrze godzina? Już sprawdzam.  

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Proszę Państwa to już jest koniec sesji, nie róbcie cyrku.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Wtorek nie można, bo jest święto. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Tak zgadza się ma Pan racje. To zrobimy to trochę dłużej. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Trzeci.. Czwartego? 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący... 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

do czwartku .. piątego  



Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Akurat jest piąty rzeczywiście w czwartek. Do piątego do godziny nie wiem 16:00. Na godzinę 16:00. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Proszę Państwa to jest ostatni punkt i Pan ma robić taki cyrk. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę przygotować głosowanie.  

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Ja się nie zgadzam nie mogę piątego. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Bardzo proszę, no każdy ma prawo się wypowiedzieć tak?  

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Komplikuje Pan sprawę maksymalnie jak można. Tak proszę Pana, Pan dzisiaj tak zdominował tę sesję 

swoimi wystąpieniami, że jest wieczny bałagan. Proszę Pana jedynie co Pan zrobił porządnie, to ten punkt, 

który tu Panu udostępnił Pan Marcinkowski, Pan prowadził bardzo sprawnie, natomiast cały czas później Pan 

pracuje na to, żeby rozwalić tą sesji, cały czas.  

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Chcę doprowadzić do końca a Pan ma prawo tak jak i ja mam prawo zgłosić każdy wniosek i go 

przegłosować.  

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Robi Pan wszystko, żeby uwalić tą sesję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Olgo... 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Akurat, i kiedy Pan takie momenty zauważył, w którym to momencie? 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

No chociaż w tej chwili, w tej chwili. Proszę Pana były przypadki, że do pierwszej żeśmy siedzieli.  

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Godzina jest 20:00. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Szanowni Państwo, głosowanie wniosku formalnego wniosek o przerwę w obradach do 5 maja do godziny 

16:00. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący proszę jeszcze sprecyzować, bo ja tutaj miałem zakłócenie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze. Pani Olgo ponownie proszę wstrzymać głosowanie wniosku. Jeszcze raz. Proszę o wyświetlenie.  

Proszę sobie przeczytać wniosek formalny Pana Radnego Ostrzyżka. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Okay.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

I ponownie go odczytam.. Wniosek o przerwę w obradach do 5 maja do godziny 16:00. Kto jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Proszę o wyniki. Pani Radna Henryka Koper, Pani Radna Agata Kuran-Kalata. 

Pani Agata jest obecna z nami?  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Może byśmy obraz zobaczyli. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nic by się stało. Mamy wynik. 7 za. 11 przeciw. Wniosek nie uzyskał akceptacji. Proszę krótko teraz 

wypowiedź Pani Radnej Henryki Koper. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Już dyskutujemy dalej Panie Wiesławie. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Cieszę się bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę o zachowanie spokoju. Proszę głos dla Pani Radnej Henryki Koper. Pani Henryko.. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Proszę Państwa tym tematem powinna się zająć komisja właśnie i trzeba wszystko uczynić, aby ośrodek 

zdrowia zaczął działać, bo my wszystko robimy, a ośrodek jest dalej zamknięty. Majątek 14 000 000. Może 

warto teraz wyjść ze strefy komfortu, może warto przyczynić się do szybkiego od uruchomienia ośrodka 



zdrowia. Ponownego. Proszę Państwa, bo mieszkańcy na to czekają, ośrodek był wybudowany i stoi pusty. 

Tak nie może być. ZOZ stworzył warunki do szczepień covidowych m.in. gmina dostała 1 100 000 jeżeli się 

nie mylę. Chciałam zadać pytanie Panu Wójtowi? Na co te pieniądze zostały wydane, jeśli nie? To kiedy 

zostaną wydane? I może warto te pieniądze przeznaczyć właśnie na pomoc dla ZOZu, żeby ten ośrodek 

szybko został uruchomiony.  

Panie Wójcie, czy mogę uzyskać odpowiedź na temat tego 1 100 000?  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tak, jak tylko przestanie Pani mówić to oczywiście tak. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę bardzo. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady)  

Możemy na prawdę na temat rozmawiać. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Chciałby chciałbym tutaj nadmienić, że 1 100 000, które otrzymaliśmy, otrzymali nasi mieszkańcy za 

odpowiednią postawę, został wypracowany przez mieszkańców i przez ZOZ Ochota proszę Państwa, tylko 

przez przynajmniej dwa ośrodki, które działały a nawet czy jeden miał dwa punkty szczepień. My Judytę- 

szczepiła w dwóch miejscach: na ulicy Pruszkowskiej, i na ulicy Poniatowskiego ZOZ Ochota na ulicy 

Pruszkowskiej. Olbrzymia ilość naszych mieszkańców jeździła do Warszawy i korzystała z punktu szczepień 

na Stadionie Narodowym. Było bardzo dużo duża mobilizacja naszych mieszkańców, dzięki odpowiedniemu 

propagowaniu tych tego szczepienia przez naszą gminę i dobrej atmosferze, która rzeczywiście w naszej 

gminie w tym zakresie panowała i nawet taką chęcią rzeczywiście jak najszybszego zaszczepienia się przez 

naszych mieszkańców, co było widoczne i było podtrzymywane przez nas również, żebyśmy w jakiś sposób 

mobilizowali do takiego działania. W wyniku tego dostaliśmy powyższe nagrody i te nagrody zostały 

przeznaczone na pokrycie kosztu szczepień profilaktycznych, które były realizowane w ubiegłym roku i w 

tym roku, jak również na zakup samochodów dla Ochotniczych Straży Pożarnych, którzy, które to 

Ochotnicze Straże Pożarne dowoziły naszych mieszkańców, tych, które szczególnie starszych, którzy mieli z 

tym problem, żeby sami dotrzeć dowodzili naszych mieszkańców do punktów szczepień. Te punkty 

szczepień były w różnych miejscach. Tak jak mówię, ZOZ Ochota miał jeden z nich na ulicy Pruszkowskiej i 

myślę gdybyśmy zobaczyli ilość tych szczepień w porównaniu do ilości naszych mieszkańców. Okazałoby 

się, że wcale nie wiódł pod względem palmy pierwszeństwa. Chciałbym tutaj jeszcze dodać, bo tutaj były 



takie przy okazji tego, że nie podejmowaliśmy żadnych działań, jeśli chodzi o rozmowy z Miastem 

Stołecznym Warszawa, otóż nie. My w pewnym w czasie wystosowaliśmy pismo do miasta stołecznego 

Warszawy do Pana Prezydenta z prośbą o umożliwienie gminie Raszyn odkupienia działki gruntu, która jest 

tutaj akurat tym przedmiotem tego sporu, odkupienie tej działki ewentualnie jakąś dogodną dla gminy, ale 

odpłatną formę użyczenia tejże działki i miasto stołeczne Warszawa odpowiedziało nam, że ma inne plany 

związane właśnie z uruchomieniem tutaj przynajmniej tak ja rozumiałem z tego pisma z uruchomieniem tutaj 

odpowiednio służby zdrowia. W związku z powyższym no wydaje mi się, że dla miasta stołecznego 

Warszawy ten ośrodek jest ośrodkiem cennym, który no może przynieść rozumiem, że jakiś zysk, bo 

Warszawa nie ma żadnego obowiązku leczenia mieszkańców Gminy Raszyn. Jest to nie robi tego 

altruistycznie jeśli tak bardzo jej na tym zależy, to znaczy, że no muszą te wpływy z tego tytułu być na tyle 

przynajmniej bilansować się na plus, bo bilansować się a nawet być plus, bo no nie było bardzo nieustępliwe, 

jeśli chodzi o możliwości jakiekolwiek innego rozstrzygnięcia tego sporu, który tutaj miał miejsce, po prostu 

nie dopuszczano myśli, żeby przekazać gminie nawet odpłatnie tego terenu, zwłaszcza że no naniesienia 

nasze, które mamy dokonane na tym terenie, one są na terenie gminy Raszyn i tego nikt tak jak nie ukradł, 

nie zagrabił one są na terenie Gminy Raszyn i będą w taki czy inny sposób służyły naszym mieszkańcom pod 

warunkiem, że obecnie właściciel ZOZ Ochota może inaczej Miasto Stołeczne Warszawa a i zarządca tego 

obiektu ZOZ Ochota no podejmie statutowe działania w tym ośrodku w tym budynku, tworząc odpowiedni 

ośrodek zdrowia, zważywszy na to, że mają ośrodek zdrowia na terenie naszej gminy myślę że to nie jest 

żaden problem, żeby przenieść odpowiednio wszystkie rzeczy. My mamy część jeszcze znaczną tej tego 

wyposażenia, więc to wyposażenie możemy przekazać ZOZowi Ochota, jeśli tylko wyrazi chęć, żeby takie 

wyposażenie od nas oczywiście myślę, że po dogodnych cenach kupić. Tyle ode mnie co do tego już Pani 

również odpowiedzi udzieliłem. Także wydaje mi się... 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Ja dziękuję, aż nadto Pan rozwinął to. Chciałam się jeszcze zapytać... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Henryko gorąco proszę, jedna uwaga.. Czy ja mogę Pani zadać pytanie? Czy ma Pani uwagi do punktu 

porządku obrad w końcu? Bo to jest uchwała, a rozmawiamy w tej chwili o wszystkim i chciałbym, żebyśmy 

tą dyskusję zakończyli i wreszcie przeszli do głosowania projektu uchwały. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Właśnie chciałam na temat uchwały, że Komisja Doraźna powinna powstać i powinna się w tym zająć i 

wszystko zrobić żeby uruchomić ośrodek zdrowia jak najszybciej. 



Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Głos dla Pana Radnego Kowalczyka. Też dotyczący treści uchwały. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Tak jest. Panie Przewodniczący, mam do Pana i do Pani prawnik pytanie formalno- prawne.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę pytać. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Ponieważ w statucie rzeczywiście jest paragraf, który wiadomo, że obliguje nas do 15 dniowej kontroli, w 

związku z tym chciałem się zapytać, żeby nie było żadnych nieprawidłowości, czy nie można, ponieważ 

Komisja Rewizyjna ma trzy zadania i to ma być wpisane jako czwarte czy są w tym pkt 4 trzy podpunkty, 

czy to nie może być wpisane jako pkt 4 kontrola tego i tego w ośrodku zdrowia, punkt piąty kontrola tego i 

tego w ośrodku zdrowia, i pkt 6 kontrola tego i tego, i wtedy paragraf 73 będzie łatwiej do zachowania. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ale takie pytanie też padło. Pani Mecenas wyjaśniła, że tak możemy to działania...Proszę bardzo Pani 

Mecenas 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

podzielić.  

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Chciałam powtórzyć dokładnie to co Pan Przewodniczący powiedział, że już było takie pytanie i 

potwierdziłam, że w mojej ocenie jak najbardziej takie działanie byłoby prawidłowe. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Panie Sławku pytanie do do projektu uchwały? 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Tak. Znaczy ja mam pytanie konkretnie już moment o działa tak? No właściwie do Pani Henryki Koper do 

Radnej Henryki Koper. Pani stoi na stanowisku, że trzeba koniecznie powołać tą komisję, żeby że tak 

powiem, jak najszybciej uruchomić działalność ośrodka zdrowia. W jakiś sposób ta komisja się przyczyni do 

szybkiego uruchomienia ośrodka zdrowia? Bo ja stoję na stanowisku, że wręcz przeciwnie, że ona po prostu 

wydłuży, tak? jeżeli taka komisja powstanie to czas otwarcia tego środka będzie na pewno dużo dłuższy. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pytanie. Poproszę odpowiedź. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Komisja Doraźna zajmie się i tematami dawnymi i obecnymi. Jeżeli chodzi o szybkie uruchomienie, być 

może komisja znajdzie środki w budżecie na dofinansowanie, do otwarcia ośrodka zdrowia. Myślałam, że 

1 100 000, które m.in. ZOZ wypracował w szczepieniach covidowych zostanie jemu przekazana. Z tego co 

dostałam informację od Wójta te pieniądze zostały wydane. No szkoda... 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Beneficjentem był ZOZ Ochota, ponieważ on wykonywał szczepienia naszych mieszkańców, zarówno jeśli 

chodzi o HPV, jak i przeciwko grypie. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Tak, ale jeśli chodzi o przekazanie tych chodziło mi o przekazanie tych pieniędzy, żeby jak najszybciej 

otworzyć ośrodek zdrowia. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze. Pani Pani Henryko. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Nasi mieszkańcy.. jakieś są zakłócenia? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Proszę Pani, ja chciałbym tylko nadmienić, że ZOZ Ochota jest no jednostką organizacyjną Miasta 

Stołecznego Warszawy. Jako taki nie może być finansowany przez gminę Raszyn. W związku z tym 

oczywiście są jakieś są jakieś możliwości typu w ramach porozumień, pomocy i tak dalej, żeby przekazywać 

środki. No ale to jest zupełnie inna sytuacja, nie można po prostu przekazać środków finansowych... 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

.... do szybkiego uruchomienia... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani do uchwały. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Głos dla Pana Radnego Góreckiego. 



Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ja mam pytanie do.. Mogę?  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę. Tak.  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Mam pytanie, do Pani Radnej Sęderowskiej i Pani Radnej Beaty Sulima-Markowskiej czy wezmą udział w 

tej kontroli i pytanie do Radnego Przewodniczącego Kowalczyka. W związku z tym, że Pana głos jest 

decydujący w konstruowaniu zespołu kontrolnego. Proszę powiedzieć i to może zamknie dyskusje. Czy Pan 

będzie za tym, żeby ta kontrola odbyła się w zespole mieszanym, czyli no w tym wypadku pewnie kobieta 

mężczyzna? Bo tak się to złożyło. I proszę o odpowiedź trzech osób, jeśli można. Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę o zabranie głosu Pani Senderowska, Pani Sulima- Markowska i Pan Radny Kowalczyk. 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ja się ostatnia wypowiem.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze. Proszę Pani Beata Sulima-Markowska 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ja bym chciała usłyszeć od Pana Radnego Kowalczyka najpierw odpowiedź, ponieważ to co ja zasugeruje to 

i tak potem nie ma znaczenia. Zresztą miałam też powiedzieć, że nie tylko my w trójkę decydujemy, ale 

również Pan Pawlikowski, Pan Hoffman. Więc niech się może wszyscy członkowie Komisji Rewizyjnej 

wypowiedzą. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę.  

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Mogę, przepraszam.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie. Na razie Członkowie Komisji Rewizyjnej. Proszę bardzo. Proszę Panie Ryszardzie, głos dla Pana.  

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

To znaczy Szanowna Rado mógłbym powiedzieć w sposób no taki bardziej nieuczciwy, że decyduje 



większość Członków Komisji nie mogę określić, ale powiem uczciwe od siebie jako Przewodniczący, że 

jestem jak najbardziej za tym, tak jak ostatnio były zespoły mieszane, bardzo dobrze współpracowały i 

myślę, że nic nie stoi na przeszkodzie. Będę za tym, żeby był zespół mieszany. Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję, Głos dla Pan Janusza Hoffmanna i następnie Pan Tadeusz Pawlikowski proszę bardzo. 

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Ja też, Panie Przewodniczący, jestem za tym, że naczy jeżeli chodzi o mnie nie ma problemu żeby były te 

zespoły mieszane. Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Pan Radny Pawlikowski. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja jestem tego samego zdania, co Pan Janusz i Pan Ryszard. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę, Panią Beatę. Głos dla Pani.  

Pani Radna Sulima- Markowska. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Jeżeli jest takie podejście Panów Radnych póki Panowie nie zmienią zdania to jakby nie mam problemu z 

tym, żeby zając się pracą w tej komisji. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Pani Radna Senderowska. 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ja zawsze jestem za zgodą, jeżeli będzie zgoda to zawsze będę współpracować z Radnymi. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Głos dla Pana Radnego Ostrzyżka na zakończenie dyskusji. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Trochę się dziwię właśnie rzeczywiście, że w tym momencie ustalamy składy, jak nie mamy w ogóle, że tak 

powiem podjętej tej uchwały tak, ale no, słuchaj no .... Uchwalimy coś za coś, a może jeszcze w tym, bardzo 

się podobało stanowisko Pana Przewodniczącego Pana Ryszarda Kowalczyka tak że w ten sposób postawił 

sprawę i to jest oczywiście tak jest jego domena, a właściwie tej komisji, kto będzie w składzie komisji. Ja 



jeszcze tylko jedno słowo do Hani Henryki Koper o ten 1 100 000 zł dla mieszkańców. Proszę Państwa no 

nie można przeznaczyć to dla jednego ośrodka zdrowia, tylko dlatego, że to było dla mieszkańców, połowę 

naszych mieszkańców uczęszcza do drugiego ośrodka, co by oni powiedzieli tak?, że my bierzemy pieniądze, 

które oni że tak powiem no zasłużyli, tak? Bo to ośrodki zdrowia zarówno jeden jak i drugi za to, że 

wykonywał szczepienia, dostał pieniądze, one zostały zapłacone, tak? Przecież Fundusz Narodowy Fundusz 

Zdrowia im zapłacił za każde jedno wykonane szczepienie, a te pieniądze są dla mieszkańców, tak? Jeżeli 

byśmy mieli te pieniądze dzielić potrzeba podzielić między jeden ośrodek zdrowia i by było, albo i drugi, 

jeżeli w tym duchu byśmy mieli prawda? A nie w ten sposób potraktować, że jednym to damy, a drugim to 

nie damy to tylko tak na marginesie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Skupmy się na tej treści uchwały. Dziękuję za głos. Zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały z autopoprawką zaproponowaną przez Pana Radnego Góreckiego o zmianę treści 

uzasadnienia także tryb uzasadnienia została uzgodniona. Państwo słyszeli.. i będzie uzupełniała tą kwestię, o 

której Pan Radny Górecki mówił i ja. Proszę bardzo... 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Ale tam jeszcze ta kwestia tych rozdziału tych punktów... 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Tych punktów właśnie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Tutaj mi Pani Mecenas powiedziała wyraźnie nie ma problemu, każdy stanowi oddzielny jakby element 

kontroli 1,2,3. Jeden jest to ust.4 z trzema oddzielnymi zadaniami. Można je spokojnie podzielić na trzy 

zadania. Tak Pani Mecenas? 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Tylko jedna rzecz. Ja nie mam przed sobą teraz tej uchwały źródłowej tak to określę i tu jest mowa że dodaje 

się ust. 4 z trzema podpunktami. Wydaje mi się, że może trzeba by było już nie przedłużać, ale żeby było 

jasnym, że to są trzy odrębne zadania, to może powinien to być ust. 4,5 i 6.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Jak najbardziej, żeby nie było tutaj problemów. Zapiszemy to w ten sposób: będzie w projekcie uchwały ust. 

4, 5 i 6. To będą kolejne autopoprawki plus autopoprawka dotycząca kwestii uzasadnienia z tymi 

autopoprawkami przegłosujemy projekt uchwały. Proszę Pani Olgo o wyświetlenie możliwości głosowania. 



Przechodzimy do głosowania projektu uchwały uchwała w sprawie zmiany załącznika do uchwały nr 53 

łamane przez 468 łamane przez 2020 w sprawie zatwierdzenia planu operacji Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Raszyn na 2022 rok z autopoprawkami. Kto jest z Państwa jest za przejęciem projektu uchwały? Kto 

jest przeciwko? Kto się wstrzymał?  

Pani Olgo jeszcze tak: 4 osoby nie oddały głos, Pan Radny Zawistowski, jeszcze Pani Henryka Koper i Pan 

Radny Wiesław Szostak- dwa głosy. Pan Wiesław poproszę o oddanie głosu. 18 za, 2 głosy przeciw, zero 

wstrzymujących, 1 osoba nieobecna. Uchwała została przyjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku 

obrad wydaje mi się, że staje się punktem bezprzedmiotowym. Pani Mecenas, poproszę o ocenę Pani. 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Jak najbardziej ten ostatni punkt jest punktem bezprzedmiotowym w związku z przegłosowanym dopiero 

projektem uchwały. Nie może być także dwie niezależne komisje będą miały no tożsamy w zasadzie 

przedmiot kontroli, wobec czego winna ta uchwała być zdjęta z porządku obrad. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze, czyli w tym momencie należy przedstawić wniosek o zdjęcie punktu z porządku obrad tak 

rozumiem.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

No to ja się nie zgadzam. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ja Panie Andrzeju spokojnie, ja nie chce wyjaśnień pod tym kątem prawnym.  

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Takie najbardziej w mojej ocenie, to znaczy nie ma takiego środka karnego, żeby po prostu nie głosować 

uchwały uznając, że jest bezprzedmiotowa, ona winna być zdjęta z porządku obrad w drodze odpowiedniego 

głosowania. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ale teraz tak. Ta formuła ma być uzasadnienie w postaci, że uchwała głosowana przed uchwałą, którą w tej 

chwili omawiamy zawiera tę samą tematykę i w związku z tym nie powinna być podana pod głosowanie i z 

tego powodu podany pod głosowanie czy po prostu zdjęta z porządku obrad, bo to jest... 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Jeżeli, znaczy jeżeli byłby postawiony wniosek o zdjęcie z porządku obrad ostatniej uchwały wówczas nie 



potrzeba szczególnego uzasadnienia, ponieważ w trybie art. 20 ust. 2 możliwe jest dokonanie zmiany w 

porządku obrad z każdym czasie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Andrzeju, jakie Pan ma uwagi? Proszę bardzo. Żeby nie było tutaj kolejnego tutaj ścigania się o jakieś 

tam... 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie no aj uważam, że z żadnych przepisów nie wynika to, że jak jest zadanie Komisji Rewizyjnej i nie może 

powstać inna komisja, która będzie miała podobny zakres. No ja 

takiego przepisu nie znam.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Andrzeju, Pan przeczyta projekt uchwały zawarty w tym porządku obrad. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

No to ja wiem. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

No to o to mi chodzi. To mamy głosować co tam jest zawarte czy po prostu zdejmiemy to porządku obrad? 

Bo tam są zapisy, które są niewłaściwe przytoczonego projektu uchwały. Zgadza się? 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Ja jeszcze dodam, że jeżeli mogę jeszcze dodam, że oczywiście no nie znajdziemy zapewne literalnego 

brzmienia przepisu, który tak kazuistycznie określałby sytuację w której się znajdujemy. Natomiast to, że nie 

mogą dwie komisje różne zajmować tym samym przedmiotem wynik z samych zasad jakby z prowadzenia 

kontroli z samych zasad ustanawiania komisji i ustanawiania tego, co ma być przedmiotem kontroli. Po 

prostu bezprzedmiotowy.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Mamy wniosek formalny Pan Radny Jarek Aranowski. Proszę o zgłoszenie wniosku formalnego. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Składam wniosek formalny o zdjęcie tego punktu z porządku obrad w związku z tym, iż Komisja Rewizyjna 

zajmuje się dokładnie tą samą tematyką. Ale to nie jest takie ważne. Wniosek formalny o zdjęcie punktu... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Tak, punktu osiemnastego. Dobrze to proszę ten prosty wniosek. Pani Olgo proszę o przygotowanie wniosku 



pod głosowanie. 

Panie Beato nie udzielam głosu w tym momencie. Będzie głosowanie. Wniosek formalny o zdjęcie... 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Proszę o wycofanie mojego głosu, ponieważ rezygnuję z 

głosu. Nacisnęłam zły...  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Rozumiem, dobrze. Pani Olgo proszę jeszcze raz, bo tam jest zdjęcie nie formalny, chodzi o wskazanie 

punktu o który mamy zdjąć z porządku obrad. 

Jeszcze raz proszę o wyświetlenie, żebyśmy zobaczyli czy to zgodne z wnioskiem Pana Radnego 

Aranowskiego. Dobrze. Przystępujemy do głosowania. Wniosek formalny zdjęcie z pkt 18 z porządku obrad. 

Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 10 na 10 przeciw. Wniosek nie uzyskał większości. Proszę 

bardzo oddaje głos wnioskodawcy projektu uchwały. Proszę o zabranie głosu Pana Radnego Wiesława 

Szostaka. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Po prostu nie wiem gdzie czytać wszystko po kolei, jeśli chodzi o ten wniosek, który był złożony pod 

dzisiejsze obrady dziękuję .... Jest to projekt uchwały... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Tak i proszę porozmawiamy na ten temat na punkt porządku obrad brakującymi dokumentami, które są 

zawarte w porządku obrad. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Na podstawie art. 21 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1999 roku o samorządzie gminnym Dz.U. 2022 pozycja 

559 z późniejszymi zmianami oraz § 57 ust. 2 i § 58 ust. 1 statutu gminy Raszyn, dziennik urzędowy 

województwa mazowieckiego z 2016 roku poz. 1194 Rada Gminy uchwala, co następuje § 5 powołuję się 

Komisje Doraźnie w następującym składzie przewodniczący no i członkowie. § 2 przedmiotem działania 

Komisji Doraźnej będzie przeprowadzenie postępowania wyjaśniającego w przedmiocie dwukropek 

pierwszy terminowości oraz sposobu realizacji zgodnie z prawomocnymi wyrokami sądowymi przez Wójta 

Gminy Raszyn zwrotnego przeniesienia oraz wydania przez Gminę Raszyn na rzecz Miasta Stołecznego 

Warszawy zabudowanej nieruchomości znajdujących się w Raszynie przy ulicy Szkolnej stanowiącej działkę 

numer ewidencyjny 578,  



o powierzchni 3917 m², na której zlokalizowany był ośrodek zdrowia. Pkt 2 terminowości oraz sposobu 

realizacji wystąpienia przez gminę Raszyn do właściwego sądu z roszczeniem o zwrot przyznanie... 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący ja bardzo przepraszam, ale to nie ma takiej uchwały w tym w porządku obrad. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

To jest wniosek czytany. To jest wniosek przez Pana Wiesława czytany, który jest... 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Jaki wniosek? Uchwała 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Nie. Pan Wiesław czyta uchwałę, której nie mamy.. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Nie mamy w porządku obrad. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Prosiłem żeby Pan w na początku uchwały w porządku obrad.  

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Niech Pan otworzy sobie ten porządek obrad. Tak i mamy. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Jest proszę Pana wczoraj złożona na ten temat ... 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Zaraz na sesji jest całkiem inna uchwała.. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Punktu 17 dzisiejszego porządku obrad i niech Pan nie mąci.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panowie... 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Nie nie, mamy procedować uchwałę .... Na sesję no. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Wiesławie złożył Pan na dzień 21 kwietnia i proszę nawiązywać do treści tej uchwały a nie... 



Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

A nie nie nie. Ja złożyłem 27 pismo do Pana Przewodniczącego w treści następującej w nawiązaniu do 

porządku obrad najbliższej Sesji Rady Gminy w dniu 28.04 zgłaszam autopoprawkę do projektu uchwały 

zawartej w tekście w porządku obrad nr 17. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

To jest zupełnie inny projekt uchwały. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

To co Pan czyta nie jest zbieżna z uchwałą, które przedłożył Pan do Biura Rady.. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Radni tego nie widzieli nawet.  

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Tam przepraszam chciałam zwrócić uwagę formalno-prawnie jeżeli mogę. Autopoprawkę może zgłaszać 

wnioskodawca projektu, żeby była ta tożsamość osób. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Tak , ale wnioskodawcą nie był klub, autopoprawkę zrobił klub. 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Dlatego zwracam na to uwagę.  

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

No właśnie. Zasadnicza różnica, bo uchwałę, która jest w kwestii złożył złożyło czterech Radnych 

autopoprawkę tak jest zatytułowana składa Klub Radnych. To jest w ogóle. Dwie różne rzeczy. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Wiesławie, posługujmy się materiałami zawartymi w porządku obrad w pkt 18. 

Propozycja, którą w tej chwili czyta Pan nie jest tożsama z wnioskiem złożonym ... 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

W związku z tym zaistniałą sytuacją poproszę o ogłoszenie 10 minut przerwy. Ja muszę się zastanowić jak to 

rozegrać. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ogłaszam dziesięciominutową przerwę potrzebną .... Przerwa. 

Możliwość potwierdzenia obecności. Pani Olgo proszę uruchomienie możliwości sprawdzenia kworum. 



Proszę Państwa o potwierdzenia obecności na sesji. 

Pani Olgo jak sytuacja wygląda z potwierdzenia obecności?  

Proszę wyświetlić. Może Radni będą widzieli będzie łatwiej. Jeszcze 8 osób jeszcze nie potwierdziło.  

Szanowni Państwo Radni, proszę o potwierdzenia obecności na sesji. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Mi nic nie wyświetliło. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan Radny Aranowski, Pan Radny Górecki już Pana widzę może Pan potwierdzi obecność? Pani Ewa 

Surmacz, Pan Radny Ostrzyżek, Pan Radny Grzegorz Janiszewski. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Przepraszam nie słyszałem. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Wiesławie Pan też nie potwierdził obecności. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

No właśnie, ale jak mam to teraz zrobić? Nie mam tego tutaj kworum. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Jeszcze 4 osoby  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Niech Pan naciśnie kworum po lewej może.. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Ale właśnie mam tylko wyświetlaną tą listę z kworum... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan Radny Janiszewski, Pan Radny Wiesław Szustak, Pan Radny Jarosław Aranowski, Radna Anna 

Matracka, która nie jest obecna przez całą sesję. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Ale jak ja mam to tego.. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pytanie Wiesławie ma Pan problem z potwierdzeniem obecności? wyłączmy mikrofon. 



Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

No bo mam tą listę mam gdzie jest właśnie pokazany, kto się zalogował. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie słyszę Pana, bo ma Pan wyłączonych mikrofon prawdopodobnie. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Włączony mam no  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę jeszcze raz spróbować. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

No ja was słyszę doskonale. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Wiesław jest obecny i można go odhaczyć chyba 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Ale czy mnie nie słychać jest? 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Słychać Cię Wiesiu.  

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Ja też słyszę Pana Wiesława. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

No właśnie to tylko nie mogę zalogować się nie mogę na kworum. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan Aranowski będzie obecny na sesji? potwierdzi obecność? Panie Wiesławie, problem jakiś u Pana 

nastąpił? 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Nie mogę wyjść z tej... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie słyszymy Pana w ogóle 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ja słyszę.  



Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Darek to Ty nie słyszysz tylko.  

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Ja też słyszę Pana Wiesława. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Bo ja nie mogę się w tej chwili zameldować jako obecny bo mam tam tylko tablice z wyświetlaną listą. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie ma głosu.  

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Jak nie ma jak ja słyszę. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Może Pan wyciszył sobie mikrofon... 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Pana nie słychać, Panie Przewodniczący Marcinkowski. Pan nie słyszymy, my słyszymy Pana Szostaka. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Ja siebie słyszę doskonale. 

i mnie też jest słychać. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Słychać Pana bo słyszymy Pana. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

No właśnie to, co robimy w tej chwili, żeby... 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Pan Marcinkowski na problem, że Pana nie słyszy. To nie wiem dlaczego.  

Może pani Olga może Pana jak gdyby wprowadzić, że Pan jest na sesji i wciśnie kworum. 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Oczywiście przecież Pan jest obecny. Po co przedłużać?  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pomoc Pana Andrzejowi Zawistowskiego u mnie było włączone wyciszenie mikrofonu, także to jest moja 



wina. I teraz tak Panie Wiesławie, czy ma Pan podpiętą obecność, czy jest problem u Pana teraz. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

No jest problem. Niech Pani Olga tam kliknie, gdzie trzeba ja jestem przecież obecny. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan Radny Aranowski, przepraszam za zamieszanie z mojej strony.  

Pan Aranowski nie potwierdza obecności. Proszę Pani Olgo potwierdzić obecność Pana Wiesława Szustaka. 

Zamykamy sprawdzanie obecności. Wznawiam obrady sesji Rady Gminy po przerwie. Proszę o głos dla 

Pana Radnego Szustaka.  

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

W nawiązaniu do tego wcześniejszego wystąpienia. Chcę w ten sposób... 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący nie mogłem kworum nacisnąć, nie wiem w ogóle mi się to nie pojawiało. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Olgo Pani odznaczy Pana Radnego Aranowskiego obecnego na sesji. Proszę Panie Wiesławie 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Nawiązując do tego pierwszego mojego wystąpienia. Chcę powiedzieć w ten sposób, że w nawiązaniu do 

projektu uchwały z 21 kwietnia, gdzie byłem osobiście tam podpisany jeszcze inne osoby dzisiaj zgłaszam 

do tamtej uchwały autopoprawkę w brzmieniu takim jak zacząłem czytać. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Inna treść uchwały także Pani Mecenas proszę o wypowiedzenie się w tej kwestii 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Słychać mnie?  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Tak. Proszę bardzo. 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Po pierwsze autopoprawkę może zgłaszać wnioskodawca jedynie. Natomiast tutaj mamy taki problem, że 

pismo z 21 kwietnia jest podpisane przez czwórkę Radnych i takie gremium nie ma inicjatywy 

uchwałodawczej. W związku... 



Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

No jak nie ma? Niech Pani, każdy Radny ma inicjatywę uchwałodawczą. 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Nie, no nie prawda. Sięgnijmy do statutu. Proszę sobie sprawdzić. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak jako grupa Radnych, nie ma. 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Oczywiście. Grupa Radnych, Klub Radnych z inicjatywą podjęcia określonej uchwały mogą wystąpić 

przewodniczący, 1/4 ustawowego składu Rady, Komisja, Klub lub Wójt no i mieszkańcy w określonej 

liczbie. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ale przepraszam bardzo ... Znalazło w programie sesji. 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

No właśnie. 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

No i stąd wyjaśniałam na początku chyba było to pytanie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę się w dostosować do porządku obrad. Pan Wiesław Szustak zaproponował zwołanie sesji z wniosku 

Radnych.  

Konsultował to ze mną. Widziałem ten dokument, zaproponowałem Panu Wiesławowi, żeby wycofał tę 

propozycję zwołania sesji z wniosku Radnych ze względu, że w terminie siedmiodniowym odbędzie się sesja 

Rady Gminy w trybie zgłoszenia sesji ogłoszenie sesji przez moją osobę. Podpisy były nie zebrane w pełni. 

Były to 4 podpisy czyli sam wniosek tu już w tym momencie nie miał już no uchybienia prawne, nie mógł 

być zgłoszony jako wniosek o zwołanie sesji, bo by nie uzyska akceptacji z mojej strony, bo nie spełnia 

wymogów. 2 zaproponowałem Panu Wiesławowi Szustakowi, żeby przygotował projekt uchwały w imieniu 

Klubu Radnych Komisji Obywatelskiej i Pan Wiesław pojechał do Urzędu Gminy i złożył wniosek w 

imieniu Klubu Obywatelski Komisji Obywatelskiej do porządku obrad. W związku, że był to wniosek 

Koalicji Obywatelskiej jak sama Pani Sulima-Markowska wie zgłasza wniosek w imieniu klubu, przesyła na 

maila. 



Ja nie szukam tutaj przyczyny, czy mam te podpisy w tym momencie jako wnioskodawca, Pani Sulima 

składa i nie sprawdzam, czy te podpisy są. Tak samo postąpiłem w stosunku do Pana Wiesława Szustaka, 

jeżeli Pan Wiesław Szustak nie dopełni obowiązku złożenia podpisów jako Klub Koalicja Obywatelska, 

akurat 3, czyli 3 podpisy. Wniosek ten nie powinien być procedowany i tu w tym momencie widać wyraźnie, 

że Pan Wiesław Szustak nie zachował się właściwie w stosunku do mojej osoby próbując teraz forsować 

zupełnie inny wniosek, w innej treści niż przedstawiony mi do wglądu. Próbowałem, żeby to złożyła jako 

Grupa Radnych, Komisja Kluby Koalicji Obywatelskiej. Tak stwierdził Pan Wiesław Szustak będą duże 

Rady, że składa go w imieniu Koalicji Obywatelskiej. Także Panie Wiesławie, czy tak było, czy tak nie było 

proszę o potwierdzenie moich słów. Czy Pan się z tym zgadza? I jeżeli to był wniosek Koalicji 

Obywatelskiej, to ten wniosek musi być procedowany, które w tej chwili jest na dzisiejszej sesji jako 

wniosek Klubu Koalicja Obywatelska. Propozycja, którą Pan teraz w tej chwili proponuje jest zupełnie inna 

pod wnioskiem, który w tej chwili przedstawiony jest na ekranach monitorów państw wszystkich Państwa 

mamy podpisy dwa czytelne Radnych, którzy nie są członkami Klubu Komisji Koalicja Obywatelska i dwa 

podpisy nieczytelne. Pan Wiesław Szustak wyraźnie stwierdził składa wniosek w imieniu klubu tak, panie 

Wiesławie? 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Wiesławie nie słyszymy Pana.  

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Bo tak, żeśmy wspólnie ustalili. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

I Pan powiedział, że składa wniosek jako kto? W imieniu Koalicji Obywatelskiej. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Teraz proszę mi pokazać ten wiosek, który Pan przygotował w ramach Klubu Koalicja Obywatelska. Proszę 

go pokazać.  

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

No przecież złożony w Sekretariacie. Dlaczego Pan mnie pyta no?. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie nie nie... 



Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Szanowni Państwo bo my się bawimy. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Ta dyskusja już była w czasie ustalenia porządku obrad i nie ma takiego wniosku jest nigdzie nie jest 

napisane że jest w imieniu klubu. Ludzie.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Pani Mecenas, czy Radny ma prawo złożyć poprawkę do projektu w trakcie sesji? 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Autopoprawkę nie, natomiast.. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja mówię o poprawce. Może złożyć poprawkę? Czy Pan Panie Radny, składa teraz poprawkę nadanie 

nowego brzmienia uchwale nad czym powinniśmy, co powinniśmy przegłosować. Składa Pan poprawkę? 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Składam poprawkę. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję, poproszę o przegłosowanie poprawki. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

proszę nie manipulować. W tym momencie Pan Szustak składa zupełnie nowy projekt uchwały. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Składam poprawkę. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Na razie jeszcze Pan Szustak nie przeczytał projektu, który złożył doraźnie. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Wcześniej nie pozwalaliście. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę bardzo. Pan odczyta.  

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Ja mam głos? 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panowie na razie nie, przepraszam bardzo. Teraz jest głos dla Pana Wiesława Szustaka. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

No dojechałem do § 3 uchwała wchodzi w życie w momencie podjęcia. Teraz mogę odczytać uzasadnienie 

tego.  

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Ale Pan czyta poprawkę, a nie projekt, który został złożony 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ale nie Pan da przeczytać Panu Wiesławowi.  

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju no daję. Załóżmy, zacznijmy od tego, że ma zostać przeczytany projekt, który został 

zgłoszony do porządku obrad. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale od kiedy to czytamy te wszystkie projekty uchwał. To jakaś nowelizacja życia? 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Nie musimy, Panie Andrzeju, czytać tych projektów ustaw, ale skoro Pan Radny ma przedstawić ten projekt, 

no to niech po prostu powie, że go nie będzie czytał. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

On przedstawia poprawkę ja tak zrozumiałem. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Ale nie przeszliśmy jeszcze do dyskusji, więc nie ma jeszcze momentu do składania poprawek. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja nie wiem co my w tej chwili robimy? Chciałbym wiedzieć.  

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Na prawdę, ja tez nie wiem.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panowie, proszę.. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Sobie szopkę robicie. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Radny Zawistowski, kto robi teraz szopkę? 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

To jest szopka co Pan robi. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Zawistowski, to wy zrobiliście z tym projektem. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Radny, proszę o ciszę. Teraz tak Panie Wiesławie, który projekt uchwały Pan w tej chwili chce... 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Ten projekt który złożyłem 27 kwietnia.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Czy Państwo Radni 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

To nie jest projekt uchwały. To ma być poprawka.  

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

No to będzie poprawka. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Ale to najpierw niech Pan powie, że Pan złożył taki projekt? 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Przed chwileczką to mówiłem. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Zaczął Pan czytać.. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący czy Pan prowadzi tą sesję? Kto prowadzi tą sesję? 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Proszę Państwa proszę się dać wypowiedzieć Panu Wiesławowi. Pana Wiesława wszyscy atakują, Pan 

Wiesław chce przeczytać właśnie i wyraźnie powiedział, co zamierza zrobić a za każdym razem ktoś, mu 

przerywa 



Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Ale nie jesteśmy na etapie zgłaszania poprawek tylko na etapie rozpoczęcia jeszcze nawet dyskusji, jeszcze 

Pan Przewodniczący nie powiedział rozpoczynamy dyskusję jak chce zgłaszać poprawkę? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Wiesławie, proszę jeszcze raz wróćmy do...  

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Jeszcze raz powiedziałem, że zgłaszam w tym momencie poprawkę i chcę uzyskać uchwałę. Przeczytać 

uzasadnienie i proszę mi nie przerywać. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Do uchwały złożonej na dzień 21kwietnia tak? 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Nie. Poprawka była złożona 27 kwietnia w imieniu klubu Koalicji. W treści zapisane, że w nawiązaniu do 

porządku obrad najbliższej sesji Rady Gminy w dniu 28 kwietnia zgłaszam poprawkę do projektu uchwały 

zawartej w tekście porządku obrad w pkt 17. Chyba jednoznacznie jest. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Szanowni Państwo wszyscy macie napisane.. Zaraz wszyscy macie napisane, jaki jest projekt uchwały. 

Projekt jest w porządku. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Tam było napisane autopoprawki.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę wyłączyć mikrofon. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Jest zgłoszona poprawka proszę ją poddać pod głosowanie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Może Pan wyłączyć wszystkie mikrofony. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę poddać poprawkę pod głosowanie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę wyłączyć wszystkie mikrofony.  



Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Jeszcze nie zaczęliśmy dyskusji.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Pan sobie zrobił szopę z tak poważnej sprawy. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Radny Zawistowski jeszcze nie zaczęliśmy dyskusji, więc nie można jeszcze zgłaszać poprawek. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

W każdej chwili można.  

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

W każdej chwili....  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Jest procedowany ten punkt? Jest. Został udzielony głos Panu Radnemu Szustakowi... 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Został udzielony głos Panu Szustakowi, żeby zostawił projekt który został złożony 21. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Mikrofony zostały wyłączone? Wyłączone mikrofony. Panie Wiesławie momencik, bo Pan ma teraz 

wyłączony mikrofon. Pan Radny Zawistowski proszę nie robić zamieszania to jest pierwsza kwestia. 

Udzielam głosu wtedy będzie Pan mógł zabierać głos jak każdy inny Radny. Robicie Państwo celowo to 

zamieszanie po to, żeby nie wiem, co w tym momencie uzyskać. Pan Wiesław Szustak jako wnioskodawca w 

imieniu klubu zabiera w tej chwili głos w temacie. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Przepraszam Panie Przewodniczący nie w imieniu klubu tylko w imieniu Radnych którzy się podpisali.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

A Pan może się wtrącać? Ja nie mogę? tam ktoś też nie może? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panowie wyłączcie to. Wyłączycie te mikrofony. Panie Wiesławie, w jakim teraz chce.. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, po dziesiąty raz nie będę tego powtarzał. Zgłosiłem poprawkę więcej na ten temat nie 

będę tutaj prosił o dalsze czytanie uzasadnienia. 



I koniec. Skończyłem. Głupot nie będę słuchał 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Wiosek formalny Pan Radny Andrzej Zawistowski proszę bardzo. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak, jest to wniosek formalny o zamknięcie o przejście do głosowania poprawki bez dyskusji. Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Niech ktoś przedstawi projekt uchwały najpierw a potem. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Pytanie do Pani Prawnik czy może być taka poprawka. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie umie Pan czytać? Ma Pan Projekt uchwały.. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Jeżeli jest taka sytuacja, proszę wyłączyć mikrofony 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Ja nie umiem czytać. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Teraz tak. Panie Radny Andrzeju Zawistowski zgłosił Pan wniosek formalny... 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Ale Panie Przewodniczący ja mam pytanie do Pani Prawnik 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Zaraz to zrobimy po kolei. Był wniosek o zmianę treści uchwały zgłoszone przez Pana Radnego Wiesława 

Szustaka. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Ale ja właśnie w tym temacie mam pytanie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

No dlatego po kolei. Teraz będzie wniosek złożony przez Pana Radnego Zawistowskiego formalny 

dotyczący przegłosowania wniosków wniosku Pana Radnego Szustaka i teraz tak. Pani Mecenas proszę o 

odniesienie się do tych dwóch aspektów. Pan Radny Wiesław Szustak czyta autopoprawkę do projektu 

uchwały, która w pierwotnej wersji jest przedstawiona Państwu Radnym w porządku obrad w pkt 18. Teraz 



Panie Wiesławie, poproszę o przygotowanie. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

w pkt 17.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Siedemnastym, no po prostu nie mam w tej chwili zmienione w punkcie 17 w porządku. Teraz Pani 

Mecenas, proszę o wyjaśnienie w jaki sposób mamy procedować pkt 18 projekt uchwały zawarte w tym 

punkcie. I ze zgłoszoną poprawką przez Pana Radnego Wiesława Szustaka, a jednocześnie zgłoszony 

wniosek przez formalny przez Pana Radnego Zawistowskiego, żeby rozumie Pan Wiesław Szustak, 

zamieścił w tym wniosku formalnym treść poprawki przez siebie zgłoszonym. Tak to mam rozumieć, tak? 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

No mój wniosek prosty. O przejście do głosowania poprawki złożonej przez Pana Radnego Szustaka. No Nie 

raz głosowaliśmy poprawkami, nie wiem skąd Państwo macie problemy teraz ? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Mecenas, w związku z tym, że jest to poprawka do projektu uchwały przez Pana Radnego Szustaka 

Panie Wiesławie, proszę przygotować stosowny wniosek do przegłosowania, żebyśmy my jako Radni się z 

nim zapoznali, bo Pan go odczytał, ale oczywiście...Wniosku. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Przecież to jest jednoznaczne w tej chwili projekt uchwały przeczytany, co ja mam jeszcze zgłaszać? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Rozumiem, że ten projekt uchwały jest dostarczony do wszystkich. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Zostały dostarczone do Sekretariatu Rady Gminy 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

I rozumiem, że mamy jako poprawkę potraktować cały wniosek, który wpłynął... 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

To jest całkiem nowa inna uchwała. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Mam nadal pytanie do Pani Mecenas. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

I teraz Pani Mecenas usłyszała, jakby całą tą otoczkę wydarzenia, które teraz miało miejsce i teraz proszę o 

odniesienie się do tej kwestii projekt uchwały złożony przez Pana Radnego Szustaka w pkt 17. W treści 

zawartej w porządku obrad pierwotnym i Pan Wiesław Szustak składa w dniu wczorajszym projekt uchwały, 

zupełnie innej treści i mamy go potraktować jako poprawkę do projektu uchwały. 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Była by to poprawka zmierzająca w istocie do przedstawienia zupełnie nowego projektu Radnym, więc ja 

tutaj podzielam te wątpliwości Pana Radnego Aranowskiego i Pana Radnego Ostrzyżka, stąd no nowa 

sytuacja powinna wyglądać tak, że przedstawiony jest projekt pierwotnej uchwały, następnie proponowane 

są zmiany, które zazwyczaj się prezentuje taki sposób, że w konkretnym paragrafie wskazujemy konkretną 

zmianę i uzasadniamy, dlaczego zmiana jest wprowadzona, dlaczego wnioskodawca uważa wnioskodawca 

zmiany tak dlaczego wnioskodawca uważa, że konkretna zmiana powinna być wprowadzona.  

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Jeszcze mogę pytanie techniczne Pani Mecenas? 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Tak.  

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Czy można zamknąć dyskusję przed jej otwarciem? 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

No też uważam, że tego typu wniosek formalny nie powinien nie powinien być procedowany o tyle, że 

jeszcze nie przedstawiona została Radnym uchwała. Jeszcze nie wiadomo, jaka ma być poprawka, jak 

uzasadniona, oczywiście no z całej dyskusji pewnie można wywnioskować.. Przepraszam bo jakby Pan 

mówi równocześnie. Przepraszam tu skończę dobrze więc wiadomo jaka jakie będzie uzasadnienie, 

natomiast formalno- prawnie tak to powinno wyglądać. Pownien... 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Dla mnie, Pan Przewodniczący Rady nie otworzył dyskusji, bo nie powiedział otwieram dyskusję, więc nie 

można zamknąć, jeżeli nie było formułki otworzenia. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Zacznijmy od tego, Szanowny Panie Przewodniczący Aranowski że absolutnie mój wniosek nie dotyczy 

zamknięcia dyskusji, tylko do przejścia do głosowania.  



Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Nie powiedział o zamknięcia i przejścia. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie. Nie powiedziałem. 

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Szanowny Panie Przewodniczący to jest jakaś kolejność czy to jest bazar i każdy sobie rozmawia i wchodzi 

do dyskusji, kiedy chce i jak chce. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

W tej chwili w kolejności zgłoszonych osób mam na liście, ale teraz w tak w na etapie procedowania 

wniosku złożonego przez Pana Wiesława Szustaka co do zmiany treści projektu uchwały otwieram dyskusję 

w tym punkcie, bo innego wyboru teraz nie mam. 

Głos ad vocem, który bardzo często Pan dzisiaj Zawistowski wykorzystuje, a Przewodniczący Rady nie musi 

brać go pod uwagę za każdym razem, w związku z tym proponuję, żeby teraz głos zabrał Pan Radny 

Sławomir Ostrzyżek, Panie Andrzeju Pan wytrzyma troszeczkę ciśnienie i się uspokoi. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Wytrzymam, wytrzymam. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pana Radnego Ostrzyżka. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Ja już rzeczywiście tutaj sygnalizowałem te swoje wątpliwości. Po pierwsze tak, jak tutaj było już mówione 

po pierwsze trzeba było przedstawić ten wniosek te uchwałę, która była wprowadzona na sesje najpierw, tak 

i potem tak jak zgadzam się Panią Radcą Prawnym, że ewentualnie potem do tej uchwały wprowadzać 

poprawki, ale tutaj my mamy dostarczony dokument, tak? Prawie późno, bo wczoraj, tak? W którym ktoś że 

tak powiem, pan Wiesław Szustak na nazwał go, że wprowadza autopoprawkę do projektu, który nie jest 

Klubu Radnych, tak? Tylko ten projekt pierwotny jest projektem Radnych, tak? On rzeczywiście nie spełniał 

tych warunków formalnych, że podpisało 4 osoby a nie 6, ale Przewodniczący miał prawo go, że tak powiem 

przyjąć i go wprowadzić na sesje. I tu się absolutnie zgadzam tak? Ale nie może teraz jakiś Klub Radnych 

nazywać tamtego projektu, że to był jednak nasz bo tam widać nawet widzimy, to tam, że tam jest nie ma ani 

słowa o klubie, poza tym są podpisane osoby spoza klubu. Też pewnie by to nie przeszkadzało tak? Ale w 

ten sposób no nie możemy teraz tak ten w sposób procedować. Następna sprawa ta autopoprawka, którą tutaj 



widzimy to jest całkiem nowa uchwała, tak? To jest właściwie całkiem inna treść, inne ten my nie można tak 

jak tu Pan Zawistowski zdjął rzeczywiście, zaproponował i uzyskał tę większość zgoda uchwałę, której 

trzeba było poprawić, że tam trzeba zmienić nazwę tego, bo nie miał czasu przeczytać, a teraz chce 

wprowadzać całkiem nową uchwałę, która tak naprawdę jest bez sensu, tak? Bo już jest bezprzedmiotowa się 

stała po przyjęciu poprzedniego punktu prawda? więc tutaj dalej chodzi o jakość grania, ale absolutnie tu się 

nie mogę na to zgodzić, żeby ktoś wprowadzał auto po jako autopoprawką całkiem nową uchwałę, jeżeli już 

trzeba było wszystko dopełnić, tak, żeby to było okej zdjąć tamten projekt uchwały i wprowadzić całkiem 

drugą nową uchwałę, zaproponować złożyć wniosek i wprowadzić nową uchwałę na sesji. Jest to możliwe 

nie ma tutaj większego problemu, ale nie w ten sposób no przecież proszę Państwa no jest tutaj Pan Andrzej 

Zawistowski. Pan panie Andrzeju, tutaj przed chwilą deklarował jak Pan tu jest do tego, nawet Pan Andrzej 

Górecki tu popierał sprawę jak Pan jest tutaj w tych sprawach oblatany i Pan dobrze o tym wie, że to jest 

bubel prawny tak? tego nie można absolutnie. Tu jest Pani Radna Senderowska, Pani Radna bardzo proszę 

niech Pani się zabierze w tej sprawie głos i zobaczy, jakie dokumenty dostaliśmy tydzień temu, a jakie 

teraz ... 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale Pani Radna jest w kolejce. Już czeka Panie Przewodniczący. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Nie no właśnie mówię, że bardzo proszę tak? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Po co Pan zabiera głos? 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

W tej kwestii wypowiedzieć. Państwo wiecie, że to wcale nie o to chodzi tak? Proponowałem już dawno albo 

zamknijmy, zróbmy przerwę i skończmy to. W tej chwili jesteśmy wszyscy już zmęczeni. Teraz robienie jest 

czegoś, co nie ma najmniejszego sensu ani logiki ani nic. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Więc co tu można inaczej nazwać.  

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę bardzo Panie Krzysztofie proszę zwięzłe krótkie wypowiedzi, to nie ma sensu naprawdę w tej chwili 



debatować nad tym punktem, który de facto nie ma jakby roli i bo uchwaliliśmy uchwałę, która te punkty już 

ma przyjęte. Nie rozumie po prostu podejścia Państwa w tej chwili w tym punkcie porządku obrad. Proszę 

głos dla Pana Będkowskiego. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Oczywiście, że z punktu widzenia merytorycznego i takiej zupełnej klarowności ma Pan rację, Pan 

Przewodniczący, że w tej chwili w ogóle nie powinniśmy się tym zajmować, gdyż założone cele zostały 

umieszczone w Komisji Rady Gminy w Komisji Rewizyjnej, to że teraz na bazie zupełnie niepoprawnego 

projektu jest dalej zgrzewanie tematu to tylko potwierdza to, że celem niektórych osób nie jest to, co 

mówiliśmy, w przez nas w poprzednim punkcie jakiś szukanie dobrego rozwiązania dla sprawy służby 

zdrowia, tylko cały czas podgrzewanie tematu, bo przecież to, co Pan mówi, już to jest zadania są już do 

wykonania przez Komisję Rewizyjną. Natomiast w ogóle nie powinien ten punkt znaleźć się w programie 

naszej sesji, tak niektórzy z Państwa chcecie, prosicie. Ja bym w to wierzył gdybyście nie potwierdzali przez 

zachowanie czegoś odwrotnego. Prosicie o jakąś powagę Rady, o przestrzeganie procedur, o stosowanie 

odpowiednich właśnie norm. No przecież wszyscy wiecie, że ten projekt uchwały nie spełniał żadnych 

wymogów formalno-prawnych, ani też merytorycznych. Mówiłem to wcześniej, a jednak nie patrząc na to 

głosujcie za tym, żeby on istniał i w ogóle Panie Przewodniczący nie powinien Pan go umieszczać w 

programie. Ja wiem, że Pan tutaj miał jakby rodzaj umowy tak? Umowy takiej, ale jednak nie Panie 

Przewodniczący, to się nie raz już powtarza. Pan powinien wtedy  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Wystarczy. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tylko według klarownych zasad wynikających z ustaw i ze statutu. Ten projekt, co Pani Prawnik oczywiście 

świetnie wie, nie ma tych wymogów, bo grupa Radnych za mała ilość i on nie powinien się znaleźć teraz 

dalej rzeczywiście rozumiem, że ten poprawka Pana Wiesława, która jest zupełnie inaczej formułuje te 

zadania, które już zostały umieszczone on nabiera jakby innego wymiaru, ale to rzeczywiście ktoś to 

powiedział rzeczywiście to był bubel. Do czego my i my na bazie tego bubla właściwie prowadzimy taką 

dyskusję. No ja bym prosił Państwa tych, którzy, którym bardzo zależny na jakichś dobrym rozwiązaniu, że 

jeżeli już jest w danej komisji wybranej przez Radę Gminy jest ten cel który sobie założyliście umieszczony 

to może już no trochę uszanujmy też siebie, że, że nie wrzucajmy na siłę czegoś, co nie było w ogóle do 

porządku do programu przyjęte. Panie Andrzeju Górecki proszę też Pana nieraz Pan do mnie powie niech 

Pan, który nie raz się upomina, żeby były jakiś przestrzegane zasady naprawdę ten punkt nie powinien 



znaleźć się w programie, a Pan mimo wszystko głosował za tym, żeby nie zwracał Pan uwagi na to że on nie 

trzyma norm formalno-prawnych. No wobec tego może teraz już wystarczy z i dajmy już sobie spokój z tym 

punktem. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Szanowni Państwo, teraz tak, bo kolejny głos ad vocem Pani Radna Sulim-Markowska, proszę bardzo. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, boja się chyba przesłyszałam, chciałabym, żeby Pan jakoś mnie tutaj uświadomił. Bo 

ja miałam wrażenie, że Pan w swojej wypowiedzi zrobił z Radnego Wiesława Szustaka oszusta a chyba tak 

nie jest i myślę, że musimy to jakoś wyprostować, bo ja nie wyobrażam sobie, że to tak.. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Lepiej jakby w swoich myślach wychodzi. To nie w ten nie sposób traktuje swoją wypowiedź, jak i Pana 

Wiesława Szustaka także.. Pani Beato wejdę w słowo, dlatego, że jeżeli Pani Jako Radna składa do mnie 

Przewodniczącego wniosek w imieniu Radnych traktuję go jako w imieniu Radnych i zamykam temat. Nie 

drążę tematy, bo to jest kwestia jakby uczciwości wzajemnej, tak? 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Tak, ale... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Według Pana Wiesława Szustaka i nie drążę czy złożone są te podpisy czy nie. Po prostu potraktowałem to 

jako wniosek, dlatego, że był to bardzo ważny temat do rozstrzygania, a że akurat ten projekt uchwały, który 

został złożony przez Pana Radnego, no jest bublem prawnym, nie oszukujmy, mówmy po imieniu tak jak jest 

tak? I teraz Pan Wiesław Szustak proponuje inną treść. Chciałbym, żebyśmy tego już nie wałkowali nie 

rozwiązywali, bo te sprawy, te treści, które są w tym porządku, w tym punkcie, który proponuje Pan Wiesław 

Szustak rozstrzygnięte w poprzedniej uchwale.. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący proszę pozwolić mi dokończyć moją wypowiedź. W Pana pierwszej wypowiedzi 

powiedział Pan tak "zrozumiałem, że Pan Radny Szustak działa w imieniu klubu i składa uchwałę do 

porządku obrad w imieniu klubu". Tak? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

dokładnie "w imieniu klubu". Tak dokładnie. 



Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Należy przyjąć w związku z powyższym, że złożył nawet jeżeli mieliśmy czytając to przed sesją uwagi, co 

do podstaw prawnych innych rzeczy, to jednak była to uchwała złożona przez Klub i chyba Klub tutaj 

obecny w postaci... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Traktuje jak Pani to rozumie.  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Radny Panie Przewodniczący proszę dać posłuchać Pani Radnej no chciałbym wiedzieć w ogóle na 

czym polega problem. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Radny Górecki wreszcie by się nie odzywał. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ale niech Pan nie przeszkadza Pani Radnej na chwilę chociaż. Chociaż na chwilę.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan wyłączy mikrofon. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Jest wniosek złożony przez Klub jak twierdzi Pan Wiesław i domniemamy, że jest to w porządku są Radni 

tego Klubu i mogą to potwierdzić. I teraz, jeżeli Pan nawet wtedy, składając 21 nie było to no jakby pod 

względem prawnym, w jakiś sposób dobrze zrobione, to w imieniu Klubu również Pan Radny Wiesław 

Szustak ma prawo złożyć poprawkę i to właśnie zrobił. Zrobił to 27. Dostaliście to wszyscy Państwo na 

maila. Ja nie rozumiem teraz wywracania kota ogonem, po prostu uważam, że w tym momencie przyjął Pan 

to, bo przyjął Pan To od Przewodniczącego Klubu, nawet jeżeli się Panu nie podobała treść i innym Radnym 

się nie podobała. Została ona poprawiona i dobrze, że została poprawiona i po prostu przyjmijmy poprawioną 

uchwałę, którą w tej chwili składa Przewodniczący Klubu ma do tego prawo. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Ten wniosek musi w imieniu klubu być pisemny a nie ma wniosku pisemnego w imieniu klubu. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Pan bez kolejki. Proszę przestać gadać. Ja teraz mówię, a Pan ma słuchać. Do widzenia. 



Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Ja tylko zwracam Pani uwagę. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Jarosławie tu jest jakaś kolejka obowiązuje tutaj zabierania głosu. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Proszę spytać Pani Mecenas czy jest wniosek w imieniu klubu napisany.. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę żeby Pan nie przeszkadzał. Tracimy.. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Stwierdził Pan Marcinkowski, że jest wniosek w imieniu Klubu. Nie słyszał Pan?! 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Nie ma czegoś takiego. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę uspokoić Aranowskiego. Co to jest? Pan Panuje nad tym? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę Państwa. Panie Wiesławie... 

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Przepraszam, ale czy my naprawdę musimy tak działać, że im ktoś głośniej krzyczy, to myśli, że ma większą 

rację? 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Marku. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Marku, musimy pracować zgodnie z literą prawa. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

...... Jak ja mam....No naprawdę no proszę mi się pozwolić wypowiedzieć wtedy ja nie będę musiała 

krzyczeć. Jak nie Pan Marcinkowski to Pan Aranowski, no bardzo przepraszam.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Beato ja przecież nie przeszkadzam Pani wypowiedzi. Rozmawiamy w tej chwili o treści uchwały, ale... 



Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ale wcina mi się Pan w słowo. Przepraszam Pana bardzo, ale tak to Pan robi. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Okej, Pani dokończy swoją wypowiedź. Spróbujemy w jakiś sposób to normować. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

I powtórzę jeszcze raz. Złożył w imieniu klubu, przyjął Pan w imieniu klubu i traktujemy złożona w imieniu 

Klubu, poprawioną 27 do czego ma prawo w imieniu Klubu Pan Wiesław zrobić, procedujemy nad 

poprawioną uchwałą w imieniu Klubów i naprawdę myślę, że dalsza dyskusja jest już bezprzedmiotowa, po 

prostu przyjmijmy to głosowanie, dlatego że te tematy oczywiście one były wyczerpane w poprzednim 

punkcie, więc już nie ma wałkować jej jeszcze raz, ale po prostu przyjmijmy tą uchwałę. Pozwólmy Panu 

Wiesławowi ją przeczytać jeżeli ktoś jej nie przeczytał nam mailu i tyle w temacie. Myślę, że jest najprostsze 

rozwiązanie, szukajmy drugiego dna. Po prostu. Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

W ten sposób to zrobić... 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Proszę Państwa może ja zabiorę głos? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Tereso, w imieniu Klubu, proszę bardzo. 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Proszę Państwa, ja potwierdzam Pan Wiesław jest Przewodniczącym, podpisał się pod tym wnioskiem. 

Powiem tak. Ja byłam w delegacji, niestety nie mogłam opracować tego projektu, w związku z czym posiada 

ona odpowiednie upoważnienia do opracowania tego projektu, ponieważ nie jest prawnikiem no po prostu 

ten projekt nie był sporządzony w sposób prawidłowy ponadto uzyska Pan Wiesław uzyskał też podpisy 

innych Radnych i poparcie, bo chciał się no postarał się , żeby mieć poparcie jeszcze przed sesją opinii 

prawnej, to jest ta pierwsza sprawa. Następnie w dniu 25 kwietnia złożył wniosek o zmianę treści uchwały. 

Ten projekt został już opracowany przeze mnie. Zawiera on i spełnia wszelkie wymogi formalnoprawne, 

został on złożony przez Pana Wiesława niezwłocznie, po opracowaniu przeze mnie tego projektu jak również 

został przekazany do Biura Rady jak również do Pani Radcy Prawnego, która jest obecna w dniu 

dzisiejszym. Uzyskał pozytywną opinię, ponieważ ja dzwoniłam do Pani Mecenas, prosząc ją o akceptację 

tegoż to projektu projektu. Pan Radny przeczytał treść strony pierwszej projektu uchwały, jeżeli Państwo 



chcecie możemy również przeczytać uzasadnienie do tej do tego projektu. Nie podoba mi się podejście do 

Pana Radnego Szustaka. Pan Radny Szustak jest Radnym Seniorem, należy mu się szacunek i chciałabym po 

prostu usprawiedliwić nasz tu Klub. To są zasady współżycia społecznego. Bardzo Państwa przepraszam, 

jeżeli zostało wprowadzone zamieszanie natomiast myślę, że te wszystkie wyjaśnienia po prostu powinny 

być przez Państwa przyjęte. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo, wniosek formalny, Pan Radny Aranowski.  

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Wniosek formalny o debatowanie zgodnie z literą prawa, czyli o przedstawienie mi wniosku naczy inaczej 

projektu uchwały z datą wpłynięcia z wpisem, że jest to projekt uchwały Klubu Radnych, wpłynął do Rady 

Gminy w tym i w tym dniu i wtedy będziemy mogli debatować nad wnioskiem Klubu Radnych. Jeśli takiego 

pisma nie ma tego pisemnego wniosku, sorry nie ma wniosku Klubu Radnych. Niech mnie Pani Mecenas 

poprawi jeżeli nie mam racji.  

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Tak ja chciałam właśnie zwrócić uwagę Państwa Radnych na to, że wniosek który pierwotnie złożony w dniu 

21 kwietnia wskazuje, że jest to wniosek w imieniu Radnych podpisanych pod wnioskiem. Jest podpisanych 

4 radnych. i chyba czwórka Radnych i chyba nie wszyscy z tych Radnych są członkami Klubu, więc no nie 

wynika z tego pisma, że było to pismo złożone w imieniu Klubu. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze. Umieściłem taki punkt w porządku obrad, to może zrobimy w ten sposób, żeby już nie było tutaj 

żadnych problemów co do ważności akurat tego punktu tego projektu uchwały, bo to Przewodniczący 

organizuje pracę Radnych i wprowadza punkty zgodnie z tym, które wpływają do Biura Rady. Wniosek Pana 

Wiesława Szustaka potraktowałem jako wniosek Klubu, pomimo że nie zawiera wszystkich podpisów 

członków Klubu ze względu jak Państwo słyszeli Pani Radna Senderowska była na wyjeździe służbowym. 

Także projekt uchwały jest w porządku obrad, nad nim teraz debatujemy, może Pan Radny Aranowski 

traktować go jako wniosek, który nie jest wnioskiem Klubu, ale została przede mnie umieszczone w 

porządku obrad, jakbyśmy go literalnie nie czytali jest w porządku obrad. Teraz tak. Panie Wiesławie... 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Ale ja tego Panie Przewodniczący przepraszam, że przerywam, ale ja tego nie kwestionuję, że on jest w 

porządku obrad. Ja tylko kwestionuje, że nie jest to wniosek Klubu Radnych tylko tyle. Nic więcej. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Traktuje jako wniosek, który nie jest już ... 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

To jest po prostu wniosek, który Pan umieścił i tyle, i możemy nad nim debatować. Nie widzę problemu. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie pod tym kątem chcę, żebyśmy debatowali. Panie Wiesławie, zgłosił Pan autopoprawki do projektu 

uchwały złożonej na dzień 21 kwietnia. Proszę złożyć stosowny wniosek o przegłosowanie autopoprawek co 

do projektu uchwały. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Chyba poprawek, Panie Przewodniczący. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Poprawek przepraszam. Poprawek nie autopoprawek. Poprawki uchwały, w zasadzie zmiana treści uchwały, 

to by to najlepiej brzmiało, czy możemy tak Pani Mecenas określić, że zmiana treści uchwały, czy nie 

możemy? 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Poprawki mogą być zgłaszane przez każdego Radnego i poprawki mogą 

być bardzo daleko idące, mogą zmieniać całą treść uchwały, natomiast wprowadzenie teraz zupełnie 

odczytanie nowej treści projektu uchwały no to jest jakby wprowadzeniem nowej uchwał, więc 

proponowałam procedować w ten sposób żeby wskazać konkretne poprawki z uzasadnieniem, dlatego taka 

poprawka ma być wprowadzona. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ale ta uchwała jest zupełnie inna. 

Hanna Karpińska-Karolak (radca prawny)  

No tak, ale da się przecież w podstawie prawnej czy później w paragrafie 1,2,3 wskazać inną treść i też tak 

jak podkreślam, uważam, że wprowadzenie wniosek o poprawkę , wniosek o przegłosowanie poprawki 

powinien być uzasadniony tak? Stąd też pod kątem przyjęcia poprzedniej uchwały... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

De facto możemy zrobić to w prosty sposób. Ja mogę zgłosić w tej chwili wniosek żeby tą uchwałę 

zgłoszoną przez Pana Radnego Wiesława Szustaka wycofać z porządku obrad, zgłosić wniosek, który Pan 

Wiesław złożył 25 kwietnia jako nową uchwałę, tylko to w sumie jest wszystko bezprzedmiotowe, bo my 



tego typu uchwałę tej treści przegłosowaliśmy można powiedzieć we wcześniejszej uchwale. Te wszystkie 

zadania, te wszystkie tematy i to po co my w tej chwili dyskutujemy, nad czymś co zostało po prostu 

opracowane, przegadane przez kilka godzin tylko właśnie po co? Pani Beato, no pytam się po co?  

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

No po prostu Panie Przewodniczący, no niech Radni zdecydują. Jesteśmy na sesji. Jest to w porządku obrad. 

Może nie jest to doskonałe rozwiązanie, bo widzimy że się sami w tym pogubiliśmy, ale spróbujemy wyjść z 

tej sytuacji i wyjście z tej sytuacji zagłosowanie przez zamknięcie tego punktu, przejście do innych punktów. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

No właśnie to jest zupełnie zbyteczne także tak.  

Zgłaszam wniosek o zdjęcie z, znaczy nie mogę. To może Pan Wiesław. Panie Wiesławie Pan zgłosi wniosek 

jako wniosko... 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Nie. Może Pan. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

No jest w sumie pojedynczy wniosek, tak. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Tak. Może Pan. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Najpierw o wprowadzenie nowej. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Nie, to trzeba zdjąć żeby wprowadzić, bo dwie uchwały nie mogą być takie same. 

Głosy w tle 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Zagłosujcie za tym żebyśmy zdjęli, a potem a my nie będziemy nic wprowadzać.  

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Absolutnie i tak ma Pan rację.. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Bo to rozegrać no. 



Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Ma Pan rację. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Chyba Pan żartuje no. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ale jesteście przewidywalni. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Jak chce Pan bzdury wprowadzić to ma Pan racje no. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Zagłosujecie za zdjęciem. Super, a my wam nie wprowadzimy, bo tacy jesteśmy. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Teraz tak, co Pan proponuje? Proszę bardzo.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Po pierwsze powiedziała, Pani Radca Prawny bardzo dobrą ważną rzecz. Poprawka może być w 100% i to 

było najprostsze zmienić w 100% projekt uchwały. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Jak w 100% panie Andrzeju a przed chwilą Pan nie chciał uchwały, które ma miała do zmienienia 5%,no. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Gdzie? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

U mnie pod głosowanie wniosek Pana Panie Wiesławie, Pan włączy mikrofon sobie, żebyśmy mogli tutaj 

ustalić treść wniosku. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Godzinę czasu.  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę zobaczyć, jak my sobie nie ufamy. To się w głowie nie mieści, co się wyrobiło pod tą organizacją 

pracy Radnych. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę o uruchomienie sobie... 



Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Jako organizacja to wyjście przecież złożyli te wnioski, układacie co parę minut. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę o..  

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

Będą sensu. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Przynajmniej coś robimy Panie Ostrzyżek. 

Sławomir Ostrzyżek (Radny Gminy Raszyn)  

No tak byle co, ale robimy tak. Byle co. Ważne, że jest zamieszanie. To jest najważniejsze. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Wniosek o zmianę projektu uchwały jako poprawkę do projektu uchwały złożono na dzień 21 kwietnia i w 

tym momencie będziemy głosowali już ten wniosek Pana pierwszy a później poddamy jakby pod dyskusję... 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie głosuje przeciw. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ja zamykam w tej chwili listę osób zgłoszone do dyskusji. Od razu tutaj zaznaczam wszystkich, żebyście 

Państwo.. Coś mi tu się błąd jakiś wkradł. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, chyba nie działa. 

Też wszyscy zniknęli, nie mam nikogo i też mam jakiś problem. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

No niestety tak powiem w żargonie komputerowym. Programem esesja tak? 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Tak. Jakieś błędy wyskakują czasami. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Tak, tak. Właśnie konsola wyświetliła mi się w tej chwili coś tam sobie robiła... 



Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Zniknęli wszyscy mówcy i teraz bez mówców niby działa, ale nie ma mówców ciągle. Nie wiem czy można 

się zgłosić? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Zupełnie...  

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Nie no można się zgłosić do głosu, także niech się wszyscy może się jeszcze raz zgłoszą. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Po co to głosować, weź Pan to przegłosuj rzeczywiście bo to bez sensu jest.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze uruchomiłem Panie Wiesławie teraz może Pan wniosek co do tego pkt 17 tego porządku obrad o 

zmianę treści uchwały jako poprawkę i to będzie najprostsze rozwiązanie w tym momencie. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tyle czas?  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Mikrofon ma Pan włączony? Panie Wiesławie? 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Już, już mam włączony. Zgłaszam poprawkę do projektu uchwały zawartej w tekście porządku obrad w pkt 

17, który był zgłoszony początkowo 21.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Olgo, proszę taką treść przygotować  

Pracownik Biura Rady  

Ja proszę Pana Radnego o powtórzenie, ponieważ bardzo szeleści to mikrofon wyłapuje i prawnie nic nie 

słychać. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Więc powiedziałem w ten sposób, że zgłaszam wniosek o przegłosowanie, żeby w dzisiejszej sesji był 

uwzględniony była poprawka zawarta do uchwały z 21 w pkt 17, 21 kwietnia.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę Panie Władysławie o złożoną poprawkę w dniu 25 kwietnia, bo to jest... 



Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Aha, bo ja to czytam z pisma, którego złożyłem 

Pracownik Biura Rady  

25 czy do 27? Bodajże to było wczoraj. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

No dobrze Pani Olgo. Ma Pani rację 27. 

Pracownik Biura Rady  

ja chciałam uściślić żeby nie było... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

No dobrze, w porządku. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Cały czas było mówione 25. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

To nie, pomyłka. Było ponownie zmieniane 27 także to już się pogubiliśmy z tymi datami. Kto szeleści 

papierami? Pan Wiesław to Pan. Dobrze Panie Wiesławie spójrzmy teraz na wniosek. W pkt 17 Pani Olgo 

doda Pani jeszcze dobrze? Porządku obrad. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

No nie nie, spójrzmy na zegarek to już jest po tem 5 minut po dwunastej. Od dzisiaj jestem oficjalnie 

emerytem także... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Gratulujemy 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Gratulujemy Sławciu. Do Klubu Emerytów.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Będziesz miał Pan Sławek czasu. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

O wtedy tak, wtedy tak 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Do Klubu Seniora Panie Sławku, żeby tańczyć i śpiewać. 



Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Jak wiem czy jest czego gratulować ja po prostu życzę zdrowia Panie Sławku 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Seniorzy są zdrowi, bo dbają o siebie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Olgo poproszę spróbujemy wyświetlić ten wniosek Pana Radnego Szustaka. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Bo tu mi się kworum wyświetliło. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan odświeży sobie może program sesji, albo coś się... 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Już teraz dobrze.. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze. Przystępujemy do głosowania wniosek o poprawkę do projektu uchwały, w pkt 17 porządku obrad 

złożone na piśmie w dniu 27 kwietnia 2022 roku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Będę za i 

co dalej. Jeszcze Pani Radna Kalata, Pani Radna Henryka Koper. 

Żeby nie było Pani Radna Henryka Koper. Proszę o oddanie głosu wybuchło i również tą samą prośbę mam 

do Pani Radnej Agaty Kuran- Kalata. Jeszcze Pani Radna... 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Panie Przewodniczący, Pan poprosi o wyświetlenie tutaj naszych wizerunków. Jak ja się męczę do tej 12 ja 

chcę się widzieć, jak wszyscy są zmęczeni no.. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Chciałam powiedzieć, że pani dr Agacie Kuran tablet się zablokował i będzie dzwoniła do Pani Olgi. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

To w ten sposób nie działa. Po prostu nie, nie da, nie ma możliwości głosowania w związku z tym. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

A przez zoom? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Czy jest Pani. Momencik 



Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Ma zblokowany tablet. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Przez zoom albo przez ten albo przez ekosesję nie ma. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Esesję nie ekosesję Panie Radny 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Przepraszam tak tak. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panowie jeżeli ja zobaczę. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Mówiłem o wniosku, że trzeba skończyć to bo przecież zaczyna się w głowie kręcić. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

A mówiłem Panu, żeby Pan poszedł spać i już by był problem z głowy 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Ja wiem, że pan na to czekał no najpierw Pan zobaczył, że nie ma Pani jednej Pani Radnej, teraz chciał Pan 

mnie wysłać no. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Sławku żeby była Pani Radna, to byście nas na drzewo wszystkich spuścili. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Ale Panu Sławkowi już się nie spieszy. Jest na emeryturze od dzisiaj. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Powiem co jest w tym dobrego, co my tutaj robimy. Niech mi Pan powie. Jedno słowo. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nic nie jest. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Marcinie, proszę wyłączyć wszystkie mikrofony bo to bez sensu. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Ma Pan Racje. 



Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Popieram. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Olgo, czy jest Pani Kuran-Kalata w programie zoom? Ja nie widzę. 

Pracownik Biura Rady  

Dzwoniła do mnie Pani Kurant-Kalata. Ma rozładowany, rozładował się sprzęt. Nie ma nie... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie ma możliwości żebym potwierdził akurat to, że Pani Radna jest na sesji w związku z tym zamykamy 

głosowanie. Proszę o wyniki.  

10 za 8 przeciw czyli wniosek został co do treści uchwały przegłosowany. I teraz Panie Wiesławie, proszę 

bardzo co dalej z tym robimy? Głos dla Pana Radnego Wiesława Szustaka. Panie Wiesławie, głos dla Pana. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Dobrze. Czy mam ponownie odczytać projekt uchwały do przegłosowania? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

To było głosowane i teraz, jakie ma Pan propozycje rozwiązania tego tej sytuacji? 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Ja nie mam. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Teraz tak. Jakie ma Pan propozycje? Skład komisji? Nie wiem, co Pan w tej chwili chce. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Oczywiście mogę zaproponować na Przewodniczącą i Członkini tej komisji, a pozostali mogą zgłosić kogo 

uważają. Więc mogę przeczytać ten § 1 i powiem pokaże przedstawię kandydatury. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Proszę o uchwałę, Panie Radny. Rozumiem, że zgłasza Pan do składu Komisji Doraźnej Panią Radną Teresę 

Senderowską. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Na Przewodniczącą Panią Senderowską i na Członkinię tej Komisji Panią Beatę Sulimę-Markowską. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze, ktoś jeszcze z Państwa Radnych kogoś chce Zgłosić? Nie widzę. Czy Pani Radna Teresa 



Senderowska wyraża zgodę na bycia Członkiem jednocześnie Przewodniczącą? 

Teresa Senderowska (Radna Gminy Raszyn)  

Wyrażam zgodę. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Czy Pani Sulima- Markowska jest Członkiem Komisji Doraźnej? 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Wyrażam zgodę.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo. Zamykam tą kwestię 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Przystępujemy do wycofania projektu uchwały. Pani Olgo proszę o wyświetlenie. Przystępujemy do 

głosowania. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Możemy jeszcze poprosić o chwilą o telefon z Panią Kuranową? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Przepraszam bardzo. Panie Andrzeju przystępujemy do głosowania. Powód. Głosowanie w temacie 

powołanie Komisji Doraźnej Rady Gminy Raszyn do spraw wyjaśnienia sytuacji ośrodka zdrowia w 

Raszynie oraz obecnego stanu wyposażenia budynku, w składzie Przewodnicząca Pani Radna Teresa 

Senderowska, Członek Komisji Pani Radna Sulim- Markowska. 

Uchwała powołania ..., uchwała powołania Komisji. 

Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał.? 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, proszę zostać rozładował mi się tablet. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Jest Pani przeciw?. 

Ewa Surmacz (Radna Gminy Raszyn)  

Tak. Rozładował mi się tablet. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan Radny Marek Bańburski. Kto jeszcze nie oddał głosu? Pani Ewa Surmacz była przeciw jak Państwo 

słyszeli. Proszę zaznaczyć Pani Olgo głos Pani Radnej Ewy Surmacz. 

I teraz czy Pani Radna Agata Kuran-Kalata jest obecna w zoomie? 

Pracownik Biura Rady  

Nie ma 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie ma. Zamykamy głosowanie. Proszę o wyniki. 

9 za, 10 przeciw. Uchwała nie dostała większości. Kończymy punkty dotyczące głosowań. Przed nami teraz 

sprawozdanie Przewodniczącej Komisji Rady Gminy Raszyn. Proszę w kolejności: Komisja Oświaty i 

Kultury Dziedzictwa Narodowego Pan. Krzysztof Będkowski. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak Panie Przewodniczący już przedstawiam jedno taka po co tyle czasu marnowaliśmy znów teraz nad 

sprawą, która już była ustalona? A przechodząc do sprawozdania bardzo krótko. Otóż 2 tematy były naszym 

tematem obrad, celem obrad. Oświata sprawie szkół, przedszkoli i dziedzictwo narodowe, które tutaj w tym 

wypadku chodziło zrobiliśmy to w Austerii, troszkę o Austerii, ale głównie na temat wydarzeń dotyczących 

Bitwy pod Raszynem. Również uczestniczyliśmy jakby w takim współorganizowaniu w jakieś części. Udało 

nam się troszeczkę tutaj skorelować jakby połączyć te działania wszystkich placówek, które każdy każda z 

nich i stowarzyszeń, które miały w zakresie właśnie obchody Bitwy Pod Raszynem takie historyczne. No 

dziękuję, więcej już nie powiem. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo. Komisja Budżetu Pan Przewodniczący Tadeusz Pawlikowski. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego opiniowała projekty uchwał na dzisiejszą 

sesję. Dziękuję.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Komisja inwentaryzacji Pani Przewodniczący Janusz Hoffman. 

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący Komisja opiniowała projekty uchwał na dzisiejszą sesję. Dziękuję.  



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo. Komisja Kultury Fizycznej sportu i współpracy z organizacjami pozarządowymi Pan 

Przewodniczący Ireneusz Koper.  

Ireneusz koper (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, Komisji Kultury Fizycznej i Sportu nie obradowała między sesjami. Dziękuję 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani nieobecna także nie mamy informacji. Komisja Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego 

Pan Przewodniczący Jarosław Aranowski. 

Jarosław Aranowski (Radna Gminy Raszyn)  

Komisja nie spotykała się od ostatniej sesji. Natomiast chciałem przy z okazji powiedzieć, że tamto 

głosowanie i tak byłoby nie ważne dla mnie. Pozytywnie przyjęli, ale już nie będę mówił o co chodzi. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Teraz Komisja Rewizyjna, Pan Przewodniczący Ryszard Kowalczyk. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Komisja Rewizyjna nie obradowała między sesjami. Dziękuję 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję bardzo. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Pani Przewodnicząca Ewa Surmacz 

Ewa Surmacz (Radna Gminy Raszyn)  

Komisja Skarg Wniosków i Petycji obradowała wczoraj i in obradowała nad sprawami, które wpłynęły do 

Komisji. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Komisja Doraźna w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Raszyn, Gminnej Rady 

Seniorów Pani Przewodnicząca Radna Elżbieta Kuczara. 

Elżbieta Kuczara (Radna Gminy Raszyn)  

Komisja nie obradowała pomiędzy sesjami w kwietniu. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Tym razem w ten sposób wyczerpaliśmy ten punkt. 

Przed nami momencik Pani Beato, muszę spojrzeć bo coś mi program e-sesja szaleje jeszcze u mnie, dobrze. 

Przed nami teraz sprawy różne. Pierwsza Pani Radna Sulim-Markowska proszę bardzo głos dla Pani. 



Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Chciałam zapytać czy jest jeszcze Pan Wójt obecny? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Zerknijmy. No w tej chwili nie widzę Pana Wójta. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Jestem, jestem.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady )  

Jest Pan Wójt.  

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie, mam mam do Pana taką sprawę. Mieszkańcy Laszczek, Owocowa, Czarnej Olchy tam 

wykonawca w tej chwili zakończył... chyba zakończył pracę w sensie jeśli chodzi o kanalizację, natomiast 

nawiózł tam jedynie tłucznia, a był tam asfalt i mieszkańcy proszą o to, żeby to po prostu przywrócić. No ja 

wiem, że tam była wąski też kawałek, ale jednak był asfalt. Proszą, żeby ten kawałek drogi przywrócić do 

stanu pierwotnego. Nie wiem, czy ten temat już do Pana wypłyną, jeśli nie to prośba od mieszkańców, żeby z 

wykonawczą temat ustalić. Druga sprawa to chciałabym zapytać, czy może udało się po rozmowie na tej 

Komisji Planowania Przestrzennego gdzie była rozważana sprawa tej ulicy Miodowej. Ja Panu 

zaproponowałam rozmowę z Instytutem na temat przejęcia tych dróg, którymi zarządza w tej chwili Instytut 

nie wiem, czy udało się może Panu jakoś ten temat z nimi przeprocedować czy jakoś w najbliższym czasie 

można liczyć na jakąś odpowiedź od Pana w tej sprawie? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Po kolei, jeśli chodzi o takie sprawy, proszę Państwa, jak to, że gdzieś jest jakaś sytuacja w wyniku 

prowadzonych inwestycji to mam taką gorącą prośbę, bo ja o tym nawet nie wiem, od mieszkańców Państwo 

mówicie, proszę skierować sprawę na piśmie ja przekaże to do referatu, to ja nie jestem, bo tak trochę robię 

za listonosza przepraszam bardzo. Tutaj proszę tego, jeżeli prace nie są a na pewno nie są jeszcze odebrane 

to wykonawca ma obowiązek przywrócić stan pierwotny, jeśli chodzi o stan nawierzchni, także to zostanie 

zrobione. Co do ulicy Miodowej to proszę Pani ja nie będę rozmawiał z Instytutem na temat przejęcia dróg, 

ponieważ to nie jest w interesie gminy. Proszę Państwa ja nie zrobię tamtych dróg tam tego. Rozmawialiśmy 

nie tak dawno na komisji, gdzie Państwo wręcz no mówiliście, żeby nie przejmować więcej dróg, żeby drogi 

rzeczywiście tylko te, które spełniają normy jednocześnie, teraz wnioskujecie o to, żeby przejąć małe 

dróżynki wśród działeczek, które są tam dosłownie sześciometrowe te przez gminę. No wydaje mi się, że to 



powinny być drogi wewnętrzne i jako drogi wewnętrzne powinny być utrzymywane przez właścicieli, czy 

też współwłaścicieli. To jest jakaś tego, proszę Państwa. Czy Państwo zdajecie sobie sprawę, jak później tam 

ci ludzie będą żyli? Jeśli na przykład powstaną 2 czy 3 zabudowania, reszta nie, wśród takim powiedzmy 

labiryncie uliczek? No kto im zrobi tam ulicę, która by była możliwość dojazdu. No z jednej strony już 

wydaje mi się, że doszła taka świadomość do Państwa Radnych, że no nie wszędzie można zrobić ulicę, jeśli 

ktoś sobie zamarzy domek na , że tak powiem pod lasem, a mówiąc tak kolokwialnie, a z drugiej strony no 

chcecie rzeczy wręcz niemożliwych no, Gdybyśmy przejmowali sześciometrowe paski drogi wśród tych 

wśród tej. My możemy zastanawiać się nad przejęciem dróg w momencie, kiedy one będą, jeżeli Instytut 

przekaże i mieszkańcy przekażą działki pod drogi, wtedy tak. Na pewno nie będziemy wykupować 

sześciometrowy pas. To jest niemożliwe 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ale Ja nie powiedziałam...Przepraszam, bo znowu Pan teraz na mnie naskoczył, Po pierwsze rozmawialiśmy 

o tym z mieszkańcami ulicy Miodowej, jaki jest problem z tym planem zagospodarowania, który w ogóle nie 

powinien tam być uchwalony, ani tak w takiej formie, bo to okazuje się, że był kompletny niewypał. 

Zaproponowałam, że jednym z rozwiązań będzie rozmowa z Instytutem na temat przekazania dróg. Pana 

rozmowa, Pan powiedział, że Pan może spróbować ewentualnie takie rozmowy podjąć. Ja się pytam Pana, 

czy w ogóle Pan na ten temat... 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Nie, nie rozmawialiśmy, nie rozmawialiśmy z Instytutem na temat przejęcia dróg. Rozmawialiśmy na różne 

tematy, ale na temat przejęcia tych dróg wewnętrznych nie. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Rozumiem. Dobrze czyli po prostu przed mieszkańcami inaczej ze mną teraz inaczej. Dobrze no okay ja 

rozumiem. Jeszcze mam do pPana jedno pytanie, bo uniknęła mi ... 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Jak mogę rozmawiać, żeby Instytut przekazał te drogi mieszkańcom. To jest zupełnie co innego, bo 

obowiązek urządzenia tych dróch nie leży wtedy po stronie gminy, a jeśli mieszka, można rozmawiać tylko i 

wyłącznie w ten sposób i to jest taka była moja intencja, że można rozmawiać z Instytutem na temat, żeby 

przekazał te drogi mieszkańcom i żeby w związku z tym oni mieli prawo do korzystania z nich, obsługując te 

działki i tam no, które przylegają do ulicy Miodowej, a nie poprzez Ulicę Miodową .No w ten sposób można 

to tego, ale nie w formie przejmowania dróg przez gminę. 



Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Na tym.. Dobrze. To w takim razie te drugie rozwiązanie o którym w tej chwili Pan mówi jest najbardziej 

akceptowane i mieszkańcy oczekują też takiego zaangażowania z Pana strony. Zresztą to chyba wybrzmiało 

na tym spotkaniu ja chyba nie odkrywam tutaj Ameryki. Ja po prostu pytam, czy coś się zadziało w tej 

sprawie.. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

W tej sprawie nie rozmawialiśmy. Ostatnie rozmowy nasze dotyczyły zresztą spraw tych eksmisji z mieszkań 

Instytutowych i zapewnienia lokali socjalnych. To były nasze ostatnie rozmowy. Tej na temat ulicy 

Miodowej nie czy tam powiedzmy tych działek przy ulicy Miodowej nie rozmawiałem. Jakiś czas temu 

rozmawiałem z właścicielami tych działek odnośnie ewentualnie, żeby no też prowadzili rozmowy z 

Instytutem na temat przejęcia tych działek tych no nazwijmy to dróg wewnętrznych przez tych właścicieli 

tych nieruchomości, ponieważ to są również byli pracownicy Instytutu, albo nawet niektórzy z nich nawet 

obecni. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Dobrze to Panie Wójcie, to tylko prośba, żeby ewentualnie w najbliższym możliwym czasie spróbować 

poruszyć ten temat z Instytutem tak żeby no też wiedzieć na mieszkańcy na kogo mogą liczyć 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Dobrze, To ja przepraszam Panią Radną bo jakby nie zrozumiałem intencji. Myślałem, że Pani mówi o 

przejęciu tych dróg przez gminę. Nie one powinny być przejęte przez właścicieli.  

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

...Wyprzedamy, ponieważ jest to dla nas nie w tej chwili niemożliwe do ogarnięcia i to wiemy o tym. 

Natomiast jakaś rozwiązanie w tamtej sprawie też mieliśmy. Panie Wójcie jeszcze jedna rzecz. Nie słyszałam 

początku Pana wypowiedzi na jak Pan robił sprawozdanie chyba chodziło o ulicę Kraszewskiego i właśnie to 

jest jakby temat których mnie interesuje. Chodzi o to, że powiedział Pan jeżeli dobrze zrozumiałam, że to 

dotyczyło Miklaszewskiego, że na początku maja będzie ogłoszony przetarg na tę ulicę. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tak planujemy, żeby jeżeli nie będziemy mieli jakieś problemów jeszcze z Osadą opisem przedmiotu 

zamówienia, bo też jest bardzo złożony temat a więc bardzo dużo elementów i energetyka i kolizję, jeżeli 

będziemy mieli wszystko już nam się dopiąć to plan no namierzam na początku maja zrobić ogłosić przetarg 

ta na budowę tej ulicy. 



Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

To Panie Wójcie mam tylko taką prośbę, ponieważ mamy już doświadczenia, wiemy, jak wygląda budowa 

ronda, w sensie przedłuża się niestety i też blokuje .... Nie jest to uwaga do Pana, ale, żeby maksymalnie 

postarać się tutaj z nami Radnymi z tego terenu pewne rzeczy jak chociażby organizacja ruchu uzgodnić, 

które pozwolą tą budowę przetrwać, bo nie oszukujmy się no ta budowa będzie długa podejrzewam i myślę, 

że mieszkańcy no będą mieli różne niedogodności, więc spróbujmy jakoś to ten temat przedyskutować, 

żebym po prostu jak najmniej było uciążliwości i jakoś mieszkańcy przetrwali ten okres no bo wiemy, że tam 

też nie ma jakiejś specjalnie dojazdu tak? no poza.. tak naprawdę no nie no przecież nie utwardzimy ulicy 

Dworkowej, bo to jest pole tak? Żeby może etapować tą przebudowę w tym sensie że kawałek po kawałku 

robi wykonawca no tak żeby była jakaś drożność tej ulicy, no to Pan Panie Wójcie no jakby uczulam na to, 

ponieważ no będzie to drażliwy temat podczas tego remontu, a już wiemy jak to się odbywało i innych 

inwestycjach jak mieszkańcy na to reagują, więc starajmy się tutaj pewne rzeczy przewidywać. No tylko taka 

moja prośba. Nie mam więcej. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Nie chciałem powiedzieć, że my w 2013 roku '14, budowaliśmy tam kanalizację sanitarną, no i też była 

wyłączona cały układ ulicy Mikraszewskiego. Była robiona, mijak były robione mijanki sygnalizację 

świetlną. Na pewno jest to pewne utrudnienie dla mieszkańców, ale i od strony organizacji ruchu jest to 

zadanie wykonalne. Myślę, że najtrudniejszym, przepraszam najtrudniejszym elementem będzie 

skrzyżowanie z ulicą Długą. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

I właśnie o tym mówię, bo to wyłączy zapewne komunikację miejską. Mogą robić problemy.  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Bardzo najemca jest pod widać, jak Pani Rabczewska wszystko jest z dnia, więc jako, że jakiś tam 

łączeniowe czasowe te myślę myślę, że i bardzo lubię. Dziękuję prze pani ręce błędnie no tak bardzo 

szkodzi, bo zbiorcza zbiorczy charakter w pan, że generalnie wszystko żeby w tych.  

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

To już wszystko, nie mam więcej pytań. Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan Radny Górecki proszę bardzo.  



Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Tak. Dziękuję bardzo, Panie Wójcie, do Pana mam pytanie. Proszę mi tutaj doradzić, jeżeli Pan może. Z kim 

przedyskutować tą sprawę o kto rozpatruje takie propozycje? Kto daje zielone światło w ogóle? A dotyczy 

sytuacja dotyczy, Panie Wójcie, rozmawiał z Panem chyba Pan Sołtys bezpieczeństwa chodzi o poszerzenie 

chodnika na ulicy 19 kwietnia, bardzo ruchliwej ulicy, gdzie już słyszę głosy mieszkańców, że musimy coś 

zrobić, bo tam po prostu jeżdżą jak wariaci. Panie Wójcie między ulicą Olszową a Spokojną nie przepraszam 

między Olszową, a Spacerową. Tam mieszkaniec chce jak gdyby rzeczywiście on nie chce zaogrodzenia, ale 

chce za ten chodnik jakąś konkretną kwotę chyba cenę rynkową. I kto powinien tą sprawę tak naprawdę tutaj 

pilotować? I drugą sprawę mam Panie Wójcie, na ulicy Małej i tam mieszkaniec nie chcę nic za jak gdyby za 

metry kwadratowe, za to chce, żeby jak gdyby no tylko to ogrodzenie mu w jakiejś formie no przenieść tak i 

poprawi i no przenieść. Kto powinien w ogóle te sprawy prowadzić Panie Wójcie? Czy w ogóle takie zielone 

światło Pan stara się dawać? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Jeśli jest możliwość. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Niech Pan poprawi Panie Wójcie coś z głośnikiem u Pana? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie co się wydarzyło. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Odmawia posłuszeństwa nie bardzo mam jak poprawić. Czy źle słychać? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Nie, jest taki szum. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Jest szum? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Tak. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

[niezrozumiałe] [niesłyszalne] jest podgłośnione? 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Może już mikrofon się zmęczył. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Może tak, ale to jednak dobrniemy do końca, mamy mikrofon jaki jest. Nowy Komputer stosunkowo więc 

nie powinno być problemu ale jednak. Co chciałem powiedzieć stosowne podziały można przejąć w takim 

zakresie jakim jest potrzebne chodnika czy jakiegoś usprawnienia. Jeśli chodzi o odszkodowania to 

wysokość tego odszkodowania negocjujemy ...... Działkę..... Przebudować ogrodzenie 

[niesłyszalne] [niezrozumiałe] 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pan Radny Górecki sądzę, że mówi tutaj o parkanie pomiędzy ulicą jednak Olszową w kierunku.... 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Przepraszam, jeśli można bym dokończył. Panie Wójcie, kto powinien, który urzędnik powinien nam 

pomagać w tej sprawie i w jaki sposób to ugryźć? Bo jeżeli... 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Chcę udzielić odpowiedzi na tę kwestię. Jest to w tej chwili opracowywane, próbujemy tutaj, wspólnie z 

Panem Marianem Sieradzkim i Panem Zbyszkiem Tokarzem i z Panem Wójtem na czele uregulować ten 

fragmentu pomiędzy ulicą Olszową żebyśmy ten chodnik poszerzyli w kierunku kapliczki. O to pewnie Panu 

chodzi, tak? 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Ja rozmawiałem z Panem Sołtysem i powiedział, że jak gdyby w tej sprawie nic się dzieje, dlatego ja tylko 

nadmieniłem to, bo ja mam tą sytuację związaną tutaj z mieszkańcem ulicy Małej, który chciałby udostępnić 

nam pas jezdni w ogóle pod tą drogę, bo jest budowane, zresztą to jest jego prawo, ale nie chce za to 

pieniędzy za to chce, żeby tylko to ogrodzenie mu poprawić. To są takie dwie zbieżne sprawy, dlatego nie 

wiem, Panie Wójcie do kogo mam uderzyć? 

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Przepraszam bardzo Panie Andrzeju Górecki Pan chyba wprowadza trochę w błąd, bo powiedział Pan, że 

między ulicą Olszową, a Spacerową. Pan miał na myśli chyba ulicę Spokojną jeśli się nie mylę. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Olszowa w kierunku kapliczki. 



Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Spokojna Olszowa, tak na początku chyba tak powiedziałem na później się pomyliłem.  

Tadeusz Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze Panowie informuje, że w kwestii akurat ulicy 19 kwietnia w kierunku kapliczki Pan Marian Sieradzki 

poczynił już duże działania, rozmawialiśmy w tym tygodniu. Kwestia jest tutaj no dobrej woli chyba z naszej 

strony jak naj i zaangażowania, bo właściciel posesji na rogu ulicy Olszowej 19 Kwietnia, chciałby jakby nie 

być zajęty czasowo pod kątem tego zajęcia gruntu przez gminę na poszerzenie chodnika Panie Andrzeju. 

Także tu już robimy w tym temacie jakieś tam ruchy. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Znaczy to tam słyszę, że ci mieszkańcy jak gdyby dla nich ten problem tej procedury też jest jak gdyby taki, 

no oni nie chcieliby w tym brać udziału, tak? 

Tadeusz Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dokładnie taki. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Czyli do kogo mam się zwrócić, jeżeli chodzi o ulicę Małą?  

Tadeusz Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

A to już w tym momencie jesteśmy... 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Jesteśmy, my się zwrócimy to proszę dać nazwisko właściciela, z którym trzeba rozmawiać i wtedy 

będziemy rozmawiali, bo chodzi też o to, że najpierw musimy zastanowić się, w jakim zakresie to jest 

potrzebne. To musimy zrobić jakiś projekt tego poszerzenia i w momencie, kiedy będziemy mieli projekt, to 

wystąpimy do właściciela o napisanie wniosku o wydzielenie o poziom tej nieruchomości i za jakimś 

odszkodowaniem za, to jest po prostu kupimy tą nieruchomość.  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Czyli oczekuje Pan pisma ode mnie w tej sprawie, tak? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tak. Prosiłbym o pismo i najlepiej nawet nie od Pana a od danego właściciela, to że on oferuje, że jest 

skłonny coś takiego nam przekazać na polepszenie warunków drogowych. Czy tam modernizację pasa 

drogowego. 



Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Dobrze rozumiem, że jest taka możliwość. Bardzo dziękuję.  

Tadeusz Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. Teraz tak, proszę bardzo...  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tylko od razu mówię Panie Andrzeju, że to nie jest takie tak powiem dzień, dwa nie bo to trzeba normalny 

podział zrobić, decyzję podziałową... 

Tadeusz Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Panie Wójcie, wiemy o co chodzi. To już jest późna godzina...  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie z tym że robimy projekt ulicy Małej i może by się udało coś w tej sprawie zrobić, zanim 

zostanie, zanim będzie robiona, ale dobrze zostawimy temat. Dziękuję. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Jeszcze gwoli ścisłości projekt ulicy Małej robimy na zasadzie odwodnienia, czyli nie ruszamy zakresu pasa 

drogowego. Zostajemy w tym samym.. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Śladzie. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Śladzie.  

Tadeusz Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dobrze dziękuję Panie Wójcie sprawę..  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Dziękuję. 

Tadeusz Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

... Ze sołtysów, jeszcze by może coś chciał zabrać głos? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Jeszcze ktoś dotarł? I dotrwał? Przepraszam. 

Tadeusz Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Ja nie wiem, ale wolę zapytać. Dziękuję, że w ogóle Sołtysi wytrwali. Dziękuję bardzo, komunikaty 



Przewodniczącego Rady. Tak d10 maja, godzina 15:00 szkolenia dla Radnych, temat "Strategia i proces 

strategiczny, jak tworzyć i czytać strategię ?" Będzie to z szkolenie zdalne. 2 czerwca godzina 15:00 

szkolenie dla Radnych "Planowanie przestrzenne w gminach" też szkolenie będzie zdalne. 9 czerwca jest 

planowane szkolenie dla Sołtysów i Radnych, godzina zostanie jeszcze doprecyzowana i będzie to szkolenie 

stacjonarne, tytuł szkolenia "Fundusz sołecki, narzędzia bezpośredniej realizacji zadań przez sołectwa w 

świetle aktualnych unormowań prawnych ustawy o Funduszu Sołeckim" to tyle w ogłoszeniach. Zapraszamy 

na 3 maja wspólne odśpiewanie hymnu. Złożenie wiązanki w Reducie  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Prosiłbym o to żeby to uczestnictwo ci Państwa, którzy będą to żeby w Raszynie to żeby o godzinie 12:00 

przyszli na Redutę Raszyńską, tam będziemy składać wiązanki no i oczywiście o godzinie 12:00 odśpiewany 

hymn- wszystkie 4 zwrotki bo zwrotek jest więcej hymnu, ale mówię 4 zwrotki. 

Tadeusz Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Dziękuję. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Pamiętamy. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Trzeba potrenować.  

Tadeusz Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Szanowni Państwo w związku z wyczerpaniem porządku oblać dzisiejszej sesji zamykam obrady 56 sesji 

Gminy Raszyn. Dziękuję bardzo Państwu za ciężką pracę w dniu dzisiejszym. Duże emocje. Dziękuję Panu 

Wójtowi, pracownikom, dziękuję Pani Oldze, Panu Marcinowi chyba z nami dzisiaj, jest? Dziękuję 

wytrwałym Sołtysom, mieszkańcom gminy Raszyn i wszystkim, którzy śledzili dzisiejszą sesję. Dziękuję za 

transmisję tekstową, która ukazała się na Facebooku na bieżąco była nasza sesja też i transmitowana w 

YouTubie. Dziękuję jeszcze raz. Dobrej nocy życzę. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Dobranoc. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Wyrazy uznania dla Pana Jerzego, który tutaj dotrwał z nami do samego.. 

Tadeusz Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Beata Boros-Bieńko też wytrzymała z nami 



Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Dobrej nocy dla wszystkich. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Dobranoc. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Wszystkiego dobrego. Dobrego weekendu życzę przy okazji również. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Wyrazy współczucia. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Nie wiadomo czy do widzenia, czy dobranoc. 

Tadeusz Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Pani Iza Makarska oczywiście też z nami jest. Dziękuję. Dobranoc. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

To dla Pani Izy również pozdrowienia.  

Tadeusz Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady)  

Gratuluję sukcesów proszę przekazać 
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